

# မြန်မာ့အလင်း

အတွဲ (၅၄)  
အမှတ် (၆၆)

၁၂၇၅ ခုနှစ်၊ တစ်ထောင်နှစ်

Established in 1914

**Myanma Alinn Daily**

၁၃၇၆ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လဆန်း ၁၄ ရက်

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်၊ သောကြာနေ့။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်  
ထိုင်းဘုရင်မင်းမြတ် မွေးနေ့သဝဏ်လွှာများပေးပို့

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၅

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက် ယနေ့တွင် ကျရောက်သော ထိုင်းနိုင်ငံ ဘုရင်မင်းမြတ်ဘုမိဘောအဒူလျာ ဒက်ဂျီ၏ မွေးနေ့အခါသမယတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးသိန်းစိန်ထံမှ ထိုင်းနိုင်ငံဘုရင်မင်းမြတ် ဘုမိဘောအဒူလျာဒက်ဂျီ ထံသို့ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

**ယနေ့ မာတိကာ**

ခြေစုတ်လှလှသမားများ  
ပိုးခေါင်ရေကူး  
အကူအညီရရှိတော့မည်

စာမျက်နှာ >> ၄

နှစ်(၆၀)ပြည့် မြန်မာ-ဂျပန်  
သံတမန်ဆက်ဆံရေး  
တည်ထောင်မှုအထိမ်းအမှတ်  
ငွေဒဂါးပြားများဝယ်ယူနိုင်

စာမျက်နှာ >> ၁၂

ချယ်လ်ဆီးခြောက်မှတ်  
အသာဖြင့် ဦးဆောင်

စာမျက်နှာ >> ၁၃

အင်းတော်အင်း သာယာလှပ  
ရေး ပန်တီးဖော်ဆောင်သင့်

စာမျက်နှာ >> ၁၈

## ခရီးသွားဧည့်သည်များ စိတ်ဝင်စားကြသည့် ပြင်ဦးလွင်ပန်းပွဲတော်

သတင်း၊ စာ >> ၈



## ရန်ကုန်မြို့ တော်စည်ပင်သာယာရေး နယ်နိမိတ်အတွင်း အသန့်ရှင်းဆုံးမြို့နယ်ဆု ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ချီးမြှင့်ရန်မျှော်မှန်း

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄

ရန်ကုန်မြို့ကို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ မြို့ကြီးတစ်မြို့အဖြစ် သန့်ရှင်းသပ်ရပ်လှပရေးအတွက် ကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး နယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များအနက်မှ အသန့်ရှင်းဆုံးမြို့နယ်ဆုရွေးချယ်ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပြီး လာမည့်ဇန်နဝါရီ ၆ ရက်တွင် ချီးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

“ဗဟိုကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနဲ့ ဆက်ကော်မတီတွေပွဲစည်းပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၀ ရက်ကနေပြီး စိစစ်မှုတွေ ပြုလုပ်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက် နောက်ဆုံး

သတင်း-ဝေယံဦး > ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ထားပြီးဆောင်ရွက်မှာဖြစ်လို့ လိုအပ်ချက်တွေ အကြံပြုချက်တွေကို ဝိုင်းဝန်းဆွေးနွေးနိုင်ဖို့ အခုလို တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်ရခြင်း ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ရန်ကုန်မြို့တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက်ကပြုလုပ်သော တာဝန်ရှိသူများ၊ အထောက်အကူပြု ကော်မတီများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲ၌ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သန့်ရှင်းရေးဌာနမှူး ဦးမောင်မောင် ဇော်က ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ အသန့်ရှင်းဆုံး မြို့နယ်ဆုကို ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ရွေးချယ်ချီးမြှင့်ရာတွင် စာမျက်နှာ ၁၀ ကော်လံ ၁

**Japan Myanmar Pwe Taw** ဂျပန် - မြန်မာ ပွဲတော်  
 2014.12.6 (Sat), 7 (Sun)  
 14:00 - 22:30 | Free! (2 Days)  
 အရှေ့မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊ ရွှေတွင်းတင် (Sky Star Hotel အနီး)၊ တာမွေ၊  
 လူကြီး၊ လူငယ်ပစ္စည်း ပါဝင်ပျော်ရွှင်နိုင်ပါသည်။  
 ဝင်ကြေးအခမဲ့  
 ဂျပန် - မြန်မာ ပွဲတော်ကျင်းပရေးကော်မတီ  
 jmpt.mbc.mm@gmail.com  
 စိုင်းစိုင်းခမ်းလှိုင်၊ လွှမ်းစိုင်း၊ ငကျော်ထွဋ်ဆွေ၊ နီနီခင်ဇော်၊ Bobby Soxer၊ နန်းမြတ်ဦးသင်း၊ နန်းသူစာ၊ အစိုသော နာမည်ကြီး အနုပညာရှင်များ၏  
 ဇော်ငြိမ်းပျားနှင့်အတူ ဂျပန်ပျော်မြေတင်ဆက်မှု DRUM TAO အဖွဲ့၏ ထူးခြားဆန်းကြယ်သော တင်ဆက်မှုများကို Japan ရိုးရာစားသောက်ဖွယ်များ စားသုံးပြီး အသံပွဲစားရန် ကြားလှမ်းခဲ့ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

မြန်မာ့အလင်း အယ်ဒီတာ့အာဘော်

ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုအောင်ရမည်

ကျွန်ုပ်တို့နိုင်ငံအတွင်း နှစ်ပေါင်း ၆၀ ကျော်ကြာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခမှာ ချုပ်ငြိမ်းပျောက်ရန် လက်တစ်ကမ်း အနေအထားသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင်ပြောကြားသည့် ရေဒီယိုမိန့်ခွန်းတွင် “ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးစာချုပ် မချုပ်ဆိုနိုင်သေးမီမှာ တပ်အချင်းချင်း ထိတွေ့မှုများဖြစ်ပွားနေတာ ရှိပေမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ အရေးကြီးတဲ့ အခြေခံတွေရရှိထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးတည်ဆောက်မှုဖြစ်စဉ်တွင် အရေးကြီးသောအခြေခံကောင်းများကို ရရှိထားပြီဖြစ်သည်။ ယင်းတို့သည်ကား တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာနှင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူညီချက် လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေး၊ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းရေး၊ ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသော ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး၊ ပါဝင်သင့် ပါဝင်ထိုက်သူများပါဝင်သည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ပြုလုပ်ရန်ဆိုသော အဓိကသဘောတူညီချက်များ ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းသတင်း

တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင် ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဦးအေးမြင့်မောင်သည် UK Department for Environment Food and Rural Affairs, International Biodiversity ၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးဖြစ်သူ Mr. Jeremy Eppel နှင့် ရန်ကုန်မြို့ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗြိတိန်နိုင်ငံသံရုံးမှ ဒုတိယအတွင်းဝန် Mr. Anthony Preston တို့ကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၏ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံဆွေးနွေးသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာတွင် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင်ဖမ်းဆီးကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုများ ထိရောက်စွာ တိုက်ဖျက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလတွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံ လန်ဒန်မြို့၌ ကျင်းပခဲ့သည့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဆင့်မြှင့်တင်ရေးညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲ၏ ရလဒ်များအပေါ် ပူးပေါင်း၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခြေအနေများ၊ ၂၀၁၅ ခုနှစ်မတ်လတွင် Botswana နိုင်ငံ Kasane မြို့တွင် ကျင်းပမည့် ဒုတိယအကြိမ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင် ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးအဆင့်မြှင့်တင်ရေးညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် အဓိက ဆွေးနွေးသွားမည့်အကြောင်း အရာများ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှုများ ထိရောက်စွာ တိုက်ဖျက်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ကုလသမဂ္ဂရာသီဥတု ပြောင်းလဲမှု

တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း (UNFCCC) ၏ လုပ်ငန်းစဉ်များ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများတွင် ဗြိတိန်နိုင်ငံမှ နည်းပညာနှင့် ရန်ပုံငွေ ပံ့ပိုးပေးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ စသည်တို့နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နှင့် သစ်ပင်ပန်းမာန်များ နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း (CITES)၊ ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲ ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း (UNCBD)၊ ကုလသမဂ္ဂ ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း (UNFCCC)၊ အာဆီယံဒေသ တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင် ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု တားဆီးရေးကွန်ရက် (ASEAN-WEN) စသည်တို့တွင် အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး

ASEAN - WEN နှင့် INTERPOL တို့မှ ကြီးမှူးဆောင်ရွက်သည့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုအစီအစဉ်ဖြစ်သည့် Operation COBRA တို့တွင် ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံအဆင့် တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်နှင့် သစ်ပင်ပန်းမာန်များ တရားမဝင်ရောင်းဝယ်မှုများအား ဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူတားဆီးရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့ (National Wildlife Law Enforcement Task Force) ကိုဖွဲ့စည်းထားပြီး တောရိုင်းတိရစ္ဆာန် တရားမဝင်ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်ခြင်း၊ သယ်ဆောင်ခြင်း ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းတို့ကို အရေးယူ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

စည်းကမ်းမဲ့ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားနေကြသူများကြောင့် ရပ်ကွက်အတွင်း နေထိုင်ကြသူများ စိတ်အနှောင့်အယှက်ဖြစ်

ထင်သာမြင်သာ ပြုပြင်စရာ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄  
မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် နဝဒေးလမ်းမကြီးအပါအဝင် နဝဒေး လမ်းသွယ် ၁ လမ်း၊ ၂ လမ်း၊ ၃ လမ်းတို့အတွင်းရှိ ယာဉ်အပိုပစ္စည်းများနှင့် ကားအင်ဂျင် ရောင်း/ဝယ်ဆိုင်များသည် ကားပစ္စည်းများကို ရေမြောင်းများနှင့် ကွန်ကရစ်လမ်းများပေါ်၌ စည်းကမ်းမဲ့စုပုံရောင်းဝယ်လျက်ရှိသည်။

ယခင် ဘုရင့်နောင်ပွဲရုံတည်ဆောက်ရန်အတွက် သမိုင်း(၁) ရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အနော်ရထာ ၁၅ လမ်း၊ ၁၆ လမ်း၊ သမိုင်းခုံကျော် တံတားအသစ် စီမံကိန်းနှင့် အင်းစိန်ခုံကျော်တံတားအသစ် စီမံကိန်းအနီး နေထိုင်ကြသူများအတွက် စီမံကိန်း (ကွက်သစ်) အနေဖြင့် မြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဦးစီးဌာနက အဆိုပါနေရာ၌ ပြောင်းရွှေ့နေရာချထားပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ထိုသူများမှတစ်ဆင့် လက်လှူ ပြန်ရောင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



ဖြင့် လမ်းများပေါ်၌ ပိတ်ဆို့၍ အတင်အချကြလုပ်ကြခြင်းနှင့် ယာဉ်အပိုပစ္စည်းများကို ဆူညံစွာထုရိုက်ခြင်းများကြောင့် ရပ်ကွက်အတွင်း နေထိုင်သူ သက်ကြီးရွယ်အိုများနှင့် ကျန်းမာရေးမကောင်းသူများမှာ စိတ်အနှောင့်အယှက်ဖြစ်နေကြကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၏ စီမံမှုဖြင့် ဖောက်လုပ်ထားရှိသော ကွန်ကရစ်

လမ်းများမှာလည်း ယျက်စီးလှနီးပါးရှိနေပြီဖြစ်သောကြောင့် စက်ရုံ၊ အလုပ်ရုံကြီး များသဖွယ် စည်းကမ်းမဲ့ ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားနေကြသူများကို သက်ဆိုင်ရာမှ အမြန်ဆုံး ကွင်းဆင်းအရေးယူ ဆောင်ရွက်ပေးရန် ရပ်ကွက်အတွင်း နေထိုင်ကြသူများက လိုလား လျှောက်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။

တင်လှမောင်



ကံ့ကော်တစ်ထောင် ပေချောင်းကြီးကျေးရွာ ဆေးခန်းဆောက်လုပ်

ဘိုကလေး ဒီဇင်ဘာ ၄

ရောဂါတိုင်းဒေသကြီး ဖျာပုံခရိုင် ဘိုကလေးမြို့နယ် ပေချောင်းကြီးကျေးရွာတွင် ကျေးရွာဆေးခန်း ဆောက်လုပ်ရေးအတွက် ပန္နက်တင်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ကျေးရွာဆေးခန်းဆောက်လုပ်မည့် ပေ (၁၀၀x၁၀၀)ရှိ မြေနေရာကို ကံ့ကော်တစ်ထောင် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တကောလသ(အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ)အရှင်သူမြတ်က လှူဒါန်းခဲ့ပြီး၊ ပန္နက်တင်မင်္ဂလာ အခမ်းအနားတွင် ကံ့ကော်တစ်ထောင် ဆရာတော်ကြီးကိုယ်တိုင်ဦးစီးလျက် ဘိုကလေးမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသက်လွင်ထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက တက်ရောက် ပန္နက်တင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သူဇာနည်(ဖျာပုံ)

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ကြေညာချက်အမှတ်(၂/၂၀၁၄)

- ၁။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ကြေငြာချက်အမှတ် (၁/၂၀၁၄) ဖြင့်လက်ထောက်ဆရာဝန် (၃၅)ဦးနှင့် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆရာဝန်သုံးဦး ခေါ် ယူခဲ့ပါသည်။
- ၂။ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့၊ နည်းဥပဒေ (၁၅) ကိုကျင့်သုံးလျက် ရေးဖြေစာမေးပွဲ ကျင်းပတော့မည်မဟုတ်ပါ။
- ၃။ နှုတ်ဖြေစာမေးပွဲကို ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)၊ ရန်ကုန်မြို့တွင် ၁၃-၁၂-၂၀၁၄ မှ ၁၉-၁၂-၂၀၁၄ ထိ ကျင်းပပါမည်။
- ၄။ ဖြေဆိုရမည့် အစီအစဉ်အသေးစိတ်နှင့် ယူဆောင်လာရမည့် စာရွက်စာတမ်းများကို တိုင်းဒေသကြီးကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး၊ အမှတ် (၅၂၀)၊ အနောက်မြင်းပြိုင်ကွင်းလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်တွင် ၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှစ၍ ရုံးချိန်အတွင်း(လူကိုယ်တိုင်) လာရောက်ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

Advertisement for Myanmar Airlines with text: အဝေရော အမှတ်တံဆိပ်၊ အပူငြိမ်းသွေးဆေး၊ ဘိုတိုင်းဖျာပေ

Advertisement for Bangkok Singapore HongKong with text: Mr. Myanmar, DISCOUNT များပြီ၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်

ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း
ပြည်ထောင်စုအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများအား အစည်းအဝေးခန့်ကာလ
တစ်နှစ်ပြည့်မြောက်သည့်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်-

Table with 2 columns: အမည် (Name) and ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးရာထူး၊ ဌာန (Position/Department). Lists names like ဦးဝင်းဟန်, ဦးသောင်းဟန်, etc.

မြန်မာနိုင်ငံ ရွှေ့ပြောင်းသွားလာရေးထိုင်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ရွှေ့ပြောင်းသွားလာရေးထိုင်ခြင်းဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း၏
ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဗီလီယမ်လေစီဆွင်းသည်
နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်အား
ဒီဇင်ဘာ ၄ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု
ဝန်ကြီး၏ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက်ကလေးပြု တွေ့ဆုံခဲ့သည်။
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာရေးထိုင်ခြင်း
ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းအကြား ရှေ့ဆက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး
နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။
ထို့အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအား ယနေ့ညနေ ၅ နာရီခွဲတွင် ဂျီနီဗာ
အခြေစိုက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကြက်ခြေနီကော်မတီ အဖွဲ့နှင့် ပစ်ဖိတ်
ဒေသဆိုင်ရာအကြီးအကဲ မစ္စတာ အလန် အချီလီမန်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
၏ဧည့်ခန်းမ၌ လာရောက်တွေ့ဆုံသည်။
ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကြက်ခြေနီ
ကော်မတီအကြား ရှေ့ဆက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ
ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

ရှေ့ဖုံးမှ

အလားတူ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်တွင်ကျရောက်သော
ထိုင်းနိုင်ငံ ဘုရင်မင်းမြတ် ဘူမိဘောအဒူလျာဒက်ဂျီ၏ မွေးနေ့အခါသမယ
တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်
ထံမှ ထိုင်းနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ပရာယုဒ်ချန်အိုချာထံသို့
ဝမ်းမြောက်ကြောင်း သဝဏ်လွှာပေးပို့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင် ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးထံ သဝဏ်လွှာပို့

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၅

၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်(ယနေ့)တွင်ကျရောက်သော ထိုင်းနိုင်ငံ
ဘုရင်မင်းမြတ် ဘူမိဘောအဒူလျာဒက်ဂျီ၏ မွေးနေ့အခါသမယတွင် ပြည်
ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်ထံမှ ထိုင်းနိုင်ငံ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး
ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တန်နာဆတ်ခံ ပတိမပရာဂုန်ထံသို့ ဝမ်းမြောက်ကြောင်း
သဝဏ်လွှာပေးပို့သည်။ (သတင်းစဉ်)

ခုခံအားကျဝေဒနာရှင်များအား ခွဲခြားနိမ့်ချမှုကင်းစင်ရေး လိုအပ်သောဆေးကုသမှုများ လက်လှမ်းမီရရှိရေး ဦးတည်ဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

“ခွဲခြားနိမ့်ချ ကင်းစင်ရေး ကူးစက်သေဆုံးမရှိရေး ART (အေအာရ်တီ)ဖြင့် ကုသပေး”
ဆောင်ပုဒ်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီး ရေးရာအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ကျန်းမာရေး
ဝန်ကြီးဌာနတို့ပူးပေါင်း၍ ကမ္ဘာ့ခုခံ အားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်
ဖျက်ရေးနေ့အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက မြန်မာနိုင်ငံ
အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် သီရိ ရတနာခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။
အခမ်းအနားတွင် ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး
ဒေါက်တာသန်းအောင်က အဖွင့် အမှာစကားပြောကြားရာ "Getting to Zero"
သည် ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှ စတင် ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ ငါးနှစ်တာ

အတွက် ကမ္ဘာ့ခုခံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး ဆောင်
ပုဒ် World AIDS Campaign Theme ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ
အနေဖြင့် ခုခံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါဆိုင်ရာ အမျိုးသား
မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း ၂၀၁၁-၂၀၁၅ ကို မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းအသီးသီးနှင့်
ပူးပေါင်းကာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် HIV ပိုး
ကူးစက်မှုကင်းဝေးသည့် လူ့အဖွဲ့ အစည်းတစ်ရပ် ပေါ်ထွက်လာရေး၊
ဝေဒနာရှင်များအား ခွဲခြားနိမ့်ချမှု ကင်းစင်ရေး၊ လိုအပ်သောဆေးကုသမှု
များ လက်လှမ်းမီရရှိကာ သေဆုံးမှု လျော့ချရေးတို့ကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်
ခြင်းဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွက် ခုခံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါ
ဆိုင်ရာ ထောင်စုနှစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု

ရည်မှန်းချက်များကို ပြည့်မီနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် ဧည့်သည်တော်များက ခန်းမ
အတွင်းရှိ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် ၏ လှုပ်ရှားမှုမှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊
အသေးစားချေးငွေလုပ်ငန်း၊ နိုင်ငံ တကာဆက်ဆံရေး၊ တိုင်းဒေသကြီး၊
ပြည်နယ်၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ များ၏ HIV/AIDS ဆိုင်ရာ အသိ
ပညာပေးလှုပ်ရှားမှု မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ များခင်းကျင်းပြသထားမှုကို လိုက်လံ
ကြည့်ရှုအားပေးသည်။
ဆက်လက်၍ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် အခမ်းအနား ဒုတိယပိုင်းကျင်းပရာ
မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာခင်မာထွန်း
က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာ



အဖွဲ့ချုပ်အနေနှင့် အမျိုးသမီးများ၏ ဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ
ဆောင်ရွက်ရာတွင် AIDS ရောဂါ ကူးစက်မှုကို တားဆီးကာကွယ်သည့်
လုပ်ငန်းများ၊ ဝေဒနာရှင်များကို ပြုစု စောင့်ရှောက်သည့် လုပ်ငန်းများ၊
ဝေဒနာရှင်မိသားစုများကို ကူညီ စောင့်ရှောက် ပံ့ပိုးပေးသည့်လုပ်ငန်း
များကိုပါ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆောင်ရွက် နေကြောင်း၊ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
က တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်
ရှိသူများပူးပေါင်းပြီး တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များ၊ ခရိုင် များ၌
ဟောပြောပွဲများ၊ စကားပိုင်းဆွေးနွေး ပွဲများ ပြုလုပ်ပေးခြင်းဖြင့် ခုခံအား
ကျဆင်းမှုကူးစက်ရောဂါ တိုက်ဖျက် ရေးလုပ်ငန်းတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်
နေကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် နေပြည်တော်အမျိုး သမီးရေးရာ အဖွဲ့ဝင်များကို ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန
ဆရာဝန် ကြီးများက ခုခံအားကျဆင်းမှုကူးစက် ရောဂါနှင့်စပ်လျဉ်းသည့်
စကားပိုင်း ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကလေးသူငယ်အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ရုပ်မြင်သံကြားထုတ်လွှင့်ခြင်း သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုး



နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့် ရောက်ရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့်ပညာရေး
ဆိုင်ရာ အသိပညာမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှု ဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်
ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီး ဌာနနှင့် ကုလသမဂ္ဂ ကလေးများရန်ပုံ
ငွေအဖွဲ့ (UNICEF) တို့ ပူးပေါင်း စီစဉ်ရိုက်ကူးထားသည့် ရုပ်မြင်

သံကြားအစီအစဉ်များကို မြန်မာအသံ နှင့် ရုပ်မြင်သံကြားမှ ထုတ်လွှင့်ပေး
နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပသည့် ကုလ သမဂ္ဂကလေးများ ရန်ပုံငွေအဖွဲ့၊
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် မြန်မာအသံနှင့်
ရုပ်မြင်သံကြား (MRTV) တို့၏ သဘောတူ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း
အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် မင်္ဂလာသီရိဟိုတယ်
Banquet Hall-2 ၌ ကျင်းပရာ

ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန်းစန်းဦးက ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွင်း Community
on air working group နှင့် ပတ်သက်သည့် လုပ်ဆောင်ချက်ကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။
ထို့နောက် ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးပိုင် ထွေးနှင့် ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်း
များဆက်သွယ်ရေးဌာနမှူး မစ္စတာ ဆူလေမန်မာလိခီတို့က မြန်မာအသံ
နှင့်ရုပ်မြင်သံကြား၊ FM ပုဂံ၊ ပတ္တမြား FM၊ ပုဂံတီ FM၊ မန္တလေး FM၊
ချယ်ရီ FM တို့အား ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှု အထိမ်းအမှတ်ပစ္စည်းများ
ပေးအပ်ပြီး ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ
အသိပညာပေး စာစောင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။
မွေးစာရင်း မှတ်ပုံတင်ခြင်း၊ ဝက်သက်နှင့် ဂျီကူးဒီဂျစ်တယ် အသိပညာပေး
ရုပ်မြင်သံကြား အစီအစဉ်များကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအထိ ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းက ထုတ်ဝေသော နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းစာများတွင် သုတနှင့်ရသဆိုင်ရာ စာအုပ်ကြော်ငြာခနှုန်းထားများ ထက်ဝက်လျှော့ချပေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄
သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းက နေ့စဉ်ထုတ်ဝေသော မြန်မာ့
အလင်းနှင့် ကြေးမုံသတင်းစာတို့၌ သုတ၊ ရသ ဆိုင်ရာစာအုပ်များနှင့်
ဂျာနယ်/မဂ္ဂဇင်းကြော်ငြာများကို လူမှုရေးကြော်ငြာနှုန်းထားများနှင့်
တစ်ပြေးညီ လက်ခံဖော်ပြပေးခဲ့ရာမှ ယခုအခါ သုတ၊ ရသ စာပေများကို
ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ ဖတ်ရှုလေ့လာနိုင်စေရန်နှင့် သုတ၊ ရသ စာပေများ ပိုမို
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာစေရန်အတွက်ရည်ရွယ်၍ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ
၁ ရက်မှစတင်၍ ရသ/သုတဆိုင်ရာစာအုပ်များ (ဂျာနယ်/မဂ္ဂဇင်းကြော်ငြာ
များမပါ) ကို မူလကြော်ငြာနှုန်းထားမှ ထက်ဝက်လျှော့ချပြီး လက်ခံ
ဖော်ပြပေးလျက်ရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

မိုးလေဝသ အခြေအနေ
မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ အများအား
ဖြင့် သာယာမည်။
ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းမည်။

နိုင်ငံတကာသတင်း



# ကဘူးလ်ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် အကြီးအကဲသစ်ခန့်အပ်

ကဘူးလ် ဒီဇင်ဘာ ၄

အာဖဂန်လက်ရှိ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇာဟာဇာဟာဇာဇာဇာဇာ ဖြစ်သည့် ခန့်အပ်လိုက်သည်။ ရဲအရာရှိဟောင်း အဗ္ဗဒူလ်ရာမန်ရာ ဟီမီအား ရဲချုပ်အဖြစ် အစားထိုး ခန့်အပ်တာဝန်လိုက်ပြုဖြစ်ကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနက အတည်ပြု ပြောကြားသည်။

ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ခဲ့ရာ အဗ္ဗဒူလ် ရာမန်ရာဟီမီအား ကဘူးလ်ရဲချုပ် အဖြစ် ခန့်အပ်လိုက်သည်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇာဟာဇာဇာ ဖြစ်သည့်အကြောင်းကြောင်းကြောင့် မသိရဘဲ ရာထူးမှနုတ်ထွက်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ၎င်းသည် ဖိအားပေးမှု များနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်။ လွန်ခဲ့ သော သီတင်းနှစ်ပတ်အတွင်း အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှု ကိုးကြိမ် ဖြစ်ပွားရာ လူအသေအပျောက်များ ရှိခဲ့သည်။

စနေနေ့က အမေရိကန်အခြေစိုက် လူမှုရေးအသင်း အသုံးပြုသော ဝင်းကို ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ တောင်အာဖဂန်လူမျိုးသုံးဦး သေဆုံး ခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သော သီတင်းပတ်က အမေရိကန်တပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးနှင့် ပြတိုက် သူသံရုံး အလုပ်သမားနှစ်ဦး သီးခြားစီ တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်စဉ်များအတွင်း သေဆုံး ခဲ့ပြီး ဒါဇင်နှင့်ချီသောအာဖဂန် လူမျိုး များ ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)

## အိန္ဒိယမြောက်ပိုင်း၌ ကျောင်းဘတ်စ်ကားနှင့် ရထားတိုက်မိ ငါးဦးသေဆုံး၊ ၂၅ ဦးဒဏ်ရာရ

နယူးဒေလီ ဒီဇင်ဘာ ၄

အိန္ဒိယနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ဥတာပရာနေဒ်ရီပြည်နယ်ရှိ အလိုအလျောက် စနစ်တပ်ဆင်ထားသော လမ်းကူးတစ်နေရာ၌ ကျောင်းဘတ်စ်ကားကို ခရီးသည် တင်ရထားက တိုက်မိခဲ့ရာ ကလေးငယ်ငါးဦးထက်မနည်းသေဆုံးပြီး အခြား ၂၅ ဦး ဒဏ်ရာရရှိကြောင်း ထိပ်တန်းရဲအရာရှိက ပြောခဲ့သည်။ မူလတန်းကျောင်းသား ၃၀ ကိုတင်ဆောင်၍ ဗာရာဏသီသို့ ထွက်ခွာ လာသော အဆိုပါဘတ်စ်ကားသည် ရထားလမ်းများကိုဖြတ်ကူးစဉ် တိုက်မိ ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု အမည်မဖော်လိုသူရဲအရာရှိက ပြောသည်။ ကလေးငယ်ငါးဦးမှာ နေရာ၌ပင်ပွဲချင်းပြီး သေဆုံးခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရရှိသူများ ကို ဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ခဲ့ရာ အချို့မှာ စိုးရိမ်ရသည်ဟုဆိုသည်။ ဒေသတွင်း ရုပ်သံလိုင်းများက ဆေးရုံ၌ မိဘများ၏ ကြေကွဲဖွယ်ရာပုံရိပ် များကို ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ရထားက ဘတ်စ်ကားကို ဒရုတ်တိုက် ဆွဲသွားမှုကြောင့် ဘတ်စ်ကားဆုံးရှုံးစွာ ပျက်စီးသွားသည်ကိုလည်း ပြသခဲ့ သည်။ အဆိုပါ ဘတ်စ်ကားယာဉ်မောင်းသည် ယာဉ်မောင်းနှင်နေစဉ် နားကြပ် ဖြင့်သိချင်းနားထောင်နေခဲ့ရာ ရထား၂ကြီးဆွဲသံကို မကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု သတင်းများက ဖော်ပြခဲ့သည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ အလိုအလျောက်စနစ်တပ်ဆင်ထားသော လမ်းကူး ၁၅၀၀၀ ခန့်ရှိရာ အဆိုပါနေရာများ၌ လမ်းဖြတ်ကူးစဉ် နှစ်စဉ်သေဆုံးသူ လူရာပေါင်း များစွာရှိသည်။ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်လိုက်လက်လည်း အိန္ဒိယနိုင်ငံတောင်ပိုင်း၌ ကျောင်း ဘတ်စ်ကားနှင့် ရထားတိုက်မိခဲ့ရာ ကလေးငယ် ၁၈ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး ခဲ့ရသည်။ အိန္ဒိယနိုင်ငံ မြောက်ပိုင်းမှ တောင်ပိုင်းသို့ ခရီးသည် ၂၃ သန်းစီးနှင်း လိုက်ပါသော ခရီးသည်တင်ရထားပေါင်း ၉၀၀၀ နေ့စဉ် ပြေးဆွဲလျက် ရှိသော်လည်း ဘေးအန္တရာယ်လုံခြုံရေးအဆင့် နည်းပါးလျက်ရှိသည်။ (ဆင်ဟွာ)

## အိုင်အက်စ်စစ်သွေးကြွ လေ့ကျင့်ရေးစခန်းများ လစ်ပျားအရှေ့ပိုင်း၌ ဖွင့်လှစ်လာဟု အမေရိကန်ဆို



ထရီပိုလီ ဒီဇင်ဘာ ၄

အိုင်အက်စ် စစ်သွေးကြွများ က လစ်ပျားနိုင်ငံ အရှေ့ပိုင်း၌ လေ့ကျင့်ရေးစခန်းများ ဖွင့်လှစ်နေ ကြောင်း အမေရိကန်-အာဖဂန်က စစ်ဌာနချုပ် အကြီးအကဲက ပြော သည်။

လစ်ပျားအရှေ့ပိုင်း၌ အိုင်အက်စ် တိုက်ခိုက်ရေးသမား ၂၀၀ ခန့် လေ့ကျင့်မှုများ ပြုလုပ်နေကြောင်း ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဒေးဗစ်ရီဒီက တွက်က ပြောသည်။ အဆိုပါ စခန်းများသည် သက်တမ်းနုသေးသည့် အဆင့်ဖြစ်

ကြောင်း၊ သို့ရာတွင် မည်သို့မည်ပုံ ဖြစ်ထွန်းကြီးထွားလာမည်ကို အမေရိ ကန်အနေဖြင့် စောင့်ကြည့်နေကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။ မွန်မာဒါမီကို ၂၀၁၁ ခုနှစ် တွင် ဖြုတ်ချပြီးကတည်းက လစ်ပျားနိုင်ငံသည် ယိုယွင်းပျက်စီး

နေပြီး လူမျိုးစု ပြည်သူ့စစ်နှင့် နိုင်ငံ ရေး ပြိုင်ဘက်များအကြား အာဏာ လူမှု ကြီးထွားလာသည်။ အိုင်အက်စ် စစ်သွေးကြွအုပ်စု အချို့က နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်းတွင် ကြီးမား အာဏာရရန် ကြိုးစားလာသည်။ စစ်သွေးကြွ အချို့က အိုင်အက်စ်တို့ကို သစ္စာခံကြောင်း မကြာခဏ ကြေညာ လျက်ရှိသည်။ အိုင်အက်စ်တို့ သင်တန်းသား များ မည်သို့မည်ပုံ စုဆောင်းနေ သည်ကို ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မသိရ သေးဟု ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရီဒီက တွက်က ဝါရှင်တန်၌ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ပြောကြား သည်။ ရွေးကောက်ခံ လစ်ပျားအစိုးရ အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်း များကြောင့် အဓိကမြို့ကြီးနှင့် မြို့ရွာ များဆုံးရှုံးလျက်ရှိသည်။ ဘင်ဂါဇီ သည် လစ်ပျားနိုင်ငံ၏ ဒုတိယ အကြီးဆုံးမြို့ဖြစ်ပြီး အစွလမ္မစ် စစ်သွေးကြွများ လက်အောက်သို့ ကျရောက်လျက်ရှိသည်။ အမေရိကန်အနေဖြင့် နိုင်ငံ တကာညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့ကို ဦးဆောင် ကာ လွန်ခဲ့သည့်လများက ဆီးရီးယား နှင့် အီရတ်တို့ရှိ အိုင်အက်စ်တို့အား လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်လျက်ရှိ သည်။ (ဘီဘီစီ)

## ချေချင်ဒေသရဲအရာရှိများ စစ်သွေးကြွတို့ သတ်ဖြတ်ခြင်းခံရ

မော်စကို ဒီဇင်ဘာ ၄

စစ်သွေးကြွများသည် ယာဉ်ထိန်း ရဲအရာရှိသုံးဦးကို ရုရှားနိုင်ငံ ချေချင် မြို့တော် ဂရော့ဇ်တွင် ပစ်သတ်ခဲ့ ကြောင်း ရုရှားလုံခြုံရေးအရာရှိများ က ပြောသည်။ ချေချင်ခေါင်းဆောင်က ရဲအရာ ရှိများသည် သေနတ်သမား၏ ကား များကို တားဆီးရန် ကြိုးစားမှုကြောင့် ပစ်သတ်ခံရခြင်းဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ စစ်သွေးကြွများသည် နောက်ပိုင်း တွင် ဒေသဆိုင်ရာ မီဒီယာအဆောက် အအုံကို အလုံးအရင်းနှင့်ဝင်စီးခဲ့ ကြောင်း အရာရှိများက ပြောခဲ့သည်။ စစ်သွေးကြွများ အဆောက်အအုံ ထဲတွင် ပိတ်ပင်နေစဉ် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ ဝင်များက အဆောက်အအုံကို ပိုင်း ထားခဲ့ပြီး တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အရုဏ်မတက်ခင်အထိ တိုက်ခိုက်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဂရော့ဇ်မြို့တော်သည် ချေချင် ခေါင်းဆောင်လက်ထက်တွင် ၂၀၀၅ ခု ချိုးဖောက်သူများကို ပြင်းထန်စွာ အရေးယူတားဆီးခြင်းများ ပြုလုပ် ပြီးနောက် ဂရော့ဇ်မြို့တော်သည် နှစ်အတော်ကြာ ငြိမ်သက်ခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)

# ဩစတြေးလျလယ်သမားများ မိုးခေါင်ရေရှားမှု အကူအညီရရှိတော့မည်

ကွင်းစလန် ဒီဇင်ဘာ ၄

ဩစတြေးလျ လယ်သမားများ သည် အစိုးရကပေးသည့် မိုးခေါင် ရေရှားမှုအကူအညီ ဩစတြေးလျ ဒေါ်လာ သန်း ၁၀၀ ကို (ပေါင် ၅၃ သန်း)ကို မကြာမီ လက်ခံရရှိတော့ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မိုးခေါင်ရေရှားမှုအကူ အညီသည် တောင်သူလယ်သမားများ ကို သက်သာသော ချေးငွေထုတ်ချေး ခြင်းဖြစ်ပြီး အတိုးနှုန်းမှာ ၃ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်သည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးဝန်ကြီးက ကွင်းစလန်ရှိ တချို့လယ်သမားများ သည် မိုးခေါင်ရေရှားခြင်းကြောင့် သုံးနှစ်လုံးလုံး မည်သည့်ဝင်ငွေမှ ရရှိခြင်းမရှိဟု ပြောသည်။ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၏ နေရာ အတော်တော်များများသည်ယခုနှစ် တွင် အရင်နှစ်များကဲ့သို့မဟုတ်ဘဲ မိုး အနည်းငယ်သာရရှိပြီး နိုင်ငံ၏ အပူ ဆုံး နေဦးရာသီအဖြစ် စံချိန်တင်နိုင် ခဲ့သည်။ ကွင်းစလန်ပြည်နယ်၏ နေရာ အတော်များများနှင့် နယူးစောက်သ်

ဝေးလံပြည်နယ်၏ ဒေသအတော် တော်များများသည် အဆိုးဆုံး မိုး ခေါင်ရေရှားခြောက်သွေ့မှုနှင့် ကြုံ တွေ့ရကြောင်း မှတ်တမ်းများအရ သိရပြီး ဩစတြေးလျနိုင်ငံ၏ နေရာ များတွင်လည်း သမိုင်းတွင် မကြုံစဖူး ထူးကဲစွာ မိုးရွာသွန်းမှု အနည်းဆုံး ဖြစ်ကြောင်း လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး ဝန်ကြီးက ပြောခဲ့သည်။ ယခင်က အစိုးရသည် မိုးခေါင် ရေရှားမှုအကူအညီအနေဖြင့် တောင် သူလယ် သမားများကို ဒေါ်လာ သန်းပေါင်းများစွာ ကူညီထောက်ပံ့ ပေးခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။ အမျိုးသား လယ်သမားအဖွဲ့ အစည်း (အန်အက်မ်အက်မ်)က အစိုးရကို ယခုနှစ်စောပိုင်းတွင် ကြေညာထားသည့်အတိုင်း မိုးခေါင် ရေရှားမှုကို အကူအညီပေးရန် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ အန်အက်မ်အက်မ် ဥက္ကဋ္ဌက လယ်သမားများသည် ကာလရှည်ကြာ ပြန်ပေးရသည့် ချေးငွေပမာဏကို အတိုးနှုန်း အနည်းဆုံးဖြင့် ဆောင် ရွက်ပေးရန် အလိုရှိကြောင်း၊ ပိုးမွှား



များ နှိမ်နင်းကာကွယ်ရန်နှင့် ရေပိုမို ရရှိရေးအတွက် အခြေခံအဆောက် အအုံများကိုလည်း ပြုလုပ်ဆောင် ရွက်ပေးစေလိုကြောင်း ပြောကြား ခဲ့သည်။

ဤသို့ အကူအညီပေးခြင်းသည် လယ်သမားများကို မိုးခေါင်ရေရှား နေစဉ်သာ အကူအညီပေးခြင်း မဟုတ်ဘဲ မိုးရွာသော အချိန်အခါ ရောက်သောအခါတွင်လည်း လယ်

ယာထွက်ကုန်များကို လျင်မြန်စွာ ထုတ်လုပ်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း အန်အက်မ်အက်မ်ဥက္ကဋ္ဌက ပြော ကြားခဲ့သည်။ (ဘီဘီစီ)

ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ဂျာမနီနိုင်ငံသားမေ့ကျန်ခဲ့သည့် လေယာဉ်လက်မှတ် ရဲတပ်ဖွဲ့က ကူညီစုံစမ်းရှာဖွေ၍ ပြန်လည်ပေးအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် ည ၇ နာရီခွဲခန့်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်ဦးမြို့ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက် သာယာဝတီဇက်ဆိပ်သဲသောင်ပြင်၌ နိုင်ငံခြားသား တစ်ဦးကိုတွေ့ရှိကြောင်း သတင်းအရ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုံခြုံရေးရဲတပ်ဖွဲ့(ပုဂံ)မှတပ်ဖွဲ့ဝင်များက သက်သေများနှင့်အတူ သွားရောက် စစ်ဆေးရာ ဂျာမနီနိုင်ငံသား Mr.Fuchs Ernst Eterကို တွေ့ရှိရသဖြင့် အကူအညီပေးနိုင်ရေး မေးမြန်းခဲ့သည်။

ထိုသို့မေးမြန်းရာ Mr.Fuchs Ernst Eter က ၎င်းသည် ယင်းနေ့နံနက် ၈ နာရီခန့်က မကွေးမြို့မှ ညောင်ဦးမြို့သို့ “ရှေ့ဆောင်” မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် လာရောက်ခဲ့ပြီး ယာဉ်ပေါ်၌ ၎င်းထံတွင်ပါရှိသည့် ထိုင်းနိုင်ငံထုတ် Hallo Dasmagazin စာအုပ်ကိုဖင်ခွဲထိုင်ခဲ့ကြောင်း ညောင်ဦးမြို့သို့ရောက်ရှိ၍ ကားပေါ်မှအဆင်းတွင် ၎င်းမဂ္ဂဇင်းစာအုပ်မေ့ကျန်ခဲ့ကြောင်း၊ စာအုပ်ကြားတွင် အပြန်လေယာဉ်လက်မှတ်ပါရှိသွားသဖြင့် စုံစမ်းရှာဖွေပေးရန် အကူအညီ တောင်းခံခဲ့သည်။

ထိုသို့ အကူအညီတောင်းခံမှုအရ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းလုံခြုံရေးရဲ တပ်ဖွဲ့(ပုဂံ)မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ၎င်းစီးနင်းလာသည့်မော်တော်ယာဉ်ကိုလိုက်လံစုံစမ်းခဲ့ရာ DD/... ယာဉ်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါယာဉ်သည် ဗူးဘုရား၌ ရောက်ရှိနေကြောင်း၊ Mr.Fuchs Ernst Eter မေ့ကျန်ခဲ့သော မဂ္ဂဇင်း စာအုပ်နှင့် လေယာဉ်လက်မှတ်ကိုတွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်းထားကြောင်းတွေ့ရှိ ရသဖြင့် DD/... ယာဉ်မောင်းကိုထင်အောင်လှိုင်ထံမှ ပြန်လည်ရယူကာ အဆိုပါကမ္ဘာလှည့်ခရီးသည် တည်းခိုနေထိုင်သည့် “ပဉ္စရူပ” ဟိုတယ်သို့ သွားရောက်ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုရဲ



ပြည်ကြီးတံခွန်၌ စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ပမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က မူးယစ်တပ်ဖွဲ့(၁၈) မန္တလေးတောင်မှ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် သတင်းအရ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ် ချမ်းမြသာယာရပ်ကွက် ၇၇x၇၈ လမ်းကြား ဝေသာလီမင်းကြီးလမ်းမပေါ်ရှိ ကွမ်းယာဆိုင်အနီး၌ အောင်ဇေယျ (ခ) အောင်အောင်နှင့် သိန်းဇော်ဦးတို့ နှစ်ဦးကိုတွေ့ရှိ၍ ရှာဖွေမည်ပြုစဉ် အောင်ဇေယျက အထုပ်ထုပ်ထုပ်ကို လမ်းမပေါ်သို့ လွှင့်ပစ်လိုက်၍ ဖွင့်ဖောက်စစ်ဆေးရာ ထိုထုပ်ထုပ်ထုပ်အတွင်း ပလတ်စတစ်ကပ်ခွာအိတ် ၁၀ လုံးဖြင့်ထည့်လျက် စိတ်ကြွေးသွပ်ဆေးပြား ၁၈၉၀ သိမ်းဆည်းရမိသဖြင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့်စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (အပေါ်ပုံ) (သတင်းစဉ်)

KIA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ပမ်းဆီးထားသူလူငယ်များ ပြန်လည်လွတ်မြောက်ရေး

လူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်၊ နိုင်ငံတကာလူမှုရေးအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ အစည်းများထံ တိုင်ကြား

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

KIA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့သည် တစ်ဖက်တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများ၌ ပါဝင် တက်ရောက်နေသော်လည်း အခြား တစ်ဖက်တွင် အတင်းအဓမ္မလူသစ် စုဆောင်း အင်အားတိုးချဲ့ခြင်းကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိရာ ရိုးသားစွာ လုပ်ကိုင်စားသောက်နေသော တိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို အတင်း

အကျပ် ခြိမ်းခြောက်ချုပ်နှောင် ဖမ်းဆီးပြီး KIA ဇာခန်းများဖြစ် သည့် တပ်မဟာ(၅) ရင်း(၃)တပ်ရှိ သော ဆိုင်းအောင်စခန်း၊ မုန်ဆစ်ယန် စခန်း၊ ဝေကြိုင်ဘွမ်စခန်းတို့တွင် ဖွင့်လှစ်ထားသည့် တပ်သားသစ် နှင့် အကြပ်လောင်းသင်တန်း၊ ဗိုလ်လောင်းသင်တန်းများသို့ တက် ရောက်စေလျက်ရှိသည်။ ထိုသင်တန်းများတွင် အစား

အသောက်ဝလင်စွာ မကျွေးခြင်း၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း၊ လူမျိုးရေး ခွဲခြားဖိနှိပ် ဆက်ဆံခြင်းများကြောင့် အသက်အန္တရာယ်ကြားမှ ထွက်ပြေး လာသူ အများအပြားရှိနေကြောင်း နှင့် KIA က လိုက်လံဖမ်းဆီးလျက် ရှိကြောင်း မကြာမီရက်ပိုင်းအတွင်း က လွတ်မြောက်လာသူ ရခိုင်၊ ရှမ်း၊ ဗမာ၊ ပလောင်လူငယ်တို့၏ထုတ်ဖော် ပြောကြားချက်များအရ သိရှိရသည်။

ထိုဒေသခံများ၏ သားသမီးများ ဖမ်းဆီးခံရပြီး မလွတ်မြောက်သေးသူ များ အန္တရာယ်ကင်းရှင်းစွာဖြင့် မိဘများ၏ရင်ခွင်တွင်းသို့ ပြန်လည် ရောက်ရှိရေးအတွက် လူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်၊ နိုင်ငံတကာလူမှုရေး အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများထံသို့ တင်ပြ တိုင်ကြားထားရှိကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (မြဝတီ)

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းအား တွန့်ပျူတာအချက်အလက်ထည့်သွင်းခြင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် မဲဆန္ဒရှင် စာရင်းအား တွန့်ပျူတာအချက် အလက် ထည့်သွင်းခြင်းဆိုင်ရာ သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင် ဘာ ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲက နေပြည်တော် ရွေးကောက်ပွဲကော် မရှင်အဖွဲ့ခွဲရုံးခန်း၌ ကျင်းပခဲ့ရာ နေပြည်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မ ရှင်အဖွဲ့ခွဲဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ထက်ကျော် က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားရာ တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေ

ရွေးကောက်ပွဲအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ပြည့်စုံတိကျ မှန်ကန်သော မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ရရှိအောင် ပြုစုသောလုပ်ငန်းစဉ်တွင် နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေ အတွင်းရှိ မြို့နယ်ရပ်မြို့နယ်အတွက် ယခုသင်တန်းကို ဖွင့်လှစ်ခြင်းဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရွေးကောက်ပွဲစနစ်များ ဆိုင်ရာ နိုင်ငံတကာဖောင်ဒေးရှင်း (International Foundation for Electoral System-IFES) မှ တာဝန်ရှိသူများက နိုင်ငံတော်

အဆင့် မဲစာရင်းထည့်သွင်းခြင်း အကြောင်း မိတ်ဆက်ရှင်းလင်းပြီး ပါဝင်ဆောင်ရွက်သူများ၏ တာဝန်နှင့် ဝတ္တရားများအား ရှင်းလင်းပြောကြား သည်။ အဆိုပါသင်တန်းဖွင့်ပွဲ အခမ်း အနားသို့ နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေအတွင်းရှိ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ခရိုင်/မြို့နယ် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများမှ သင်တန်းသား သင်တန်းသူများနှင့် ဖိတ်ကြားထား သူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။

၎င်းသင်တန်းသည် တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် ပြည့်စုံမှန်ကန် သောမဲစာရင်းရရှိအောင် ပြုစုသော လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် တွန့်ပျူတာစနစ် အတွင်းသို့ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်း ထည့် သွင်းရေးဆောင်ရွက်ကြမည့် ရွေး ကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ဝန်ထမ်း များအတွက် ပို့ချပေးသည့်သင်တန်း ဖြစ်ပြီး သင်တန်းသို့ နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ မြို့နယ် ရပ်မြို့နယ်မှ ရွေးကောက်ပွဲကော်မ ရှင် အဖွဲ့ခွဲဝန်ထမ်း ၃၀ တက်ရောက် ၍ မြို့နယ်ရုံးများတွင် တွန့်ပျူတာစနစ် အတွင်းသို့ မဲဆန္ဒရှင်စာရင်းများ ထည့်သွင်းခြင်းလုပ်ငန်းကို စတင် ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ပြီး သင်တန်း ကာလမှာ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်မှ ၃ ရက် အထိဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

ရောဂါဖြစ်ကူး စစ်ကိုင်းတံတား(အင်းဝ) ရေလမ်းကြောင်းပြောင်းလဲမည့် နှိုးဆော်ချက်ထုတ်ပြန်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ရောဂါဖြစ်ကူး စစ်ကိုင်းတံတား (အင်းဝ)ရေလမ်းတွင် ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာရန် ရေလမ်း ကြောင်းကို အစွန်လမ်းအဖြစ် ရေ လယ်တိုင်အမှတ် (၂)နှင့် (၃) အကြား မှလည်းကောင်း၊ အဆန်လမ်းအဖြစ် ရေလယ်တိုင် အမှတ်(၁)နှင့်(၂) အကြားမှလည်းကောင်း ဖွင့်လှစ် ထားခဲ့ပါသည်။ ယခုအခါ ရေနည်း ကာလသို့ ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သဖြင့်

ရေလမ်းကြောင်း အခြေအနေအရ ရေယာဉ်များ ဖြတ်သန်းသွားလာ ရန် ရေလမ်းကြောင်းကို ဒီဇင်ဘာလ ၅ ရက်မှစ၍ အစွန်၊ အဆန်လမ်း အဖြစ် ရေလယ်တိုင်အမှတ် (၂)နှင့် (၃)အကြားမှ ပြောင်းလဲဖွင့်လှစ်မည် ဖြစ်သည်။ ပြောင်းလဲမည့်ရေလမ်းကြောင်း ၏ ကင်းလွတ်အကျယ်မှာ ပေ ၃၅၀ ရှိပြီး၊ ကင်းလွတ်အမြင့်မှာ အမြင့်ဆုံး ရေမျက်နှာပြင်ထက် ၃၆ ပေရှိပါ

သည်။ ရေယာဉ်များဖြတ်သန်းရမည့် ဝင်ပေါက်တွင် နေ့အခါ အစိမ်းရောင် ကြိုက်အမှတ်အသား ပြသ၍၊ ညအခါ မီးစိမ်းထွန်းပြသထားပါမည်။ မဝင် ရမည့်ရေလမ်းတွင် နေ့အခါအနီရောင် ကြက်ခြေခတ် အမှတ်အသားပြသ ၍ ညအခါ မီးနီထွန်းပြသထား မည်။ ရေယာဉ်များအနေဖြင့် ရေလယ် တိုင် (၂)ခုအကြားမှ ယှဉ်ပြိုင် ခုတ်မောင်းခြင်းမပြုရန်နှင့် တွဲရေ

ယာဉ်များ တစ်တွဲချင်းသာ ချိတ်ဆွဲ ဖြတ်သန်းကြရန်ဖြစ်ပါသည်။ အစွန် ရေယာဉ်ကို ဦးစားပေးရန်နှင့် ဝင် ပေါက်သို့ချဉ်းကပ်ရာတွင် လုံလောက် သော အကွာအဝေးမှ ချဉ်းကပ် လမ်းကြောင်းမှန်ဖြင့် ထိန်းသိမ်း ခုတ်မောင်းကြရန် ရေအရင်းအမြစ် နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးဦးစီးဌာနက ရေလမ်းသတိပေး နှိုးဆော်ချက် ထုတ်ပြန်ထားကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

ကားပေါ်မှပြုတ်ကျ၍ နောက်ဘီးဖြင့်ကြိတ်မိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှိုင်မြို့နယ် ရန်ကုန်-အင်းစိန်လမ်းမ သံလမ်းမှတ်တိုင်အကျော်တွင် ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က အမှတ် (၂၂၆) ခရီးသည်တင်ယာဉ် (YGN 7F...) ပေါ်မှ အမည်မသိခရီးသည် အမျိုးသား တစ်ဦးပြုတ်ကျ၍ အဆိုပါကား၏နောက်ဘီးဖြင့် ဦးခေါင်းကိုတက်ကြိတ်မိရာ ယင်းနေရာ၌ပင် သေဆုံးသွားကြောင်း၊ ယာဉ်မောင်းမှာ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေကြောင်း သိရသည်။ ရန်နိုင်ဝင်း

<p>သမ္မတ သွင် မင်္ဂလာ မင်္ဂလာမြို့ Top Royal</p> <p>၅ . ၀၂ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p> <p>RISE OF THE LEGEND 3D</p> <p>၅ . ၀၂ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p>	<p>နေပြည်တော် မင်္ဂလာ(၂) မင်္ဂလာမြို့</p> <p>၂၆ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p> <p>OUIJA</p> <p>၂၆ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p>	<p>ရေဆောင်(၁) မင်္ဂလာမြို့</p> <p>၂၆ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p> <p>THE HUNGER GAMES: MOCKINGJAY PART 1</p> <p>၂၆ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p>	<p>နေပြည်တော်(၁) မြို့</p> <p>၀၉ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p> <p>BIG HERO 6 3D</p> <p>၀၉ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p>	<p>ရေဆောင်(၂) မင်္ဂလာမြို့</p> <p>၀၉ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p> <p>HAPPY NEW YEAR</p> <p>၀၉ . ၀၁ . ၂၀၁၄ ရက်မှ တစ်ပြိုင်တည်းမြေပြိုင်</p>
<p>သမ္မတ ၀၁-၂၄၆၆၂ ၀၁-၂၄၆၆၂</p> <p>သွင် ၀၁-၃၇၂၅၄ ၀၁-၃၇၂၅၄</p> <p>မင်္ဂလာ(၁) ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p>	<p>မင်္ဂလာ(၂) ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>မင်္ဂလာမြို့ ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>ရေဆောင်(၁) ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p>	<p>ရေဆောင်(၂) ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>နေပြည်တော် ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>Top Royal ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p>	<p>ဝင်းလှိုင် ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>မြို့ ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>မင်္ဂလာမြို့ ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p>	<p>ရေဆောင်(၁) ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>ရေဆောင်(၂) ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p> <p>နေပြည်တော် ၀၁-၂၅၀၅၇ ၀၁-၂၅၀၅၇</p>

ဆောင်းပါး

# နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းလစာတိုးမြှင့်ပေးရေးနှင့် ဆက်စပ်စဉ်းစားစရာများ

နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ လစာတိုးမြှင့်ရေးကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆက်စပ်စဉ်းစားရမည့်ကိစ္စ အကြောင်းအရာများစွာရှိပါသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ လစာတွေကို ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ခွဲဝေကျခံသုံးစွဲခြင်းကြောင့် လစာတိုးမြှင့်မှုအတွက် သုံးစွဲကုန်ကျမည့် ငွေကြေးပမာဏကို နိုင်ငံတော်က ကျခံသုံးစွဲနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ။ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တစ်နှစ်အတွက်သာမက နှစ်စဉ် စဉ်ဆက်မပြတ်ကျခံသုံးစွဲနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ။ အသေးစိတ် အပြန်အလှန်ဆက်စပ် တွက်ချက်သုံးသပ်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ ထို့အတူ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းလစာ တိုးမြှင့်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် ယခင်က ဖြစ်ခဲ့ဖူးသည့် ကုန်စည်ဈေးနှုန်း မြင့်တက်ခြင်း၊ ပြည်သူလူထု မဖြစ်မနေသုံးစွဲရသည့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း မြင့်တက်လာခြင်း၊ ငွေကြေးမောင်းပွမှုနှုန်း မြင့်တက်ခြင်း စသည့်အကြောင်းအရာ အချက်အလက်များကိုလည်း စဉ်းစားတွက်ချက် သုံးသပ်ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအတွက် နိုင်ငံဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ကျခံသုံးစွဲပြီး လစာနှုန်းထား တိုးမြှင့်ပေးသကဲ့သို့ ပုဂ္ဂလိကစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများနှင့် စက်ရုံအလုပ်ရုံများမှ ဝန်ထမ်း၊ အလုပ်သမားများ၏ လုပ်ခလစာကိုလည်း တိုးမြှင့်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ မရှိ။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုကိုလည်း စဉ်းစားသုံးသပ်ရန်လိုအပ်ပါသည်။

**နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းလစာအတွက် နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ သာမန်အသုံးစရိတ်အဖြစ်လည်းကောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအတွက် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်အဖြစ်လည်းကောင်း ကျခံသုံးစွဲလျက်ရှိရာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းလစာတိုးမြှင့်သုံးစွဲမှုကြောင့် ပြောင်းလဲဖြစ်ပေါ်လာမည့် သာမန်အသုံးစရိတ်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ် အနေအထားကိုလည်း သုံးသပ်တွက်ချက်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် နိုင်ငံတော်၏ လက်ရှိဘဏ္ဍာရေးအခြေအနေ၊ ငွေရေးကြေးရေးအခြေအနေကိုလည်း မှန်ကန်စွာ သုံးသပ်စဉ်းစားရန် လိုအပ်ပါသည်။**

အိမ်ထောင်စုတစ်ခုမှာပင် လစဉ်ရငွေပေါ်မူတည်ပြီး သုံးစွဲနိုင်မည့် အိမ်အသုံးစရိတ်၊ ဆေးဝါးကုသစရိတ်၊ သားသမီးများ ပညာသင်စရိတ်၊ သာရေးနာရေးအတွက် ကုန်ကျစရိတ်၊ နောင်ရေးအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စုဆောင်းမှု စသည့်အကြောင်းအချက်ပေါင်းများစွာကို စဉ်းစားတွက်ချက်ကြရပါသည်။ ကိုယ့်အတိုင်းအထွာ ကိုယ့်အခြေအနေနှင့်ကိုက်ညီစွာ ချင့်ချိန်တွက်ချက်သုံးစွဲကြရပါသည်။ နိုင်ငံတော်အဆင့်တွင်မူ ဆိုဖွယ်ရာမရှိချေ။ ထို့အတွက်ကြောင့်ပင် နှစ်စဉ်အရအသုံးခန့်မှန်းခြေစာရင်းများကို စနစ်တကျ ရေးဆွဲခြင်း၊ စိစစ်ခြင်း၊ အတည်ပြုခြင်း၊ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို တာဝန်အသီးသီးခွဲ၍ ဆောင်ရွက်ကြရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ပြည်ထောင်စုအစိုးရက တင်သွင်း၍ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်ကအတည်ပြုသော နှစ်စဉ် ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်ကြရခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် မိမိတို့နိုင်ငံသည် စင်ကာပူ၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ လာအိုတို့ကဲ့သို့ လူဦးရေနည်းပါးသောနိုင်ငံ မဟုတ်ချေ။ နိုင်ငံဧရိယာ အကျယ်အဝန်း၊ လူဦးရေနှင့် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုများ အခြေအနေ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် (၁၄)ခု အနေအထားတို့အရ နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးကို စဉ်းစားရာတွင် လွန်စွာ ကျယ်ပြန့်မြားမြောစွာ အသေးစိတ် စဉ်းစားတွက်ချက်ကြရပါသည်။

၁၉၄၈ ခုနှစ် လွတ်လပ်ရေး ရရှိပြီးချိန်မှစ၍ နိုင်ငံတော်အစိုးရ အဆက်ဆက်တွင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ လစာနှုန်းထားများကို ပြင်ဆင်တိုးမြှင့် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ပါသည်။ အစိုးရဝန်ထမ်းများ၏ လစာ၊ လုပ်ခပြင်ဆင်တိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ ရှားပါးစရိတ်ခွင့်ပြုပေးခြင်း၊ ထောက်ပံ့ကြေးခွင့်ပြုပေးခြင်းတို့ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် ၁၉၇၂ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၁၉၇၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၁၉၈၁ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၁၉၈၈ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ် ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင် ၁၉၈၈ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းကာလ၌ ၁၉၈၉ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၁၉၉၃ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၂၀၀၀ ပြည့်နှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၂၀၀၆ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ်၊ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် ဇန်နဝါရီလ ၁ ရက်နေ့တွင် တစ်ကြိမ် ဝန်ထမ်းများ၏ လစာနှုန်းထားများ၊ ပင်စင်လစာနှင့်လုပ်ခများ တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ပေးခဲ့ပါသည်။ ယခု ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ သက်တမ်းကာလတွင် ၂၀၁၁ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁ ရက်နေ့တွင် အငြိမ်းစား နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်လစာငွေ တိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများအား ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် အပို ထောက်ပံ့ကြေးခွင့်ပြုခြင်း၊ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် လစာနှုန်းပြင်ဆင် တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ယင်းသို့ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ လစာ၊ လုပ်ခပြင်ဆင်တိုးမြှင့်ပေးခြင်း၊ ထောက်ပံ့ကြေးခွင့်ပြုပေးခြင်း၊ အငြိမ်းစားနိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ ပင်စင်လစာငွေ တိုးမြှင့်ပေးခြင်းကြောင့် နိုင်ငံတော်၏ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ နှစ်စဉ်ပိုမိုတိုးမြှင့်ကျခံ သုံးစွဲရပါသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းဟုဆိုရာတွင် မြို့ပြဝန်ထမ်းနှင့် ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ ပါဝင်ပါသည်။ မြို့ပြဝန်ထမ်းတွင် အမြဲတမ်းဝန်ထမ်း၊ နေ့စားဝန်ထမ်း၊ ပုံသေလစာစား ဝန်ထမ်းတို့ ပါဝင်ပြီး နိုင်ငံတော်က လစဉ် လစာ၊ အပိုထောက်ပံ့ကြေး၊ ဒေသစရိတ်တို့ကို ခွင့်ပြုထောက်ပံ့ပေးလျက်ရှိပါသည်။

နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ၂၀၁၄ - ၂၀၁၅ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းအင်အား ၁ ဒသမ ၄ သန်းခန့်အတွက် လစာ၊ အပိုထောက်ပံ့ကြေး၊ ဒေသစရိတ်အတွက် စုစုပေါင်းကျပ် ၂၀၈၃၈၉၃ သန်းခန့် ပြည်သူ့ လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ (တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ်မပါ) ၄၉၆ ဦးအတွက် ချီးမြှင့်ငွေကျပ်၁၇၈၅ ဒသမ ၆ သန်းခန့်၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ

နှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ဦးစီးအဖွဲ့ဝင်များ(တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ်မပါ) ၄၆၆ ဦးအတွက် ချီးမြှင့်ငွေကျပ် ၁၁၀၁ ဒသမ ၆ သန်းခန့်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ (တပ်မတော်သားအပါအဝင်) ၆၆၂ ဦးအတွက် နေ့တွက်စရိတ် ကျပ် ၁၇၈၇ ဒသမ ၄ သန်းခန့်၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ၊ ဦးစီးအဖွဲ့ဝင်များ (တပ်မတော်သား အပါအဝင်) ၆၈၇ ဦးအတွက် နေ့တွက်စရိတ် ကျပ် ၄၁၂ ဒသမ ၂ သန်းခန့်၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရတိုင်း သို့မဟုတ် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဥက္ကဋ္ဌနှင့် အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင်များ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကောင်စီဝင်များအတွက် ချီးမြှင့်ငွေကျပ် ၁၅၂၆ သန်းခန့်၊ အငြိမ်းစားနိုင်ငံ့ဝန်ထမ်း (မြို့ပြကာကွယ်ရေးအပါအဝင်) ၈၅၀၀၀ ခန့်အတွက် ပင်စင်လစာနှင့် ဆုငွေကျပ် ၄၈၈၂၆ သန်းခန့် လျာထားကျခံ သုံးစွဲလျက်ရှိပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ယင်းစာရင်းများအရ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တစ်နှစ်စာအတွက် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ လစာ၊ အပိုထောက်ပံ့ကြေးနှင့် ဒေသစရိတ်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ချီးမြှင့်ငွေ၊ နေ့တွက်စရိတ်၊ ပြည်ထောင်စုနှင့်တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ ချီးမြှင့်ငွေနှင့် အငြိမ်းစားနိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ ပင်စင်လစာနှင့် ဆုငွေတို့အတွက် စုစုပေါင်းကျပ် ၂၆၈၈၇၄၁ ဒသမ ၈ သန်းခန့် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ လျာထား၊ ကျခံသုံးစွဲလျက်ရှိပါသည်။

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေစာရင်းအရ နိုင်ငံတော်၏ စုစုပေါင်းအသုံးစရိတ်မှာ ကျပ် ၂၂၁၈၃၁၆၃ ဒသမ ၆၉၆ သန်း ဖြစ်ပြီး သာမန်အသုံးစရိတ်မှာ ကျပ် ၁၅၁၄၀၉၃၄ ဒသမ ၄၅၁ သန်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်မှာကျပ် ၆၄၆၀၄၄၃ ဒသမ ၂၁၉ သန်းနှင့် ကြေးမြီအသုံးစရိတ်မှာ ကျပ် ၅၈၈၀၆ ဒသမ ၀၂၆ သန်း ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ်တွင် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ လစာ၊ အပိုထောက်ပံ့ကြေး၊ ဒေသစရိတ်၊ ချီးမြှင့်ငွေ၊ နေ့တွက်စရိတ်၊ ပင်စင်လစာနှင့် ဆုငွေတို့အတွက် သာမန်အသုံးစရိတ်အဖြစ် သုံးစွဲငွေမှာကျပ် ၂၆၈၈၇၄၁ ဒသမ ၈ သန်းဖြစ်ရာ အချိုးအစားအားဖြင့် နိုင်ငံတော်စုစုပေါင်း အသုံးစရိတ်၏ ၁၂ ဒသမ ၁၂ ရာခိုင်နှုန်း၊ နိုင်ငံတော် သာမန်အသုံးစရိတ်၏ ၁၇ ဒသမ ၇၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း စိစစ်တွေ့ရှိရပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ လစာတိုးမြှင့်ပေးရာတွင် နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ လက်ရှိကျခံသုံးစွဲမှုထက် ပိုမိုသုံးစွဲရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် နှစ်စဉ် ပိုမိုတိုးတက်လာမည့် ဝန်ထမ်းအင်အားအတွက်လည်း ဆက်လက်၍ ပိုမိုတိုးမြှင့် သုံးစွဲကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခုဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေစာရင်းအရ နိုင်ငံတော်၏သာမန်နှင့် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် အချိုးမှာ ၇၀ : ၃၀ ခန့် ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံ၏ GDP နှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ်အဖြစ် ကျခံသုံးစွဲပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ သာမန်အသုံးစရိတ်ကို ပိုမိုသုံးစွဲပြီး ငွေလုံးငွေရင်း အသုံးစရိတ်ကို လျော့ချသုံးစွဲပါက နိုင်ငံ၏ GDP နှင့် စီးပွားရေးတိုးတက်မှုနှုန်း ကျဆင်းသွားနိုင်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်၏ ကဏ္ဍအလိုက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရည်မှန်းချက်များ၊ ဒေသအလိုက်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး

**နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းလစာ တိုးမြှင့်ပေးနိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံ့ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့်အတူ ပြည်သူလူထုအကျိုးစီးပွား ရှေးရှုဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေးတို့ကို ချင့်ချိန်သုံးသပ်၍ ချိန်ဆဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများ၏ လစာနှုန်းထား တိုးမြှင့်ရေးကို စဉ်းစားမှုနှင့်အတူ ဝန်ထမ်းများနှင့် မိသားစုများ၏ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ နေထိုင်ရေးဆိုင်ရာ သုံးစွဲကုန်ကျနေမှုကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေနိုင်မည့် အစီအမံများအား နိုင်ငံတော်က ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်။**

ရည်မှန်းချက်များကို ထိခိုက်နိုင်ပါသည်။ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှုအခွင့်အလမ်းများကိုလည်း ထိခိုက်နိုင်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ လစာတိုးမြှင့်မှုအပါအဝင် သာမန်အသုံးစရိတ်သုံးစွဲမှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအတွက် ငွေလုံးငွေရင်းအသုံးစရိတ် သုံးစွဲမှုကို သင့်တင့်မျှတအောင် ချိန်ညှိဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်ပါသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းလစာနှုန်းထားများ ပြင်ဆင်တိုးမြှင့် ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည့် အခါတိုင်းတွင် အခြေခံစားကုန်များအပါအဝင် ကုန်စည်ဈေးနှုန်းများမြင့်တက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ပေးကားပေး၏မရဟူသောအဖြစ်မျိုး ကြုံတွေ့ကြရပါသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများသာမက ပြည်သူလူထုအားလုံး ထိခိုက်ပတ်သက်ခံစားရမှု ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းတို့သည် ပုံမှန်ဝင်ငွေရရှိနေသူများဖြစ်ပြီး သာမန်အရ ငွေအတွက် အငြိမ်းစားလစာကိုလည်း အားထားရာတစ်ခုအဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ပါသည်။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဝန်ထမ်းများသည်လည်း အငြိမ်းစားလစာမရသည်မှလွဲ၍ ပုံမှန်လစာဝင်ငွေရရှိသူများပင် ဖြစ်ပါသည်။ သို့ရာတွင် ဝန်ထမ်းမဟုတ်သော လယ်သမား၊ အလုပ်သမား၊ ဈေးရောင်း၊ လက်လုပ်လက်စားစသည့် အခြေခံလူတန်းစားအမျိုးမျိုးသည် နေ့စဉ်ရှာဖွေလုပ်ကိုင်နိုင်မှုအပေါ်မူတည်၍သာ ဝင်ငွေရရှိပြီး ခြီးခြံခွေတာ သုံးစွဲရသည့်အတွက် ကုန်စည်နှင့် အခြေခံစားသောက်ကုန်ဈေးနှုန်းများ မြင့်တက်လာမှုဒဏ်ကို ခံနိုင်ရည်ရှိရန်ကိစ္စမှာ လွန်စွာ ခန့်မှန်းချခက်ခဲလှပေသည်။ ဈေးကွက်အတွင်း ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအားပေါ်အခြေခံ၍ ကုန်ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ခြင်း၊ ကုန်ဈေးနှုန်းကျဆင်းခြင်း ဖြစ်ပေါ်ပါသည်။ ဝယ်လိုအားနှင့် ရောင်းလိုအားတို့၏ အားပြိုင်မှုပေါ်မူတည်၍ ဈေးနှုန်းအပြောင်းအလဲဖြစ်ပေါ်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တမင်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဈေးကစားမှုကြောင့် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်မှုဖြစ်စေရေးအတွက် ယခင်အတွေ့အကြုံများ၊ လက်ရှိခေတ်၊ စနစ်၊ အခြေအနေနှင့်ကိုက်ညီသော ထိန်းညှိနိုင်မှုနည်းလမ်းများကို စဉ်းစားသုံးသပ် စီမံဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

## ထူးထက်အောင်(ဘဏ္ဍာရေး)

လက်ရှိစာရင်းများအရ နိုင်ငံတော်တွင်လုပ်သားဦးရေ ၂၂ ဒသမ ၅၇ သန်းရှိရာ နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍတွင် အစိုးရလစာရရှိသူ လုပ်သားဦးရေ ၁ ဒသမ ၄ သန်းရှိပြီး ကျန် ၂၁ ဒသမ ၁၇ သန်းသည် ပုဂ္ဂလိကနှင့် အခြားကဏ္ဍတို့တွင်ရှိသည့် လုပ်သားဦးရေများ ဖြစ်ကြပါသည်။ အချိုးအစားအရ နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍတွင်ရှိသည့် လုပ်သားဦးရေသည် ၆ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ပြီး ပုဂ္ဂလိကနှင့် အခြားကဏ္ဍတွင်ရှိသည့် လုပ်သားဦးရေသည် ၉၄ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ခြင်းကြောင့် နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍရှိ လုပ်သားများ လစာနှုန်းထားပြောင်းလဲမှုကို စဉ်းစားရာတွင် ပုဂ္ဂလိကနှင့် အခြားကဏ္ဍများရှိ လုပ်သားများအတွက် အကျိုးသက်ရောက်နိုင်မှုကိုပါ ဆက်စပ်ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် လိုအပ်လာပါသည်။

နိုင်ငံပိုင်ကဏ္ဍရှိ လုပ်သားများအတွက် နိုင်ငံတော်က လစာကျခံပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ပုဂ္ဂလိကနှင့် အခြားကဏ္ဍရှိ လုပ်သားများအတွက် ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာတို့က ကျခံပေးခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ရာနှုန်းအချိုးအစားကြီးမားသော ပုဂ္ဂလိကနှင့်အခြားကဏ္ဍများရှိ လုပ်သားများအတွက် လစာနှင့် လုပ်ခများကို လုပ်ငန်းရှင်များက လိုက်လျောညီစွာ တိုးမြှင့်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိကိုလည်း စဉ်းစားသုံးသပ်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်တစ်ဦးအတွက် အများနည်းတူ လုပ်ခလစာတိုးမြှင့်ပေးနိုင်ခြင်း မရှိပါက လုပ်ငန်းလည်ပတ်မှုကို ထိခိုက်နိုင်သကဲ့သို့ လုပ်ခလစာ များစွာ တိုးမြှင့်ပေးရပါက ထုတ်လုပ်မှုစရိတ်မြင့်မားလာသဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ကျဆင်းခြင်း၊ ထုတ်ကုန်ဈေးနှုန်းတက်ခြင်း၊ ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်း ကျဆင်းလာခြင်း စသည်တို့ကိုခံစားရမည်မှာ သေချာလှပေသည်။ သို့ဖြစ်ရာ နှစ်ဖက်ချိန်ခွင့်လျှာအပြောင်းအလဲကြောင့် အကျိုးသက်ရောက်မှု ဆက်စပ်ဖြစ်ပေါ်မှု အကျိုးဆက်များကို ချင့်ချိန်တွက်ဆရန် လိုအပ်ပါသည်။

နိုင်ငံတော်၏ နှစ်စဉ်အရအသုံးခန့်မှန်းခြေစာရင်းကိုလေ့လာပါက ရငွေထက် သုံးငွေများခြင်းကြောင့် နှစ်စဉ်လိုငွေပြုတ်လျက်အနေအထားကို တွေ့မြင်ကြရပါသည်။ ဖွံ့ဖြိုးဆဲနိုင်ငံများအပါအဝင် နိုင်ငံအများအပြားသည် မိမိတို့နိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင်တည်ဆောက်ကြရာတွင် လိုငွေပြုတ်လျက် အနေအထားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြရပါသည်။ လိုငွေပြုတ်လျက် အနေအထားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြရပါသည်။ လိုငွေပြုတ်လျက် အနေအထားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြရပါသည်။ လိုငွေပြုတ်လျက် အနေအထားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြရပါသည်။ လိုငွေပြုတ်လျက် အနေအထားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြရပါသည်။ လိုငွေပြုတ်လျက် အနေအထားများဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြရပါသည်။

လက်ရှိနိုင်ငံတော်၏အခြေအနေသည် ဖွံ့ဖြိုးမှု အနိမ့်ကျဆုံးစာရင်းဝင် နိုင်ငံအဆင့်၌သာ ရှိနေပါသေးသည်။ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှု ရာနှုန်း ၂၆ ရာခိုင်နှုန်းမှ လျော့ကျအောင်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံလူဦးရေ၏ ၆၅ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သည် ကျေးလက်ဒေသနေပြည်သူများ ဖြစ်ကြပါသည်။ သို့ဖြစ်ရာ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျော့ကျရေးသည် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ ဦးစားပေး ရည်မှန်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ စိုက်ပျိုးရေးကို အခြေခံသောနိုင်ငံဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ စိုက်ပျိုးရေးကဏ္ဍတိုးတက်ရေး

ပြည်ထွင်းသတင်း

# မြန်မာ-ဩစတြေးလျနှစ်နိုင်ငံ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေးစီမံကိန်း နားလည်မှုစာချုပ်လွှာလက်မှတ်ထိုး

**နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄**  
မြန်မာ-ဩစတြေးလျနှစ်နိုင်ငံ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် နယ်စပ် ဒေသထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေးနှင့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ (MoU) လက်မှတ်ရေးထိုးမှုအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက်မှ ၂၈ ရက်အထိ ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ဆစ်ဒနီမြို့၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေး ခရီးစဉ်အတွင်း ဩစတြေးလျနိုင်ငံ ကင်ဘာရာ၊ ဆစ်

ဒနို၊ မဲလ်ဘုန်းမြို့တို့၌ နိုင်ငံတကာ လေဆိပ်များတွင် passport နှင့် ခရီးသွားစာရွက်စာတမ်း အတုအပ စစ်ဆေးခြင်းစနစ်များ၊ တစ်နိုင်ငံလုံး လွှမ်းခြုံထားသော ဆက်သွယ်ရေး ကွန်ရက်စနစ်များ၊ ကုန်းမြေနှင့် ရေပြင်နယ်နိမိတ်တို့ကို တပ်မတော် (ရေ) (လေ) အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန တို့နှင့် ပေါင်းစပ်၍ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းမှုစနစ်များ၊ နိုင်ငံခြားသား အမြဲနေထိုင်ခွင့်ပြုရန်အတွက် အသိပညာ ရှင်၊ အတတ်ပညာရှင် ကဏ္ဍအလိုက်

စိစစ်ရွေးချယ်လက်ခံမှုများ၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ သတင်းမီဒီယာ ဌာနဖွဲ့စည်း အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှု၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ သတင်းထောက်လှမ်းရေးနှင့် ဥပဒေသများကို ကြည့်ရှုလေ့လာ ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အစည်းအဝေးတွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဌာန၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် ဝန်ထမ်းများအားလုံး စွမ်းရည်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဆိုင်ရာသင်တန်းများနှင့် အထောက်အကူပြုနည်းပညာသုံး ပစ္စည်းကိရိယာ ပံ့ပိုးမှုများ၊ သန်းခေါင်စာရင်းကောက်

ယူရေးဆိုင်ရာ လုပ်နည်းလုပ်ဟန်များ၊ စာရင်းဇယား မှတ်တမ်းထိန်းသိမ်းမှုများ၊ လူဦးရေမူဝါဒချမှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ နည်းစနစ်များ စသည်တို့ကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေး နောက်ဆုံးရက်ဖြစ်သော နိုဝင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးခင်ရီနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်နယ်စပ်ဒေသထိန်းသိမ်းကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

ဝန်ကြီး Mr.Scott Morrison MP တို့သည် နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲရေး စီမံကိန်း နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ (MoU)ကို လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ နားလည်မှုစာချုပ်လွှာသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အထိ ငါးနှစ်စီမံကိန်းဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဩစတြေးလျနိုင်ငံတို့အကြား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ စနစ်တကျစီမံခန့်ခွဲအကောင်အထည် ဖော်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက်

နိုင်ငံတကာရေးဆွဲ၊ လေဆိပ်နှင့် နယ်စပ်ဂိတ်များ၌ ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်နှင့် နည်းပညာအသုံးချမှုများ အဆင့်မြှင့်တင်ရေး၊ ဌာနခွဲအလိုက်ဖွဲ့စည်းပုံ လုပ်ငန်းတာဝန်များ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ရေး၊ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းများ စဉ်ဆက်မပြတ်ပို့ချရေးနှင့် အထောက်အကူပြုပစ္စည်းများ တပ်ဆင်ရေးတို့အတွက် ပံ့ပိုးကူညီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအမံများ ပါဝင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

## ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကျောင်းများသို့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုလျှော့ချ၍ ငွေကြေးထောက်ပံ့သည့် စီမံကိန်းအရ ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးများ ထောက်ပံ့ရေးဆိုင်ရာအစီအစဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် ပညာရေးကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် သိသာထင်ရှားသည့် လုပ်ငန်းတစ်ရပ်အဖြစ် “ကျောင်းများသို့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုလျှော့ချ၍ ငွေကြေးထောက်ပံ့သည့်စီမံကိန်း” ကို ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်မှ ၂၀၁၅-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အထိ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

အဆိုပါစီမံကိန်း အကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ အတိုးမဲ့ ချေးငွေအမေရိကန် ဒေါ်လာ သန်း ၈၀ နှင့် ဩစတြေးလျအကူအညီ (Aus AID)မှ အကူအညီပေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၂၀ စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၁၀၀ ကို စီမံကိန်းလေးနှစ်တာကာလအတွင်း နှစ်စဉ်နိုင်ငံတော် အစိုးရဘတ်ဂျက်တွင် ထပ်ဆောင်းထည့်ဝင်၍ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို အကောင်အထည်ဖော်သွားမည်ဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှ အတိုးမဲ့ချေးငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ သန်း ၈၀ ကို နိုင်ငံတော်အစိုးရကချေးယူခဲ့ပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက အကောင်အထည်ဖော်သည့် စီမံကိန်းအတွက် အသုံးပြုခြင်းဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံတော်က သတ်မှတ်ကာလအတွင်း ပြန်လည်ပေးဆပ်ရမည်ဖြစ်သည်။ ဩစတြေးလျအကူအညီ (Aus AID)မှ ပေးသည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၂၀ သည် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအတွက် အကူအညီပေးခြင်းဖြစ်သဖြင့် ပြန်လည်ပေးဆပ်ရန် မလိုအပ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

၂၀၁၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ နေပြည်တော် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းစင်တာ-၂ တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာမူဝါဒများ ရွေးချယ်ရေးဆိုင်ရာညီလာခံကြီး ကျင်းပပြီးနောက်ပိုင်းမှစတင်၍ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ရေးအတွက် ကမ္ဘာ့ဘဏ်မှအကူအညီပေးနိုင်ရန် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန(၅)စသည့် ဝန်ကြီးဌာနများမှ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများပါဝင်သည့် နည်းပညာလုပ်ငန်းအဖွဲ့နှင့် အကြိမ်ကြိမ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများကို နိုင်ငံတော်ကထုတ်ပြန်ထားသည့် လူမှုစီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု အညွှန်းတော်အရ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ကို ကမ္ဘာ့ဘဏ်၊ ဩစတြေးလျအကူအညီအဖွဲ့တို့၏ နည်းပညာအကူအညီဖြင့်ရေးဆွဲ၍ စနစ်တကျအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းဖြစ်သည်။

စီမံကိန်း၏ရည်ရွယ်ချက်များမှာ အခြေခံပညာအရည်အသွေးကို ပိုမိုမြင့်မားလာစေရန်၊ ပြည်သူ့လူထုထံမှ ထည့်ဝင်နေရသည့် ထောက်ပံ့ငွေပမာဏကို လျှော့ချနိုင်စေရန်၊ အခြေခံပညာကျောင်းများ၏ အရည်အသွေးမီသင်ကြားသင်ယူမှု ပတ်ဝန်းကျင်ဖြစ်ထွန်း ပေါ်ပေါက်စေရန်ဖြစ်သည်။

စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်မှုလုပ်ငန်းများကို သက်ဆိုင်ရာအခြေခံပညာဦးစီးဌာနများမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များဖြင့် ပါဝင်စွဲစည်းထားသည့် စီမံကိန်း ဦးဆောင်ကော်မတီက ကြပ်မတ်လမ်းညွှန် အကောင်အထည်ဖော်လျက်ရှိပြီး ဦးစီးဌာနများနှင့်ကမ္ဘာ့ဘဏ်/ဩစတြေးလျအကူအညီတို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သည့် လေ့လာကြီးကြပ်အကဲဖြတ်သည့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့က လေ့လာကြီးကြပ်အကဲဖြတ်သည့်လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးများပေးသည့် အစီအစဉ်ကို နိုင်ငံတော်ဘတ်ဂျက်မှ ကျပ် ၂၉၅၀ ဒသမ ၄ သန်း ၆၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကမ္ဘာ့ဘဏ်၊ ဩစတြေးလျအကူအညီမှ ချေးငွေ၊ အထောက်အပံ့ကျပ် ၁၅၆၈၀ ဒသမ ၀ သန်း ၃၉ ရာခိုင်နှုန်းတို့ဖြင့် စုစုပေါင်းကျပ် ၃၉၆၅၀ ဒသမ ၄ သန်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ရန် လျာထားခဲ့ပြီး အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ ဖြန့်ဝေရမည့် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေး ငွေပမာဏ၏ ၅၀ရာခိုင်နှုန်းကို ပထမအရပ်အဖြစ် ကျောင်းများသို့ စမ်းသပ်ဖြန့်ဝေပေးပြီးဖြစ်သည်။

ဆက်လက်၍ အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ အောက်ပါစံနှုန်းဖြင့် ဒုတိယအရပ်ဖြန့်ဝေရန် စီစဉ်လျက်ရှိသည်-

စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်	၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်ဖြန့်ဝေရန် ကျန်ရှိသည့် ဒုတိယအရပ် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးငွေ(ကျပ်)
မူလတန်းကျောင်းသား ၁၀၀ အထိရှိသောကျောင်း	၄၀၀၀၀၀
မူလတန်းကျောင်းသား ၁၀၀ မှ ၂၀၀ အထိရှိသောကျောင်း	၅၀၀၀၀၀
မူလတန်းကျောင်းသား ၂၀၀ မှ ၃၀၀ အထိရှိသောကျောင်း	၆၀၀၀၀၀
မူလတန်းကျောင်းသား ၃၀၀ မှ ၄၀၀ အထိရှိသောကျောင်း	၇၀၀၀၀၀
မူလတန်းကျောင်းသား ၄၀၀ နှင့်အထက်ရှိသောကျောင်း	၈၀၀၀၀၀
မူလတန်းကျောင်းခွဲများ	၂၀၀၀၀၀

ကျောင်းများသို့ ထောက်ပံ့သည့် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးငွေများကို အောက်ပါငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်များအရ ဘဏ္ဍာရေး စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့်အညီ အသုံးပြုနိုင်သည်-

ဘတ်ဂျက်ခေါင်းစဉ်	ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်	ကျခံရမည့်အသုံးစရိတ်အမျိုးအစား
၀၂၀၁	ပြည်တွင်းခရီးစရိတ်	မြန်မာနိုင်ငံလက်စွဲဥပဒေအရ ရပိုင်ခွင့်ရှိသောခရီးစရိတ်များ
၀၃၀၁	လုပ်အားခ	ကာယဉာဏလုပ်အားအတွက် ရှောင်တခင်ခေါ်ယူ ထမ်းဆောင်စေသည့်အတွက် ပေးရသောအခကြေးငွေများ
၀၃၀၃	ငှားရမ်းခ	ယာဉ်များ၊ ဝန်တင်နွားများ ငှားရမ်းခ
၀၃၀၄	သယ်ယူပို့ဆောင်ခ	လူနှင့်ပစ္စည်းများပို့ဆောင်ခ၊ ပြင်ပပုဂ္ဂိုလ်များအတွက် ပေးရသောခရီးစရိတ်
၀၃၀၅	ရုံးအသုံးအဆောင်ပစ္စည်း	စာရေးကိရိယာ၊ စာမေးပွဲကြေး
၀၃၀၇	တံဆိပ်ခေါင်း၊ ကြေးနန်းနှင့် တယ်လီဖုန်း	တံဆိပ်ခေါင်း၊ ကြေးနန်းနှင့် တယ်လီဖုန်းငှားရမ်းခများ
၀၃၀၈	လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခ	လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခနှင့် အခြားဓာတ်အားခများ
၀၃၀၉	စာအုပ်၊ စာနယ်ဇင်း၊ သတင်းစာ	ရုံးနှင့်ဌာနလုပ်ငန်းသုံးစာအုပ်၊ စာတမ်း ဝယ်ယူရန်ကုန်ကျစရိတ်
၀၃၁၃	လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ	လုပ်ငန်းသဘောအရ သုံးစွဲကျခံရသော အသုံးစရိတ်ပစ္စည်းကိရိယာများ
၀၃၁၄	အစားအစာ၊ ရိက္ခာ	တစ်ဦးချင်း၏ ရပိုင်ခွင့်မဟုတ်ဘဲ အစိုးရအနေဖြင့် ကျွေးမွေးထောက်ပံ့ရန်တာဝန်ရှိ၍ ကျခံသောစရိတ်
၀၃၂၅	ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ	ပြပွဲ၊ ပြိုင်ပွဲ၊ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ
၀၄၀၉	အခြား	ရေမြောင်းတူးခြင်း၊ပရိဘောဂပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း

အဆိုပါကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးငွေများကို ဖြန့်ဝေအသုံးပြုရာတွင် အဓိကထူးခြားချက်မှာ ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လူထုပိုမိုသိရှိပြီး ထင်သာမြင်သာရှိရေးနှင့် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးကို ပြည်သူများနှင့် ဆရာ၊ ဆရာမ ကိုယ်စားလှယ်များပါဝင်သော ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးကော်မတီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြင့် အသုံးပြုရေးနှင့် သတ်မှတ်လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ အသုံးပြုရန်အတွက် သင်တန်းများပို့ချ၍ စနစ်တကျ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ကျောင်းများသို့ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာ ဗဟိုချုပ်ကိုင်မှုလျှော့ချ၍ ငွေကြေးထောက်ပံ့သည့် အစီအစဉ်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာငွေဖြစ်သဖြင့် မြို့နယ်အဆင့်၊ ကျောင်းအဆင့်အထိ ပထမအရပ်စမ်းသပ်ဖြန့်ဝေထားသည့် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးများ မှန်မှန် ကန်ကန်ရောက်ရှိရေး၊ သတ်မှတ်စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့်အညီ ကျောင်းများ၌ အသုံးပြုရေးနှင့် အလွဲသုံးမှုများ မဖြစ်စေရေးအတွက် ခရိုင်ပညာရေးမှူးရုံးများသို့ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ရန်တာဝန်ပေး ထားပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် အကယ်၍ မြို့နယ်များနှင့် အခြေခံပညာကျောင်းများသို့ အဆိုပါ စမ်းသပ်ဖြန့်ဝေထားသည့် ပထမအရပ် ကျောင်းထောက်ပံ့ကြေးငွေများ ရောက်ရှိဖြန့်ဝေခြင်းမရှိပေးပါက သို့မဟုတ် ရောက်ရှိဖြန့်ဝေပြီး အလွဲသုံးမှုများရှိပါက သက်ဆိုင်ရာ ခရိုင်ပညာရေးမှူးရုံးများသို့ ဆက်သွယ်တိုင်ကြားနိုင်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)

**စာမျက်နှာ ၆ မှ**

ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါသည်။

နိုင်ငံဝန်ထမ်းများ လစာတိုးမြှင့်ပေးရေး၊ အငြိမ်းစားနိုင်ငံဝန်ထမ်းများ ပင်စင်လစာတိုးမြှင့်ပေးရေး၊ အနိမ့်ဆုံးလုပ်ခလစာသတ်မှတ်ရေး၊ လွတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ချီးမြှင့်ငွေနှင့် စရိတ်များကို တိုးမြှင့်ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ရေး စသည်တို့သည် ရေတိုကာလအတွက်သာ ကြည့်ရှုမရဘဲ ရေရှည်အတွက်စဉ်းစား၍ အဘက်ဘက်စဉ်းစားသုံးသပ်ကာ ဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။ လက်ရှိပေးနေရသော အနေအထားအရ ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပေးသင့်သည့် သို့မဟုတ် တိုးမြှင့်ပေးသင့်သည့် အတိုင်းအတာ၊ ယင်းသို့ တိုးမြှင့်ပေးနိုင်ရန် ရေရှည်အတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့်အစီအမံ စသည်တို့ကို ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနက နိုင်ငံတော်၏ ရေငွေနှင့် သုံးငွေတို့အပေါ် မူတည်၍ တွက်ချက်တင်ပြခြင်း၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်တို့က နိုင်ငံ၏ မေခရိုစီးပွားရေးအလားအလာ၊ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုအခြေအနေ၊ စီးပွားရေးနှင့် ငွေရေးကြေးရေးတည်ငြိမ်မှုအခြေအနေ၊ ငွေဖောင်းပွမှုနှုန်း စသည့်အချက်အလက်များကို ခန့်မှန်းပေးခြင်း၊ ဘက်စုံထောင့်စုံ ပိုင်းဝန်းဆွေးနွေး စဉ်းစားသုံးသပ်၍ လုပ်ဆောင်သင့်သည့် နည်းလမ်းရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ရရှိသည့် နည်းလမ်းပေါ်မူတည်ပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ လုပ်ဆောင်သင့်ပါသည်။ သို့မဟုတ် ဖြစ်ချင်သည့်ဆန္ဒနှင့် ဖြစ်သင့်သည့် ပကတိအခြေအနေတို့ ထပ်တူကျပြီး အားလုံးအဆင်ပြေသော လူသာဓုခေါ်၊ နတ်သာဓုခေါ် အခြေအနေမျိုးကို ရောက်ရှိနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ။

ပြည်တွင်းသတင်း

# နော်ဝေ ဘုရင်နှင့်မိဖုရား နှစ်ပေါင်းနှစ်ရာကျော်သက်တမ်းရှိသည့် ရန္တပိုရွာ အိုးလုပ်ငန်းကြည့်ရှုလေ့လာ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၄

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ချစ်ကြည်ရေးခရီးလည်ပတ်ရန်ရောက်ရှိနေသည့် နော်ဝေနိုင်ငံ ပဉ္စမမြောက် ဟာရယ်ဘုရင်နှင့် မိဖုရားဆွန်ယာတို့သည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင်ရှိ ရန္တပိုရွာ နှစ်ပေါင်းနှစ်ရာကျော်သက်တမ်းရှိသည့် ရန္တပိုကျေးရွာ အိုးလုပ်ငန်းနှင့် ပထမအင်္ဂလိပ်-မြန်မာ စစ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်ချုပ်ဆိုသည့် အထိမ်းအမှတ် ကျောက်စာတိုင်တို့ကို ယနေ့မနက် ၂ နာရီခွဲတွင် ပုဂံမြို့မှအထူးသင်္ဘောဖြင့် လာရောက်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နော်ဝေနိုင်ငံဘုရင်နှင့် မိဖုရားတို့သည် ရန္တပိုကျေးရွာရှိ အသက် ၈၀ ကျော် အိုးလုပ်ငန်းရှင် ဦးဘချစ်၏အလုပ်ရုံ၌ မြေအိုးလုပ်ငန်းအဆင့်ဆင့်ကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ တာဝန်ရှိသူများက လိုက်လံရှင်းလင်းပြသ၍ အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပေးအပ်သည်။ (ယာပုံ) ရန္တပိုကျေးရွာအနီးရှိ မြေအိုးထုတ်လုပ်မှုကို မြန်မာဘုရင်များ လက်ထက်မှ စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ခေတ်အဆက်ဆက် ရိုးရာနည်းပညာများအတိုင်း ဘိုးစဉ်ဘောင်ဆက် လက်ဆင့်ကမ်း လုပ်ကိုင်ခဲ့သော မိသားစုလုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းနံဘေးတွင်တည်ရှိသည့် ရန္တပိုကျေးရွာသည် ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နောက်ပိုင်း အိုးထုတ်လုပ်ဖြန့်ဖြူးမှုလုပ်ငန်း ပိုမိုတွင်ကျယ်လာ၍ ယခင်က မန္တလေးနှင့် မြင်းခြံမြို့များသို့တင်ပို့နေရာမှ မြန်မာ တစ်နိုင်ငံလုံးသို့ ပိုမိုတင်ပို့လာခဲ့ရသည်။

ထို့ပြင် ၂၀၁၁ ခုနှစ် နောက်ပိုင်း ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားများ၏ ခရီးတစ်ထောက် ဝင်ရောက်ရပ်နားလေ့လာသော နေရာတစ်ခုအဖြစ် တိုးတက်လာကြောင်း သိရှိရသည်။ “ဘာဘာအသက် ၈၀ ကျော်ပါပြီ။ ကနေ့အထိ နိုင်ငံခြားကလူကြီးဆိုလို့ တစ်ယောက်မှ လာတာမတွေ့ဖူးဘူး။ အခုလိုမျိုး လာတာတွေ့ရတော့ အလွန်ဝမ်းသာတယ်ဗျာ။ မထင်မှတ်ဘဲ အမှတ်တရလာတာကြီးကို ကျေးဇူးတင်ဝမ်းသာပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရွာက လူတွေလည်း မြင်ဖူးတွေ့ဖူးသွားတာပေါ့ဗျာ။ အရင်ကတော့ ကြားဖူးနားဝသာရှိခဲ့သော်လည်း အခုတော့လက်တွေ့အကောင်အထည်ပေါ်သွားတာပေါ့ဗျာ။ ရွာက လူငယ်တွေကလည်း မျက်စိကြီး၊ နားကြီးဖြစ်သွားတာပေါ့ဗျာ” ဟု အသက် ၈၀ ကျော် ရန္တပိုရွာသားကြီး ဦးဘချစ်က ပြောပြသည်။ “နော်ဝေဘုရင်လာတာက သူ

နိုင်ငံသားတွေက ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံကိုလာရောက် လည်ပတ်တဲ့အခါမှာ ကျွန်တော်တို့ရွာကို ရောက်ကြပြီး မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံတွေ ရိုက်ကြတာ ရှိပါတယ်။ အဲဒါတွေကို တွေ့မြင်ပြီးတော့လာတာ လို့လည်းထင်ပါတယ်” ဟု ကျောင်းဆရာ ဦးသိန်းဦးက ၎င်းအမြင်ကို ပြောပြသည်။ ထို့နောက် နော်ဝေဘုရင်နှင့် မိဖုရားတို့သည် ရန္တပိုကျေးရွာအနီးရှိ ပထမအင်္ဂလိပ်-မြန်မာ စစ်ရပ်စဲရေးစာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် အထိမ်းအမှတ်ကျောက်စာတိုင်ကို သင်္ဘောပေါ်မှ ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ကြပြီး ညနေပိုင်းတွင် ရန္တပိုကျေးရွာမှ မန္တလေးမြို့သို့ ဆက်လက်ထွက်ခွာသွားသည်။ ရန္တပိုအထိမ်းအမှတ်ကျောက်စာတိုင်သည် ၁၈၂၄ခုနှစ်မှ ၁၈၂၆ ခုနှစ်အထိ ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ပထမအင်္ဂလိပ်-မြန်မာ စစ်ပွဲပြေငြိမ်းစေရန် အတွက် ၁၈၂၆ ခုနှစ် ဖေဖော်



ဝါရီလ ၂၄ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်း အင်းဝမြို့မှ တောင်ဘက် မိုင် ၄၀ အကွာခန့် မြင်းခြံမြို့ အထက်ခြောက်မိုင်အကွာရှိ ရန္တပိုရွာအနီးတွင် အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ

နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များ တွေ့ဆုံ၍ သဘောတူညီချက် ငါးချက်ပါ သည့် စစ်ပြေငြိမ်းရေးစာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့ကြသည့် ကျောက်စာတိုင် ဖြစ်သည်။ သူရဇော်

### \* ကျောစိုးမှ

ခြေစစ်ပွဲအုပ်စုပွဲစဉ်များကို သက်ဆိုင်ရာအုပ်စုအလိုက် အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာအသင်းပါဝင်နေသောအုပ်စု(F)ပွဲစဉ်များကို တရုတ်(တိုင်ပေ)က အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုခွဲဝေထားမှုအရ အုပ်စု (A) တွင် အီရတ်၊ အိုမန်၊ ဘာရိန်၊ လက်ဘနွန်၊ မော်လဒိုဗီ၊ အုပ်စု (B) တွင် ဂျော်ဒန်၊ ကူဝိတ်၊ ကာဂျစ္စတန်၊ တာ့ခ်မင်နစ္စတန်၊ အုပ်စု(C)၌ ဆော်ဒီ၊ အီရန်၊ နီပေါ၊ ပါလက်စတိုင်း၊ အာဖဂန်နစ္စတန်၊ အုပ်စု (D)၌ ယူအေအီး၊ ယီမင်၊ တာဂျစ်ကစ္စတန်၊ သီရိလင်္ကာ၊ အုပ်စု (E) ၌ ဆီးရီးယား၊ ဥရဘတ်ကစ္စတန်၊ အိန္ဒိယ၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်၊ အုပ်စု (F)၌ ဩစတြေးလျ၊ မြန်မာ၊ တရုတ် (တိုင်ပေ)၊ ဟောင်ကောင်၊ အုပ်စု(G)၌ မြောက်ကိုရီးယား၊ ထိုင်း၊ ကမ္ဘောဒီးယား၊ ဖိလစ်ပိုင်၊ အုပ်စု (H) တွင် တောင်ကိုရီးယား၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ တီမော၊ ဘရူနိုင်း၊ အုပ်စု (I)တွင် ဂျပန်၊ မလေးရှား၊ ဗီယက်နမ်၊ မကာအို၊ အုပ်စု (J)တွင် တရုတ်၊ လာအို၊ စင်ကာပူနှင့် မွန်ဂိုလီးယားတို့ ပါဝင်ကြသည်။ ယခုခြေစစ်ပွဲကို အုပ်စု(၁၀) စုခွဲ၍ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အုပ်စုတစ်စုစီမှ ထိပ်ဆုံး ၁၀ သင်းနှင့် အကောင်းဆုံးအုပ်စု ဒုတိယ ငါးသင်း ခြေစစ်ပွဲ အောင်မြင်မည်ဖြစ်သည်။

## အာဆီယံတက္ကသိုလ်များအားကစားပြိုင်ပွဲသို့သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် အားကစားအဖွဲ့ အား အောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄ (၁၇) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတက္ကသိုလ်များ အားကစားပြိုင်ပွဲသို့ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံတက္ကသိုလ်များ အားကစား

အဖွဲ့အား အောင်နိုင်ရေးအလံပေးအပ်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ပြည်လမ်းရှိ တက္ကသိုလ်စိန်ရတုခန်းမ၌ကျင်းပရာ ပညာရေး

ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စန်းရီ၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန(အောက်မြန်မာပြည်) ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ အုပ်ချုပ်သူနည်းပြနှင့် အားကစားမောင်မယ်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ အားကစားပြိုင်ပွဲသို့ သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံတက္ကသိုလ်များ အားကစားအဖွဲ့မှ အုပ်ချုပ်သူနည်းပြများနှင့် အားကစားသမားများက အသင်းလိုက် မိတ်ဆက်ဂါရဝပြုကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံတက္ကသိုလ်များ အားကစား အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ရန်ကုန်အဝေးသင် တက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ လှတင့်အား အောင်နိုင်ရေးအလံ ပေးအပ်သည်။ (ဝဲပုံ)



ယင်းနောက် အားကစားအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်က ပြိုင်ပွဲသို့ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရန် ကြိုတင်ပြင်ဆင်ထားခဲ့မှုအခြေအနေအား ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

အာဆီယံ တက္ကသိုလ်များအားကစားပြိုင်ပွဲကို ၁၉၈၁ ခုနှစ်က စတင်၍ နှစ်နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ် ကျင်းပလာခဲ့သည်။ ယခုနှစ် (၁၇) ကြိမ်မြောက် ပြိုင်ပွဲတွင် အားကစားမျိုး ၂၀ ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုးမျိုးဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ပါလီဘန်မြို့တွင် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်မှ ၂၁ ရက်အတွင်းကျင်းပမည့် အာဆီယံတက္ကသိုလ်များအားကစားပြိုင်ပွဲ၌ မြန်မာနိုင်ငံမှဘောလုံး၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ပြေးခုန်ပစ်၊ စစ်တူရင်၊ ရေကူး၊ အားကစားသမားများက အသင်းလိုက် မိတ်ဆက်ဂါရဝပြုကြသည်။

အားကစားပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည့်အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံသို့ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်၊ အုပ်ချုပ်သူ၊ နည်းပြ၊ ဆေးအဖွဲ့နှင့် အားကစားသမားများ အပါအဝင်စုစုပေါင်း ၁၁၈ ဦးတို့ နှစ်သုတ်ခွဲ၍ သွားရောက်ကြမည်

ဖြစ်သည်။ ပထမအသုတ်တွင် ဘောလုံး၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ကရာတေးဒို၊ တိုက်ကွမ်ဒို၊ ဂူရှူး စုစုပေါင်း ၇၅ ဦးတို့သည် ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်တွင်လည်းကောင်း၊ ကျန်အားကစားအဖွဲ့ ၄၃ ဦးတို့သည် ဒီဇင်ဘာ ၈ ရက်တွင်လည်းကောင်းဒုတိယအသုတ် အဖြစ် ထွက်ခွာမည်ဖြစ်သည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် သွားရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် အဖွဲ့ဝင်အားလုံးအတွက် တစ်ဦးလျှင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၀၀ နှုန်းစီဖြင့် စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၁၈၀၀၀ ကို ဝေခံသားစုကျောက်မျက်ရတနာကုမ္ပဏီဒါရိုက်တာဦးစိုင်းရှန်တီးနှင့်ဇနီး ဒေါ်မေသူဝင်းမိသားစုတို့က အားကစားအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်ထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် (၁၈) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတက္ကသိုလ်များ အားကစားပြိုင်ပွဲများကို စင်ကာပူနိုင်ငံ၌ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ၂၀၁၈ ခုနှစ် (၁၉) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံတက္ကသိုလ်များ အားကစားပြိုင်ပွဲကို မြန်မာနိုင်ငံ၌ကျင်းပပြုလုပ်ရန် ကမ်းလှမ်းထားကြောင်း သိရှိရသည်။ ခင်ချိုဝင်း

## ခရီးသွားညွှန်ညွှန်များ စိတ်ဝင်စားကြသည့် ပြင်ဦးလွင်ပန်းပွဲတော်

ပြင်ဦးလွင် ဒီဇင်ဘာ ၄ ပြင်ဦးလွင်မြို့သည် တောင်ပေါ်အပန်းဖြေမြို့တော်အဖြစ် ထင်ရှားသည့်အလျောက်နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်ပြသခြင်းဖြစ်သော ကန်တော်ကြီး အမျိုးသားဥယျာဉ်အတွင်းရှိ ပန်းပွဲတော်ကိုလည်း ပြည်တွင်းနှင့်ပြင်ပသက်များသာမက နိုင်ငံခြားသားခရီးသည်များကလည်း စိတ်ဝင်စားကြသည်။

ယခုနှစ်တွင်လည်း ပန်းအစုံ (အစစ်) အပွင့်ပေါင်း တစ်သိန်းခြောက်သောင်း၊ ပန်းအခြောက် (အတု) အပွင့်ပေါင်း ငါးသောင်းဖြင့် ဖန်တီးပုံဖော်ထားသော ပြတွက်အမျိုးမျိုးပါဝင်သည့် ပန်းပွဲတော်ကြီးကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်၍ ဒီဇင်ဘာ ၃၁ ရက်အထိ ခင်းကျင်းပြသသွားမည်

ဖြစ်သည်။ ပန်းပွဲတော်ရက်အဖြစ် ထိုကဲ့သို့ စီစဉ်ရက်သတ်မှတ်ထားသော်လည်း ရပ်နီးရပ်ဝေးရှိ ပွဲတော်လာ ညွှန်ညွှန်များ မမြင်ရ မကြိုရ မဖြစ်ရလေအောင် ပန်းများ သက်တမ်းရှည်ရွှေ ဖေဖော်ပါရီ လကုန်အထိ ထားရှိပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။ ပန်းပွဲပေါင်းများစွာဖြင့် ပုံဖော်ထားသော နိုင်ငံတော်အလံကို ပွဲ

တော်အဝင်ဝတွင် ဂုဏ်ယူစရာ တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ ချစ်စရာဟာသာရုပ်ပုံ၊ ကြီးကြီးမားမားခန့်ခန့်ထည့်ထည့် ပုံရမည်ပုံ၊ ပြင်ဦးလွင်မြို့၏ အထင်ကရဖြစ်သော ရထားလုံးပုံ၊ မြန်မာလူမျိုးတို့၏ သမိုင်းဝင်နန်းမြို့ရိုးပုံ၊ ပြင်ဦးလွင်ကို လှပစွာပုံဖော်ထားသော ပန်းစာလုံးများ၊ နှစ်သက်ကြည်နူးဖွယ် အသင်းနှစ်ထပ်ပုံနှင့်

အခြားစိတ်ဝင်စားဖွယ် ပြတွက်အစုံစုံတို့ကို တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ယခုနှစ်တွင် ထူးထူးခြားခြားဖြင့် ရောင်စုံဖူးပွင့်ဝေဆာလျက်ရှိနေသော ပန်းခင်းကြီးများအတွင်းတွင် လှပသော အလှမယ်လေးများကို ပန်းပွဲများဖြင့် သရုပ်ဖော်၍ မျက်စိပသာဒကျအောင် သူနေရာနှင့်သူ ထည့်သွင်းဖော်ပြထား

သည်မှာလည်း ဆွဲဆောင်မှုတစ်ခုဟု ဆိုရမည်ဖြစ်သည်။ ယခုနှစ်ကျင်းပပြုလုပ်မည့် ပန်းပွဲတော်ကြီးတွင် ဒီဇင်ဘာ ၂၀၊ ၂၁ ရက်များ၌ နိုင်ငံကျော်အဆိုတော် ၅၀ ကျော်ပါဝင်သည့် ဝိတဇော်ဖြေပွဲကြီးနှင့် မန္တလေးမြို့မတူရိယာအဖွဲ့တို့မှလည်း လာရောက်တီးခတ်သီဆိုဖျော်ဖြေကြမည်ဖြစ်သောကြောင့် ပန်းပွဲတော်ပင်ပေါ်မှ ပန်းပွဲသို့ အလည်တစ်ခေါက် လာရောက်ကြရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။ သက်နိုင်(ပြင်ဦးလွင်)



ပြည်ထွင်းသတင်း

# ILO ၏ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များအား ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း အမျိုးသားအဆင့် သုံးပွင့်ဆိုင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
နေပြည်တော် Mount Pleasant Hotel ၌ ILO ၏ လုပ်ငန်းအစီအစဉ်များအား ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း အမျိုးသားအဆင့် သုံးပွင့်ဆိုင်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်တွင် ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)

အစည်းအဝေးတွင် အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးအေးမြင့်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ၂၀၁၂ ခုနှစ်က မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် တားမြစ်ချက်များကို ရုပ်သိမ်းခဲ့ပြီးချိန်ကစပြီး ILO အနေနှင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် နည်းပညာအကူအညီများနှင့် အခြားအကူအညီများပံ့ပိုးပေးခဲ့သည်ကို ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း၊ ILO ၏ Decent Work Agenda အရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် နိုင်ငံသားများ၏ လုပ်ခဝင်ငွေတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကို အထောက်အကူပြုသော ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ အပါအဝင် အစိုးရ၏ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းစဉ်များကို အထောက်အကူပြုခဲ့

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ ၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ILO ၏ လွတ်လပ်စွာ အသင်းအဖွဲ့များ ဖွဲ့စည်းခြင်းဆိုင်ရာပြဋ္ဌာန်းချက်အမှတ်(၈၇)ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့်အနေဖြင့် အလုပ်သမားအဖွဲ့အစည်းဥပဒေအရ ယနေ့အချိန်အထိ အလုပ်သမား အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၁၄၃၁ နှင့် အလုပ်ရှင်အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၃၀၇၀ ကို အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့် လူမှုဖူလုံရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့် အလုပ်သမားဥပဒေများကို နိုင်ငံတကာကျင့်သုံးမှုများနှင့် အညီ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်စေရန် တည်ဆဲအလုပ်သမားဥပဒေများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာကျင့်စဉ်များနှင့်အညီ ပြင်ဆင်ရေးဆွဲခြင်းနှင့် ဥပဒေအသစ်များ ရေးဆွဲခြင်းတို့ကို အစီအစဉ်အရ အလုပ်ရှင်နှင့် အလုပ်သမား သုံးပွင့်ဆိုင်ပါဝင်သည့် အသိပညာပေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများကို နိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင်ရှိသည့်



မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ILO ပြဋ္ဌာန်းချက်အမှတ်(၁၈၂)ဖြစ်သည့် ကလေးသူငယ်များကို အဆိုးရွားဆုံးပုံစံဖြင့် ခိုင်းစေမှုပျောက်ရေးဆိုင်ရာကွန်ဗင်းရှင်းကို လက်ခံအတည်ပြုခဲ့ပြီး ဖြစ်သည့်အတွက် အမျိုးသားအဆင့် ကလေးလုပ်သားဆိုင်ရာ နည်းပညာလုပ်ငန်းအဖွဲ့ကို သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနများ၊ ILO၊ UNICEF၊ INGOs၊ အလုပ်ရှင်၊ အလုပ်သမားကိုယ်စားလှယ်များဖြင့် ဖွဲ့စည်းပြီး ILO နှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် အလုပ်လုပ်နေသော ကလေးသူငယ်များကို ကျောင်းချိန်ပြင်ပတွင် ပညာသင်ကြားပေးရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးစာစောင်များဖြန့်ဝေနိုင်ရေး၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းရေးနှင့် ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ အသိပညာမြှင့်တင်ရေးအပါအဝင် အလုပ်သမားရေးရာ အသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲများကို ကျင်းပပြုလုပ်နိုင်ရေးအတွက် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ILO အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ယခင်ထက်ပိုပြီး နည်းပညာအကူအညီများပံ့ပိုးပေးရန်နှင့် လိုအပ်သော ငွေကြေးအကူအညီပေးနိုင်ရန်အတွက် မိမိတို့၏ Development Partners များထံမှ ငွေကြေးအကူအညီများရရှိရန် အစီအစဉ်များ ချမှတ်ပြီး လာရောက်ဆွေးနွေးပေး

သည့်အတွက် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားရေးရာအဖွဲ့ချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ရှေ့လာမည့် ၁၂ လအတွင်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး အဆိုပါတင်ပြချက်များအပေါ် အလုပ်သမား၊ အလုပ်အကိုင်နှင့်

(သတင်းစဉ်)

# နျူကလီးယားလုပ်ငန်းနှင့်လုပ်ဆောင်မှုများထိန်းချုပ်စောင့်ကြပ်ရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄  
သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာနနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအဏုမြူဓွမ်းအင်အေဂျင်စီ (IAEA) တို့ ပူးပေါင်း၍ နျူကလီးယားလုပ်ငန်းနှင့် လုပ်ဆောင်မှုများထိန်းချုပ်စောင့်ကြပ်ရေး (Safe guards) နှင့်စပ်လျဉ်းသည့် National Workshop on Safe guards အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က နေပြည်တော်ရှိ ရွှေနန်းတော်ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ သိပ္ပံနှင့် နည်းပညာ

ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ အောင်ကျော်မြတ်က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ယခုအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသည် နျူကလီးယားလုပ်ငန်းနှင့် လုပ်ဆောင်မှုများ ထိန်းချုပ် စောင့်ကြပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယအကြိမ်မြောက် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ကြောင်း နောက်ဆက်တွဲစာချုပ် (Additional Protocol) ကို လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးနောက် အာဏာသက်ဝင်ရန်အတွက် လိုအပ်သည့်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မှုများကို

ရရှိကြောင်း၊ နျူကလီးယားလုပ်ငန်းများ စာရင်းပြုစုရေးနှင့် ထိန်းချုပ်ရေးဆိုင်ရာ နိုင်ငံ၏စနစ်ဆိုင်ရာ ကော်မတီတစ်ရပ်ကို ဆက်စပ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ခဲ့ကြောင်း၊ Additional Protocol အာဏာသက်ဝင်ရန်အတွက် နျူကလီးယားလုပ်ငန်းများ စာရင်းကိုပြုစုနိုင်ရန် ယခုဆွေးနွေးပွဲသည် လိုအပ်သည့်သတင်းအချက်အလက်များနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များကိုသိရှိနိုင်ရေးအတွက် အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲသို့ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အဏုမြူဓွမ်းအင်

အေဂျင်စီ (IAEA) မှ ကျွမ်းကျင်သူလေးဦးလာရောက်၍ နျူကလီးယားလက်နက် မပြန့်ပွားရေးစာချုပ်၏ နောက်ဆက်တွဲစာချုပ်နှင့် တိုးချဲ့ဖြည့်စွက်ထားသည့် နျူကလီးယားပစ္စည်းပမာဏ အနည်းငယ်သာ ပိုင်ဆိုင်သော သို့မဟုတ် လုံးဝပိုင်ဆိုင်ခြင်းမရှိသော နိုင်ငံများနှင့် ချုပ်ဆိုသော စာချုပ်များကို အကောင်အထည် ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများအား IAEA ၏ နျူကလီးယားလုပ်ငန်းနှင့် လုပ်ဆောင်မှုများ ထိန်းချုပ် စောင့်ကြပ်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ပိုမိုနားလည်သဘောပေါက်စေရန် ဆွေးနွေးကြ

(သတင်းစဉ်)

# မျိုးရိုးစဉ်ဆက်ထင်ရှားခဲ့သော အိုးသည်ရွာ

မြန်မာနိုင်ငံ၌ သမိုင်းဝင်၊ သမိုင်းတွင်ခဲ့သည့် နေရာဒေသများစွာရှိသည့်အနက် ၁၈၂၆ ခုနှစ်ဖေဖော်ဝါရီလ ၂၄ ရက်နေ့၌ ပထမအင်္ဂလိပ်-မြန်မာစစ်ပွဲ စစ်ပြေငြိမ်းစေရန် ရန္တပိုစာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် ရန္တပိုရွာသည်လည်း တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည်။ ရန္တပိုရွာသည် မြန်မာနိုင်ငံအထက်ပိုင်း အင်းဝမြို့မှ တောင်ဘက်ပိုင် ၄၀ ခန့်အကွာနှင့် မြင်းခြံမြို့အထက် ခြောက်ပိုင်အကွာ၌ တည်ရှိပြီး အိုးလုပ်ငန်းကို အဓိကထားလုပ်ကိုင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပြုကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ စိတ်ဝင်စားဖွယ်အကြောင်းချင်းရာများနှင့် ပြည့်စုံသော ရန္တပိုရွာအကြောင်းကို စာဖတ်သူများ သိရှိရန်အတွက် အဆိုပါကျေးရွာသားများနှင့် ယခုလိုတွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့ပါသည်။



ဓာတ်ပုံ - အောင်ရဲသွင်

လာကြည့်တာလည်း ရှိပါတယ်။ တချို့ကတော့ ကျွန်တော်တို့ရွာရဲ့ ဘိုးစဉ်ဘောင်ဆက် မြေအိုးလုပ်ငန်းကို အချိန်ယူလေ့လာကြပြီး မြေအိုးနဲ့ ချက်ပြုတ်ထားတဲ့ စားဖွယ်တွေကို မြည်းစမ်းကြည့်လိုတဲ့ဆန္ဒနဲ့ လာရောက်ကြတာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရွာကတော့ပိုင်းနဲ့ မြောက်ပိုင်းဆီပြီး နှစ်ပိုင်းရှိပါတယ်။ အိမ်ခြေနံ့ရောကျော်လောက် ရှိပြီး အိုးလုပ်ငန်းကိုတော့ မြောက်ပိုင်းက ပိုလုပ်ပါတယ်။ တောင်ပိုင်းမှာတော့ အနည်းငယ်ရှိပေမယ့် တောင်သူလုပ်ငန်းကို ပိုလုပ်ကြပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တောင်ပိုင်းရော၊ မြောက်ပိုင်းမှာပါ ပါဏာတိပါတာနဲ့ အသက်မွေးကြတာတော့ မရှိပါဘူး။

“ရွာကလုပ်တဲ့အိုးတွေကို အများအားဖြင့် မန္တလေးကို ပို့ပါတယ်။ အခု ၂၀၁၀ နောက်ပိုင်းမှာ လားရှိုးနဲ့ ကျိုင်းလပ်အထိ တင်ပို့ရောင်းချနေရပါတယ်။ အိုးကောင်းတစ်လုံးဖြစ်ဖို့ အနည်းဆုံး ၁၅ ရက်လောက် အချိန်ယူပြီး လုပ်ကိုင်ရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အများဆုံးပြုလုပ်ရတဲ့အိုးက သောက်ရေအိုးတွေပါ။

အခုနောက်ပိုင်း ကနုတ်ပန်းနဲ့ ပုံဖော်ထားတဲ့ အလှပိုက်ပန်းအိုးတွေကိုလည်း အော်ဒါမှာယူလို့ တင်သွင်းရပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရွာက ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းနံဘေးမှာ ဆိုတော့ ရွာထွက်အိုးတွေကို ပြည်တွင်းရေကြောင်းက ရေယာဉ်တွေနဲ့တင်ပို့ရောင်းချရပါတယ်” ဟု ဒေသခံအိုးလုပ်သူ ဦးမြင့်ဦးက ပြောပြသည်။ “ကျွန်တော်တို့အိုးက အေးလည်းအေးတယ်၊ ခိုင်လည်းခိုင်တယ်၊ ကောင်းလည်းကောင်းတယ်။ အဲဒါကြောင့်ပို ဝယ်သူတွေက ကျွန်တော်တို့အိုးတွေကို ရွေးတယ်လို့ထင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့လည်း အိုးတွေကို ဒီထက်ပိုပို ကောင်းမွန်ခိုင်ခံ့အောင် နေရာတိုင်းမှာ အသုံးပြုနိုင်အောင် စမ်းသပ်နေပါတယ်။ ဒါမှလည်း ဈေးကွက်က ပိုခိုခိုင်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ အသက်ကြီးတော့ ကိုယ်တိုင်ဝင်ရောက် မလုပ်ကိုင်တော့ပေမယ့် နံဘေးကနေ လိုအပ်တဲ့ အကြံဉာဏ်နဲ့ အတွေ့အကြုံတွေကို မျှဝေပေးပါတယ်။ အိုးအမျိုးအစား ၂၀ ကျော် ၃၀ လောက် ရှိပေမယ့် ဒီရွာက မြေသောက်ရေအိုးက ပိုပြီး နာမည်ရပါတယ်။ တပေါင်း၊ တန့်ဆည် လုပ်လို့ကိုမနိုင်ပါဘူး။ ရွာက လူတွေလည်း တစ်ယောက်မှ မနားကြရပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ ဘိုးဘေးတွေ လက်ထက်ကတည်းက တည်ရှိ

လာတဲ့ လုပ်ငန်းဖြစ်သလို နောင်မှာလည်း ဆက်လက်လုပ်ကိုင်သွားကြမယ်လို့မျှော်လင့်ရပါတယ်” ဟု မြေအိုးပညာရှင် ဦးဘချစ်က ပြောသည်။ “ကျွန်မ အခုလုပ်နေတာက သောက်ရေအိုးပါ။ သောက်ရေအိုးတစ်မျိုးတည်းမှာ ၁၅ မျိုးလောက်ရှိပါတယ်။ ပန်းအိုး၊ ဟင်းချက်အိုး၊ စားလှော်အိုး၊ မီးဖိုခုံစလောင်းဖုံးတွေကိုလည်း လုပ်ကိုင်ကြပါတယ်။ ဒါတွေအပြင် ဘုရားညောင်ရေအိုးဆိုလည်း သုံးလေးမျိုးလောက် ရှိပါတယ်။ ဒီအိုးလုပ်ဖို့ လိုအပ်တဲ့ ကုန်ကြမ်းတွေကို မြစ်ကနေရပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အိမ်မှာ ယောက်ျားသား မရှိဘူးဆိုရင်တော့ ဝယ်ရပါတယ်။ ထော်လာဂျီတစ်စီးဆိုရင် ငွေကျပ်ငါးသိန်းလောက်ပေးရပါတယ်။ ရလာတဲ့ မြေစာတွေကိုလည်း အိမ်မှာ အမိုးနဲ့ သေသေချာချာ သိမ်းရပါတယ်။ ကျွန်မတို့ရွာက ထွက်တဲ့အိုးတွေကို အထက်ပိုင်းဆီရင် မန္တလေး၊ လားရှိုး၊ စဉ့်ကူးနဲ့ နွယ်ပြိမ်းအထိ တင်ပို့ရပါတယ်။ အောက်ဘက်ပိုင်းဆီရင် ရန်ကုန်၊ ပြည်အထိတင်ပို့ရပါတယ်။ တစ်နေ့ကို အိုးကြီး ၃၅ လုံး၊ အလတ် ၅၀ နဲ့ အသေး ၇၀ လောက်လုပ်ပါတယ်။ အိုးကောင်းကောင်းထွက်ဖို့အတွက် အိုးရိုက်တဲ့သူအပေါ်မှာပဲ မူတည်ပါတယ်။ “အိုးထွင်း (အိုးပုံဖော်)တဲ့အခါမှာတော့ လူနစ်ယောက်လိုပါတယ်။

အိုးခတ်(အိုးရိုက်)ရင်တော့ တစ်ဦးတည်းလုပ်ရပါတယ်။ အိုးဖုတ်တဲ့အခါမှာတော့ လူအတော်လိုပါတယ်။ ဘာလို့လည်းဆိုတော့ အိုးဖုတ်အတွက် ပထမဆုံး သစ်ရွက်ခြောက်တွေခင်းပေးရပါတယ်။ အဲဒီအပေါ်မှာ ထင်းကိုတင်ရပါတယ်။ နောက်တော့ အိုးကို စီပြီးတင်ရပါတယ်။ ပြီးရင်တော့ ဖိပတ်လည်ကို ကောက်ရိုးနဲ့ ဖိရပါတယ်။ ကောက်ရိုးနဲ့ အပေါ်မှာ ပြာမှုန့် ဖြူးပေးရပါတယ်။ အဲလိုပြင်ဆင်ပြီးတော့ တစ်နေ့လုံး မီးရှို့ထားရပါတယ်။ နောက်တစ်နေ့နံနက် လေးနာရီလောက်မှာ အိုးဖိပတ်လည်ကို လေးထောင့်အတွက် ငယ်လေးတွေ လိုက်ဖောက်ပေးရတယ်။ ဒါမှ အထဲက အိုးသားတွေ ကျက်ပြီး အိုးကောင်းရမှာပါ။ ဒီလိုအဆင့်ဆင့် လုပ်ကိုင်ဖို့အတွက် လူအနည်းဆုံး ငါးယောက်လောက်နဲ့ စုပေါင်း လုပ်ဆောင်ရပါတယ်။ တစ်အိမ်မှာ အိုးဖိတော့မယ်ဆိုရင် အားလုံးပိုင်းကူညီကြတော့ အခက်အခဲဆိုတာသိပ်မရှိပါဘူး။ ရန္တပိုထွက်အိုးက သဲစက်မှုကများတယ်။ ရှုစေးကလည်းစေးတယ်။ အေးလည်း အေးတယ်။ အိုးပေါ်လူတက်ရပ်လို့ရတဲ့အတွက် နာမည်ကြီးတယ်လို့ ထင်ပါတယ်” ဟု အိုးလုပ်ငန်းရှင် မမာမာလွင်က ဂုဏ်ယူဝင့်ကြားစွာဖြင့် ရှင်းပြသည်။

သူရဇော်(သတင်းစဉ်)

ပြည်တွင်းသတင်း

ပိုလ်ရွာသဘင် မျှဝေခံစားရင်တွင်းစကား

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄

(၆၇)ကြိမ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ရောက်ရှိနေပြီ။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၄ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် (၆၇)ကြိမ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ပေါင်း ၅၀ ကျော်ခန့်မှစတင်ပြီး မကျင်းပဖြစ်ခဲ့သောပိုလ်ရွာသဘင်ကိုလည်း ပြန်လည်ကျင်းပရန်စီစဉ်နေသည်။ လွတ်လပ်ရေးနေ့အခမ်းအနားနှင့်အတူ ပိုလ်ရွာ



ဦးခင်မောင်လေး(ဖိုးသောကြာ)

သဘင်လည်း ကျင်းပမည်ဖြစ်ရာ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်ပေါင်း ၅၀ ခန့်က ကျင်းပခဲ့သည့် ပိုလ်ရွာသဘင်ပွဲကို သိမိလိုက်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်အချို့နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့မှုကို ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

ဦးခင်မောင်လေး(ဖိုးသောကြာ) “၁၉၅၂ ခုနှစ်မှာ ကျွန်တော်က သတင်းစာလောက ရောက်နေပြီ။ သတင်းထောက်ဘဝနဲ့ သတင်းသွား ယူခဲ့ရတယ်။ လူတွေကအများကြီး၊ ကြည့်နူးစရာ ပျော်စရာကြီးပါပဲ။ သမ္မတအိမ်တော်ဝင်းအတွင်းမှာ လွတ်လပ်ရေးနေ့ အလံတင်အခမ်းအနားပြီးဆုံးတာနဲ့ နံနက် ၆ နာရီ ကျော်လောက်မှာ ပိုလ်ရွာသဘင်ကျင်းပတာ။ ကြည့်၊ ရေ၊ လေတပ်မတော် တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တွေက နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးကို ချီတက်အလေးပြုကြတာပေါ့။ သမ္မတကြီးကို စည်တော်ရွမ်းပြီး ကြိုဆိုသလို သမ္မတကြီး ပြန်အထွက်

မှာလည်း စည်တော်ရွမ်းပြီးပို့ဆောင်တာပါ။ လာရောက်ကြည့်ရှုတဲ့ပြည်သူတွေကလည်း လမ်းဘေးဝဲယာမှာ ပြည့်နေတာပါပဲ။ ဘယ်သူမှတိုက်တွန်းနဲ့ဆော်လို့ လာရောက်ကြတာ မဟုတ်ဘူး။ ပြည်သူတွေရဲ့ နှလုံးသားအသိနဲ့ စုရုံးရောက်ရှိလာကြတာဖြစ်တယ်။ နိုင်ငံရေးမပါဘူး၊ အမျိုးသားအရေး၊ ဇာတိမာန်တွေ ကြောင့်ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ထွက်ရှိတဲ့ သတင်းစာ၊ စာစောင်တွေမှာလည်း ပိုလ်ရွာသဘင်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ဝေဝေဆာဆာဖော်ပြကြတာ တွေ့ရတယ်”

ဒေါက်တာခင်မောင်ညွန့် “ပိုလ်ရွာသဘင်ကို ကိုယ်တိုင် တက်ရောက်ခဲ့ဖူးတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သမိုင်းဌာနမှာ ကထိကဖြစ်နေပြီ။ သမိုင်းပါမောက္ခ ဆရာကြီး ဦးဘညွန့်က တက်ခိုင်းတာ၊ ခေါင်းပေါင်းနဲ့တိုက်ပွဲတွေ သေသေချာချာဝတ်ဆင်ပြီး တက်ရောက်ခဲ့တာ

အမေးအရေး-မောင်မောင်မြင့်ဆွေ တတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ပါ။ ပိုလ်ရွာသဘင်ကို တက်ရောက်သူတွေထဲမှာ နိုင်ငံခြားသံရုံးက စစ်သံမှူးတွေ၊ ဖိတ်ကြားထားသူတွေ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ပြည်သူတွေလည်း လမ်းဘေးဝဲယာ တစ်လျှောက်မှာ ကြိတ်ကြိတ်တိုး လာရောက်အားပေးခဲ့ကြတာဆိုတော့ စည်ကားတာပေါ့။



ဒေါက်တာခင်မောင်ညွန့်

အလံကိုတပ်ဖွဲ့တွေ၊ ကြည်း၊ ရေ၊ လေ တပ်မတော်သားတွေ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းတွေကချီတက်ပြီး သမ္မတကြီးကို အလေးပြုကြတာ။ ဒီလိုချီတက်တဲ့နေရာမှာ သံချပ်ကာယာဉ်တွေလည်းပါဝင်သလို ရဟတ်ယာဉ်တွေကလည်း ပိုလ်ရွာသဘင်ကျင်းပရာနေရာနဲ့ ဝေဟင်မှာ ဝဲယုံနေတာဆိုတော့ တကယ်ကိုမြိုင်မြိုင်ဆိုင်ဆိုင်တဲ့အခမ်းအနားပါပဲ။ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးကို ချီတက်အလေးပြုတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေထဲမှာတော့ ကျွန်တော်မပါဘူး။ ဒါပေမယ့် အလေးပြုခဲ့တယ်။ လမ်းဘေးဝဲယာမှာ ကြည့်ရှုနေတဲ့ ပိုလ်ရွာသဘင်ကို အလေးထားကျင်းပတာဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်သူတွေကိုခေါ်စရာမလိုဘူး။ သူတို့အသိစိတ်နဲ့သူတို့ လာရောက်အားပေးကြည့်ရှုတာဆိုတော့ ကြည့်နူးစရာကောင်းတဲ့ပွဲဖြစ်ပါတယ်။ အခုအသက် ၈၅ နှစ်ရှိပြီ။ ပိုလ်ရွာသဘင်ကို ပြန်တွေ့ရဦးမှာပေါ့”

ကိုမင်းနောင်(အဆိုတော်) “အသက် ၁၉ နှစ်အရွယ်မှာ ပိုလ်ရွာသဘင်ကိုဆင်နွှဲခဲ့ဖူးပါတယ်။ အခုအသက် ၈၄ နှစ်ရှိပါပြီ။ အသက် ၁၇ နှစ်အရွယ်ကတည်းက ဝိတအနုပညာဘက်လိုက်စားပြီး သီချင်းတွေသီဆိုခဲ့တာဆိုတော့ အဲဒီအချိန်မှာ လူငယ်

ပေါ့။ ဘယ်သူနဲ့ဆော်လို့မှ သွားခဲ့တာမဟုတ်ဘူး။ ဖိတ်ကြားခံရလို့လည်း မဟုတ်ဘူး။ သွားချင်တဲ့ဆန္ဒတွေ တဖွားဖွားဖြစ်ပေါ်လာလို့ကို သွားခဲ့တာ။ သာမန် ပြည်သူတစ်ဦးအနေနဲ့ သွားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်မှာ အဆိုတော်မြသက်မွန်ရဲ့ “ပိုလ်ရွာသဘင်” သီချင်းကလည်း ခေတ်စားနေတဲ့အချိန်ပေါ့။ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးကို ချီတက်အလေးပြုတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေထဲမှာတော့ ကျွန်တော်မပါဘူး။ ဒါပေမယ့် အလေးပြုခဲ့တယ်။ လမ်းဘေးဝဲယာမှာ ကြည့်ရှုနေတဲ့ ပြည်သူတွေကြားထဲက တိုးဝှေ့ပြီး ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့တယ်။ စည်ကားလိုက်တာလည်းမပြောနဲ့ ကြိတ်ကြိတ်တိုးနေတာပဲ။ ကျွန်တော်မမေ့ဘူး။ အခုထိမျက်လုံးထဲမှာ မြင်ယောင်နေဆဲပါ။ ပိုလ်ရွာသဘင်ကို ကျွန်တော်လေးငါကြိမ်လောက် ဆင်နွှဲဖူးပါတယ်။ ရန်ကုန်မှာရှိနေတဲ့အချိန်တိုက်ဆိုင်ရင် ပိုလ်ရွာသဘင်ကို ရောက်အောင်သွားပြီးဆင်နွှဲပါတယ်။ အခုလာမယ့်လွတ်လပ်ရေးနေ့မှာ ပိုလ်ရွာသဘင်ပြန်လည်ကျင်းပမယ်ဆိုတော့ ကောင်းပါတယ်။ ဒီနေ့မျိုးဆက်သစ်တွေသီချိန်တွေ ရတော့ပေါ့။ (မြန်မာ့အလင်း)

ရှေ့ဖုံးမှ

အဓိက စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ပေါင်း ၃၀ ကို သတ်မှတ်ပေးထားသည်။ ယင်းတို့မှာ မြို့နယ်သန့်ရှင်းရေးတာဝန်ခံ၏ လုပ်ငန်းပေါ်စိတ်ဝင်စားစွာဖြင့် အားကြီးမာန်တက် ဆောင်ရွက်မှု၊ မြို့နယ်သန့်ရှင်းရေး တာဝန်ခံရုံးများ စနစ်တကျထားရှိမှု၊ မြို့နယ်သန့်ရှင်းရေးတာဝန်ခံရုံးများ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ထားရှိမှု၊ ဝန်ထမ်းဘာရှာလိုင်းများ သန့်ရှင်းရေးနှင့် စနစ်တကျနေထိုင်မှု စသည်တို့ပါဝင်သည်။

တစ်ဖန် အမှိုက်သိမ်းယာဉ်နှင့် အမှိုက်သိမ်းလှည်းများ ကြိုခိုင်မှု၊ သန့်ရှင်းမှုနှင့် စနစ်တကျထားရှိမှု၊ အမှိုက်အစိုအခြောက် ခွဲခြားစွန့်ပစ်မှု ရာခိုင်နှုန်း၊ ပြည်သူများကို အမှိုက်အစို

အခြောက် ခွဲခြားစွန့်ပစ်ရန် အသိပေးနှိုးဆော်မှု၊ သတင်းစာ၊ ဂျာနယ် မီဒီယာများတွင်ပါဝင်မှု၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ တင်ပြမှုအခြေအနေ၊ တိုင်စာပစ်စာ၊ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ခ ကောက်ခံရရှိမှုအခြေအနေ၊ ပစ္စည်းအဟောင်းဆိုင်များ စည်းကမ်းလိုက်နာမှု အခြေအနေ၊ အဓိကလမ်းမကြီးများ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှု၊ အမှိုက်ကန်များသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှု၊ အမှိုက်ပုံးများ ထားရှိမှု၊ အတွင်းလမ်းများ သန့်ရှင်းရေးဝန်ဆောင်မှု၊ မြောင်းငယ်များ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှု စသည်ဖြင့် အချက်များစွာ ပါဝင်သည်။

စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက်အလိုက်ပေးသော ရမုတ်များကို ကောင်း၊ သင့်၊ ညံ့ဟုသတ်မှတ်ထားပြီး

လျော့မှတ်များရှိပါက နုတ်ကာ စုစုပေါင်းရမှတ်ကို တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်က လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်သည်။

ဆုရရှိသည့် အသန့်ရှင်းဆုံး မြို့နယ်အတွက် ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန်က အခမ်းအနားဖြင့်ပေးအပ်မည်ဖြစ်ပြီး ဆုကြေးငွေအဖြစ် ထိုက်တန်စွာပေးသွားမည်ဖြစ်သည်။ အသန့်ရှင်းဆုံး မြို့နယ်ဆုများကို သုံးလတစ်ကြိမ် ရွေးချယ်ချီးမြှင့်သွားရန်စီစဉ်ထားသည်။ ထိုသို့ အသန့်ရှင်းဆုံး မြို့နယ်ဆုများ ရွေးချယ်ရာတွင် သန့်ရှင်းရေးဝန်ထမ်းနည်းပါးနေမှုက အဓိကအဟန့်အတား ဖြစ်သည့် အချက်တစ်ချက်ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

ကျော့ဖုံးမှ

ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးချန်မောင်က ပြန်လည်မြေကြားခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပခုက္ကူမြို့ဒေသတွင် အလျားမီတာ ၂၀၀၀ သောင်တူးခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်တော့မည်ဖြစ်သည်။

သောင်တွေကို တွေ့ရှိသွားနေရတော့ခရီးမတွင်ဘူး။ စရိတ်စကတွေ ပိုကုန်တယ်။ ရေစူးကမနက်တော့ ကုန်တင်ချင်သလောက် တင်လို့မရပြန်ဘူး။ အရင်ကမြစ်ကြောင်းတွေ ပိုကောင်းတော့ တန် ၂၅၀ လောက် တင်လို့ရတယ်။ ခုကတော့ မြစ်ကြောင်း မကောင်းတဲ့နေရာတွေမှာ ရေကြောင်း စမ်းဘုတ်ကလေးတွေနဲ့ စမ်းသွားနေရတယ်။ ရေစူးမနက်လို့ ကုန်တင်တာ ၂၀၀ လောက်ပဲ တင်နိုင်တော့တယ်။ ဆန်အိတ်တစ်ထောင်လောက်လျှော့လိုက်ရတဲ့ သဘောပေါ့။ ပြန်ရင်လည်း မကွေးရေကြောင်းက သိပ်မကောင်းတော့ မင်းဘူးဘက်က ပတ်သွားရတယ်” ဟု ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး မြောင်းမြမှ မကွေးသို့ ဆန်ပို့သင်္ဘော (အောင်သီရိ)တွင် ကြီးကြပ်အဖြစ် လိုက်ပါလာသူ ဦးသောင်းမြင့်က ရှင်းပြသည်။

ပွင့်ဖြူမြို့နယ်၊ ရေနံချောင်းမြို့နယ်များအတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်း သွားကုန်စည်ရောင်းဝယ် ဖောက်ကားနေကြသော ဒေသများအနေဖြင့် လည်း အလားတူကိစ္စရပ်များ ရင်ဆိုင်နေရပြီး အဆိုပါအခက်အခဲပေါ်

မူတည်၍ နယ်ခံကုန်သည် ဝိသမသမားအချို့၏ ဈေးကွက်စားမှုကို ခံနေရကြောင်း သိရသည်။ “စက်လှေမှာပါတဲ့ ကုန်ကနည်းတယ်။ တွေ့ရှိတဲ့သွားနေရတော့ ခရီးရှည်ပြီး စရိတ်စကမများရအောင် နီးစပ်တဲ့ နေရာမှာဝင်ရောင်းပြန်တော့ ဈေးနှိမ်တာတွေကြုံရတယ်”ဟု ပွင့်ဖြူမြို့နှင့် ရေနံချောင်းမြို့အကြား ဧရာဝတီမြစ်အတွင်း သံကိုင်းကျွန်းကြောင့် အခက်အခဲဖြစ်နေရသူ ဘူးကျွန်း၊ မရဲကျွန်း ဒေသခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း ပခုက္ကူ၊ ဂန့်၊ စလင်း၊ ကံမမြို့နယ်များတွင် မြစ်ကမ်းပါး ပြိုကျမှုကြောင့် အိမ်ရာရွှေ့ပြောင်းမှုများလည်း ဖြစ်ပေါ်ခဲ့ရသည်။

ကမ်းပြိုခြင်းနှင့် ရေလမ်းမကောင်းခြင်းသည် တိုက်ရိုက်အချိုးကျပြီး တစ်ခုကိုထိန်းပေးမှု တစ်ခုကောင်းမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တိုက်ရိုက်ကာကွယ်ရသည့်နေရာများတွင် ကမ်းထိန်းတံများ တည်ဆောက်ပေးခြင်း ပြုလုပ်နိုင်ပြီး တိုက်ရိုက်ကာကွယ်ရ မရနိုင်သည့်နေရာများတွင် ရေကြောင်းလွှဲပေးရကြောင်း၊ အချို့ဒေသများသည် ကျွန်းကမ်းပါးမြေများဖြစ်၍ ကမ်းပါးပြိုကျမှုများ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း၊ မြစ်ကြမ်းပြင် River Back Level မြင့်တက်လာသည့်အတွက် သောင်ထူလာခြင်း၊ ကမ်းပါးတိုက်စားခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နေကြောင်း၊ စလေမြို့အနီးတွင် မြစ်အကျယ်

ငါးမိုင်ခန့်ရှိသည့်အတွက် ရေလမ်းကြောင်းအတွက် သောင်မွေးသင့်သည့် အခြေအနေ(သို့) သောင်ရှိသင့်ကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သော နှစ်ပေါင်း ၄၅ သန်းခန့်က ဖြစ်တည်ခဲ့သည်ဟု ယူဆသော ဧရာဝတီမြစ်သည် မည်မျှ ပြောင်းလဲခဲ့သည်ကို မသိရှိနိုင်ဘဲ မြစ်တစ်ခုနှင့်တစ်ခု သဘာဝမတူ၊ Water Resource မတူသော အကြောင်းများကြောင့် မြစ်အပေါ် တာဝန်ယူလုပ်ကိုင်စောင့်ရှောက်နေရသောသူများ၏ အတွေ့အကြုံကသာ အကောင်းဆုံး အဖြေတူယူဆပြီး နှစ်စဉ်တိုင်းတာခြင်း၊ ရေလမ်းကြောင်း၊ ရေစူးစစ်တမ်းများ ကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း တာဝန်ရှိသူတစ်ဦး၏ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်း ဧရာဝတီမြစ်ကြောင်းထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှုများအပေါ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့မှ ကြပ်မတ်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း ပြည်သူများကြုံတွေ့ခဲ့ရသော ကမ်းပါးပြိုကျမှု လူနေအိမ်များ ရွှေ့ပြောင်းရခြင်း၊ သောင်ထွန်းခြင်း၊ ရေစူးတံမခြင်းတို့ကြောင့် ရေကြောင်း သွား ကုန်စည်ကူးသန်းရောင်းဝယ်မှု အဟန့်အတား ဖြစ်ပေါ်နေခြင်းများကို ဖြေရှင်းပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇေယျတု(မကွေး)

ပလက်ဖောင်းပေါ်က ဓာတ်တိုင်ကိုတိုက်သော ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်ကြောင့် လျှပ်စစ်မီးလေးနာရီကြာပြတ်တောက်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄

ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မရမ်းကုန်းမြို့နယ် (စွယ်တော်မြတ်စေတီမုခ်ဦးအနီး) အမှတ်(၇) ရပ်ကွက် ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းဘေး ပလက်ဖောင်းပေါ်ရှိ ၄၀၀ ဝီ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားလိုင်း မီးတိုင်ကို ဝင်တိုက်မိကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ရန်ကင်းမြို့နယ်နေ ကျော်ဇော်ဟိန်း (၂၀ နှစ်) သည် ယာဉ်အမှတ် 1H/---- တိုယိုတာမတ်ခ်တူး ရွှေငါး(အပြာရောင်) ကိုယ်ပိုင်ယာဉ်ကို ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းအတိုင်း အနောက်မှအရှေ့သို့ မောင်းနှင်လာရာ အချိန်ဖြင့် လမ်းဘေးဓာတ်မီးတိုင်ကို တိုက်မိပြီး မီးတိုင်ကျိုးကျခဲ့သည်။ အခင်းဖြစ်ပွားရာအနီး လမ်းလျှောက်လာသူ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်(၇) ရပ်ကွက်နေ မသင်ဇော်(၂၂ နှစ်)မှာ ကျိုးကျလာသောမီးတိုင်နှင့် အနည်းငယ် ထိခိုက်မိကာ ဒဏ်ရာရသဖြင့် မြောက်ဥက္ကလာပအေးရုံ အရောပေါ်



ယာဉ်တိုက်မိဖြစ်စဉ် ယာဉ်နှင့်အတူ တာဝန်ရှိဝန်ထမ်းများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ်။

ကုသရေးဌာနသို့ ပို့ဆောင်ကုသခံလျက်ရသည်။ ယာဉ်မောင်းသူကို ယာဉ်စစ်စောဇော်မင်းဦးက စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်လျက် မရမ်းကုန်းမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းကအရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး(လျှပ်စစ်) ဦးမင်းမင်းနှင့်

အင်ဂျင်နီယာဝန်ထမ်းအဖွဲ့များက ဓာတ်မီးတိုင်အစားထိုးခြင်း၊ မီးလိုင်းကြိုးများ ပြန်လည်သွယ်တန်း တပ်ဆင်ခြင်းများကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ညနေ ၆ နာရီတွင် ပုံမှန်ဓာတ်အားလိုင်း သုံးစွဲနိုင်ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးမင်းသိန်း(မရမ်းကုန်း)

ကျော့ဖုံးမှ

ကျောင်းသားလူငယ်များအပါအဝင် ပြည်သူများကြည့်ရှုလေ့လာနိုင်ရန် မန္တလေးတံတားဦးလေဆိပ်တွင် ညအိပ်ရပ်နားကာ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ် ပြုလုပ်သွားမည်ဟု သိရသည်။

အဆိုပါ ဆိုလာစွမ်းအင်သုံးလေယာဉ်ကို မောင်းနှင်မည့်လေယာဉ်မှူးနှစ်ဦးအနက် ပထမတစ်ဦးမှာ စိတ်ရောဂါ အထူးကုဆရာဝန်ဖြစ်ပြီး ကမ္ဘာတစ်ဝန်း မီးပုံးပုံဖြင့် မရပ်မနား ပထမဆုံးပျံသန်းခဲ့သူ ဘာထရန်ပတ်ကဒ်ဖြစ်သည်။ နောက်တစ်ဦးမှာ အင်ဂျင်နီယာတစ်ဦးဖြစ်ပြီး စီမံခန့်ခွဲရေးသိပ္ပံဖြင့် ဘွဲ့ရရှိခဲ့သူ၊ ဝါရင့်တိုက်လေယာဉ်မှူးနှင့် ရဟတ်ယာဉ်မှူးဖြစ်သူ အန်ဒရီဘော်ဘတ်စ် ဖြစ်သည်။

အပြောအဟောကောင်းသူတစ်ဦးအဖြစ် အတွေးအမြင် သစ်ကို ဖော်ဆောင်ခဲ့သူ ဘာထရန်၏မျှော်လင့်ချက်၊ ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အန်ဒရီဘော်ဘတ်စ် စီးပွားရေးတွင် စွန့်ဦးတီထွင်မှုနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံက တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး တိုင်းကျွန်းမှီ ကျွန်းတိုင်းမှီ ဖြစ်နေမည် ဖြစ်သည်။

အဆိုပါလေယာဉ်သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မတ်လတွင် စတင်ပျံသန်းမည်ဟုသိရပြီး ခရီးစဉ်အမှာ ပင်လယ်ကွေ့ဒေသဖြစ်ကာ ခရီးစဉ်အမှာမှာ တောင်ပိုင်းဥရောပဖြစ်သည်။ ပျံသန်းရာလမ်းတစ်လျှောက်တွင် အာရှပင်လယ်၊ အိန္ဒိယ၊ မြန်မာ၊ တရုတ်၊ ပစိဖိတ်သမုဒ္ဒရာ၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု၊ အတ္တလန္တိတ်သမုဒ္ဒရာတို့ကို ဖြတ်သန်းသွားမည်ဖြစ်သည်။

ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အခြေအနေ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အခြေအနေမှာ ကမ္ပူလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တောင်ပိုင်းတို့တွင် တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကျွန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တွင် အများအားဖြင့် သာယာနေသည်။

# သစ်သီးဝလံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် ပန်းမန်များကို နိုင်ငံတကာသို့ တင်ပို့နိုင်မည့် ပထမဦးဆုံးသော ခေတ်မီလက်ကားဈေးသစ်ကြီး တည်ဆောက်မည်



နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှ ကုန်စိမ်းများကို ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုပြုနေသည့် လက်ရှိ တည်ဆောက်ကုန်း ကုန်စိမ်းဈေးကို တွေ့ရစဉ်။

**ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄**  
ပြည်တွင်းထွက် လက်ဆတ်သော သစ်သီးဝလံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် ပန်းမန်များကို နိုင်ငံတကာသို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်မည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံးကမ္ဘာ့အဆင့်မီ လက်ကား ဈေးသစ်ကြီးကို ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ စီစဉ်ကြီးကြပ်မှုဖြင့် လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းမှ စတင်ကာ အစိုးရမြို့နယ် တည်ဆောက်ကုန်း ယခုကုန်စိမ်းဈေးနေရာတွင် စတင်အကောင်အထည်ဖော်တည်ဆောက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဈေးဌာနမှ သိရသည်။

ယခုတည်ဆောက်မည့် သစ်သီးဝလံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် ပန်းမန်များကို နိုင်ငံတကာသို့ တင်ပို့ရောင်းချနိုင်ရန် အဆင့်မီ လက်ကားဈေးသစ်ကြီးကို

အစိုးရနှင့် ပုဂ္ဂလိကပူးပေါင်းပါဝင်သည့် (Public Private Partnership)အနေဖြင့် စီစဉ်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် တင်ပို့ရောင်းချရန် အောင်မြင်သည့် ကုမ္ပဏီသည် စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သူများ၊ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားသူများ အပါအဝင် အများပြည်သူတို့အစုရှယ်ယာပါဝင်နိုင်သော အများပိုင် ကုမ္ပဏီ (Public Company) အဖြစ် လုပ်ဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ လက်ကားဈေးသစ်ကြီးကို ယခုတည်ဆောက်ကုန်း ကုန်စိမ်းဈေးနေရာအပါအဝင် စုစုပေါင်း မြေ ၈၅ ဧကအပေါ်တွင် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း အပြီးတည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်အတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ပြည်တွင်းကုမ္ပဏီများကို တင်ပို့ရောင်း

ဖြင့် စတင်ခေါ်ယူဆောင်ရွက်နေပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ သစ်သီးဝလံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် ပန်းမန်လက်ကားဈေးကြီးကို စတင်အကောင်အထည်ဖော် လုပ်ဆောင်ဖြစ်တာကတော့ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ ပန်းမန်အပါအဝင် သစ်သီးဝလံမျိုးစုံဟာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းမှာ ထွက်ရှိနေပါတယ်။ ဒါတွေကို အခြားနိုင်ငံတွေလို စနစ်တကျထုတ်ပိုး တင်ပို့မှုနဲ့ စည်းကမ်းတကျနဲ့ အဆင့်မြင့် အရည်အသွေးကောင်းကောင်းတွေကို ရောင်းချပြီး နိုင်ငံတကာကို တင်ပို့နိုင်မှုစွမ်းကျော့ မရှိသေးတာကို တွေ့ရပါတယ်။ ဒါကြောင့် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲတွေ အခြားပြည်ပနိုင်ငံတွေကို သွားရောက်လေ့လာတဲ့အခါမှာ သူတို့နိုင်ငံတွေလို ကိုယ့်နိုင်ငံမှာလည်း

ဒီလိုအဆင့်မြင့်တဲ့ လက်ကားဈေးကြီး ရှိဖို့တော့ လိုနေပြီဆိုပြီး အကောင်အထည်ဖော်ဖြစ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးတော့ အခုတည်ဆောက်မယ့် အဆင့်မြင့် လက်ကားဈေးနေရာက ရေလမ်းကြောင်းဖြစ်တဲ့ လှိုင်မြစ်နဲ့ လည်းနီးသလို ကုန်းလမ်းပိုဆောင်နေ ကဏ္ဍမှာလည်း နောင်ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးလာမယ့် တည်ဆောက်ကုန်းမြို့ပတ်ရထား ဘူတာလိုမျိုးနဲ့ ကားလမ်းခရီးတို့လည်း လွယ်ကူစွာနဲ့ သွားလာနိုင်တဲ့အတွက် ရောင်းသူဝယ်ယူ ဖောက်ကားသူတွေ အတွက် ပိုမိုအဆင်ပြေသွားမှာ အမှန်ပါပဲ” ဟု ရန်ကုန်မြို့တော် စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီဈေးဌာနမှ ဒုတိယ ဌာနမှူး ဦးစည်သူလွင်က ပြောကြားသည်။

သစ်သီးဝလံ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်နှင့် ပန်းမန်အဆင့်မြင့်လက်ကားဈေးကြီးတည်ဆောက်ရာတွင် လူနေ

## ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

### သတင်း-မောင်စိန်လွင်(မြန်မာ့အလင်း) ဓာတ်ပုံ- မင်းထက်

ဆိုခန်းနှင့် ပွဲရုံများ၊ အဆင့်မြင့်ဈေးနှင့် ဈေးသာယာရေးရုံး၊ ကားရပ်နားစခန်း၊ ထရပ်ကားများနှင့် တိုက်ရိုက်ရောင်းဝယ်ရမည့်နေရာ၊ ထရပ်ကားများပစ္စည်း အတင်/အချနေရာ၊ အသီးနှင့် ပန်းမန်ဈေးနေရာ၊ အသီးနှင့် ပန်းမန်များဆေးကြောရုံ၊ လက်ဆတ်သော ကုန်စုံ၊ ကုန်ခြောက်ဈေးရုံများ၊ အသား၊ ငါးနှင့် ပင်လယ်စာဈေးရုံ၊ အအေးခန်းသိုလှောင်ရုံများ၊ တောင်သူလက်လီရောင်းရန်ဈေးရုံ၊ လက်ကားရောင်းဝယ်ရေး ဈေးရုံ၊ စက်သုံးဆီအရောင်းဆိုင်၊ သန့်စင်ခန်းနှင့် ရေချိုးခန်းများ၊ ဝန်ထမ်းများအိမ်ရာ၊ အမှိုက်စွန့်ပစ်ရုံနှင့် လျှပ်စစ်ဓာတ်အားခွဲရုံများ၊ မြေပြင်ရေလှောင်ကန်နှင့် အခြားအဆောက်အအုံ စုစုပေါင်း ၃၀ ကျော် ပါဝင်မည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

“ဒီဈေးကြီးဟာ နိုင်ငံတကာလို ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ လုပ်ဆောင်မှာဖြစ်တဲ့ အတွက် ရင်းနှီးမှုပမာဏကတော့ အတော်လေးကြီးမားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရင်းနှီးမှုပမာဏ ကြီးမားမယ်လည်း အကျိုးအမြတ်အတွက် ဦးတည်မှာ မဟုတ်ဘဲ တောင်သူလယ်သမား၊ စိုက်ပျိုးမွေးမြူထုတ်လုပ်သူတွေနဲ့

ဝယ်ယူစားသုံးသူတွေ၊ လက်လီ လက်ကားရောင်းချသူတွေနဲ့ ပြည်ပနိုင်ငံများကို တင်ပို့တဲ့သူတွေကို တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ပေါင်းကူးတဲ့ စနစ်ဖြစ်တာကြောင့် ဈေးနှုန်းတွေလည်း တစ်နေရာနဲ့ တစ်နေရာ တည်ငြိမ်နေပြီး ဈေးကွက်ကို ရောင်းသူအကျိုး၊ ဝယ်သူအကျိုး ထိန်းချုပ်ညှိနှိုင်းပေးနိုင်တဲ့ အများပိုင် ကုမ္ပဏီပုံစံမျိုးဖြစ်တာကြောင့် နောင်အနာဂတ်မှာ တော်တော်ကိုအထောက်အကူပြုမယ့်ဈေးကြီးဖြစ်လာမှာပါ” ဟု ဦးစည်သူလွင်က ထပ်မံရှင်းပြခဲ့သည်။

အဆင့်မြင့် တင်ပို့ဆောက်မည့် ယခုတည်ဆောက်ကုန်း ကုန်စိမ်းဈေးသည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် အစိုးရဘူတာဝန်ကျင့်ရေးအဖြစ် စတင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ဘူတာအနောက်ဘက်သို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ကာ အရက်ဈေးအဖြစ် တည်ရှိခဲ့သည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇွန် ၂၀ ရက်တွင် ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီက လွှဲပြောင်းတာဝန်ယူခဲ့ပြီး ယခုအခါ ဆိုင်ခန်းစုစုပေါင်း ၄၀၀ ကျော်ဖြင့် ကုန်စိမ်း၊ ကုန်ခြောက်အပါအဝင် သားငါးများကို နေ့စဉ်ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)



## ကြက်ခြံအနံ့ဆိုး မခံနိုင်

နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ တပ်ကုန်းမြို့နယ် နယ်မြေ(၆)ရှိ အိမ်ပိုင်းခြံမြေအတွင်း အသားတိုးကြက်များမွေးမြူထားသဖြင့် အဆိုပါ ကြက်ခြံမှ ထွက်သော အနံ့ဆိုးများကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်နေထိုင်သူများ ကျန်းမာရေးထိခိုက်သည့်အပြင် မထင်မှတ်သောရောဂါဆိုးများ ဖြစ်ပွားနိုင်သောကြောင့် သက်ဆိုင်ရာမှ ကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

**နယ်မြေ(၆)သား**

## ဖိနပ်စက်ရုံမှအနံ့ဆိုး ပတ်ဝန်းကျင်မခံနိုင်

ဒဂုံမြို့သစ် (တောင်ပိုင်း)မြို့နယ် (၁၈/ E) ရပ်ကွက် ကော့သောင်းလမ်းတွင် တည်ရှိသောဖိနပ်စက်ရုံမှအနံ့ဆိုးများကြောင့် ပတ်ဝန်းကျင်အိမ်များမှ သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ကလေးငယ်များ၊ ကိုယ်ဝန်ဆောင်မိခင်များမှာ မူးဝေခြင်း၊ အသက်ရှူကျပ်ခြင်းများ ခံစားနေရပါ၍ သက်ဆိုင်ရာမှ လိုအပ်သလို အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

**အနံ့ဆိုးမခံနိုင်သူ**

## တိရစ္ဆာန်ဆရာဝန်က လူတွေကို ဆေးထိုးနေ၍ အမြန်ဆုံးအရေးယူပေးပါ

မိတ္ထီလာခရိုင် ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်တွင် ဝမ်းတွင်းမြို့ မြောက်ဘက်လေးမိုင်အကွာရှိ ခင်ကြီးစံပြကျေးရွာတွင် တိရစ္ဆာန်ဆရာဝန်က တိရစ္ဆာန်မကုဘဲ လူတွေကို ကုသဆေးထိုးပေးနေသောကြောင့် ကျေးရွာသူတစ်ဦး ဆုံးပါးသွားခဲ့ရပါသည်။ ထို့ကြောင့် တိရစ္ဆာန်ဆရာဝန်အား လိုင်စင်ပိတ်ခဲ့သော်လည်း ၎င်းသည် ယခုထက်တိုင် ခင်ကြီးကျေးရွာတွင် ဆက်လက်၍ လူများကို ဆေးထိုးပေးနေသောကြောင့် အမြန်ဆုံးအရေးယူပေးပါရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

**ခင်ကြီးကျေးရွာသား**

## သွားလာရေးခက်ခဲနေ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၏ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)နှင့် ဒဂုံဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်များအတွင်းရှိ ကျီစုအရှေ့၊ ကျီစုအနောက်နှင့် ကျီစုရွာသစ်ကလေးကျေးရွာသုံးရွာတွင် ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဝန်ထမ်းများ၊ ဈေးသွားဈေးပြန်များနှင့် ရဟန်းရှင်လူပြည်သူများသည် သွားလာရေးလှိုင်ကားများမရှိခြင်း၊ လျှပ်စစ်မီးများမရှိခြင်းတို့ကြောင့် ကျေးရွာရှိ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူများမှာ နေ့စဉ်နှင့်အမျှ အခက်အခဲအမျိုးမျိုးနှင့် တွေ့ကြုံခံစားနေရပါသဖြင့် သက်ဆိုင်ရာမှ လိုအပ်သလို ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် တင်ပြအပ်ပါသည်။

**ရပ်ကွက်သားတစ်ဦး**

FROM EXPERIENCE-BASED TRADITIONAL MEDICINE, TO EVIDENCE-BASED TRADITIONAL MEDICINE.

၈ နှစ်တိုင်တိုင် ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးမှ ထုတ်လုပ်သည်။

**အသည်းဝေဒနာရှင်များ၊ ယမကာမိုဝ်နေသူများအတွက်**

**ရွှေအသည်း**

အသည်းအားဆေး  
အသည်းရောဂါ ဘီပိုး၊ ဗီပိုးကို နှိမ်နင်းနိုင်တဲ့ တိုင်းရင်းသား

ရွှေအသည်း  
06129010511

- အသည်းရောဂါ ဘီပိုး၊ ဗီပိုးကို လေ့ကျင့်ထားသော ဆေးဝါးမရှိသဖြင့် အသည်းရောဂါ ဘီပိုး၊ ဗီပိုးကို လေ့ကျင့်ထားသော ဆေးဝါးအားဖြင့် မြှင့်တင်မှု မရှိခြင်းကို ဖော်ပြသည့် Case Study သုတေသနအား တိုင်ပင်ဆောင်ရွက်ထားသော ဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူ တင်ပြခဲ့ပါသည်။
- အသည်းရောဂါ ဘီပိုး၊ ဗီပိုးကို လေ့ကျင့်ထားသော ဆေးဝါးမရှိသဖြင့် မြှင့်တင်မှု မရှိခြင်းဖြင့် မြှင့်တင်မှု မရှိခြင်းကို ဖော်ပြသည့် Case Study သုတေသနအား တိုင်ပင်ဆောင်ရွက်ထားသော ဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူ တင်ပြခဲ့ပါသည်။
- အသည်းရောဂါ ဘီပိုး၊ ဗီပိုးကို လေ့ကျင့်ထားသော ဆေးဝါးမရှိသဖြင့် မြှင့်တင်မှု မရှိခြင်းဖြင့် မြှင့်တင်မှု မရှိခြင်းကို ဖော်ပြသည့် Case Study သုတေသနအား တိုင်ပင်ဆောင်ရွက်ထားသော ဆေးဝါးထုတ်လုပ်သူ တင်ပြခဲ့ပါသည်။
- Antioxidant Action စုံကြောင်း သုတေသနပြုလုပ်တွေ့ရှိရပါသည်။
- Sub-acute Toxicity Test ကို ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်ပါသည်။
- ဤဆေးဝါးသည် အပူဒဏ်ခံနိုင်စွမ်းအားရှိသော ဆေးဝါးဖြစ်ကြောင်းကို နိုင်ငံတော်အထောက်အထားများဖြင့် သိပ္ပံနည်းကျ သုတေသနပြုလုပ်ထားပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ဤဆေးဝါး သုတေသနအားဖြင့် ဝန်ထမ်းများနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ အမြင့်မြင့်ဆိုင်ရာ ဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းတွင် တင်ပို့နိုင်ပါသည်။
- နာတာရှည်အသည်းရောဂါရှိသူများ အသည်းရောဂါရှိသူများ အရက်သောက်နေသူများ အသည်းရောဂါ၊ အသည်းအားမီပိုး အသည်းကြီး/ရောင်၊ အသည်းဝေဒနာရှင်များ အားကိုးအားထားရှိရာ တိုင်ပင်ဆောင်ရွက်ပါသည်။

Reference :

(1) Myanmar Health Research Congress 2010 / (2) Myanmar Traditional Medicine Conference 2010 / (3) The 2<sup>nd</sup> Traditional Medicine Research Congress 2011 / (4) Indo-US Symposium on "Frontiers in Medicinal Chemistry and Drug Discovery" INDEA 2011 / (5) The 4<sup>th</sup> Traditional Medicine Research Congress 2013 / (6) မြန်မာ့အလင်းစာ ၅၆ ၂၂ ၂၀၁၃

## ဟင်းသီးဟင်းရွက် စိုက်ပျိုးရေး ပညာပေးဆွေးနွေး

**သဲကုန်း ဒီဇင်ဘာ ၄**  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သဲကုန်းမြို့နယ် ကြို့ပင်သားအုပ်စု ဝက်ပုပ်ရွာမကျေးရွာတွင် ပြည်ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဒေါ်မာလာဆွေ၊ ခရိုင်သီးနှံကွယ်ရေးတာဝန်ခံ ဒေါ်ညွန့်ရီ၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ဝင်းနှင့် မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဝန်ထမ်းများသည် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျေးရွာရှိ ဟင်းသီးဟင်းရွက်စိုက်ပျိုးသော တောင်သူများနှင့်တွေ့ဆုံ၍ ကျရောက်တတ်သောရောဂါပိုးမွှားများ အန္တရာယ်မှ ကာကွယ်ရေး၊ မျိုးကောင်းမျိုးသန့်သုံးစွဲရေး၊ ပိုးသတ်ဆေးအန္တရာယ်ကင်းစွာ စနစ်တကျ ကိုင်တွယ်သုံးစွဲရေးနှင့် ရာသီဥတုဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုအခြေအနေတို့ကို ပညာပေးရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာသော တောင်သူများက သိလိုသည်များကို ပြန်လည်ဆွေးနွေးကြကြောင်း သိရသည်။

**မြင့်နီနီ(ပြည်)**

## နိုင်ငံကြီးသား ပီသစွာ အခွန်ဆောင်တာ ပြည့်အကျိုးပါ

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တံခါးမြို့နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနသို့ ကိုရီးယားနိုင်ငံမှထုတ်လုပ်သော လက်တွန်းထွန်းစက်နှစ်စီး ရောက်ရှိခဲ့ရာ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကျောက်တံခါးမြို့ စက်မှု လယ်ယာဦးစီးဌာန လယ်ထွန်းစက်စခန်းဝင်းရှိတွင်း၌ တောင်သူများအား ထယ်နှင့်ထွန်းစက်ရေးမောင်းနှင်ခြင်းစွမ်း ရည်သရုပ်ပြခဲ့ ကျင်းပစဉ်။

ခင်ကို(ကျောက်တံခါး)

နှစ်(၆၀)ပြည့် မြန်မာ-ဂျပန် သံတမန်ဆက်ဆံရေး တည်ထောင်မှုအထိမ်းအမှတ် ငွေဒင်္ဂါးပြားများဝယ်ယူနိုင်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄ ၁၉၅၄ ခုနှစ်က စတင်တည် ထောင်ခဲ့သည့် မြန်မာ-ဂျပန် သံတမန် ဆက်ဆံရေး တည်ထောင်မှု သက် တမ်းသည် ယခု ၂၀၁၄ ခုနှစ်ဆိုလျှင် နှစ်(၆၀)ပြည့်မြောက်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။ နှစ်(၆၀)ပြည့် မြန်မာ-ဂျပန် သံတမန်ဆက်ဆံရေး တည်ထောင်မှု အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံ တော်ဝန်ထုတ်ဖော်ရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ထုတ်ဖော်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အထူးထုတ် (Proof Coin) အဖြစ် ထုတ်လုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ ဂျပန်နိုင်ငံ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာနအောက်ရှိ ဂျပန်ဒင်္ဂါးသွန်းစက်ရုံ Japan Mint သည် မြန်မာနိုင်ငံ တော်ဝန်ထုတ်ဖော်ရေး ဝန်ကြီးဌာန အရေအတွက်ကိုသာ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပေးပို့၍ အများစုကိုမူ ဂျပန်နိုင်ငံ အတွင်း ငွေဒင်္ဂါးပြားစုဆောင်းသူများ သို့ တစ်ပြားလျှင် ဂျပန်ယန်း ၆၀၇၀ ဖြင့် ရောင်းချသွားမည်ဟု သိရသည်။ အထိမ်းအမှတ် ငွေဒင်္ဂါးပြား၏ ဒီဇိုင်းပုံစံအဖြစ် ဒင်္ဂါးပြား၏ခေါင်း ဘက် Obverse တွင် ပုဂံရှေးဟောင်း ယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေ၏ မြင်ကွင်းပုံကို အဓိက ဖော်ပြထားပြီး ထိပ်ဖက်၌ “နှစ်(၆၀) ပြည့် မြန်မာ-ဂျပန် သံတမန်ဆက်ဆံရေးတည်ထောင်မှု” စာတမ်းကိုလည်းကောင်း၊ အောက် ဘက်၌ မြန်မာ(၂၀၁၄) အင်္ဂလိပ် (2014) နှင့် တန်ဖိုး ၅၀၀၀ ကျပ် (5000 Kyats) ကိုမြန်မာ-အင်္ဂလိပ် ဖြင့် ဖော်ပြထားသည်။ ဒင်္ဂါး၏ ပန်းဘက် (ဆန့်ကျင် ဘက်) (Reverse)တွင် ထိပ်၌ “မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်” စာ တမ်း၊ အောက်ဘက်၌ “Central Bank of Myanmar” စာတမ်း အလယ်၌ “နှစ်(၆၀)ပြည့် မြန်မာ- ဂျပန် သံတမန်ဆက်ဆံရေး တည် ထောင်မှုအထိမ်းအမှတ် လိုဂိုအိတ်” နှင့် နှစ်စဉ်ဧပြီလတွင် ဖူးပွင့်ကြသည့် ဝင်းဝင်းမော်

ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၄-၁၂-၂၀၁၄

Table with multiple columns listing market prices for gold, silver, cooking oil, and various commodities. Includes sub-sections for 'ရွှေဈေးနှုန်း', 'နိုင်ငံတကာသုံးငွေကြေးပေါက်ဈေး', 'စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း', 'သားငါးနှင့်ဟင်းချက်ဈေးနှုန်း', and 'ကုန်စည်ခိုင်ဈေးနှုန်း'.

စီးပေါ်ချောင်းကူးတံတား ပြတ်သန်းသွားလာသူများအတွက် အန္တရာယ်ရှိ

မော်လူး ဒီဇင်ဘာ ၄ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်း တော်မြို့နယ် မော်လူးကျေးရွာအုပ်စု နှင့် စီးပေါ်ချောင်းကျေးရွာအုပ်စုတို့ကို စီးပေါ်ချောင်းကို ဖြတ်သန်းဆက်သွယ် လေးထားသော ရွှေဘို - မြစ်ကြီးနား ဗျူဟာမော်တော်ကားလမ်းမကြီးပေါ် ရှိ စီးပေါ်ချောင်းကူးတံတားသည် ကြမ်းခင်းများ ပေါက်ပြဲနေခြင်း၊ တံတားလက်ရန်းတိုင်များ ဆွေးမြည့် ကာ ခိုင်ခံ့မှုအားနည်းနေခြင်းတို့ ကြောင့် တံတားပေါ်သို့ နေစဉ် ဖြတ်သန်းသွားလာနေကြသည့် မော် တော်ယာဉ်များနှင့် ဒေသခံများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အန္တရာယ်ရှိနိုင်ကြောင်း သိရ သည်။ ယင်းစီးပေါ်ချောင်းကူး (တံ တားအမှတ် ၁၀/၁၆၂)သည် အရှည် ပေ ၉၀၊ အကျယ် ၁၅ ပေခန့်ရှိ သစ် သားတံတားဖြစ်ပြီး တံတားအောက် ခြေတိုင်များ၊ တံတားဘေးကာလက် ရန်းတိုင်များ ဆွေးမြည့်ပြီး ခိုင်ခံ့မှု အားနည်းကာ မော်တော်ယာဉ်ကြီး ဖြတ်သန်းသွားလာစဉ် ပုခက်လွှဲသကဲ့ သို့ ယိမ်းထိုးလျက်ရှိကြောင်း၊ တံတားကြမ်းခင်းများကလည်း ပေါက် ပြဲကာ ကြေမှုပျက်စီးလျက်ရှိကြောင်း၊ စီးပေါ်ချောင်းကူးတံတားသည် ရွှေဘို -မြစ်ကြီးနား ဗျူဟာမော်တော်ကား လမ်းပေါ်ရှိ တံတားတစ်စင်းဖြစ် ပြီး ဒေသခံပြည်သူများ ဆက်သွယ် သွားလာရေးတွင် အရေးပါသော တံတားတစ်စင်းဖြစ်သည်။ အဆိုပါ တံတား ယိမ်းထိုးပျက်စီးသွားပါက ကွင်းလမ်း အခက်အခဲရှိသဖြင့် မိုးလေကင်းစင်ပြီး ချောင်းရေနည်း ပါးချိန်တွင် ပြုပြင်ခြင်း၊ အသစ်တည် ဆောက်ခြင်းများ ပြုလုပ်သင့်နေပြီ ဖြစ်ကြောင်းဒေသခံများကဆိုသည်။ တံတားကြီးခိုင်မှု အားနည်းနေသည့် အတွက် တံတားပေါ်သို့ ဖြတ်သန်း ကြသည့်ယာဉ်များ တစ်စီးပြီးမှ တစ် စီးဖြတ်သန်းနေရ၍ ယာဉ်ကြောပိတ် ဆို့ကာ ဒေသခံ ပြည်သူများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် အခက်အခဲများနှင့် ကြုံတွေ့ကြရ သဖြင့် ပေါက်ပြဲနေသော ကြမ်းခင်း များ ပြုပြင်ပေးရန် ဒေသခံများ လို လားနေကြောင်း သိရသည်။ (၁၄၉)

လူကုန်ကူးရန်ကင်းဝေဖို့ အားလုံးပါဝင်ကူညီဖို့

အခန်းကျယ်ရောင်းမည် ကိုယ်ပိုင်နေရန်အထူးအဆင်ပြေသည်။ ဘုရားထားပျံင်ပေးကောင်းရမည်။ ကျောက်မြေပြင် အောက်ပိုက်လက်ကွယ်ကျယ် (17' x 60') အလင်းရောင်နှင့် လေကောင်းလေသန့် ကောင်းသည့် အိမ်ရှေ့ ဗဟိုအောက်ခန်း၊ မြေကွဲ အဆင့်မြင့်ပန်းကန်တံ၊ သံယန်းများနှင့် ဆန်းရှိုက်တစ်အိမ်လုံးပြည့် တပ်ဆင်ထားသည့် ပန်းကန်တံ၊ ကျွန်းတံ၊ PVC ပြတင်းပေါက် ကျယ်များ တပ်ဆင်လှည့်တပ်ဆင်ပြီး (အိမ်ခန်း (၂)ခန်းပါ) A/C (1)လုံး မျက်နှာထက် ပလာစတစ်ကန်များ၊ အဆင့်မြင့်အိတ်များနှင့် စီဆိုင်မှုများ တပ်ဆင်ထားသည်။ အဆင့်မြင့်အိတ်များ၊ ကြော့ပြားများတပ်ဆင်လှည့်တပ် ဆင်/ကန်၍ မီးဖိုနှင့် ဘီယိုများပါရှိသည်။ ရေချိုးခန်း Pressure Pump ရေပျံ/ရေအေးတပ်ဆင်ပြီး ဘီယိုထိုင် ရေခဲကန်ပါ (အသင့်နေနိုင်) ပထမထပ်၊ ကျွန်းထိန်း (၇၅၀) (ပုံစာ၊ ဘဏ္ဍာရေး၊ ကြော်ငြာ၊ မြေပုံ၊ မြေပုံ) ဒုတိယထပ်၊ ကျွန်းထိန်း (၇၀၀) Ph : 09-5053076

မွန်စာပေနှင့်ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ(ရန်ကုန်)မှ စီစဉ်ပွင့်လှစ်သော ကျောက်စာသင်တန်း ပညာရှင် နိုင်တင်ဦး၊ လက်ထောက်သုတေသန(အငြိမ်းစား) ဝေဟောင်း သုတေသနဌာန ကိုယ်တိုင်(ပေးပို့)ဖြင့် သင်ကြားပေးပါမည်။ မည်သူမဆို တက်ရောက်သင်ကြားနိုင်ပါသည်။ သင်တန်းကာလ > ၄-၁၂-၂၀၁၄ မှ ၂၀-၁၂-၂၀၁၄ အထိ သင်တန်းအချိန် > ဧရာဝတီ မြစ်ဝကျွန်းပေါ် ညနေ(၄၀၀)နာရီ သင်တန်းခရောင်း > အမှတ်(၁၀၅)၊ မွန်တိုက်တိုက် ဧရာဝတီတိုက်၊ ဧရာဝတီမြို့နယ်။ မွန်စာပေသင်ကြားရေးကော်မတီ

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း ၁။ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေ ဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ကျေးလက်လမ်းတံတား ကတ္တရာလမ်း(၆/၂)မိုင်၊ ကျောက်ရောမြေလမ်း(၃/၄)မိုင်၊ မြေလမ်း(၁/၄)မိုင်၊ တောင်ပေါ်လမ်း (၀/၃)မိုင်၊ ရေပြန် (၈)စင်း၊ ကျေးလက်ရေပေးရေး တွင်းနက်(၂)တွင်း၊ စိမ့်စမ်း(၁)ခု၊ ကျေးလက်စီးလင်းရေး ဓာတ်အားစနစ်(၅)ရွာ၊ ဆိုလာစနစ်(၈၀၇)စုံနှင့် ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် မူလ ရန်ပုံငွေဖြင့် တံတား(၃)စင်းတို့အား ဆောင်ရွက်ရန်ရှိပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါလျှောက်လွှာ များကို ၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက်မှစတင်ပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံးတွင်ရယူ၍ အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။ (က) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းရန် - ၈-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှ ၁၈-၁၂-၂၀၁၄ရက်အထိ (ခ) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါတင်သွင်းမည့်နေရာ - စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ မုံရွာမြို့။ ၂။ သတ်မှတ်ရက်ချိန်ထက်ကျော်လွန်တင်သွင်းသည့် လျှောက်လွှာများကို ထည့်သွင်း စဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။ ၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ ဖုန်း-၀၇၁-၂၂၅၃၄၊ ၂၄၃၅၃နှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဖုန်း- ၀၇၁-၂၆၅၂၊ ၂၆၁၉၅ တို့သို့ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစိစစ်ရေးအဖွဲ့

လုပ်ငန်းရှင်များ အသုံးပြုရန် အလွန်ကောင်းသော မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ ကျွဲဆည်ကန် ၄လမ်း၊ ပေ(၈၀x၁၀၀)၊ အိမ်နှစ်လုံးပါ ခြံဝန်းကျယ်ငှားမည်။ (တစ်လလျှင် ကျပ်-၉၀၀၀၀၀)ဖြင့် ငှားမည်။ စုံစမ်းရန်ဖုန်း-၀၁-၂၉၇၉၀၇၁၀-၂၉၇၅၈၁၀၉-၇၃၂၄၀၇၆၂

အမည်ပြောင်း ဦးမျိုးမင်းဦး၏သမီး မယုန်းသံသာ ခင် N3 ကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း ပစ္စမတန်းအား မသွန်းသံသာဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ ဖခင်အမည်မှန် မုံရွာမြို့၊ စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်၊ ပထမနှစ် မှမမေသန္တာဦး ၈/ပမက(နိုင်)၂၉၃၇၅၈၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးအောင်ကိုလတ် ၈/ပမက(နိုင်)၁၆၀၁၉၂ ဖြစ်ပါကြောင်း။ ဦးအောင်ကိုလတ် ယာဉ်မှတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် ၃က/၂၇၃၃ ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ခိုင်ခိုင် ၉/မရတ(နိုင်)၁၀၉၅၉၈က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြ ပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ တညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း) မန္တလေးမြို့

တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း ဦးမောင်တင်၏ သမီး ရမည်းသင်းမြို့၊ အင်းကုန်းရွာမှ မန္တလေးမြို့ ၉/ရမသ (နိုင်) ၁၄၈၉၁၄(ခ) မန္တလေးမြို့နယ်တပ် နေထိုင်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။ မွေးသက္ကရာဇ်အမှန် ဦးထွန်းဇော်-ဒေါ်ခင်မြင့်နွယ် တို့၏ သမီး မရတနာထွန်းဇော်၏ မွေး သက္ကရာဇ် အမှန်မှာ ၃၀-၆-၁၉၉၈ ဖြစ်ပါသည်။



ကြော်ငြာ

# စက္ကန့်ဖိုးပဲ ပေးပါ။

အခုမြန်မာပြည်တွင်း ဘယ်ဖုန်းကိုပဲ ခေါ်ခေါ်  
စက္ကန့်ခြောက်ဆယ် ကို ၂၅ကျပ်ပဲ  
ကျသင့်ပါတယ်။

ooredoo



စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း အသေးစိတ်ကို ပိုမိုသိရှိနိုင်ရန်  
[www.ooredoo.com.mm](http://www.ooredoo.com.mm) တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပါ။

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ



နိုင်ငံတော် ပရိယတ္တိသာသနာ့တက္ကသိုလ်(မန္တလေး)ဌာနခွဲရှိ စာချာသင် သံဃာတော်အပါး ၄၂၆ ပါးတို့အား ကွယ်လွန်သူဖခင်ကြီး ဦးအုန်းဖေ၊ မိခင်ကြီး ဒေါ်သန်းညွန့်၊ ခင်ပွန်းဦးစိုင်းဌေးသောင်း၊ မောင်-ဦးဆွေတင့်၊ ဦးကျော်ရင်၊ ညီမ-ဒေါ်မေရင်တို့အားရည်စူး၍ အလှူရှင် ဒေါ်အုန်းမေကြင်(ဟုမ္မလင်း)၊ ညီမ- ဒေါ်ကြူကြူအေး (ဌေးစံစတိုး)၊ မောင်ဦးစိုးဆွေ၊ သမီးမကေဇင်ဝင်း(ခေတ္တ ဂျပန်)မိသားစုမန္တလေးတို့က နိုဝင်ဘာ ၂၆ ရက်က နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းနှင့် ဆွမ်းပဒေသာပင် ငွေကျပ် ၃၄ သိန်းကို စိုက်ထူလှူဒါန်းစဉ်။ တင်မောင်(မန္တလေး)

မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြော

ပဲခူး ဒီဇင်ဘာ ၄ - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင်မြို့နယ် မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းနှင့် မြို့မ(၂)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေးအသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်နံနက် ၁၀ နာရီက ညောင်လေးပင်မြို့ မြို့မ(၂)ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးရှေ့၌ ကျင်းပသည်။ အခမ်းအနားတွင် မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးကာကွယ်ရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးဆန့်ကျင်ရေးအသင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရည်ရွယ်ချက်၊ ဆောင်ရွက်ချက်၊ မူးယစ်ဆေးဝါးတို့ရှောင်ရှားပန်းတိုင်ပျောက်တုံ့ မူးယစ်ဆေးဝါးသည့်ခေါင်းစဉ်များဖြင့် စာရေးဆရာများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက အသီးသီးရှင်းလင်း ဟောပြောခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက တက်ရောက်လာကြသူများအား ပညာပေးလက်ကမ်းစာစောင်များ ဖြန့်ဝေခဲ့ကြသည်။ ဟောပြောပွဲသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် တိုင်းအဆင့်၊ ခရိုင်အဆင့်၊ မြို့နယ်အဆင့်တာဝန်ရှိသူများ၊ လူမှုရေးအဖွဲ့အစည်းအသီးသီးမှ အသင်းဝင်များ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်ဝါးခွဲ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့မ(၂) ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဇနည်လင်းနှင့်အဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

အရိပ်လည်းရ ဝန်းကျင်လှ သစ်ပင်စိုက်ပျိုးကြ

အခုအခါမှာ မြန်မာတွေ လူကြီး လူငယ် လူလတ်မရွေး နိုင်ငံခြားကို တအားသွားနေကြပါတယ်။ စာသင်ဖို့၊ အလုပ်လုပ်ဖို့၊ လေ့လာရေး၊ တိုးရပ်အသွင်ဆိုတဲ့ အကြောင်းအမျိုးမျိုးနဲ့ သွားကြလာကြတာပါ။ နိုင်ငံခြားကို သွားကြတဲ့အခါမှာ နိုင်ငံခြားမှာ ထူးခြားတာတွေ၊ ကိုယ့်နိုင်ငံနဲ့မတူတဲ့စနစ်တွေ ရင်ဆိုင်ရပါလိမ့်မယ်။ အဲလို နိုင်ငံခြားက ထူးထူးခြားခြား အချက်အလက်တွေကို သိထားမယ်ဆိုရင်တော့ နိုင်ငံခြားကိုသွားကြမယ့် မြန်မာတွေ အတွက် အထောက်အကူဖြစ်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်။

သိမှတ်ဖွယ်ရာအင်္ဂလိပ်စာအဖြာဖြာ အပိုင်း(၁၁)

မိနီဘား (Minibar) မိနီဘားဆိုတာကို အင်္ဂလိပ်အဘိဓာန်က ဘယ်လိုအဓိပ္ပာယ်ဖွင့်ထားလဲဆိုတော့ small fridge/refrigerator in a hotel room, with drinks in it for guests to use တဲ့။ ဆိုလိုတာက မိနီဘားဆိုတာ ဟိုတယ်က အခန်းထဲမှာ ဟိုတယ်တည်းတဲ့သူတွေ သောက်ဖို့ သောက်စရာတွေထည့်ထားတဲ့ ရေခဲသေတ္တာ အသေးလေးကို ခေါ်တာပဲတဲ့။

မိနီ (mini) ဆိုတာ အသေးစား၊ ဘား (bar)ဆိုတာ သောက်စရာတွေထားတဲ့နေရာ၊ အဲတော့ မိနီဘားဆိုတာ ခုနကပြောသလို ဟိုတယ် အခန်းမှာ တည်းတဲ့သူတွေ သောက်ဖို့ထားတဲ့ ဘားသေးသေးလေး၊ ရေခဲသေတ္တာသေးသေးလေးပေါ့။ ဟိုတယ်အခန်းထဲမှာ တည်းတဲ့သူတွေ အလွယ်တကူသောက်နိုင်အောင် ထားပေးတယ်ဆိုပေမယ့်လို့ မိနီဘားရဲ့ ထူးခြားချက်ကတော့ မိနီဘား ရေခဲသေတ္တာလေးထဲမှာထားတဲ့ သောက်စရာ၊ အချိုရည်၊ ဝိုင်၊ ဝီစကီစတာတွေဟာ သာမန်ပေါက်ဖျေးထက် မတန်တဆ ဈေးတင်ထားပါတယ်။ ဥပမာပြောရမယ်ဆိုရင် စင်ကာပူနိုင်ငံမှာ ကိုကာကိုလာတစ်ဘူးကို အပြင်မှာ တစ်ဒေါ်လာလောက်ပဲ ပေးရပေမယ့်လို့ ဟိုတယ်က မိနီဘားထဲမှာတော့ ရှစ်ဒေါ်လာ၊ ကိုးဒေါ်လာလောက် ပေးရပါတယ်။

ဟိုတယ်တည်းတဲ့သူတွေနဲ့ မိနီဘား

အဲလိုမိနီဘားထဲမှာ ထည့်ထားတဲ့ သောက်စရာတွေက ဈေးတင်ထားပြီး ပေါက်ဖျေးထက် သုံးဆလောက်ကို ပိုဈေးကြီးနေတော့ သာမန်ဟိုတယ်တည်းတဲ့သူတွေကလည်း မိနီဘားထဲက သောက်စရာတွေကို မတတ်သာမှဘဲ သောက်သုံးကြပါတယ်။ ကျွန်တော်အပါအဝင် ဟိုတယ်တည်းတဲ့သူတွေက မိနီဘားတွေထဲ ဘာလုပ်ကြသလဲဆိုတော့ မိနီဘားထဲမှာရှိတဲ့ ကိုကာကိုလာ၊ အချိုရည်၊ ဘီယာတွေကိုကြည့်ပြီး ဘယ်လိုတံဆိပ်တွေ ဘယ်လိုပုံစံဘူးတွေလဲ ဆိုတာကို သေချာမှတ်ပါတယ်။ ပြီးတော့မှ ဟိုတယ်အပြင်ထွက် အနီးအနားမှာရှိတဲ့ ဆိုင်တွေမှာ မိနီဘားထဲကဟာတွေအတိုင်း တံဆိပ်တူတဲ့ဘူးတွေကို ဝယ်လာပါတယ်။ အဲဒီနောက်တော့ ဟိုတယ်အခန်းထဲက မိနီဘားကိုဖွင့်ပြီး အေးနေတဲ့ အချိုရည်၊ ဘီယာတွေကိုသောက်ပြီးတော့ အပြင်ကဝယ်လာတဲ့ သံဘူးတွေ၊ ပုလင်းတွေကို ပြန်ဖြည့်လိုက်ပါတယ်။ အဲတော့ မိနီဘားထဲမှာထားတဲ့ ဘူးတွေကို မိနီဘားထဲက ပေါက်ဖျေးနဲ့မဟုတ်ဘဲ



စင်ကာပူက မိနီဘား

၁၉၈၅ ခုနှစ်လောက်က လူကြီး ခရီးစဉ်တစ်ခုမှာ အတွင်းရေးမှူးအနေနဲ့ လန်ဒန်ကိုလိုက်သွားရင်း အပြန် စင်ကာပူမှာ တစ်ညအိပ်ရပါတယ်။ အဲဒီတုန်းက စင်ကာပူက Orchard Road က Mandarin ဟိုတယ်မှာ တည်းပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ဟိုတယ်ကိုရောက်ပြီး ညနေမှာ ဂျပန်ကပြန်လာတဲ့ လူငယ်အဖွဲ့ဝင် ၂၀ လောက်ပါတဲ့ လမ်းစဉ်လူငယ် လေ့လာရေးအဖွဲ့လည်း အဲဒီဟိုတယ်မှာ တည်းဖို့ရောက်လာပါတယ်။ နောက်တစ်နေ့မနက် ကျွန်တော် မနက်ဘရိတ်ဖတ်စိစားဖို့ ဟိုတယ်စားသောက်ခန်းမထဲကို အသွားလမ်းမှာ လမ်းစဉ်လူငယ်အဖွဲ့ အုပ်ချုပ်ရေး အရာရှိဟာ ပျာတီပျာလောင် သိပ်ကိုထိတ်လန့်နေတဲ့ပုံနဲ့ ဓာတ်လှေကားထဲက ပြေးထွက်လာတာ တွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်ကိုလည်းမြင်လိုက်ရောအဲဒီအရာရှိက “သေပါပြီ ဆရာရယ်၊ ကျွန်တော်ကလည်း မိနီဘားအကြောင်း ပြောမထားမိတော့ ကျွန်တော့်လေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင် လူငယ်တွေက သူတို့အခန်းထဲက မိနီဘားထဲမှာရှိတဲ့ အချိုရည်တွေကို အလကားရတယ်ထင်ပြီး အကုန်သောက်ပစ်ကြတယ် ဆရာရယ်၊ ကျွန်တော်တော့ အကုန်ရှင်းရတော့မယ်” လို့ဆိုပြီး ညည်းညည်း ညှဉ်းပြောပြောပါတယ်။ သိသင့်သိထိုက်တဲ့ အချက်အလက်လေးတွေပါ။ မြန်မာလူငယ်တွေ နိုင်ငံခြားသွားရင် မှတ်ထားသင့်ပါတယ်။

“ မိနီဘားဆိုတာ ခုနက ပြောသလို ဟိုတယ်အခန်းမှာ တည်းတဲ့သူတွေ သောက်ဖို့ထားတဲ့ ဘားသေးသေးလေး၊ ရေခဲသေတ္တာသေးသေးလေးပေါ့။ ”

၁၉၇၀ ခုနှစ် ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)ဝင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲ
၁၉၇၀ ခုနှစ် ဆေးတက္ကသိုလ်(မန္တလေး)ဝင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲနှင့် သူငယ်ချင်းများပြန်လည်တွေ့ဆုံပွဲကို ၂၄-၁-၂၀၁၅ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၉ နာရီ၌ MMA (Mandalay) သုံးထပ်ဆောင်တွင် ကျင်းပမည်။ ငယ်သူငယ်ချင်းများပြန်လည်ဆုံတွေ့ကြပါစို့။
အလှူငွေများ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းရန်-
၁။ ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်ကြီး ဖုန်း-၀၉-၂၀၀၀၆၀၈၊ ၀၂-၃၁၉၉၁၂။ ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်မြင့် ဖုန်း-၀၉-၂၀၀၁၇၄၇၊ ၀၂-၆၄၄၆၆၄။ ဒေါက်တာစိုးဝင်းအောင် ဖုန်း-၀၉-၅၁၃၂၈၇၈၊ ၀၂-၆၄၉၀၂၄။ ဒေါက်တာခင်မာစိုး ဖုန်း-၀၉-၅၀၅၁၈၂၆၊ ၀၁-၅၆၆၈၂၆

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၀၀/၆၃၃၉၆ Super Anho 125 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးသက်လှိုင်ဦး ၁၃/ နိုဝင်ဘာ(နိုင်)၀၁၂၇၅၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မိတ္တူမြို့)

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်ခွင့်လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၀၀/၁၄၇၅၅ Feaster 125 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမြအောင် ၁၂/ပတ်တ(နိုင်)၀၂၆၆၁၆ က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)၊ မန္တလေးမြို့
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၈၀၀/၇၉၁၄၄ Yamaha JY 110 M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်ချိုမော်မော် ၅/ကဘလ(နိုင်)၀၀၃၁၆၃က (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(ရွှေဘို)၊ ရွှေဘိုမြို့
ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၃၃၀/၃၂၂၆၈၊ Honda Dream C 100 F ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကာလ ၁၃/တခလ(နိုင်)၀၆၉၁၆၂က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသော သက်သေအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (တာချီလိတ်)
ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်
ယာဉ်အမှတ် ၂၅၀/၁၀၂၈၊ Honda Wave ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်နန်းလှ ၁၃/တခလ(နိုင်)၀၅၇၅၈၂က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသော သက်သေအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်းအောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ခရိုင်ရုံး(တာချီလိတ်)
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၃၂၀/၆၇၆၃၆၊ Honda Wave 100 ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးဝင်းမောင် ၁၀/မလမ(နိုင်)၁၆၃၄၀၃က (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညန၊ ဖြည့်နယ်ဦးစီးမှူးရုံး (မော်လမြိုင်မြို့)

ပြည်ထွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ

# ယနေ့ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်

ဒေါက်တာအောင်ကျော်  
ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်(ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်)  
ဓာတ်ပုံ-တင်စိုး(မြန်မာ့အလင်း)

ယမန်နေ့မှအဆက်

### ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် ကျောင်းဆောင်

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများထံမှ ရန်ကုန်စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ်ပြင်ပတွင်နေထိုင်ပြီး သတ်မှတ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီသူများကို ကျောင်းဆောင်နေထိုင်ခွင့်ပေးထားပါသည်။ ကျောင်းသားကျောင်းဆောင်များအနေဖြင့် ရတနာ၊ အင်းလျား၊ အင်ကြင်းဆောင် (လှိုင်ဝင်းထဲတွင် တည်ရှိ)တို့ရှိပါသည်။ ကျောင်းသားဆောင်များအနေဖြင့် အင်းဝ၊ စစ်ကိုင်း၊ ပင်းယ၊ ပဲခူး၊ သထုံ၊ ရွှေဘိုနှင့် ဒဂုံဆောင်များရှိပါသည်။ အဆောင်လခမှာ တစ်လလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀ ပေးရသည်။ စားသောက်မှုအဆင်ပြေစေရန် ပြင်ပမှ လုပ်ငန်းရှင်များကို တင်ဒါခေါ်ယူပြီးတစ်နေ့လျှင် ငွေကျပ် ၁၀၀၀ နှုန်းဖြင့် စားသောက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိပါသည်။

### အားကစား၊ စာပေ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်တွင် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများကို ဘက်စုံထူးချွန်အောင် လေ့ကျင့်ပေးလျက်ရှိရာ အားကစားနှင့် စာပေ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာလှုပ်ရှားမှုများ၊ စာပေဟောပြောပွဲစသည့် ကျောင်းသင်ခန်းစာ ပြင်ပလုပ်ငန်းများကိုလည်း လှုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ဖန်တီးပေးထားပါသည်။ အားကစားသင်တန်းနှင့်ပြိုင်ပွဲများကို အဆက်မပြတ်ပြုလုပ်လျက်ရှိရာ ကြက်တောင်ရိုက်သင်တန်းကို ၃၀-၆-၂၀၁၄ရက်နေ့မှ ၆-၇-၂၀၁၄ရက်နေ့အထိ၊ ဘော်လီဘောသင်တန်းကို ၂၃-၆-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှ ၃၀-၆-၂၀၁၄ရက်နေ့အထိ၊ ကရာတေးဒိုသင်တန်းကို ၂၃-၆-၂၀၁၄မှ ၂၂-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့အထိ၊ ရေကူးသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁)၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ် (၁)နှင့် ဘတ်စကက်ဘောသင်တန်းတို့ကို ၁-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှ ၃၀-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ရေကူးသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂)၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်သင်တန်းအမှတ်စဉ်(၂)တို့ကို ၁-၈-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှ ၃၀-၈-၂၀၁၄ ရက်အထိ သက်ဆိုင်ရာအားကစားအဖွဲ့ချုပ်များမှ ကျွမ်းကျင်သူများ၏ အကူအညီဖြင့် ဖွင့်လှစ်ပို့ချပေးပါသည်။

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဘာသာရပ်ပေါင်းစုံ အားကစားပြိုင်ပွဲများကိုလည်း စဉ်ဆက်မပြတ် ကျင်းပလျက်ရှိရာ ရေကူးပြိုင်ပွဲကို ၃၀-၆-၂၀၁၄ နေ့၊ ဘော်လီဘောပြိုင်ပွဲကို ၂-၇-၂၀၁၄မှ ၄-၇-၂၀၁၄ ရက်အထိ၊ ကြက်တောင်ရိုက်ပြိုင်ပွဲကို ၈-၇-၂၀၁၄ နှင့် ၉-၇-၂၀၁၄ရက်များတွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ဆက်လက်ပြီး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကို ၂၆-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှ ၇-၈-၂၀၁၄ ရက်အထိ၊ စစ်တူရင်ပြိုင်ပွဲကို ၄-၈-၂၀၁၄ ရက်မှ ၆-၈-၂၀၁၄ ရက်အထိ ကျင်းပပါသည်။ ဇူလိုင်လကုန်မှ စတင်ပြီး အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနအဆင့် အားကစားပြိုင်ပွဲများကို စတင်ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ရာ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အနေဖြင့် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများအား အတွေ့အကြုံနှင့် ဗဟုသုတတိုးပွားစေရန် ပထမပညာသင်နှစ်ကာလအတွင်း နိုင်ငံတကာမှ ပညာရှင်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းမှ ပညာရှင်များအားဖိတ်ခေါ်ကာ ဝိဇ္ဇာခန်းမနှင့် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ရှိ သုတေသနစင်တာများတွင် အပတ်စဉ် ဆက်တိုက်ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ ဒုတိယ ပညာသင်ကာလတွင် ၁၉-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့က စာရေးဆရာမ မမန္တက ဝတ္ထုတစ်ပုဒ်ဖန်တီးခြင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် စတင်ဟောပြောခဲ့ပြီး ၂၅-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် စာရေးဆရာ လယ်တွင်းသား စောချစ်က 'မိမိကိုယ်ကိုမြှင့်တင်ပါ' ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောခဲ့ပါသည်။ ယခု ပညာသင်နှစ်ကာလအတွင်း အပတ်စဉ်သောကြာနေ့တိုင်းတွင် နယ်ပယ်အသီးသီးမှ အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များအား ဖိတ်ခေါ်ပြီး အတွေ့အကြုံနှင့်



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်အင် အိမ်ပတ်လမ်းမကြီး။

ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲများကို ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အပန်းဖြေရိပ်သာတွင်ရှိသော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် အနုပညာအသင်းသည် အသင်းဝင်ပေါင်း ၅၀၀ ကျော်ရှိပြီး ရက်သတ္တနှစ်ပတ်ကြာ အဆိုပါသင်တန်းနှင့် ပတ္တလားတီးသင်တန်းများကို ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်မှ စတင်ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိပါသည်။ အခမ်းအနားများသင်တန်းကိုလည်း မကြာမီဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် စီစဉ်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ သင်တန်းများကိုပေးရုံသာမက ဘာသာရပ်အလိုက် အနုပညာပြိုင်ပွဲများကိုပါ ကျင်းပပေးလျက်ရှိရာ ဇူလိုင်လကုန်တွင် အဆိုပြိုင်ပွဲနှင့် ပဒေသာကပွဲကို ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အပန်းဖြေရိပ်သာတွင်ရှိသော ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကြက်ခြေနီအသင်းမှ ကြီးပွားပြီး ရှေးဦးသူနာပြုဗဟို (အခြေခံ)သင်တန်း(တက္ကသိုလ်အဆင့်)ကို ၁၇-၂-၂၀၁၄ ရက်နေ့မှ ၄-၃-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ် ကြက်ခြေနီရှေးဦးပြုစုခြင်းစွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲကို ၃-၇-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၌ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ကြက်ခြေနီအသင်းအနေဖြင့် စုပေါင်းသွေးလှူဒါန်းပွဲကို ၄-၃-၂၀၁၄ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်များဆေးရုံ၌ ကျင်းပခဲ့ရာ ကျောင်းသား ကျောင်းသူနှင့် ဆရာ ဆရာမ၊ ဝန်ထမ်း စုစုပေါင်း ၂၁ ဦး သွေးလှူဒါန်းခဲ့ကြပါသည်။

### ပညာရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန်အတွက် နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများ

၂၀၁၂ ခုနှစ်မှစတင်ပြီး နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးတက်များပြားလာပါသည်။ ၂၀၁၂ ခုနှစ် တစ်နှစ်တည်းတွင်ပင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သို့ လာရောက်ပြီး ပညာရေးကိစ္စဆွေးနွေးသော နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်၊ ပညာရေးနှင့်ပတ်သက်သော အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၇၆ ခုရှိပါသည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်တွင် နိုင်ငံခြားမှ အဖွဲ့ပေါင်း ၁၁၉ ဖွဲ့ လာရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇူလိုင်လအထိ ၇၇ ဖွဲ့ လာရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ပညာရေး

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအတွက် ဆွေးနွေးသောရလဒ်အဖြစ် ၂၀၁၃ ခုနှစ်အတွင်း နားလည်မှုစာချုပ်လွှာများကို ထိုင်းနိုင်ငံရှိ Thepsatri Rajabhat University (TRU)၊ ကိုရီးယားနိုင်ငံရှိ Hankuk University of Foreign Studies၊ Korea Foundation for Advanced Studies (KFAS) (ဒုတိယအကြိမ်-၁၀ နှစ်သက်တမ်းအတွက် လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း)၊ ဂျပန်နိုင်ငံရှိ Nagoya University (NU)၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံရှိ Australia National University (ANU)တို့နှင့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာရေးထိုးပြီး ပညာရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် စင်ကာပူနိုင်ငံရှိ National University of Singapore Faculty of Law-Singapore Management University School of Law- ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် တက္ကသိုလ်သုံးခု နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ ကိုရီးယားနိုင်ငံရှိ Chonnam National University၊ Korea Research Institute of Bioscience and Biotechnology၊ Hanyang University (HU)၊ တရုတ်နိုင်ငံရှိ Yunnan Normal University (YNNU)၊ ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ Passau University ၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံရှိ Oxford University (OU)တို့နှင့် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာများကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ပါသည်။ အထက်ပါ တက္ကသိုလ်နှင့်အဖွဲ့အစည်း ၁၂ ခု အပြင် ၂၀၀၃ ခုနှစ်တွင် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော ဂျာမနီနိုင်ငံရှိ Cologne University (CU) အပါအဝင် စုစုပေါင်းနားလည်မှုစာချုပ်လွှာ ၁၃ ခု ကိုလက်မှတ်ရေးထိုးကာ နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များနှင့် ပညာရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။

အထက်ပါရေးထိုးခဲ့သော နားလည်မှုစာချုပ်လွှာများကို အခြေခံပြီး သုတေသနများအတွက် ငွေကြေးထောက်ပံ့မှုရရှိခြင်း (ဥပမာ -KFAS) ၊ ပညာသင်ဆုများရရှိခြင်း (ဥပမာ-KFAS, YNNU, ANU, CU) ၊ ပူးတွဲစာမျက်နှာ ၁၇ သို့

**ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ**  
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဓဉ္စပဒေ အမိန့် -၅၊ နည်းဥပဒေ- ၂၀)  
**ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တရားရုံး**  
၂၀၁၄ ခုနှစ် တရားမကြီးမှု အမှတ်(၇၀/၂၀၁၄)  
ဒေါ်ကျွန်းမြင့်နှင့် ဒေါ်မေသန်း  
တရားလို နှင့် တရားပြိုင်  
မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ ပြည်ကြီးပျော်ဘွယ်အရှေ့ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(၂၅၈)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၆၈)နေထိုင်သူ ဒေါ်မေသန်း(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)သို့စေရမည်။  
သင့်အပေါ်၌ တရားလို ဒေါ်ကျွန်းမြင့်က မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(ထထ-၆)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၁၅)မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ တရားလိုတရားဝင် ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း မြက်ဟကြောညာပြဋ္ဌာန်းပေးစေလိုမှ စွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင့်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့် စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်

ရုံးအခွင့် အမိန့်ရရှိနေဖြစ်စေ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်သက်ဆိုင်သည့် အချက်များ ကိုချေပပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၉ရက်(၁၃ရက် ခုနှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၃ရက်)မှစ၍မတည်မီ ၁၀နာရီတွင် အထက်ကအမည်ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းအပြင် သင်သိစေရမည့်မှာ အထက်ကဆိုခဲ့သည့် နေ့ရက်တွင် သင်မလာမရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာတွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင်တရားလိုက ကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမိန့်ပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်သွင်းပို့လိုက်ရမည်။ သင်ကထုချေသွားသွင်းလိုလျှင် အမှုဆိုင်စီလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။  
၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၅ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။  
(ပြည်ကြီးဆွေ)  
ဒုတိယမြို့နယ်တရားသူကြီး(၁)  
ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တရားရုံး

**မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ် (လလ-၂၆)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၃၇)၊ ဗိုလ်ကြီးဦးအေးသောင်း(ငြိမ်း)အမည်ပေါက် မြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်သူနှင့်အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ်(လလ-၂၆)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၃၇)ဗိုလ်ကြီးဦးအေးသောင်း(ငြိမ်း) အမည်ပေါက်ထံမှ အရောင်းအဝယ် အရပ်ကတိစာချုပ်အဆက်ဆက်ဖြင့် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေဦးမြင့်အောင်မှ ဝယ်ယူခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်၏ ဂရန်စာချုပ်မူရင်း၊ ငွေရပြစာမူရင်းများ၊ မြေယာချထားပေးခြင်း အကြောင်းကြားစာ မူရင်းတို့နှင့်တကွ မြေကွက်ကိုပါ ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေမှ လက်ရောက်ဝယ်ယူ၍ တရားဝင်လက်ရှိပိုင်ဆိုင်နေထိုင်သူဖြစ်ပါသည်။  
အဆိုပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ဆောင်ရွက်သူများသည် ကျွန်ုပ်မိတ်ဆွေအပေါ် နည်းလမ်းတကျ တရားစွဲဆိုမည်ဆိုပါက ရင်ဆိုင်ရန်အသင့်ဖြစ် ကြောင်း ကန့်ကွက်သူနှင့် အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
လွှဲအပ်သူ ဦးမြင့်အောင်  
၂/လကန(နိုင်)၀၄၄၄၄၅ ဦးခင်မောင်မြင့် LL.B, ADVOCATE  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်-၃၃၇၅)  
(၂၅၈)၊ ဒီဘိုးဝင်း၊ ၃၁\*၂၂ ကြား၊  
ဂရုလမ်း၊ ပျော်ဘွယ်အရှေ့၊ ချမ်းအေးသာစံ၊  
မန္တလေး၊ ဖုန်း-၀၉-၉၁၀၂၀၄၈၇  
ဦးမျိုးမင်းသိန်း LL.B, D.I.L  
အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၄၃၂၀၅)

**ဖခင်အမည်မှန်**  
ကလေးမြို့၊ အမှတ်(၁) မူလတန်းလွန်ကျောင်း ပဉ္စမတန်းမှ မကျန်ဟဲ့ခိုခိုမိမိဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးမန်ခိုလွန်း ၄/တမန(နိုင်) ၀၁၄၄၇၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။  
ဦးမန်ခိုလွန်း ၄/တမန(နိုင်) ၀၁၄၄၇၀

**အမည်မှန်**  
ဦးလှတင်၏သမီး တာချီလိတ်မြို့၊ ရွှေမဟာကိုယ်ပိုင်အထက်တန်းကျောင်း နဝမတန်းမှ မဦးဆန်းနု၏အမည်မှန်မှာ မဆန်းနုဖြစ်ပါကြောင်း။ မဆန်းနု

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်**  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၀၇၊ မြေကွက်အမှတ် (၂၈/ခ)၊ ဧရိယာ (အလျားပေ ၂၀xအနံပေ ၆၀)အကျယ်အဝန်းရှိ ဦးမျိုးသိန်း ၁၂/တမန(နိုင်)၀၀၁၅၂၆ အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀၀ရန်မြေကွက်ဟု ခေါ်တွင်သော ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ (၁၀၇)ရပ်ကွက်၊ ကရုဏာလမ်း၊ အမှတ် (၂၈/ခ)၊ မြေကွက် အပါအဝင် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်တို့အား မိမိကိုယ်တိုင် စီမံခန့်ခွဲရောင်းချပိုင်ခွင့်ရှိပါသည်ဟု ဝန်ခံကတိပြုသဖြင့်သော ဒေါ်ချိုချိုခိုင် ၈/မမန(နိုင်)၁၁၀၀၀၇၀၀မှ ဝယ်ယူရန်အတွက် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေက စရန်ငွေတစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။  
အထက်ဖော်ပြပါ မြေကွက်အရောင်းအဝယ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေညာချက်သည်ရှိမှစ၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း ခိုင်လုံသောစာချုပ်စာတမ်းအထောက်အထား များယူဆောင်၍ ကျွန်ုပ်ထံသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်သူမရှိပါက အထက်ဖော်ပြပါ မြေကွက်၏အရောင်းအဝယ်ကို ဥပဒေနှင့်အညီ အပြီးသတ်ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။  
လွှဲအပ်သူကြားချက်အရ-  
ဒေါ်တင်တင်လှ LL.B, LL.M(Civil)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်၀၃)  
ဒေါ်မျိုးမင်းသိန်း LL.B, WIPO (SWITZERLAND)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်၀၃)  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ(စဉ်၀၃)  
အမှတ် ၁၃၂၊ ပထမထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၅၁၈၄၄၂၊ ၀၉-၇၃၁၅၉၆၀၊ ၀၉-၄၂၂၈၇၁၃၄



စာမျက်နှာ ၁၆ မှ

သုတေသနများ ဆောင်ရွက်ခြင်း (ဥပမာ- TRU, NU, CU,HU) ၊ နည်းပညာရရှိခြင်း (ဥပမာ-CU, NU)၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အပြန်အလှန်ဖလှယ်ရေး အစီအစဉ် (ဥပမာ- YNU ) နှင့် ဆရာ ဆရာမ အပြန်အလှန်ဖလှယ်ရေးအစီအစဉ် (ဥပမာ-CU,OU) စသော ပညာရေး တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အထောက်အကူပြုသည့် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ထို့အပြင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်၏တိုးတက်မှုအတွက် Open Society Foundations ၏ Online- Library အတွက် လှူဒါန်းခြင်း၊ လူမှုသိပ္ပံ (Social Science) ဘာသာရပ်များအတွက် သုတေသနပြုလုပ်သည့် နည်းပညာသင်တန်းများကို နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခများက ပို့ချပေးခြင်း၊ နိုင်ငံခြားမှ ဧည့်ပါမောက္ခများ စေလွှတ်ပေးခြင်း၊ ဆရာ ဆရာမများအား နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များတွင် သင်တန်းတက်ရောက်နိုင်အောင် ပညာသင်ဆုပေးခြင်း၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ တက်ရောက်နိုင်အောင် အထောက်အပံ့ပေးခြင်းစသော လုပ်ငန်းများဖြင့် ပညာရေးတိုးတက်မှုအတွက် အကူအညီများပေးလျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ASEAN Universities Network (AUN) ၏အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်သည့်အတွက် AUN-SEED Nets မှ ထောက်ပံ့ပေးသော ပညာသင်ဆုများ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲနှင့် စာတမ်းဖတ်ပွဲများ တက်ရောက်နိုင်သည့် အထောက်အပံ့များကိုလည်း နှစ်စဉ်ရရှိလျက်ရှိသည်။

နားလည်မှုစာချွန်လွှာရေးထိုးထားသော တက္ကသိုလ်များအနက်မှ Nagoya University သည် Myanmar-Japan Legal Research Centre ကိုလည်းကောင်း၊ Hanyang University သည် Myanmar-Korea Local Knowledge Center ကိုလည်းကောင်း၊ Cologne University သည် Center of Excellence for Urban and Regional Development ကိုလည်းကောင်း ဖွင့်လှစ်ပြီး ဘာသာရပ်နှင့်ပတ်သက်သော ဟောပြောပွဲများ၊ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ သင်တန်းများကို ပို့ချပေးခြင်း သုတေသန ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် Johns Hopkins

University နှင့်ပူးပေါင်း၍ International Relation and Development ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဒီပလိုမာသင်တန်းကိုလည်းကောင်း၊ Chung Ang University နှင့် ပူးပေါင်း၍ International Studies နှင့် ပတ်သက်သော ဒီပလိုမာသင်တန်းကိုလည်းကောင်း ပို့ချပေးလျက်ရှိရာ တက္ကသိုလ်အသီး သီးမှ ဆရာ ဆရာမများနှင့် အခြားဝန်ကြီးဌာနများ ပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိသည်။

နိဂုံး

ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်သည် ပြောင်းလဲလာသော ခေတ်ကာလနှင့်အညီ နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ တက္ကသိုလ်တစ်ခု ဖြစ်လာရေးအတွက် ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ အသွင်အပြင်၊ သင်ကြားရေးဆိုင်ရာပြောင်းလဲမှု၊ သုတေသနဆိုင်ရာ အဆင့်မြှင့်တင်မှု၊ နိုင်ငံတကာနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု စသည့်ဘက်ပေါင်းစုံမှ တိုးတက်လာအောင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အပြင် တက္ကသိုလ်သည် ပြည်သူများအတွက် ပညာရှုမှီးသည့်နေရာသာမက ဘာသာရပ်ဌာနအသီးသီး၏ သုတေသနလုပ်ငန်းများသည်လည်း ပြည်သူနှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ဖြစ်ရမည်ဟူသောဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ကာလကြာမြင့်စွာ အကန့်အသတ်တစ်ခုနှင့် ဖွင့်ထားခဲ့ရသော တက္ကသိုလ်၏ဝိတ်တံခါးများကိုလည်း ပြန်လည်ဖွင့်လှစ်ထားပြီဖြစ်သဖြင့် ပြည်သူများအနေဖြင့် လာရောက်ပညာဆည်းပူးရန်နှင့် လာရောက်လည်ပတ်ရန် ရေးသားဖိတ်ခေါ်လိုက်ရပါသည်။ ။

✽ ဆရာ ဆရာမများအား နိုင်ငံခြားတက္ကသိုလ်များတွင် သင်တန်းတက်ရောက်နိုင်အောင် ပညာသင်ဆုပေးခြင်း၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ တက်ရောက်နိုင်အောင် အထောက်အပံ့ပေးခြင်းစသော လုပ်ငန်းများဖြင့် ပညာရေးတိုးတက်မှုအတွက် အကူအညီများပေးလျက်ရှိပါသည် ✽

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့် ကြော်ငြာ



ပုဒ္ဒဖြတ်စွယ်တော် သီပေါမြို့နယ်အတွင်းသို့ ပင့်ဆောင်

သီပေါ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့နယ် အောင်မင်္ဂလာဘိုးတော်ကျောင်းတိုက်အတွင်းရှိ ပုဒ္ဒဖြတ်စွယ်တော်ကို ကိန်းဝပ်စံပယ်လျက်ရှိသည့် ရှေးနှစ်ပေါင်း ၁၂၂ နှစ်က အုန်းဘောင်စော်ဘွားကြီးစောကြာခိုင် သီဟိုဠ်နိုင်ငံမှ ပင့်ဆောင်ခဲ့သော (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုဒ္ဒဖြတ်စွယ်တော်ပူဇော်ပွဲနှင့် ဒေသစာရီခရီးစဉ်လှည့်လည် ပူဇော်ခံရေး ပင့်ဆောင်ခြင်းအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က အောင်မင်္ဂလာဘိုးတော်ကျောင်းတိုက်ရှိ စွယ်တော်တိုက်၌ ကျင်းပသည်။ ရှေးဦးစွာ မြို့နယ်သံဃနာယကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ အောင်မင်္ဂလာဘိုးတော်ကျောင်းတိုက်ဦးစီးပဓာနနာယက ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တမိလိန္ဒအရှင်သူမြတ်အမျိုးပြုသော ဆရာတော်သံဃာတော်များ၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးမျိုးတင်ဇော်၊ မြတ်စွယ်တော်ပင့်ဆောင်ရေးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး၊ ဦးမြသန်းတို့က ဒေသစာရီလှည့်လည်ရေးမော်တော်ယာဉ်ပေါ်ရှိ မင်္ဂလာဆင်ဖြူတော်ပေါ်သို့ ပင့်ဆောင်ရန် ဂေါပကအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းစံတင်နှင့်အဖွဲ့ထံသို့ လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။ ထို့နောက် သီပေါမြို့ အောင်မင်္ဂလာဘိုးတော်ကျောင်းတိုက် ပုဒ္ဒဖြတ်စွယ်တော်တိုက်မှ မန္တလေး-လားရှိုးပြည်ထောင်စုလမ်းမကြီးအတိုင်း ဒေသစာရီကြွချီပြီး တုံဆင့်ကျေးရွာ ဇာတ်စုရပ်၊ မြို့လယ်ရပ်နှင့် မြန်မာရပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ဓမ္မာရုံတို့၌ အပူဇော်ခံရာ ဒေသခံတိုင်းရင်းသား ပုဒ္ဒန္တဝင်များ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ညိကြကာ အလှူငွေများ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းကြသည်။ (စိုင်း(သီပေါ))

ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးများကို အာဟာရတိုက်ကျွေး

ရေဦး ဒီဇင်ဘာ ၄ ကျောင်းနေအရွယ်ကလေးများ ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ပြီး ဉာဏ်ရည်ထက်မြက်စေရန်အတွက် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အောင်ချမ်းသာရပ်ကွက် အခြေခံပညာမူလတန်းလွန်ကျောင်းရှိ ကျောင်းသား ၂၅၃ ဦးတို့အား နွားနို့နှင့် ကြက်ဥတို့ကို အာဟာရဖြစ်တိုက်ကျွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နို့အာဟာရတိုက်ကျွေးပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးညိုဝင်း၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာထွန်းအောင်၊ ရွှေဘိုခရိုင်/လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာသန်းနိုင်၊ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးချစ်နှင့်ဇနီး၊ အမျိုးသမီးရေးရာအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ဝင်းမြတ်ဖြူ၊ မြို့နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် အထောက်အကူပြုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစံဌေးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနဝန်ထမ်းများ တက်ရောက်ကြသည်။ နွားနို့နှင့်ကြက်ဥတို့ကို အလှူရှင် ဦးမြင့်အေးနှင့်ဇနီး ဒေါ်လှလှဝင်း (အာသ၊ ရ(ကြေးနန်း) (သား) မောင်စည်သူစိုးမိသားစု ရေဦးမြို့က အာဟာရဒါနအဖြစ် တိုက်ကျွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သန်းထိုက်(ရေဦး)



ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်နယ်မြေရှိ ထင်ရှားသော ဂျပ်ဆင်။

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**  
၁။ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ငွေလုံးငွေရင်း ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆောင်ရွက်မည့် ကျေးလက်ကတ္တရာလမ်း(၁)လမ်း(၀/၂)မိုင်၊ ကျောက်ချောလမ်း(၂)လမ်း(၅/၀မိုင်)၊ မြေသားလမ်း(၂)လမ်း(၆/၆)မိုင်၊ ရေပေးရေးလုပ်ငန်း(၉)ခု၊ ကျေးလက်စီးလင်းရေး (ဆိုလာ) (၃)ရွာ၊ ကျေးလက်စီးလင်းရေး(လျှပ်စစ်)(၉)ရွာတို့အား တည်ဆောက်ရန်ရှိပါ၍ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါလျှောက်လွှာများကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနတွင် ရယူ၍အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ပါသည်။  
(က) တင်ဒါလျှောက်လွှာရယူမည့်ရက် ၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက်မှ ၃၀-၁၂-၂၀၁၄ ရက်အထိ  
(ခ) တင်ဒါနောက်ဆုံးတင်သွင်းရမည့်ရက်နှင့်အချိန် ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၁၆:၃၀ နာရီ  
၂။ သတ်မှတ်ရက်အချိန်ထက်ကျော်လွန်တင်သွင်းသည့် လျှောက်လွှာများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။  
၃။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ အမရပူရမြို့၊ ဖုန်း-၀၂-၇၀၄၃၁၊ ၀၂၇၀၅၉၇ တို့သို့ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။  
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါစိစစ်ရေးအဖွဲ့

**ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီးဌာန (ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန) အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**  
၁။ မွေးမြူရေး၊ ရေလုပ်ငန်းနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံးငွေရင်း (ဖြည့်စွက်)အသုံးစရိတ်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း၌ အောက်ဖော်ပြပါ ကျေးလက်လမ်း၊ တံတား၊ ရေပေးရေးနှင့် မီးလင်းရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လိုပါ၍ မြန်မာနိုင်ငံသားလုပ်ငန်းရှင်များထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ တင်သွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။  
(က) ကွန်ကရစ်လမ်း (၀)မိုင် (၂)မာလုံ (စ) တွင်းနက် (၈၄)တွင်း  
(ခ) ကျောက်ချောလမ်း (၀)မိုင် (၅)မာလုံ (ဆ) မြေသားမိုးရေလျှောက်ကန် (၁၆)ကန်  
(ဂ) မြေသားလမ်း (၄)မိုင် (၀)မာလုံ (ဇ) စိမ့်စမ်းရေသွယ် (၁)ခု  
(ဃ) ကွန်ကရစ်တံတား (၄)စင်း (ဈ) နေရောင်ခြည်စွမ်းအင် (၁၆)ရွာ  
(င) တွင်းတိမ် (၂၁)တွင်း (ည) လျှပ်စစ်စွမ်းအားမီးလင်းရေး (၃)ရွာ  
၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များမှာ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံးငွေရင်း(မူလ)လုပ်ငန်းများအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့စဉ်ကအတိုင်းဖြစ်၍ ၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှစတင်ကာ ရုံးချိန်အတွင်း ပိတ်ရက်မရှိ ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံးထား၍ တင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပါသည်။  
၃။ တင်ဒါပုံစံများကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မြက်တို၊ စုပေါင်းရုံးလမ်း၊ အမှတ် (၁၃)ရပ်ကွက် (မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးရုံး)၊ ပုသိမ်မြို့တွင် ဝယ်ယူတင်သွင်းရမည်ဖြစ်ပြီး ဖုန်း-၀၄၂-၂၉၂၀၃၃၅ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။  
တင်ဒါခေါ်ယူရေးနှင့် စိစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန

**အမည်ပြောင်း**  
တန်ဆည်မြို့ အထက (၁) အငွေမတန်း (ဘီ)မှ မခက်ဖူးဝေအား မခက်ဝေဖူးဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။  
မခက်ဝေဖူး

**ဖခင်အမည်မှန်**  
တန်ဆည်မြို့ အထက (၁) သတ္တမတန်း (A) မှ မကြည်လဲ့လဲ့ဝင်း၏ ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးကျော်ခိုင်ဦး ၅/တဆန(နိုင်)၀၈၉၆၀၀ ဖြစ်ပါသည်။

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်မ မရီတာထွန်းနိုင် ၁၀/မဒန(နိုင်)၂၂၃၉၉၈၈၈ Psoo-(မမှတ်မိ) ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
ဖုန်း-၀၉-၃၁၀၈၈၃၇၃

**ပြင်ဆင်ဖတ်ရွာပါရန်**  
၁-၁၀-၂၀၁၄ရက် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာကြော်ငြာ(၁၆) ကန့်ကွက်ကြော်ငြာ သာဓကတမြို့နယ် ဦးတင်မြင့်ဦး+၃၈၈၈ မြေပုံကူးတွင် အမည်ပေါက် ဦးတင်လှအစား အမည်ပေါက် ဦးလှတင် ဟုအမှန်ပြင်ဆင်ဖတ်ရွာပါရန်။

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ပြင်ဦးလွင်မျက်မမြင်ကျောင်းအတွက် အလှူငွေ၊ အဝတ်အထည်နှင့် ဆန်အိတ်များလှူဒါန်း

ပြင်ဦးလွင် ဒီဇင်ဘာ ၄
ပြင်ဦးလွင်မြို့ ပရဟိတမျက်မမြင်ဘက်စုံပညာ သင်ကျောင်းသို့ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသမီးရေးရာ အဖွဲ့ချုပ်က ဆန်၊ အဝတ်အထည်များနှင့် နှစ်ထပ် အမျိုးသမီးဆောင်အတွက် အလှူငွေများပေးအပ် ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပသည်။

ဒါန်းရခြင်းအကြောင်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ဆောက်လုပ်ဆဲနစ်ထပ်အမျိုးသမီးဆောင် အတွက် အလှူငွေကျပ် သုံးသိန်းနှင့် မျက်မမြင် ကျောင်းသင်တန်းသား သင်တန်းသူများအတွက် ဆန်နှင့် အဝတ်အထည်များကို ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်တင်တင်လတ်နှင့် ဘဏ္ဍာရေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒေါ်ခင်စန္ဒာထွန်းတို့က နာယကဆရာတော်နှင့် ကျောင်းအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးမြတ်ဦးတို့ထံ သို့ ပေးအပ်လှူဒါန်းကြသည်။

တားရေး)၊ ဝိတအနုပညာ(မြန်မာ/ခေတ်ပေါ်)၊ လက်မှုပညာ(ဝါး၊ ကြိမ်၊ သိုးမွေး၊ ဇာထိုး၊ ပန်းထိုး)၊ လက်နိပ်အကြောပြင် (မြန်မာ၊ ဂျပန်) စသည့် ပညာ ရပ်များကိုသင်ကြားပေးလျက်ရှိသည်။ ပြင်ဦးလွင် မျက်မမြင်ဘက်စုံပညာသင်ကျောင်းမှ ဘွဲ့ရ သုံးဦး၊ (၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံမသန်စွမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ဆုတံဆိပ်များရရှိခဲ့သည် မျက်မမြင်ကျောင်းသား မောင်သိန်းလှိုင်တို့ကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး မျက် မမြင်တိုင်း မျက်မမြင်စာတတ်မြောက်ရန်၊ ကိုယ် စိတ် ကျန်းမာကြံ့ခိုင်၍ ထက်မြက်စေရန်၊ မြန်မာ့ မျက်မမြင်ပညာရေး ကမ္ဘာ့အဆင့်မီစေရန်၊ လူ့ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် အတူတကွယှဉ်တွဲနေထိုင်တတ် စေရန်နှင့် ကာယစွမ်းအား၊ ဉာဏစွမ်းအားများကို ဖော်ထုတ်မြှင့်တင်ပေးရန်ဟူသည့် ရည်ရွယ်ချက် (၅)ရပ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။ (၄၃)



ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်တွင် AIDS တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၄
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ် သပြေတန်းကျေးရွာအုပ်စု ရန်အောင်ကျေးရွာ သီရိမင်္ဂလာရန်အောင်ဓမ္မာရုံ၌ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်ရေးအသင်းက ကြီးပွား၍ (HIV/AIDS) ကမ္ဘာ့အသင်းအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးအထိမ်းအမှတ် အသိပညာပေးဟောပြောပွဲ ကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပသည်။

တွံတေး၌ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်ချက်မြင့်မားရေး ဆောင်ရွက်နေ

တွံတေး ဒီဇင်ဘာ ၄
ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် တွံတေးမြို့နယ်၌ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်ချက်မြင့်မားရေး ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ချောင်းမကြီး၊ ကရင်ချောင်းနှင့် အလယ်ချောင်းအထက်တန်း ကျောင်းများ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ မြို့မိမြို့ဖများ၊ မြို့ အထောက်အကူပြုကော်မတီနှင့် ပညာရေးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး အဖွဲ့လေးဖွဲ့ခွဲကာ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိသည်။ တိရစ္ဆာန်မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးဌာန ဒေါက်တာနေဝင်းမောင်မောင်၊ ခေါင်းဆောင် သောအဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်တွင် ချောင်းမကြီး ကျေးရွာ အထက်(ခွဲ)၌ ကျောင်းအုပ်ဆရာ ဆရာမ ကြီးများ၊ ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ဆရာ ဆရာမများ၊ ကျောင်းသားမိဘများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကျေးရွာအထောက်အကူပြုအဖွဲ့မှူး၊ ကျောင်းအကျိုး တော်ဆောင်များနှင့်တွေ့ဆုံကာ တက္ကသိုလ်ဝင်

တန်း အောင်ချက်မြင့်မားလာစေရန်အတွက် ညှိပိုင်း အချိန်ပို လေ့ကျင့်သင်ကြားရာတွင် စက်သုံးဆီ လိုအပ်ချက်များအား မြို့နယ်အထောက်အကူပြု အဖွဲ့နှင့် လုပ်ငန်းရှင်များမှ ပံ့ပိုးကူညီရန် ဆောင် ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်ချက်မြင့်မားရေးအတွက် အဖွဲ့လေးဖွဲ့က ကျောင်း ၁၆ ကျောင်းအား စာမေးပွဲဖြေဆိုသည် အထိ အပတ်စဉ် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မြို့နယ်အထောက်အကူပြုကော်မတီ ဝင် ဦးသောင်းရွှေထံမှ သိရသည်။

မျိုးလှိုင်(တွံတေး)



အင်းတော်အင်း သာယာလှပရေး ဖန်တီးဖော်ဆောင်သင့်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်း တော်မြို့၏ အနောက်ဘက်တစ်မိုင်ခန့် အကွာတွင် အလျား လေးမိုင်၊ အနံ လေးမိုင်ခန့်ကျယ်သော အင်း တော်အင်းရှိသည်။

ခန့်ရှိပြီး ကိုယ်ပိုင်လှေငယ်များဖြင့် ပိုက်ချခြင်း၊ စက္ကဝါထောင်ခြင်း၊ မြူးထောင်ခြင်းများဖြင့် ငါးဖမ်းကြပြီး အင်းအတွင်းမှ ငါးဇင်ဇတ်၊ ပုစွန် ဆိတ်စသည်တို့ရရှိပြီး အများဆုံး ရရှိသောငါးများမှာ ငါးသိုင်း၊ ငါး ကြင်း၊ ငါးဖမ်းစသည်တို့ဖြစ်သည်။

ကျောင့် အပူရှိန်များလာသည်နှင့်အမျှ အင်းတော်အင်းမှာ ယခင်နှင့် မတူ တော့ဘဲ အင်းရေများလျော့နည်း လာပြီး အင်းမြေကောလာခြင်း၊ အင်း အကျယ်အဝန်း တဖြည်းဖြည်းလျော့ ကျလာခြင်းတို့ ဖြစ်လျက်ရှိသည်။

ညိုမင်းထက်(မြန်မာစာ)

ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန
မီးသတ်ဦးစီးဌာန
တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာန၊ ထားဝယ်မြို့
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ(Open Tender)ခေါ်ယူခြင်း
၁။ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ခု ဘဏ္ဍာရေးနှစ် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့်ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေဖြင့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနအုပ်ချုပ်မှုအောက်ရှိ သနွေ၊ အရန်စီးသတ်ရှာ ဖွေကယ်ဆယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအား ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးဝတ်စုံ (၆၇၆)စုံ ဝယ်ယူလိုပါသဖြင့် လုပ်ငန်းရှင်များအား လုပ်ငန်းအပ်နှံဆောင်ရွက်မည်ဖြစ် သောကြောင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ(Open Tender)ကို အောက်ပါအတိုင်း ပေးသွင်းနိုင်ရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အစိုးရအဖွဲ့မှကြီးကြပ်၍ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် နယ်စပ်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးရန်ပုံငွေ တင်ဒါပိုငွေဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆောင်ရွက် မည့် ဖန်းမောက်မြို့နယ် ဟော်တောင်းချောင်း ၁၀၀ ဒသမ မြေပေ သံကူကွန်ကရစ်တံတား၊ မေတ္တာချောင်း ၁၂ပေ သံကူကွန်ကရစ်တံတား၊ နန်တောချောင်း ၁၀၀ ပေ သံကူကွန်ကရစ် တံတားတည်ဆောက်ရန်နှင့် နာကကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်း လဟယ်မြို့နယ်တွင် ဆိုလာ ၈၉ စုံ၊ မီးကြိုး ၄၄၀ ကိုက်၊ လေရိုမြို့နယ်တွင် ဆိုလာ ၉၀ စုံ တပ်ဆင်ရန်ရှိပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါလျှောက်လွှာများကို ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်မှစတင်ပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်/ဒေသဖွံ့ဖြိုးမှုကြီးကြပ်ရေးရုံးတွင် ရယူ၍ အောက်ပါအတိုင်း တင်သွင်းနိုင်ပါသည်။

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေး နှစ် ငွေလုံးငွေရှင်းဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်မည့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါလုပ်ငန်းများအတွက် တင်ဒါတင်သွင်းနိုင်ရန်ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။
စဉ် လုပ်ငန်းအမည်
(က) ယင်းမာပင်ခရိုင်ရုံးအဆောက်အအုံ ပတ်လမ်းကွန်ကရစ်လမ်းတည်ဆောက်ခြင်း
(ခ) ယင်းမာပင်ခရိုင်အဆောက်အအုံအတွင်းအပြင် အုတ်ရေမြောင်းတည်ဆောက်ခြင်း
(ဂ) ယင်းမာပင်ခရိုင်ရုံး အဆောက်အအုံခြံစည်းရံကာခြင်း
(ဃ) ယင်းမာပင်ခရိုင်ရုံးအတွင်း ၃လက်မအနက် ၆၀၀ပေ ရေလှေတွင်း ဂါလန် ၁၀၀၀ ဆုံ သံရေစင်နှင့် ဂါလန် ၁၀၀၀၀ ဆုံ အုတ်ရေကန်တည်ဆောက်ခြင်း
(င) ယင်းမာပင်ခရိုင် အဆောက်အအုံများအတွက် ထရန်စမီတာတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းအိမ်ရာအတွင်း မီးလှိုင်းသွယ်တန်းခြင်း။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
နေပြည်တော်လယ်ဝေးမြို့နယ်၊ အမှတ်(၆)ရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၅/ အလင်းဇောင်း၊ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ်(ခ-၃၀)၊ ဦးပေါင်း အမည်ပေါက် ပါမစ်မြေကွက်အား ဦးပေါင်း ၉/လဝန(နိုင်)၁၃၈၁၁၁ (ဘ)ဦးကိုလေးမှ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများ တင်ပြပြီး မြေငှားစာချုပ်သစ် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင် စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာ တင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၅ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် ၁၇၊ မြေကွက် အမှတ် ၇၁၁၊ အလျားပေ၄၀×အနံပေ၆၀ မြေကွက်ရှိသူ အမည်ပေါက် ဒေါ်ရွှေထိမ်မှ စာချုပ် အဆင့်ဆင့်ဖြင့် ဝယ်ယူထားသူ ဦးကြည်ဝင်း(ဘ)ဦးသောင်းရွှေ ၁၂/လကန(နိုင်)၁၆၉၀၅၂ က မြေချပါမစ်ပြုလုပ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်ရန်ရှိပါက ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှ ၁၅ ရက်အတွင်း ဤဦးစီးဌာနသို့ သက်ဆိုင်ရာစာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများတင်ပြ၍ ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်သည် အထိ ကန့်ကွက်ခြင်းမရှိပါက မြေချပါမစ်ပြုလုပ်ပေးရန်အတွက် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာ
သာကောမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၂/တောင်၊ မြေကွက်အမှတ် ၆၉၈/က၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ်-၆၉၈/က၊ ဇောတရုံလမ်း၊ ၂/တောင်ရပ်ကွက်၊ သာကောမြို့နယ် ဒေါ်ရီ အမည်ပေါက် နှစ်မိဂရန်မြေအား အမည်ပေါက် ဒေါ်ရီ(မိခင်)နှင့် ဦးအုန်းခင်(ဖခင်)တို့ ကွယ်လွန်သဖြင့် သားသမီးများဖြစ်သော (၁)ဒေါ်လှဖြင့် ၁၂/သာကော(နိုင်)၀၀၈၀၀၉၊ (၂)ဒေါ်ခင် ဝင်း ၁၄/အမတ(နိုင်)၀၃၁၉၉၃၊ (၃)ဦးညွှန်ကျယ် ၁၂/သာကော(နိုင်)၀၁၁၄၁၄ တို့အနက် အမှတ်စဉ် ၁၊ ၂ ထံမှ အထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ် ၆၈၃၇/၁၄ ရသူ အမှတ်စဉ်-၃ ဦးညွှန်ကျယ် ၁၂/သာကော(နိုင်)၀၁၁၄၁၄ မှ သေစာရင်းနှင့် ကျမ်းကျိန်လွှာတင်ပြ၍ အမွေ ဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်ရန် မြေပုံကူးလျှောက်ထားလာရာ နိုင်လိုသော အထောက်အထား များဖြင့် ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါရန်နှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

သတင်းတိုများ

စာဖတ်ရိုက်နှစ်မြှုပ်တင်ရေးပွဲတော်ဆုများချီးမြှင့်

ကျောင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက်ကျင်းပသော စာဖတ် ရိုက်နှစ်မြှုပ်တင်ရေးပွဲတော်ဆုများချီးမြှင့်ပွဲ၊ စာဖတ်စွမ်းရည်ပြိုင်ပွဲ၊ ကဗျာရွတ်ဆို ပြိုင်ပွဲ၊ ကျန်းမာရေးပြိုင်ပွဲများတွင် ဆုရရှိသူများအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ကျင်းပခဲ့ပြီး စည်ပင်သာယာခန်းမ၌ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပရာ ပြည်နယ် ဒုတိယအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးတင်မောင်ဆွေက အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြိုင်ပွဲ များတွင် ဆုရရှိသူများကို တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။

မောင်မောင်နိုင် (iprd)

ကလေးခရိုင်စုကျောင်းသားအားကစားပြိုင်ပွဲပွဲစတင်ပွဲကျင်းပ

ကလေးခရိုင်စု ကျောင်းသားအားကစားပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ကလေးခရိုင်ပြည်သူ့ အားကစားကွင်း၌ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပရာ ကလေးခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်ထွန်းက လမ်းညွှန်အမှာစကားပြောကြားပြီး ပြိုင်ပွဲသို့ ကလေး၊ ကလေးဝ၊ မင်းကင်းနှင့် တမူးမြို့နယ်တို့မှ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး ဘောလုံး၊ ဘော်လီဘော၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်နှင့် ပြေးခုန်ပစ်အားကစား ပြိုင်ပွဲများပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

ကျန်း

တောင်ပေါ်ကျေးရွာများ သောလုံးပြိုင်ပွဲဆုချီးမြှင့်

ရွမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) နှစ်ခမ်းမြို့နယ် အေးချမ်းသာယာရေးဖလား တောင်ပေါ်ကျေးရွာများဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဗိုလ်လုပွဲနှင့် ဆုပေးပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ ပထမဆုရ ဖာလင်ဘောလုံးအသင်းနှင့် ဒုတိယ၊ တတိယဆုများရရှိသော အသင်းများကို နယ်မြေခံတပ်မမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် သက်ထွန်းဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ခဲ့ သည်။

ညထိမ်း(နမ့်ခမ်း)



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုခရိုင် ခင်ဦးမြို့တွင် လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးအတွက် လမ်းကျော် (၄၀၀)မီ. စာတံအားလှိုင်းများတွင် ကြိုးပြတ်ကျပါက စာတံလိုက်ခံရမှုမှ ကာကွယ်နိုင်သည့် လိုင်းချိတ်ဆက်ကြိုး (Line Link Connection)များကို မြို့နယ်လျှပ်စစ် အင်ဂျင်နီယာရုံး လိုင်းဝန်ထမ်းများက ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က တပ်ဆင်နေစဉ်။ ခင်ဦးစိုးဝေ

အများပိုင်ယာဉ်လိုင်းပြောင်းလဲရေး ယာဉ်ပိုင်ရှင်အများစု သဘောမတူ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၄ ရန်ကုန်မြို့တွင် ယာဉ်ကြောပိတ် ဆို့နေမှုကို ဖြေရှင်းမှုတစ်ရပ်အဖြစ် လက်ရှိယာဉ်လိုင်းများအား အများ ပိုင် ယာဉ်လိုင်းအဖြစ် ပြောင်းလဲရန် ကျွမ်းကျင်သူများက ပြောဆိုနေ သော်လည်း ယာဉ်ပိုင်ရှင်အများစုက သဘောမတူကြောင်း သိရသည်။ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ

အဖွဲ့ကြီးများ၍ ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် က ကျင်းပသော အများပြည်သူ သွားလာမှုအဆင်ပြေရေးအဖွဲ့ဝင်များ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ယာဉ်လိုင်း များကို အများပိုင်အဖြစ်ပြောင်းလဲရန် တက်ရောက်လာသောယာဉ်လုပ်ငန်း ရှင်များအား ဆန္ဒကောက်ယူခဲ့ရာ လုပ်ငန်းရှင် ၁၈၀ ခန့်တွင် ၁၀၅ ခန့်ကသာ သဘောတူပြီး ၁၇၀ ခန့်က

သဘောမတူခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။ မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင် အများစု အနေဖြင့် ယာဉ်လိုင်းများကို အများ ပိုင်အဖြစ် ပြောင်းလဲခြင်းဖြင့် မိမိ တို့၏ လက်ရှိလုပ်ငန်းအခြေအနေ ထိခိုက်ပျက်စီးမည်ကို စိုးရိမ်ပူပန် လျက်ရှိကြောင်း ယာဉ်လုပ်ငန်းရှင်များ ၏ ပြောကြားချက်များအရ သိရသည်။ “ယာဉ်ပိုင်ရှင်တွေအနေနဲ့ သူတို့

အကျိုးစီးပွားကို ကာကွယ်ကြမှာပါ။ ဒါသဘာဝကျပါတယ်။ ဒါပေမယ့် အများပြည်သူအတွက် အကျိုးဖြစ် ထွန်းမယ်ဆိုရင် လုပ်ဆောင်သွား သင့်တဲ့ ပြောင်းလဲမှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပါ တယ်”ဟု မထသဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇော်က ပြောသည်။

လက်ရှိပြေးဆွဲနေသောယာဉ်လိုင်း များကို အများပိုင်အဖြစ်ပြောင်းလဲ ရေးနှင့် ပတ်သက်၍ စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန မှ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဒေါက်တာမောင် အောင်က “ဒီလို ပြောင်းလဲဆောင် ရွက်ခြင်းဖြင့် ယာဉ်စည်းကမ်းချိုး ဖောက်မှုတွေ ပပျောက်သွားမယ်။ ယာဉ်တွေ ဥပမာရုပ်ပိုကောင်းသွား မယ်။ ဒီစနစ်က မြန်မာနိုင်ငံမှာ အခုမှ ပထမဆုံးဆောင်ရွက်မှာဖြစ်လို့ ပုဂ္ဂလိက ယာဉ်ပိုင်ရှင်တွေအနေနဲ့ မော်တော်ယာဉ်အနေနဲ့ဖြစ်ဖြစ်၊ ငွေ အားနဲ့ဖြစ်ဖြစ်ပါဝင်နိုင်ဖို့ ဖိတ်ခေါ် သွားမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြောကြားသည်။

ရန်ကုန်မြို့တွင် ပြေးဆွဲလျက်ရှိ သော ခရီးသည်တင်ယာဉ်လိုင်းပေါင်း ၉၃ လိုင်းရှိပြီး စုစုပေါင်းယာဉ်အစီးရေ ၆၀၀၀ ကျော်ရှိကာ မော်တော်ယာဉ် လုပ်ငန်းရှင်ဦးရေ ၄၀၀၀ ကျော်ရှိ ကြောင်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှ သိရ သည်။

သတင်း-မြင့်မောင်စိုး  
မတ်ပုံ-သက္က



အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်လာသော ယာဉ်ပိုင်ရှင်များ။

ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၌ ကျေးရွာစာကြည့်တိုက်ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ကျိုင်းတုံ ဒီဇင်ဘာ ၄ ရွမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ပင်း တောက်ကျေးရွာ၌ ပညာတံခွန်စာကြည့်တိုက် သစ်ဖွင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည်။ စာကြည့်တိုက်သစ်ကို မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက် များဖောင်ဒေးရှင်း ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးဝင်း အောင်နှင့် ရွမ်းပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးခင်တစ်တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေး သည်။ ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ

ဖောင်ဒေးရှင်း ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်က ကျေးရွာ စာကြည့်တိုက်များ ဖွင့်လှစ်ခြင်းအကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ရွမ်းပြည်နယ် ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြား ရေးမှူးက စာကြည့်တိုက်များ ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်း များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် ရွမ်း ပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန လက်ထောက်ညွှန်ကြား

ရေးမှူး ဦးမောင်ကြည်နှင့် ကျိုင်းတုံခရိုင် ဦးစီး အရာရှိ ဦးအေးမောင်တို့က စာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်စာစောင်များကို လှူဒါန်းခဲ့သည်။ စာကြည့်တိုက်ကို မြန်မာနိုင်ငံစာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်း၏ ထောက်ပံ့ငွေ၊ ကျေးရွာပြည်သူ များ၏ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းငွေများဖြင့် တည်ဆောက်ခဲ့ ခြင်းဖြစ်ပြီး အုတ်ကော၊ သွပ်မိုး၊ အလွား ၂၄ ပေ၊ အနံ ၁၄ ပေရှိကာ ငွေကျပ် ၂၅ သိန်း ကုန်ကျ ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်နိုင်(ကျိုင်းတုံ)

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန**  
**သမဝါယမဦးစီးဌာန**  
**ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံး**

၁။ သမဝါယမဝန်ကြီးဌာန၊ သမဝါယမဦးစီးဌာနအောက်ရှိ သမဝါယမတက္ကသိုလ်များ/ သမဝါယမသင်တန်းကျောင်းများ၊ သမဝါယမကျေးသန်းရောင်းဝယ်ရေးသင်တန်းကျောင်းများ တွင် အောက်ဖော်ပြပါလစာနန်း (၉၉၀၀၀-၁၀၀၀၀-၁၀၀၀၀) နည်းပြရာထူးများ လစ်လပ်နေပါ၍ သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသူများ လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်-

(က) နည်းပြ M.Econ (Eco), M.PA (၆)နေရာ  
(ခ) နည်းပြ M.Com, M.B.A (၁၁)နေရာ  
(ဂ) နည်းပြ M.A (Myan) (၁)နေရာ  
(ဃ) နည်းပြ M.A (Geog) (၁)နေရာ  
(င) နည်းပြ M.C.Sc (၆)နေရာ

၂။ လျှောက်ထားသူသည်-

(က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။  
(ခ) ၃၁-၁၂-၂၀၁၄ရက်တွင် အသက် (၃၀)၊ ဝန်ထမ်းဖြစ်ပါက အသက်(၃၅)နှစ် ထက်မကျော်ရ။  
(ဂ) ဒေသရွေးတာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ကြောင်း ဝန်ခံကတိရေးထိုးနိုင်ရမည်။  
(ဃ) အနည်းဆုံးလုပ်သက်တစ်ဆက်တည်း (၅)နှစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ရမည်။

၃။ လျှောက်လွှာများကို ကိုယ်ရေးရာဇဝင်အကျဉ်းနှင့်အတူ အောက်ပါစာရွက်စာတမ်းများ ပူးတွဲလျက် သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံးသို့ ၂၆-၁၂-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံး ထား၍ ပေးပို့ရမည်-

(က) (၆)လ အတွင်း ရိုက်ကူးထားသောပတ်စ်ပို့ ဓာတ်ပုံ (၃)ပုံ၊ ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူ၊ အသက်အထောက်အထားအတွက် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်လက်မှတ်မိတ္တူ နှင့် နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားမိတ္တူ။  
(ခ) (၁)လအတွင်းပြုလုပ်ထားသော ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ကြောင်း ဆေးထောက်ခံစာ၊  
(ဂ) (၁)လအတွင်း ပြုလုပ်ထားသောအကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း ကျေးရွာ/ ရပ်ကွက်/ရဲစခန်းထောက်ခံစာ(မူရင်း)။

**ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါ (Open Tender) ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ 90KVA UPS များ ထပ်တိုးတပ်ဆင်ခြင်းလုပ်ငန်းအား မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဆောင်ရွက်လိုပါသဖြင့် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပေးသွင်းရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

၂။ တင်ဒါစည်းကမ်းချက်များနှင့် လျှောက်လွှာပုံစံများအား ၅-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှစ၍ ရုံးချိန် အတွင်း မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနတွင် လာရောက်ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

၃။ တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်/အချိန် - ၁၉-၁၂-၂၀၁၄ရက် ၁၅:၀၀နာရီ

၄။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန်/နေရာ - ၂၃-၁၂-၂၀၁၄ ရက် ၁၃:၀၀နာရီ ရုံးအမှတ် ၄၀၊ နေပြည်တော်၊ မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန

၅။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား အောက်ပါလိပ်စာတွင် စုံစမ်းနိုင်ပါ သည်။

**မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန**  
ဖုန်း-၀၆၇-၅၉၀၅၁၀၊ ၀၆၇-၅၉၀၅၀၆

(ဃ) (၆)လအတွင်း ပြုလုပ်ထားသော အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မိတ္တူ။  
၄။ လျှောက်ထားသူများကို ၃၀-၁၂-၂၀၁၄ရက် သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ရုံး၌ လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ၂၉-၁၂-၂၀၁၄ရက်တွင် သမဝါယမဝန်ကြီး ဌာန၊ ရုံးအမှတ် (၁၆)၊ သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင်လာရောက် သတင်းပို့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။  
၅။ လူတွေ့စစ်ဆေးချိန်တွင် ဘွဲ့လက်မှတ်၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်လက်မှတ်၊ အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မူရင်းများတင်ပြနိုင်ရမည်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက သမဝါယမဦးစီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်ရုံး ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၀၅၂၇၊ ၀၆၇-၄၁၀၅၃၆တို့တွင် စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**သတ္တုထွင်းဝန်ကြီးဌာန**  
**မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း**  
**နေပြည်တော်**  
**မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် ဦးလတောင် ၁/မကန(နိုင်)၁၁၃၇၀၀ သိရှိစေရန်**  
**ကြေညာချက်**  
**၁၃၇၆ ခုနှစ် နတ်တော်လဆန်း ရက်**  
**၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ရက်**

ကချင်ပြည်နယ်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ တပ်ကုန်းရပ်ကွက်၊ နယ်မြေ ၇၊ အင်ဂျင်နီယာ နယ်မြေ၊ အိမ်အမှတ် ၄၆ နေ ဦးလတောင် ၁/မကန(နိုင်)၁၁၃၇၀၀သိရှိစေရန်မှာ လုံးခင်း၊ ဖားကန်ရတနာမြေမှ ကျောက်စိမ်းရိုင်း တူးဖော်ထုတ်လုပ်ရရှိမှုနှင့် ပတ်သက်၍ လူကြီးမင်းနှင့် ဆွေးနွေးရန်ရှိပါသဖြင့် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း(ရုံးချုပ်)၊ နေပြည် တော်၊ ကျောက်စိမ်းရောင်းဝယ်ရေးဌာနနှင့် အမြန်ဆက်သွယ်ပါရန် အသိပေးကြေညာ အပ်ပါသည်။

**မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း**

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**  
**နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ**  
**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**  
**ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြော်ငြာခြင်း**

နေပြည်တော်၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်၊ သာဝတ္ထိကျေးရွာရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၁၇၄၀၊ မိဖုရားကုန်း၊ မြေကွက်/ဦးပိုင်အမှတ်(၂၄၂၆)၊ ဧရိယာ၀.၃၁၀၀၀၀ ဧက၊ မြေကွက်တည်နေရာ ၁၇၄၀၊ မိဖုရားကုန်း၊ သာဝတ္ထိကျေးရွာ၊ လယ်ဝေးမြို့နယ်ရှိ ဦးသန်း- ဒေါ်ခိုင်မြင့်မြင့်အမည်ပေါက်ဂရုန်မြေအား ဒေါ်ခိုင်မြင့်မြင့် ၉/လဝန(နိုင်) ၀၇၄၆၉၄ (ဘ) ဦးမောင်ကိုမှပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထားများတင်ပြပြီး အမွေဆက်ခံစာချုပ်ရန် မြေပုံ ရာဇဝင်လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် ပိုင်ဆိုင်မှုစာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထား ခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာ ရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ၁၆-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နောက်ဆုံးထားပြီး လာရောက်ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

**ဌာနမှူး**  
**မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန**

ပြည်တွင်းသတင်းနှင့်ကြော်ငြာ

ရှေးမြန်မာ့အနုပညာလက်ရာများကျန်နေသည့် ရွှေအင်ပင်ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း

မန္တလေးမြို့ဒေသဒေသလုံးက သစ်သားဖြင့်ဆောက်လုပ်ထားပြီး နှစ်ပေါင်း ၁၀၀ ကျော်သက်တမ်းရှိကာ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု အနုပညာပန်းပုလက်ရာများဖြင့် ခြယ်မှုန်းထုဆစ်ထားသည့် ရွှေအင်ပင်ကျောင်းတော်ကြီးသည် ရှေးမြန်မာတို့၏ တစ်ခုတည်းသာ ကျန်ရှိသော ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းအဖြစ် ခုံညားထည်ဝါစွာ တည်ရှိနေသည်။

တော်ကြီးကျောင်း လေးကျောင်းရှိခဲ့သော်လည်း သုံးကျောင်းမှာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ဒဏ်ကြောင့် မီးလောင်ပျက်စီးသွားကာ သစ်ပင်ကြီးများဖြင့် အုပ်ဆိုင်းပိုင်းရုံနေသည့် ရွှေအင်ပင်ကျောင်းကြီးသာ လျှင် စစ်မီးဘေးမှကင်းဝေးကာ ပကတိယိုယွင်းပျက်စီးမှုမရှိဘဲ မျိုးဆက်သစ်တို့ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် မြန်မာ့အနုပညာလက်ရာများစွာဖြင့် ယနေ့အထိ ကျန်ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။

ဒေါ်ဘွားတို့က ၎င်းတို့ကိုးကွယ်သည့် ဆရာတော်ဦးဝေဒနဝေ သီတင်းသုံးနေထိုင်ရန်အတွက် သတ္တရာဇ် ၁၂၅၇ ခုနှစ်တွင် စတင်ဆောက်လုပ်ပြီး ကျောင်းကြီးပြီးဆုံးသည့် ၁၂၆၁ ခုနှစ်တွင် ရေစက်ချလျှင် ချိန်းခွဲခြင်းဖြစ်သည်။ ရှေးခေတ်မြန်မာတို့၏ သစ်သားဖြင့် ဆောက်လုပ် လှူဒါန်းကြသည့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် ဘောဂဆောင်၊ ဆောင်မကြီး၊ စနုဆောင်နှင့် ပြာသာဒ်ဆောင်စသည်ဖြင့် သီးခြားအဆောင်ကြီးလေးခုဖြင့် ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်လေ့ရှိကြသကဲ့သို့ ရွှေအင်ပင်ကျောင်းကြီးကိုလည်း ကြမ်းတစ်ပြေး တည်းတွင် ထိုကဲ့သို့အဆောင်လေးခုဖြင့် ပါဝင်ဖွဲ့စည်းတည်ဆောက်ထားကာ ကျောင်းဒါယကာဦးစက်ရွှင်၏သစ်သားပန်းပုပုံတူကို အနောက်ဘက်လှေကားဦးရှိ ဆောင်မကြီးတွင် တပ်ဆင်ထားကာ ကျောင်းအမဒေါ်ဘွား၏ သစ်သားပန်းပုပုံတူကို ဘောဂဆောင်၏ထိပ်တွင် တပ်ဆင်ထားသည်။



ရွှေအင်ပင်ကျောင်းတော်ကြီးတွင် ခေတ်အဆက်ဆက်သံဃာတော်များ သီတင်းသုံးလျက် ပရိယတ္တိပဋိပတ္တိ လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်ခဲ့ကြပြီး ယခုအချိန်တွင် ဆရာတော်ဦးညွှန်နှင့် သံဃာတော်များက ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်အဖြစ် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားရှိကာ ကျောင်းတော်ကြီးရှိ မြန်မာ့ရိုးရာအနုပညာလက်ရာများကို ပြည်တွင်းပြည်ပမှ ဧည့်သည်များ နေ့စဉ်လာရောက်ကြည့်ရှုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

မင်းထက်အောင်(မန်းကိုယ်ပွား)

လိုင်စင်မဲ့ဆိုင်ကယ်များ ရှောင်တောင်စစ်ဆေးအရေးယူ

ဆားလင်းကြီး ဒီဇင်ဘာ ၄  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ယင်းမှာပင်ခရိုင် ဆားလင်းကြီးမြို့၌ လိုင်စင်မဲ့ ဆိုင်ကယ်များကို ရှောင်တောင်စစ်ဆေးအရေးယူမှုများ ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်က စတင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ လိုင်စင်မဲ့ဆိုင်ကယ်များအား ရှောင်တောင်စစ်ဆေးမှုကို ဆားလင်းကြီးမြို့နယ် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်သောင်း ဦးစီး၍ ဌာနဆိုင်ရာများပူးပေါင်းအဖွဲ့က ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ပြီး ဒီဇင်ဘာ ၁ ရက်တွင် ခုနစ်စီးနှင့် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက်က ငါးစီးကို အရေးယူခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ရမည်းသင်းခရိုင်အတွင်း စက်ရေတွင်းပေါင်း ၅၀၀ ကျော် တူးဖော်

ရမည်းသင်း ဒီဇင်ဘာ ၄  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်းခရိုင်အတွင်းရှိ ရမည်းသင်းမြို့နယ်နှင့် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်များတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအစီအစဉ်ဖြင့် စက်ရေတွင်းများ တူးဖော်ပေးလျက်ရှိရာ စုစုပေါင်းစက်ရေတွင်း ၅၂၁ တွင်း တူးဖော်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ရမည်းသင်းနှင့် ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်များရှိ ကျေးလက်ဒေသများတွင် စက်ရေတွင်းများတူးဖော်လျက်ရှိပြီး ပထမအကြိမ်အဖြစ် တွင်းပေါင်း ၂၅၀ ကို တူးဖော်လျက်ရှိကာ ယခုအခါ ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် တွင်းပေါင်း ၂၇၁ တွင်းဆက်လက်တူးဖော်သွားမည်ဟု သိရသည်။ ဒုတိယအကြိမ် တူးဖော်မှုတွင် ရမည်းသင်းမြို့နယ်အတွင်းမှ ကျေးရွာအုပ်စု ငါးအုပ်စုတွင် စက်ရေတွင်းပေါင်း ၂၅၅ တွင်းကို လည်းကောင်း၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်အတွင်းမှ

ကျေးရွာအုပ်စု ၁၉ အုပ်စုတွင် စက်ရေတွင်း ၂၆ တွင်းကို လည်းကောင်း တူးဖော်မည်ဖြစ်သည်။  
စက်ရေတွင်းများတူးဖော်နိုင်ရေးအတွက် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်နှင့် ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာအုပ်စုချုပ်ရေးမှူးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ အထောက်အကူပြုကော်မတီများနှင့် ရေအရင်းအမြစ်အသုံးချရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ စက်ရေတွင်းများ တူးဖော်ပြီးစီးပါက စက်ရေတွင်းတစ်တွင်းမှရသော ရေသည်လယ်ယာမြေ ၁၀ ဧကကို အကျိုးပြုနိုင်ကြောင်းနှင့် ပထမအကြိမ်တူးဖော်ခဲ့သော စက်ရေတွင်းများမှရေဖြင့် စပါးအောင်ရေပေးသွင်းနိုင်ခဲ့သောကြောင့် မိုးကောင်းသောက်လယ်ယာမြေများအတွက် များစွာအကျိုးသက်ရောက်မှုရှိကြောင်း သိရသည်။

**ကျောက်ဖြူခရိုင်၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း Open Tender ခေါ်ယူခြင်း၊ တင်ဒါအမှတ် ၂/၂၀၁၄-၂၀၁၅**  
၁။ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူခရိုင်၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းမှ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပြည်နယ်ငွေလုံးငွေရင်း(လစမရ)နှင့် ဖြည့်စွက်ရန်ပုံငွေများဖြင့် လမ်း၊ တံတား၊ အဆောက်အအုံလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန်လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများအား ဖြန့်ဖြူးလမ်းအပိုင်းအလိုက်(မြန်မာ့ကျွန်းမြေဖြင့်) ဝယ်ယူလိုပါသည်။  
၂။ တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်ရက် - ၁၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်  
၃။ တင်ဒါလျှောက်လွှာရောင်းချမည့်နေရာ - ခရိုင်အင်ဂျင်နီယာများရုံး၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကျောက်ဖြူမြို့၊  
၄။ တင်ဒါဖွင့်မည့်နေရာ - ခရိုင်အင်ဂျင်နီယာများရုံး၊ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း၊ ကျောက်ဖြူမြို့၊  
၅။ တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန် - ၁၉-၁၂-၂၀၁၄ ရက် နံနက် ၉:၀၀နာရီ  
အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ရုံးချိန်အတွင်း စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။  
တင်ဒါစစ်ဆေးချက်ပေးကော်မတီ  
ဖုန်း-၀၄၃-၄၆၀၃၃

**ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံကြီး၊ ရန်ကုန်မြို့၊ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း (တင်ဒါဝိတ်မည့်ရက်တိုးမြှင့်သတ်မှတ်ခြင်း)**  
၁။ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံကြီး(ရန်ကုန်)တွင် အသစ်ဆောက်လုပ်မည့် OT Complex နှစ်ထပ်ဆောင်တစ်လုံး ဆောက်လုပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအတွက် လိုင်စင်ရ ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီများထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါများ ပေးသွင်းရန် ခေါ်ယူထားခဲ့ရာ တင်ဒါဝိတ်မည့်ရက်အား ၁-၁၂-၂၀၁၄ရက် ညနေ ၄:၀၀နာရီ သတ်မှတ်ထားရှိမှုအား ၁၀-၁၂-၂၀၁၄ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ညနေ ၄:၀၀နာရီအထိ ထပ်မံတိုးချဲ့လိုက်ပါကြောင်း အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်။  
၂။ တင်ဒါစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းချက်များနှင့် ဆောက်လုပ်မည့်အဆောက်အအုံနှင့်ပတ်သက်သည့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက အောက်ပါလိပ်စာအတိုင်း ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။  
တင်ဒါစစ်ဆေးချက်ပေးကော်မတီ  
ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံကြီး(ရန်ကုန်)  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး  
ဖုန်း-၀၁-၂၂၀၀၁၃၊ ၀၁-၂၂၅၈၀၄-၈၀၆(လှိုင်ခွဲ -၃၃၃၃)

**အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ် NATIONAL MANAGEMENT COLLEGE ဒီပလိုမာသင်တန်းများအတွက် သင်တန်းလျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း**  
အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်တွင် အောက်ပါဒီပလိုမာသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၃၀) ကို ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
၁။ သင်တန်းအမည်-(က) Diploma in Information and Communication Technology အမှတ်စဉ်(၃၀)  
(ခ) Diploma in Software Engineering အမှတ်စဉ်(၃၀)  
(ဂ) Diploma in Hardware Engineering အမှတ်စဉ်(၃၀)  
(ဃ) Diploma in Network Engineering အမှတ်စဉ်(၃၀)  
၂။ အဆိုပါသင်တန်းများအတွက် - တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းစာမေးပွဲ/အောင်မြင်ပြီးသူများဖြစ်ရမည်။  
၃။ သင်တန်းကာလ - ၁ နှစ်  
၄။ စတင်ဖွင့်လှစ်မည့်ရက် - ၁၃-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (သင်တန်းစတင်လက်ခံရေးပြုအသေးစိတ်သိလိုပါက အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်၊ ကုန်သည်လမ်း၊ ဗိုလ်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း-၀၁-၂၉၀၃၃၃၊ ၀၁-၇၀၃၂၃၀ တို့သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။  
အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုပညာကောလိပ်

**ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခြင်း**  
ပျဉ်းမနားမြို့၊ ၂ ယျာဉ်စုရပ်ကွက်နေ ကျွန်တော် ဦးမောင်မောင်လွင် ၉/ပမန (နိုင်)၀၀၀၀၀၇ သည် ကျွန်တော်၏ဇနီး ဒေါ်မော်မော် ၉/ပမန(နိုင်)၀၀၀၀၀၇အား ၅-၉-၂၀၁၄ရက်စွဲပါ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာမှ ဇနီးအဖြစ်စွန့်လွှတ်ကြောင်း ကြေငြာခြင်းကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းပါသည်။  
ဦးမောင်မောင်လွင်  
၉/ပမန(နိုင်)၀၀၀၀၀၇

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
၁။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ မြို့မ(၁)ရပ်ကွက်၊ စက်ရုံလမ်းဆုံ ဦးကျော်ဇေယျမှ ညောင်လေးပင်မြို့၊ မြို့မ (၁) ရပ်ကွက်၊ စက်ရုံလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (ရပ်-၄) မဒေါက်တန်းရပ်၊ ဦးပိုင်အမှတ် (၂-ဃ)၊ မြေကွက်အမှတ် (၁၆၃-င)ရှိ မြေချိန်စရိယာ ၀.၃၁၁၀၀၃၈၈၀၀၀ အား ဦးကျော်ဇေယျအမည်ဖြင့် မြေငှားဂရုန်အသစ်ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။  
၂။ ထိုသို့လျှောက်ထားမည်ဖြစ်ပါသောကြောင့် အထက်ပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း အထောက်အထားနိုင်လုံစွာဖြင့် ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့ လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်မှ တင်သွင်းသည့်ကန့်ကွက်လွှာများကို လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ညောင်လေးပင်မြို့

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**  
၁။ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ မြို့မ(၁)ရပ်ကွက်၊ စက်ရုံလမ်းဆုံ ဒေါ်ချိုချိုမာက ညောင်လေးပင်မြို့၊ မြို့မ (၁) ရပ်ကွက်၊ စက်ရုံလမ်း၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ်(ရပ်-၄) မဒေါက်တန်းရပ်၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၈၀-ခ)၊ မြေကွက်အမှတ်(၈၉/၁၆၆) ရှိမြေချိန်စရိယာ ၀.၃၁၁၀၀၃၈၈၀၀၀ အား ဒေါ်ချိုချိုမာအမည်ဖြင့် မြေငှားဂရုန်အသစ် ထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။  
၂။ ထိုသို့ လျှောက်ထားမည်ဖြစ်သောကြောင့် အထက်ပါမြေကွက်နှင့်ပတ်သက်၍ ကန့်ကွက်လိုသူများရှိပါက ဤကြေငြာပါသည့်ရက်မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း အထောက်အထားနိုင်လုံစွာဖြင့် ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနသို့လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် သတ်မှတ်ရက်ကျော်လွန်မှ တင်သွင်းသည့် ကန့်ကွက်လွှာများကို လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ညောင်လေးပင်မြို့

ရေပူအေးကြောငါ

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 4F/1103 Honda Fit, S/W ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဒေါ်နန်းကြွေးနှင့် ၁၃/မဆတ(နိုင်)၀၀၁၆၃၉၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်း)၊ ရန်ကုန်မြို့

**ဂရန်စုရင်းပယ်ဖျက်ပြီးကြောင်း အသိပေးကြေညာခြင်း**

ဒေါ်ဖြူနွယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၁/ယမုံနာ-၂၊ မြေကွက်အမှတ်-က/၂၃၉၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် က/၃၉၊ (၃)လမ်း၊ ယမုံနာ (၂)ရပ်ကွက်၊ ဒေါ်ဖြူနွယ် ဦးထွန်းစိန် ၁၂/မဆတ(နိုင်)၀၀၁၆၃၉၈ အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ဂရန်မြေအား ပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်အမှတ် ၂၀၂၄/၁၃(၂-၆-၃)နှင့် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ် ၁၅၉၄/၁၄ (၆-၅-၁၄) ဖြင့် ရရှိခဲ့သည့် ဦးထွန်းစိန် (ကိုယ်စားအထွေထွေကိုယ်စားလှယ်လှူစာရရှိသူ ဒေါ်ခင်မမနှင့်) မှ ဂရန်ပျောက်ဆုံးကြောင်း တင်ပြ၍ ဂရန်မိတ္တူလျှောက်ထားလာခြင်းအား ငွေနှင့် လုပ်ငန်းလုပ်နည်းနှင့်အညီ စိစစ်ဆောင်ရွက်၍ ဂရန်မိတ္တူဖြုတ်ပယ်ခြင်းအမှုအမှတ် (၁၀/၁၁/၀၁၉၈/၉၃) (၂၄-၉-၉၃)ဖြင့် မူလထုတ်ပေးထားသည့် ဦးထွန်းစိန် အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀ မြေငှားစာချုပ် ဂရန်(မူရင်း) စာချုပ်အား ပြုပြင်စီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ ပယ်ဖျက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်၊ ဝါးတရောင်စု၊ မြေကွက်အမှတ် (၃) စရိယာ ၂ ဒသမ ၄၄၆၈၈၊ အမည်ပေါက် ဦးမြင့်ဆွေ(ခ)စိပေါင် ၁၂/ကမတ(နိုင်)၀၅၂၅၇၇ထံမှ စာချုပ်စာတမ်းဖြင့် ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသူ ဦးစော်ဝင်း(ခ)ခင်စော် ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၅၂၅၅၅၆၆နှင့်ဆိုင်မှုအတွက် မြေချပါမစ်ကို အမည်ပြောင်းလဲထုတ်ပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း အထောက်အထား ပြည့်စုံစွာဖြင့် မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန(စီမံကိန်းဌာနခွဲ) သို့ တင်ပြကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

စီမံကိန်းဌာနခွဲ  
မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိခြင်း**

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဒီယကာကြီး

**ဦးတင်ဦး (နတ်တလင်း) B.A.Ed, B.Ed အသက် (၉၃)နှစ်**

အလက ပေါင်းတည်မြို့၊ အထက(၃)ဗာသုံမြို့၊ အထက ကြို့ပင်ကောက် မြို့၊ အထက(၂) လက်ပံတန်းမြို့၊ တို့၏ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး၊ အထက မော်လမြိုင်ကျွန်း၊ အထက အင်္ဂလိပ်မြို့၊ အထက ပန်းတနော်မြို့၊ တို့၏ မြို့နယ်ပညာရေးမှူး

၂၂-၁၁-၂၀၁၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားပါသော ကျေးဇူးရှင်ပေးကြီး ဦးတင်ဦး၏ ဗျာပက်စွာအထွေထွေ ဝမ်းနည်းစွာဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် (၁) ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဝန်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဝန်၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဝန်၊ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်ဝန်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဥတီယဝန်ကြီးနှင့်ဝန်၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဥတီယဝန်ကြီးများ ပြည်ထောင်စုရုံးအဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဝန်ကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ မြန်မာနိုင်ငံမိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ဝင်၊ စတုရန်းပုံဆောင်အဖွဲ့၊ စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၂၁)မှ သူငယ်ချင်းများနှင့် မိသားစုများ အသင်း၊ ခင်ကြီး၏ အနုပညာအရာရှိမှ ပါတီအဖွဲ့ဝင်၊ ပညာရေးတက္ကသိုလ် 1977.March.Batch မှ သူငယ်ချင်းများ၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) 1980-85 Batch မှ သူငယ်ချင်းများ ခင်ကြီးအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်စဉ် မေတ္တာဖြင့် အထူးဂရုစိုက်ကြည့်ရှုစုသပေးသော သူငယ်ချင်း Professor Dr.သီဝတင်၊ Professor Dr.ဝင်းနိုင်(Chest) Professor Dr.ဝင်းမင်းသစ်၊ Professor Dr.စော်လင်းစော၊ Dr.ကြီးကျော်စွာ၊ Dr.တင်တင်အေး တို့နှင့် အထူးဂရုစိုက်ပေးခဲ့သော သူငယ်ချင်းများနှင့် ပတ်သက်သည့် အထူးဂရုစိုက်ပေးမှုများအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**ကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**

ကျေးဇူးရှင်ပေးကြီးဖြစ်သော သက်တော် ၈၄ နှစ်၊ ဝါတော်(၁၈)ဝါရှိ ဦးခင်မိန့် (ဦးမောင်မြင့်)၏ အန္တိမအဂ္ဂိဈာပန အခမ်းအနားတွင် ဝိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးပေးကြသော ရှမ်းပြည်နယ်စည်ပင်သာယာရေးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများ၊ ကျိုင်းတုံ ရုံးခွဲမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများ၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ် စည်ပင်သာယာရေးဌာန အမှုဆောင်အရာရှိနှင့် ရုံးဝန်ထမ်းများအားလုံးကိုလှိုက်လှိုက်လှဲလှဲကျေးဇူးတင်ပါကြောင်း။

ဦးထွေးအောင် - ဒေါ်နန်းစစ်ဆိုင်

**ကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**

မွန်ပြည်နယ်၊ ပေါင်မြို့နယ်၊ ကော့ကရင်ကျေးရွာသုန်းကြီးကျောင်းတွင် သီတင်းသုံးနေသော သက်တော်(၈၄)နှစ်၊ ဝါတော် (၁၈)ဝါရှိသည့် ဦးခင်မိန့် (ဦးမောင်မြင့်)၏ အန္တိမအဂ္ဂိဈာပန အခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်ပေးပါသော မော်လမြိုင်မြို့၊ ရွှေကျောင်း၊ မင်းကျောင်း၊ ကော့ကရင်၊ ကွင်းကျောင်းတို့မှ ဆရာတော်သံဃာတော်များ၊ ပေါင်မြို့နယ် သံဃာ့နာယကဥက္ကဋ္ဌ၊ အတွင်းရေးမှူးနှင့် ကော့ကရင်၊ ဒေးကင်း၊ ကဒိုင်ကွယ်တော်ကျေးရွာများမှ ဆရာတော်သံဃာတော်များ၊ ကော့ကရင်ကျေးရွာဂေါပကအဖွဲ့၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ကျေးရွာသူကျေးရွာသားများအားလုံးနှင့် ကြွရောက်လာကြသော ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလုံးကို အထူးပင်ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**(၂)နှစ်ပြည့် လွမ်းဆွတ်သတိရအမျှပေးခြင်း**

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ဓမ္မာရုံ၊ ရေတွင်း၊ ရေကန်၊ ရေစင်၊ ရေစက် ပိဋကတိုက်ဒါယကာ

**ဒေါက်တာကြီးထွန်းမော်**

တွဲဖက်ပါမောက္ခ/ခွဲစိတ်အထူးကု

မိဘများကို လုပ်ကျွေးရင်း ကွယ်လွန်သွားသောကြားကိုရည်စူး၍ မိသားစုနှင့်အတူ ပြုလုပ်ခဲ့သော ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာ ကုသိုလ်များနှင့် ယနေ့တိုင်နေ့စဉ် သားကြီးအတွက် ပြုလုပ်ပို့သပေးလျက်ရှိသော ကုသိုလ်ကောင်းမှုအစုစုတို့ကို ရောက်ရာဘုံဘဝမှ သာဓု-သာဓု-သာဓု ခေါ်နိုင်ပါစေသော်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဦးရွှေဝင်း**

သက်ကြီးကန်တော့ ၈၁ပပညာရှင်ရွှေငယ်ဝိုင်း(ကြို့ပင်ကောက်) အသက်(၉၃)နှစ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကြို့ပင်ကောက်မြို့၊ လမ်းသစ်လမ်းနေ ဦးဘိုးထင်၊ ဒေါ်ဖွားသိုက် တို့၏သား၊ ဆရာမဒေါ်သန်းဆွေ၏ခင်ပွန်း၊ တိုက်ကျောင်းပါဠိတက္ကသိုလ်၊ ပရိယတ္တိပစ္စယနဂ္ဂအသင်း၊ ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယကကြီး၊ အငြိမ်းစားအထက်တန်းပြဆရာကြီးဦးရွှေဝင်း (စာရေးဆရာ ရွှေငယ်ဝိုင်း)သည် ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း ကြားသိရ၍ မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။ တိုက်ကျောင်းပါဠိတက္ကသိုလ် ပရိယတ္တိပစ္စယနဂ္ဂအသင်း

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)**

အသက်(၈၇)နှစ်

ဦးတင့်ဆွေ(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်/မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား)-ဒေါ်နီလာသွင် တို့၏ဖခင်သည် ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်(အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၄း၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

MRTV-4နှင့် Channel 7ဝန်ထမ်းများ

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)**

လေ့ကျင့်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)

စစ်တက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီး(ငြိမ်း)

အသက်(၈၇)နှစ်

ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)၊ လေ့ကျင့်ရေးညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ စစ်တက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီး(ငြိမ်း)သည် ၂-၁၂-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၄း၁၅နာရီတွင် ပင်လုံဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

စစ်တက္ကသိုလ်အမှတ်စဉ်(၄၁)မှ ကျောင်းဆင်းအရာရှိများနှင့် မိသားစုများ

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)**

(စစ်တက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီးဟောင်း)

အသက်(၈၈)နှစ်

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးတင့်သွင်(ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဦးစီးဌာန)၏ ဖခင် စစ်တက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီးဟောင်း ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂ ရက် (အင်္ဂါနေ့) ၀၄း၁၅နာရီတွင် ပင်လုံဆေးရုံကြီး၌ ကွယ်လွန် သွားကြောင်းသိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

စစ်တက္ကသိုလ်အပတ်စဉ်(၂၀)

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)**

အသက်(၈၇)နှစ်

ဦးတင့်ဆွေ(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်/မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား)-ဒေါ်နီလာသွင် တို့၏ဖခင်သည် ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်(အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၄း၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

Mandalay FM နှင့် Pyinsawadi FM ဝန်ထမ်းများ

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဆရာမကြီးဒေါ်တင်တင်**

အသက်(၈၄)နှစ်

ကျေးဇူးရှင်ဆရာမကြီးဒေါ်တင်တင်သည် ၂၉-၁၁-၂၀၁၄ ရက်တွင်ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် အစားထိုးမရနိုင်သော ဆုံးရှုံးမှုအတွက် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်းနှင့် ဆရာမကြီး၏ သီလဂုဏ်၊ သာမဓိဂုဏ်၊ ပညာဂုဏ်၊ အာစရိဂုဏ်တို့ကို ရည်မှန်း၍ ရိုသေလေးမြတ်စွာရှိခိုးကန်တော့ပါကြောင်း။

ငယ်တပည့် မောင်စိုးနိုင်

ယခင်ရန်ကုန်တပ်ကလပ်အလွတ်တန်းဖြင့်ကျောင်း

**ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဒေါ်နီနီ (မိတ္ထီလာ)**

အသက်(၈၂)နှစ်

ဦးသာထွန်းစံ ညွှန်ကြားရေးမှူး(မြန်မာ့ရေနံထွက်ပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း)၊ စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန-ဒေါ်မေစန္ဒာဝင်းတို့၏မိခင် ဒေါ်နီနီ အသက်(၈၂)နှစ်သည် ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (အင်္ဂါနေ့) နံနက် ၇း၁၅ နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါကြောင်း သိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။

ဌာနခွဲမှန်နေရာနှင့်ဝန်ထမ်းမိသားစုများ မြန်မာ့ရေနံထွက်ပစ္စည်းရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း မော်လမြိုင်ဌာနခွဲ

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)**

အသက်(၈၇)နှစ်

ဦးတင့်ဆွေ(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်/မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား)-ဒေါ်နီလာသွင် တို့၏ဖခင်သည် ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်(အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၄း၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

Myanmar Online Co.,Ltd.

**အထူးကျေးဇူးတင်ရှိခြင်း**

ဗိုလ်မှူးလှဇင်(ငြိမ်း)လေ-၁၄၀၆ ဒုတိယအထွေထွေမန်နေဂျာ(ငြိမ်း) မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း၊ အသက်(၇၆)နှစ် နာမကျန်းဖြစ်စဉ် ဆေးကုသပေးခဲ့သော ပါမောက္ခဒေါက်တာသန်းသန်းအေး၊ ဒေါက်တာဒေါ်ကဋ္ဌနာထွန်း၊ ဒေါက်တာဒေါ်အိအိနှင့် အောင်ရာတနားဆေးရုံမှဝန်ထမ်းများ၊ နာရေးကိစ္စအဝဝတွင် လူကိုယ်တိုင် လာရောက်၍လည်းကောင်း၊ ဖုန်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ အားပေးနှစ်သိမ့်၍ အောက်ဘက်မှ ကူညီပေးကြပါသော ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)နှင့် တပ်မတော်(လေ)မှ အရာရှိစစ်သည်များ၊ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းမှ စာတိုက်လုပ်ငန်းမိသားစုနှင့် လုပ်ငန်းကိုင်ဖက်များ၊ FEG Co.,Ltd MGL Express-OCS နှင့် Zin Min Int'l Co.,Ltd. တို့မှ ဝန်ထမ်းများ၊ သူငယ်ချင်းများ၊ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟများအားလုံးတို့ကို လှိုက်လှဲစွာ အထူးကျေးဇူးတင်ရှိပါသည်။

ကျန်ရစ်သူမိသားစု

**(၁)နှစ်ပြည့်လွမ်းဆွတ်သတိရခြင်း**

**ဗိုလ်ကြီးကျော်စွာဝေဖြိုး** ကြည်း-၄၇၈၉၅၊ တပ်မ-၁၁(၂၁၅)

အသက် (၂၇)နှစ်

ဇနနည်သားလောင်း၊ ပြည်သစ်ကောင်းဖို့၊ အဖေနေ့အမေ၊ ညီငယ်လေးများ ဘဝပြဋ္ဌာန်း၊ ရှေ့တန်းတစ်နေရာ၊ ရှမ်းမြေမှာ ငြိမ်းချမ်းပန်းတွေတွေဖို့၊ လမ်းမမြေ၊ ယမ်းငွေမြေတို့လမ်းမှာ ပင်ပန်းကြီးစွာ မင်းတာဝန်ကျောခွဲတပ်နေနီ...

ခုတော့... သားလေးခွဲခွဲ၊ တစ်နှစ်ပြည့် တရားမွေစရာ၊ တရားသိဝေဒနာတွေနဲ့ မပြောလွမ်း၊

ဖေဖေ၊ မေမေ၊ ညီငယ်လေးများနဲ့ ပြုပြုသမျှ ကုသလအလျှူ အမျှလေလျက်ပါ။ ပြည်ချစ်သားကောင်း၊ ဇနနည်လောင်းရယ်၊ ကောင်းရာသူကလေးပါပေ...။

ဖေဖေ၊ မေမေ - ဒေါက်တာဦးခင်မောင်ဆွေ (ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)- ဒေါ်စန်းစန်းအေး

ညီငယ်လေးများ- အောင်အောင်ဝေဖြိုး၊ ကောင်းထက်ဝေဖြိုး၊ အာကာဝေဖြိုး၊ ကျောက်တံခါးဖြိုး

**အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း**

**ဗိုလ်မှူးကြီးခင်မောင်တင့်(ငြိမ်း)**

အသက်(၈၇)နှစ်

ဦးတင့်ဆွေ(ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်/မြန်မာ့အသံနှင့်ရုပ်မြင်သံကြား)-ဒေါ်နီလာသွင် တို့၏ဖခင်သည် ၂-၁၂-၂၀၁၄ ရက်(အင်္ဂါနေ့)နံနက် ၄း၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်းကြားသိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်အတူ ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။

Forever Group Co.,Ltd .

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ သာကေတမြို့နယ်၊ မြိခွာညီအိမ်ရာရှိ တိုက်အမှတ်နီလာ၊ အခန်းအမှတ် ၀၀၂ ကို အမည်ပေါက်ပိုင်ဆိုင်သူ ဦးတင်ဝင်းအမည်မှ ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်လှလှမော် ၁၂/ကမ(နိုင်)၀၅၃၂၃၃၃၃ ပိုင်ရှင်အမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်ပါက ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထားများဖြင့် တင်ပြကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

စီမံကိန်းဌာနခွဲ  
မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁ယ/၁၈၀၃ Toyota Harrier SW 4x2ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးစော်မောင် ၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၀၆၉၉၈၀၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်ငံလုံးသောအထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။

ကညန၊ ခရိုင်ရုံး (ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်း)၊ အင်းစိန်

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**

ကျန်တော် သင်ဇော်ဟန် ၁၄/ဘကလ(နိုင်)၂၀၅၅၈၉၈၊ နိုင်ငံကူးလက်မှတ်စာအုပ် P.P. M 858177 ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။

သင်ဇော်ဟန် ဖုန်း-၀၉-၄၃၁၅၇၉၅









**သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန**  
**စက်မှုနှင့်သက်မွေးပညာဦးစီးဌာန**  
**၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်**  
**နည်းပညာတက္ကသိုလ်ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများခေါ်ယူခြင်း**

၁။ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်တွင် အောက်ဖော်ပြပါ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၌ ပထမနှစ်သင်တန်း တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလိုသည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ များအတွက် ဝင်ခွင့်ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။

စဉ်	နည်းပညာတက္ကသိုလ်	ခေါ်ယူမည့်ကျောင်းသားဦးရေ
(က)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မြစ်ကြီးနား)	၄၀ ဦး
(ခ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ဗန်းမော်)	၅၀ ဦး
(ဂ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(လှိုင်ကော်)	၅၀ ဦး
(ဃ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ဘားအံ)	၄၀ ဦး
(င)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ကလေး)	၁၀၀ ဦး
(စ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ထားဝယ်)	၁၂၀ ဦး
(ဆ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မြိတ်)	၁၃၀ ဦး
(ဇ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ပခုက္ကူ)	၇၀ ဦး
(ဈ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ရမည်းသင်း)	၇၀ ဦး
(ည)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(စစ်တွေ)	၃၀ ဦး
(ဋ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(လားရှိုး)	၇၀ ဦး
(ဌ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ကျိုင်းတုံ)	၆၀ ဦး
(ဍ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ပင်လုံ)	၈၀ ဦး
(ဎ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(တောင်ကြီး)	၇၀ ဦး
(ဏ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ဟင်္သာတ)	၈၀ ဦး
(တ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ပုသိမ်)	၅၀ ဦး
(ထ)	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(မအူပင်)	၈၀ ဦး
<b>စုစုပေါင်း</b>		<b>၁၂၀၀ ဦး</b>

၂။ လျှောက်ထားသူသည် -  
(က) ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။  
(ခ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ပြီး ကိုယ်လက်အင်္ဂါသန်စွမ်းကျန်းမာသူဖြစ်ရမည်။  
(ဂ) ၂၀၁၄ ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် အောက်ဖော်ပြပါ ဘာသာတွဲများဖြင့် အောင်မြင်သူဖြစ်ရမည်။  
(၁) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ဘောဂဗေဒ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ။  
(၂) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ သမိုင်း၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ။  
(၃) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ စိတ်ကြိုက်မြန်မာစာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ။  
(၄) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ၊ ဇီဝဗေဒ။  
(၅) မြန်မာစာ၊ အင်္ဂလိပ်စာ၊ သင်္ချာ၊ ပထဝီဝင်၊ ရူပဗေဒ၊ ဓာတုဗေဒ။  
(ဃ) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် စုစုပေါင်းရမှတ် (၃၈၀)နှင့်အထက်ရှိသောသူများ လျှောက်ထားနိုင်သည်။  
(င) တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ရရှိခဲ့သည့် စုစုပေါင်းရမှတ်အပေါ် မူတည်၍ ရွေးချယ်မည်ဖြစ်သည်။

၃။ ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးရှိမည်သည့်စာစစ်ဌာနမှမဆို ဖြေဆိုအောင်မြင်ခဲ့သည့်ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအားလုံး လျှောက်ထားနိုင်ပြီး ဒေသခံများကို ဦးစားပေးရွေးချယ်သွားမည်ဖြစ်သည်။  
၄။ သင်တန်းကာလမှာ (၆)နှစ်ဖြစ်ပြီး သင်တန်းပြီးဆုံးပါက B.E သို့ပေးအပ်မည်ဖြစ်သည်။ မိမိတက်ရောက်ခွင့်ရရှိသည့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်တွင် ကျောင်းပြီးဆုံးသည်အထိ တက်ရောက်ပညာသင်ကြားရမည်ဖြစ်သည်။  
၅။ လျှောက်လွှာနှင့်အတူလျှောက်ထားသူ၏ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား(မိတ္တူ)၊ အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး (သို့မဟုတ်) ရဲတပ်ဖွဲ့စခန်းတစ်ခုခုမှ ထောက်ခံစာ(မူရင်း)၊ ပတ်စ်ပို့အရွယ်ရောက်စုံ ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံနှင့် သက်ဆိုင်ရာမှ တရားဝင်ထုတ်ပေးထားသော တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲအောင်မြင်သည့်အမှတ်စာရင်း (မူရင်းနှင့်မိတ္တူ)တို့ကို ပူးတွဲတင်ပြရမည်။  
၆။ ဝင်ခွင့်လျှောက်လွှာများကို မိမိတက်ရောက်လိုသည့် နည်းပညာတက္ကသိုလ်များ၌ ၁-၂-၂၀၁၄ရက်မှစ၍ အခမဲ့ထုတ်ယူလျှောက်ထားနိုင်သည်။ လျှောက်လွှာများကို ၁၀-၂-၂၀၁၄ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ မိမိတို့လျှောက်ထားမည့်ကျောင်းများသို့ ပြန်လည်တင်သွင်းရမည်။  
၇။ သတ်မှတ်ထားသည့်အချက်အလက်များ တိကျပြည့်စုံစွာရေးသားဖော်ပြခြင်း မပြုသောလျှောက်လွှာများ၊ မမှန်မကန်ဖြစ်စွက်ရေးသား ဖော်ပြသောလျှောက်လွှာများနှင့် အချိန်မီမရောက်ရှိသော လျှောက်လွှာများအား ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ။  
၈။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကိုသိရှိလိုပါက အထက်ဖော်ပြပါ နည်းပညာတက္ကသိုလ်များသို့ စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။ သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန

**ကုမ္ပဏီများသို့ အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း**

ကုမ္ပဏီများ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနတွင် ကုမ္ပဏီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ထားသော ကုမ္ပဏီများသည် လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်သည်ဖြစ်စေ/လုပ်ငန်းမလုပ်ကိုင်သည်ဖြစ်စေ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ဝင်ငွေနှစ်အထိ အခွန်စည်းကြပ်မှုခံယူခြင်း မရှိသေးပါက သက်ဆိုင်ရာ ဝင်ငွေနှစ်၏ နှစ်ချုပ်စာရင်းရှင်းတမ်းများနှင့်အတူ ဝင်ငွေကြေညာလွှာတင်သွင်း၍ အခွန်စည်းကြပ်မှုခံယူကြပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

**ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ** - ကုမ္ပဏီများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး  
အမှတ် (၅၅/၆၁)၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းနှင့် ကုန်သည်လမ်းထောင့်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

**ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်များ** - ၀၁-၃၇၈၇၇၇၊ ၀၁-၃၇၁၉၄၉၊ ၀၁-၃၇၁၂၇၀၊ ၀၁-၃၇၁၂၀၀၊ ၀၁-၃၇၁၇၇၆၊ ၀၁-၃၇၁၇၇၄

**ကုမ္ပဏီများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး**  
(ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)  
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း**

ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးမှ (၂၀၁၄-၂၀၁၅)ဘဏ္ဍရေးနှစ် ဖွင့်လင်းရာသီတွင် အောက်ဖော်ပြပါတည်နေရာများ၌ စရပ်ဝတ်မြစ်ရေလမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်သော လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများအား လုပ်ငန်းခွင်အရောက် မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့် ဝယ်ယူလိုပါသည်။

**စဉ်** **မြို့နယ်**  
၁။ ချောက်မြို့နယ်  
၂။ စလင်းမြို့နယ်

၃။ မင်းလှမြို့နယ်  
၄။ စလင်းမြို့နယ်

၅။ စလင်းမြို့နယ်  
၆။ စလင်းမြို့နယ်  
၇။ ပခုက္ကူမြို့နယ်  
၈။ ပခုက္ကူမြို့နယ်

**တင်ဒါလျှောက်လွှာယူရမည့်နေရာနှင့် စိစစ်ရွေးချယ်မည့်နေရာ** - ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရုံးကင်းလမ်း၊ ရွှေညောင် (၂)ရပ်ကွက်၊ မကွေးမြို့

**တင်ဒါလျှောက်လွှာယူရမည့်ရက်** - ၅-၂-၂၀၁၄ရက်မှ ၁၂-၂-၂၀၁၄ ရက်အထိ ရုံးချိန်အတွင်း

**တင်ဒါဖွင့်လှစ်မည့်ရက်နှင့်အချိန်** - ၁၅-၂-၂၀၁၄ရက်၊ နံနက် ၁၀နာရီ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဖုန်း - ၀၆၃-၂၈၃၉၀၁၃ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**တင်ဒါစိစစ်ရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့**

**သတင်းစာလုပ်ငန်း ဘေးထွက်ပစ္စည်းများ လွတ်လပ်စွာဝယ်ယူနိုင်သည်**

သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၊ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်၊ မန္တလေး၏ နေ့စဉ် သတင်းစာလုပ်ငန်းမှထွက်ရှိသည့် ဘေးထွက်ပစ္စည်းများအား အောက်တိုဘာ ၂၀ရက်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သော အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအောင်မြင်သည့် ဈေးနှုန်းများဖြင့် မည်သူမဆို လွတ်လပ်စွာလာရောက် ဝယ်ယူနိုင်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

(က) သတင်းစာရိုက်ပျက် ၁ ပိဿာ ၂၅၀ နှုန်း  
(ခ) ပလိတ်ပြားဟောင်း ၁ချပ်လျှင် ၅၁၁ နှုန်း (၈၈၉x၆၀၉)မီလီမီတာ  
(ဂ) စတူဂျိုလုံးအူတိုင် (၃၀ လက်မ) ၁လုံးလျှင် ၂၆၅ နှုန်း  
(ဃ) မင်ပုံခွံ (20/25Kg) ပုံးခွံ ၁လုံးလျှင် ၁၂၅ နှုန်း

**ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက် (မန္တလေး) ဖုန်း-၀၂-၇၃၂၀၉**

**စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန**  
**မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း(၈/၂၀၁၄)**

၁။ မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်းမှ အောက်ဖော်ပြပါပစ္စည်းများကို တင်ဒါခေါ်ယူလိုပါသည် -

**မြန်မာကျပ်ငွေဖြင့်ဝယ်ယူခြင်း**  
(က) စက်နှင့်စက်အရန်ပစ္စည်းများ - Mixer, Level Transmitter, Power Turbine Speed Probe

**နိုင်ငံခြားငွေဖြင့်ဝယ်ယူခြင်း**  
(က) ဓာတုဗေဒပစ္စည်းများ - Silica Gel, Fluorescent Indicator Dyed Gel  
(ခ) စက်နှင့်စက်အရန်ပစ္စည်းများ - High Tension Igniter Harness, Maxseal Type ICO2 Intrinsically Safe Pilot Operated Solenoid Valve, Module and Battery for water Plants DCS

၂။ Mixer, Power Turbine Speed Probe အတွက်  
တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၅-၂-၂၀၁၄ရက်  
တင်ဒါပုံစံမည့်ရက် - ၁၅-၂-၂၀၁၄ရက်

၃။ ကျန်ပစ္စည်းများအတွက်  
တင်ဒါပုံစံရောင်းချမည့်ရက် - ၅-၂-၂၀၁၄ရက်  
တင်ဒါပုံစံမည့်ရက် - ၅-၂-၂၀၁၅ရက်

၄။ တင်ဒါပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

**စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန**  
မြန်မာ့ရေနံဓာတုဗေဒလုပ်ငန်း၊ စိစစ်ရေးဌာန/ဘဏ္ဍရေးဌာန  
ရုံးအမှတ်(၄၄)၊ နေပြည်တော်  
ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၁၂၃၊ ၀၆၇-၄၁၁၁၉၃

**ရဟန်း၊ ရှင်လူ မိဘပြည်သူများခင်ဗျာ-**

**အေးမေတ္တာ မြန်မာထမင်းဆိုင်အား** ယခင်နေရာဟောင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ဖွင့်လှစ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

**အေးမေတ္တာမြန်မာထမင်းဆိုင်**  
၈၁ လမ်း၊ ၃၆x၃၇လမ်းကြား၊ မန္တလေးမြို့  
ဖုန်း-၀၂-၇၃၂၇၂၊ ၀၂-၆၁၈၁၆၊ ၀၉-၂၀၀၃၇၈၈

**မြို့ဆက်သစ် Air-Con Express**  
အဆင့်မြင့်ခရီးသည်ပို့ဆောင်ရေး  
**ရန်ကုန်-ဂွ-ကျိုင်းတုံ-သံဃူ-ငပပီ-ပျီရွှေ**  
**ရန်ကုန်-ဂွ-ကျိုင်းတုံ-သံဃူ-တောင်ကုတ်**

ခရီးစဉ်များကို ရန်ကုန် မှ နံနက် (၇:၀၀)နာရီ နေ့လည် (၁၀:၀၀)နာရီ ညနေ (၃:၃၀)နာရီ သံဃူ မှ နံနက် (၇:၀၀)နာရီ ညနေ (၃:၀၀)နာရီ ညနေ (၄:၀၀)နာရီ အချိန်များ ပြေးဆွဲနေပြန်ပါ၍ ခရီးသွားမိဘပြည်သူများ အဆင်ပြေသွားလာနိုင်ရန်အတွက် ငါးခရီးစဉ်များအား မြို့ဆက်သစ် Express ယာဉ်ကြီးများဖြင့်သာ တစ်ပြေးတည်းအရောက် တိုက်ရိုက်ကြို/ဖို့ အထူးဝန်ဆောင်မှုပေးနေပြန်ပါကြောင်း သတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

**ရန်ကုန်** **သံဃူ**  
တ/င-၀၈ ပုဂံလမ်း အောင်မိလားအေးမြို့နယ် သံဃူအရေးကြီးဝင်း  
09-253574955, 09-250718044, 09-253522141 043-65360, 09-254876501, 09-30068813

**ဆရာခန့်၏**  
**ဝမ်းပျောအသိကျဆေး**  
အနံ့မရှိ၊ ဝမ်းမရစ် တစ်ခါစား(၂)ပြား(မြန်မာ့ဆေးမျိုးစုံဆိုင်တိုင်းမှာမေး)  
**ဖုန်း-၀၁-၃၉၆၃၄၄၊ ၀၉-၇၃၁၇၉၉၈၃**

**LEARNERS' CHOICE** စာမေးပွဲလမ်းညွှန်  
ကြိုတင်လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နိုင်ရန်  
**၂၀၁၅ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း**  
**ဘာသာစုံမေးခွန်း(၅)စုံနှင့် စံပြအဖြေများ**

မြန်မာ့စာမေးပွဲ - ခေတ်သစ်စာပေ  
အမှတ်-၂၅၅ ၂၉-လမ်း(အထက်) ယန်တန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့ **ထွက်ပြီ**  
ဖုန်း - ၀၁ ၂၅၄၃၉၈ ၃၀၃၅၅၅ ၃၀၄၆၅၇ ၃၀၅၉၀၅  
အဖြေမြို့အနယ်နယ်တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။

၂၀၁၄-၂၀၁၅ ပညာသင်နှစ်အတွက် နမူနာပေးခွင့်ရရှိသည့် ပြုစုထားသော  
**LEARNERS' CHOICE** စာမေးပွဲလမ်းညွှန်  
**အငွေပတ်စန်း**  
ကြိုတင်လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နိုင်ရန်  
**ဘာသာစုံမေးခွန်း(၅)စုံနှင့် စံပြအဖြေများ**

မြန်မာ့စာမေးပွဲ - ခေတ်သစ်စာပေ  
အမှတ်-၂၅၅ ၂၉-လမ်း(အထက်) ယန်တန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့ **ထွက်ပြီ**  
ဖုန်း - ၀၁ ၂၅၄၃၉၈ ၃၀၃၅၅၅ ၃၀၄၆၅၇ ၃၀၅၉၀၅  
အဖြေမြို့အနယ်နယ်တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။

**LEARNERS' CHOICE** စာမေးပွဲလမ်းညွှန်  
၂၀၁၅၊ အခြေခံပညာမူလတန်းအဆင့်  
**စတုတ္ထတန်း**  
ကြိုတင်လေ့ကျင့်ပြင်ဆင်နိုင်ရန်  
**ဘာသာစုံမေးခွန်း(၅)စုံနှင့် စံပြအဖြေများ**

မြန်မာ့စာမေးပွဲ - ခေတ်သစ်စာပေ  
အမှတ်-၂၅၅ ၂၉-လမ်း(အထက်) ယန်တန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်မြို့ **ထွက်ပြီ**  
ဖုန်း - ၀၁ ၂၅၄၃၉၈ ၃၀၃၅၅၅ ၃၀၄၆၅၇ ၃၀၅၉၀၅  
အဖြေမြို့အနယ်နယ်တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါပြီ။

**အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာရပ်သိမ်းခြင်း**

ဒေါ်သန်းသန်း ၁၂/တမန(နိုင်)၀၃၃၇၅၈၈ ဦးစိုးဝင်းဦး(ဘ)  
ဦးအေး ၁/မကန(နိုင်)၀၇၈၃၁၅ အမှတ် ၉၀၊ ဂန္ဓမာလမ်း၊  
(က)ရပ်ကွက်၊ သယ်ရိုးကျွန်းမြို့နယ်အား မှတ်ပုံတင်အမှတ်  
(၂၃၈၈၈/၂၀၁၃)ဖြင့် လွှဲအပ်ထားသော အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာ  
ကို ၂-၁၂-၂၀၁၄ရက်မှစ၍ အပြီးအပိုင်ရပ်သိမ်းကြောင်း လွှဲအပ်  
ခံထားသူနှင့် အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

**ဒေါ်သန်းသန်း**  
၁၂/တမန(နိုင်)၀၃၃၇၅၈၈



ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

ကြော်ငြာမှု

**ကရင်ပြည်နယ်ဒေသကောလိပ်နှင့် ဘားအံကောလိပ်(၁၉၇၇မှ ၁၉၉၇)အထိ ကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းများ၏ သတ္တမအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲဖိတ်ကြားစာ**

ကရင်ပြည်နယ် ဒေသကောလိပ်နှင့် ဘားအံကောလိပ်ကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းများ၏ သတ္တမအကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲကို ၂၈-၁၂-၂၀၁၄ရက် နံနက် ၉နာရီတွင် ဘားအံတက္ကသိုလ်ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဆရာကြီး ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူဟောင်းများအားလုံး ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည် ဖြစ်စေကြွရောက်ကြပါရန်နှင့် လှူဒါန်းလိုသူများသည် ကိုအောင်တင်ထူး(အဒိန်း) ဖုန်း-၀၉-၅၆၆၀၇၀၆၊ ကိုခင်ရှိန် ဖုန်း-၀၉-၅၆၆၂၀၀၉၊ ဒေါက်တာသီသီဝင်း ဖုန်း-၀၉-၅၆၆၀၄၄၆၊ ဖြူဖြူသင်း ဖုန်း-၀၉-၅၆၆၀၇၃၉၊ နန်းသုဇာသိန်းထူး ဖုန်း-၀၉-၅၆၆၀၈၀၊ ကော့ကရိတ် ကိုစိုးသိန်း ဖုန်း-၀၅၈-၄၀၆၂၁၊ ကိုနေဆန်း ဖုန်း-၀၅၈-၄၀၂၆၃၊ လှိုင်းဘွဲ မရီရီထွေး ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၂၄၄၄၀၊ ကြာ အင်းဆိပ်ကြီး ထွဋ်ခေါင်လွင် ဖုန်း-၀၉-၈၇၃၁၁၃၂၊ မြဝတီ ကိုတင်ထွန်း ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၀၀၉၄၂၊ ကိုလွမ်းထွဋ်ဦး ဖုန်း-၀၉-၄၉၇၇၂၂၉၂၊ ဖာပွန်၊ ကမမောင်းကို ခင်မောင်လင်း ဖုန်း-၀၉-၄၉၇၇၀၉၇၇၊ ရွှေဥန်း ကိုအောင်မိုးရွှေ ဖုန်း-၀၉-၄၉၇၈၀၇၆၊ ကျုံးစိုင်းအောင်ဝင်း ဖုန်း-၀၉-၃၁၈၇၄၉၄၉ တို့သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

ရန်ကုန်နှင့် နယ်ဝေးများအတွက် ကမ္ဘောဇဘဏ် Bank account (021122 0135081)သို့ ငွေလွှဲလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။  
အာစရိယပူဇော်ပွဲဖိတ်ကြားစာရေးကော်မတီ

**ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်** ကျွန်ုပ်တို့ ဒေါ်ခင်သန္တာ ၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၈၆၄၇၉၏ ကုန်သွယ်ရေးသွင်းကုန်လိုင်စင်အမှတ် ISPIDV8 14-15 55738 25/11/14 မှာ ၂-၂-၂၀၁၄ရက်တွင် တာမွေမြို့နယ်အတွင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိကာ အကြောင်းကြားပေးပါရန်။  
(ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်။) ဖုန်း-၀၉-၇၃၄၉၄၂၀

**ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း**  
မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ် ကွက်အမှတ် ၂၊ မြေကွက်အမှတ်(၂၂၁/က)၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် (၂၂၁/က)၊ ယူဇန ၂လမ်း၊ ဒေါ်သောင်းစိန် (အေအေ-၀၁၇၆၀၇) အမည်ပေါက် နှစ် ၆၀၈၆၆၆၆ အား အမည်ပေါက် ဒေါ်သောင်းစိန်က ရန် ကြိုက်ပျက်စီးကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ ရပ် ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရဲစခန်းထောက်ခံချက် တို့ တင်ပြ၍ ရန်ကင်းမြို့နယ်လွှဲပြောင်းရေး နိုင်ငံလုံခြုံရေး အထောက်အထားဖြင့် ခုနစ်ရက် အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့် ကွက်သူမရှိပါက ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း နှင့်အညီ ဆောက်လုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီ

**အများသိစေရန် ကြေညာချက်**

ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီပိုင် တိုက်ခန်းကို လက်ရှိအမည်ပေါက် သုံးဦးမှ စေတာဖြင့် အပိုင်ပေးကမ်းခဲ့၍ အဆောက်အအုံနေထိုင်ခွင့်စာချုပ်တွင် အမည်ပြောင်းလဲပေးပါရန် လျှောက်ထားလာခြင်းအား ခွင့်ပြုရန်မသင့်ကြောင်း ကန့်ကွက်လိုပါက စာရွက်စာတမ်း အထောက် အထားများနှင့်အတူ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ၁၄ ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အကြောင်းကြားလိုက်သည်-

စဉ်	တိုက်ခန်းအမည်ပေါက် အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်	အမည်ပြောင်းလျှောက်ထားသူ အမည်၊ မှတ်ပုံတင်အမှတ်	လျှောက်ထားသည့် တိုက်ခန်းအခန်းအမှတ်
၁	ဒေါ်ခင်ပု ၁၂/လမတ(နိုင်)၁၀၂၈၆၉	ဒေါ်သီတာအောင် ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၃၁၆၇၆	တိုက်အမှတ်(၄၇)၊ အခန်း အမှတ်(၈)၊ ဗဟိုစည်အိမ်ရာ၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်
၂	ဦးဌေးအောင်သောင်း ၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၉၂၉၉		
၃	ဦးတင်အောင်သောင်း ၁၂/လမတ(နိုင်)၀၃၁၆၃၄(မှ)		

ဌာနမှူး၊ အင်ဂျင်နီယာဌာန(အဆောက်အအုံ)

**လုံခြုံရေးဝန်ထမ်းအလိုရှိသည်**

ရွှေပုဇွန်အအေးနှင့်ကိတ်မျိုးစုံ အရောင်းဆိုင်နှင့် မုန့်စက်ရုံအတွက် အသက်(၂၀) နှင့် (၄၀) ကြား လုံခြုံရေးဝန်ထမ်းများအလိုရှိသည်။ လျှောက်ထားသူသည် ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်၍ ကိုယ်အလေးချိန်ပေါင် ၁၂၀နှင့် အရပ် ၅ပေ ၄လက်မ အထက်ရှိရမည်။ ပညာအရည်အချင်း ၁၀တန်းနှင့်အထက်၊ ဘွဲ့ရများလည်း လျှောက်ထားနိုင်သည်။ ကျန်းမာရေးအတွက် ဆေးစစ်ခြင်း ခံယူနိုင်ရမည်။ နေရေး၊ စားရေး၊ ဝတ်စုံများအတွက် ကုမ္ပဏီမှတာဝန်ယူမည်။

စိတ်ဝင်စားသူများ CV Form နှင့်အတူ တစ်လအတွင်း ရိုက်ထားသော (၄x၆) လက်မဆိုက် မတ်တတ်ရပ်ဓာတ်ပုံ နှစ်ပုံ၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မိတ္တူ၊ ပညာရေးအတွက် ထောက်ခံစာ၊ ပြစ်မှုကင်းရှင်းကြောင်းထောက်ခံစာ၊ မျှော်မှန်းလစာနှင့်အတူ စာတိုက်သေတ္တာအမှတ် ၆၄၂၊ ရန်ကုန်မြို့သို့လည်းကောင်း၊ ရွှေပုဇွန်အအေးနှင့် ကိတ်မျိုးစုံဆိုင်၊ အမှတ်(၁၄-A)၊ မင်းနန္ဒာလမ်း၊ ဒေါပုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်နှင့် အမှတ် ၇၉၊ ၉ လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်သို့ လိပ်မူပြီး ၁၅-၁၂-၂၀၁၄ရက် နောက်ဆုံးထားပြီး ပေးပို့လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

**မောင်းမကန် အိမ်၊ ခြံ၊ မြေ**  
ဒဂုံမြို့သစ်မြို့နယ်များရှိ မြေကွက်များ ဝယ်လိုသည်။  
ဖုန်း-၀၉-၅၉၀၂၈၅၊ ၀၉-၄၃၀၂၅၅၃၀

**ကျေးဇူးဆပ်ပါမည်**  
ကျွန်မ မခိုင်ချိုချို၏ ၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၈၆၄၇၉၏ ဘွဲ့လက်မှတ်၊ ၁၀ တန်းအောင် လက်မှတ်၊ ကွန်ပျူတာသင်တန်းဆင်းလက်မှတ်နှင့် ဆက်စပ်စာရွက်စာတမ်းများ တက္ကစီ ငှားစီးရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိကာ ပြန်လည်အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ မေတ္တာ ရပ်ခံအပ်ပါသည်။  
ဆက်သွယ်ရန် ဦးစိုးသူ  
ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၇၀၇၂၊ ၀၉-၂၅၀၆၄၉၅၁၂

မြို့ပြစီမံကိန်းလုပ်ဆောင်ခြင်းသည် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးနှင့် ခြံစားမှုလုပ်ငန်း လူမှုစီးပွား ကျန်းမာရေး သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ပေးစောင့်ရှောက်ပေးရာတွင် အထူးအရေးပါသည်။

**၂၁ ရာစု မြို့ပြမှု**  
(သို့မဟုတ်)  
**Smart Urban Planning**  
အောင်ကော်သက် (ခန္ဓာတာမဂ္ဂ)

- မြို့ပြသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး
- စွန့်ပစ်ပစ္စည်းစီမံခန့်ခွဲရေး
- မြို့ပြဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုများ
- မြို့ပြအကြိမ်မြောက်တိုက်ခိုက်မှုများ
- ဝန်ဆောင်မှုနှင့် ယူဆရန်ကုန် တို့၏

မြို့ပြစီမံကိန်းဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများနှင့်အတူ...

အမြို့ပြအနယ်နယ်ရှိ စာအုပ်ဆိုင်ကြီးများတွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။ Hot Line : 09 540 89 60

www.myanmarnoblecollege.com.mm edexcel Approved Centre No. 93711

**MYANMAR NOBLE COLLEGE**

**ကျောင်းသားသစ်များလျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း**

- HND Engineering
  - Construction & the Built Environment (Civil Engineering)
  - Electrical & Electronics
  - Mechanical
- HND Business
- HND Computing (IT)

UK နိုင်ငံ Edexcel မှပေးအပ်သည့် Higher National Diploma (HND) တန်းစွဲသစ်အား Myanmar Noble College တွင် (5.1.2015) ရက်နေ့တွင် စွင့်လှစ်ပါမည်။

အခြေခံပညာ အထက်တန်းအောင်မြင်ထားသူများ GCE 'O' Level, LCCI Level '3' အောင်မြင်ထားသူများလျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

(HND) Certificate ချီးမြှောက် UK, Singapore, Thai နှင့် Malaysia နိုင်ငံ များရှိ တက္ကသိုလ် များသို့ တက်ရောက်၍ BEng, BSc(Hons), BA(Hons) ဘွဲ့များ အားလျှောက်နိုင်ပါသည်။

UK နိုင်ငံ Edexcel ပညာရေးအဖွဲ့ အစည်း၏ Syllabus အတိုင်းသင်ကြား လျက်ရှိပြီး နိုင်ငံတကာပညာရေးနယ်ပယ်သို့ Myanmar Noble College မှတစ်ဆင့် လင်ရောက်နိုင်ပါမည်။

ဝါသနာ နှင့် သင်ယူမှုတတ်တတ်ကျွမ်းကျွမ်းမည့် အခွင့်အရေးကောင်းများအား Myanmar Noble College တွင်အသေးစိတ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**'ကျောင်းအပ်နှံမှုများကို စတင်လက်ခံလျက်ရှိပါသည်။'**

Contact Info : အမှတ်(၁၀၀)နန်းဆီလမ်း(အထက်)အလုံမြို့နယ်၊ရန်ကုန်၊  
၀၁-၂၂၀၄၇၆/၀၉ ၇၃၀၆၃၉၅၅ ။

တစ်ကွက်လိုတာ နိုင်ငံသား မှတ်ပုံတင်စာရွက်စာတမ်းများ စာရင်းအရင်းအမြစ်စာတမ်းများ (ရန်ကင်းအတွင်း တစ်ကွက်လိုတာများနှင့် တစ်ကွက်မလိုတာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်းအတတ်တတ်ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။)

ရက်	လျှောက်ထားသူ			လျှောက်ထားသည့်			စိစစ်	လျှောက်ထားသည့် အကြောင်းအရာ
	အမည်	မှတ်ပုံတင်	မြို့နယ်	မျိုးတိုင်း	မျိုးတွက်	မျိုးအမည်ပေါက်		
၁၈	ဒေါ်ခင်သန်းလတ်	၁၂/မဂတ(နိုင်)၀၈၆၄၇၉	အိုင်တောင်	၂၅	၃၃၆	၃၃၆	ဦးမောင်	အမည်ပြောင်း
၂၅	ဒေါ်ခင်သန်း	၁၃/ကလေး(နိုင်)၀၃၅၂၀၀	အိုင်တောင်	၄၇	၄	၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၃၈	ဒေါ်သန်းလတ်	၅/မရမ(နိုင်)၀၃၅၀၄၉	အိုင်တောင်	၃၃၀	၅၁၁	၅၁၁	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၄၅	ဒေါ်သန်းလတ်	၅/မရမ(နိုင်)၀၃၅၀၄၉	အိုင်တောင်	၃၃၂	၄၄၆	၄၄၆	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၅၂	ဒေါ်သန်းလတ်	၅/မရမ(နိုင်)၀၃၅၀၄၉	အိုင်တောင်	၃၃၇	၄၀၇	၄၀၇	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၅၉	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၃/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၆၁	၁၆၀	၁၆၀	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၆၆	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၆၃၄	၆၃၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၇၃	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၈၀	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၈၇	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၉၄	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၀၁	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၀၈	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၁၅	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၂၂	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၂၉	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၃၆	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၄၃	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၅၀	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၅၇	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၆၄	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၇၁	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၇၈	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၈၅	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၉၂	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၁၉၉	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း
၂၀၆	ဒေါ်သန်းလတ်	၁၂/ပတာ(နိုင်)၀၀၈၆၅၄	အိုင်တောင်	၃၃၂	၅၄၄	၅၄၄	ဒေါ်ခင်မိုး	အမည်ပြောင်း

ကြော်ငြာမှု

(၁၉၆၄-၁၉၈၈)ခုနှစ် လူရည်ချွန်များအား ဖိတ်ကြားခြင်း

လူရည်ချွန်စီမံကိန်းနှင့် (၅၀)ပြည့်ရွှေရတနာပွဲနှင့် ၂၀၁၄ခုနှစ် တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း ဘက်စုံ ပညာထူးချွန်လူငယ် (၁၀)ဦးအား ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

- နေ့ရက် - ၂၈-၁၂-၂၀၁၄ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)
အချိန် - နံနက်ပိုင်း (09:00AM to 12:00PM)
ညပိုင်း (6:00 PM to 9:00PM)
နေရာ - ဆေးတက္ကသိုလ်(၁) - မြက်ခင်းပြင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်းမြို့။
မှတ်ချက် - ရွှေရတနာပွဲဆိုင်ရာ လက်မှတ်များကို နေ့စဉ် နံနက် ၀၉:၀၀ နာရီမှ ညနေ ၀၅:၀၀ နာရီအထိ လူရည်ချွန်ရုံးခန်း-အမှတ် ၃၃/၃၇၊ အခန်း (၇)-(၄)လွှာ၊ (၂)လမ်း၊ (၁)ရပ်ကွက်၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့တွင် လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်များ-
ရန်ကင်း - ရုံးခန်း: ဖုန်း-၀၉-၃၃၂၀၀၆၁၁
ဦးကျော်ဌေး: ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၈၂၅၂/၀၉-၇၃၀၆၁၃၃၃
ဒေါ်သုစာရီနီ: ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၂၉၈၃
ဒေါ်နန်းမွန်ခမ်းအောင်: ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၇၅၅၃၆
ဒေါ်နန်း: ဖုန်း-၀၉-၅၅၄၄၅၅၂၃၃
ဦးတင်မောင်လွင်: ဖုန်း-၀၉-၄၂၁၁၅၆၅၃၉
ဒေါ်ဥမ္မာသိန်း: ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၁၃၃၇၅
CEC ဖုန်းနံပါတ်များ:
ဒေါ်သွယ်သွယ်မြင့်: ဖုန်း-၀၉-၉၁၀၅၂၅၅၅
ပြင်ဦးလွင်: ဖုန်း-၀၉-၂၀၄၅၈၈၆
မော်လမြိုင်: ဒေါက်တာခင်မောင်ဝင်း: ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၃၇၂၇၃၂

လူရည်ချွန် (၁၉၆၄-၈၈)အဖွဲ့
အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့

မကွေးတက္ကသိုလ် ဥပဒေပညာမိသားစု

ကျောင်းသား/သူဟောင်းများ ပထမအကြိမ် မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

မကွေးတက္ကသိုလ်ဥပဒေပညာမိသားစု နေ့/အဝေးသင် ကျောင်းသား/ ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို ၁၄-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၀၉:၀၀ နာရီတွင် မကွေးတက္ကသိုလ်မေ့ရုံ၌ ခမ်းနားစွာ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ တက်ရောက်ကြ ပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဆရာကန်တော့ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးကော်မတီ

ရန်ကင်းတပ်ကလပ် အလွတ် တန်းမြင့်ကျောင်း

အထက (၃) တာမွေ

ရန်ကင်းတပ်ကလပ် အလွတ် တန်းမြင့်ကျောင်း(ယခု အထက-၃၊ တာမွေ) ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ၏ (၃၆)ကြိမ်မြောက် အာစရိယပူဇော်ပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၂၈ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)တွင် အထက-၃ တာမွေ ရွှေခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပါ သည်။

ဦးစွန်းနက်ပိုင်းတွင် ကွယ်လွန်သူဆရာကြီး ဆရာမကြီးများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ဟောင်းများအား ရည်စူး၍ သံဃာတော်အရှင်သုမြတ်တော်များအား ဆွမ်း၊ သင်္ကန်း၊ ဝတ္ထုငွေများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းအဖွဲ့အစည်းဖြင့် နံနက်၁၀:၀၀ နာရီတွင် သက်ရှိထင်ရှားရှိနေသည့် ဆရာမ ကြီးများအား ပူဇော်ကန်တော့ကြမည်ဖြစ်ပါသည်။ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်ရှိ ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ဦးတင်မောင်လှ ဖုန်း-၀၁-၆၆၃၀၇၈၊ ဦးစိုးနိုင် ဖုန်း-၀၉-၅၁၀၃၇၂၊ ဦးသိန်းဝင်း ဖုန်း-၀၉-၈၆၁၁၀၆၆၊ ဦးတင်အေး ဖုန်း-၀၁-၅၄၆၆၄၂၊ ဦးလှတင် ဖုန်း-၀၉-၄၂၅၀၄၈၈၊ ဦးမြင့်ဟန် ဖုန်း-၀၉-၃၃၀၅၁၆၀၊ ဒေါ်စမ်းစမ်းယု ဖုန်း-၀၁-၅၄၅၀၇၀၃ တို့သို့ ဆက်သွယ်လှူဒါန်းကြရန်နှင့် အခမ်းအနားသို့ မပျက်မကွက် တက်ရောက်ကြပါရန်။

အာစရိယပူဇော်ပွဲဖြစ်မြောက်ရေးအဖွဲ့

အထက (လှေခတ်)

ပထမအကြိမ် အာစရိယပူဇော်ပွဲ ဖိတ်ကြားလွှာ

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပခုက္ကူခရိုင်၊ ရေစကြိုမြို့နယ်၊ လှေခတ်ကျေးရွာ အထက(လှေခတ်)တွင် ပညာသင်ယူခဲ့ကြသော ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများမှ ၁၉၈၂-၈၃ ခုနှစ်မှ ၁၉၉၅-၉၆ ခုနှစ်အထိ ပညာသင်ကြားပေးခဲ့ကြသော ဆရာ ဆရာမကြီးများအား မြတ်ဆရာပူဇော်ပွဲကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ် မည်ဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းသား ကျောင်းသူဟောင်းများ မပျက်မကွက်တက်ရောက် ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အာစရိယပူဇော်ပွဲကျင်းပရေးကော်မတီ

- ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၂၈-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)
ကျင်းပမည့်အချိန် - နံနက် ၀၉:၀၀ နာရီ
ကျင်းပမည့်နေရာ - ရေစကြိုမြို့နယ်၊ လှေခတ်ရွာ၊ အထကစာသင်ကျောင်းသို့
ဆက်သွယ်လှူဒါန်းရန် - ဦးသန်းနိုင်စိုး ဖုန်း-၀၉-၃၃၄၁၁၈၆၇
ဦးစိုးအောင်ခိုင် ဖုန်း-၀၉-၄၀၆၇၅၇၀၂
ဒေါ်အေးယုဇင် ဖုန်း-၀၉-၄၀၂၅၄၁၁၃၃

အမည်ပြောင်း

ဦးစိုးနိုင် ၉/ထထလ(နိုင်)၁၉၂၁၅၂ ၏ သမီး မကျော်ဖြူ၊ အလက(၃)၊ စတုတ္ထတန်း မှ မထားထားအိအား မနှင့်သန့်ရတီဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။

မနှင့်သန့်ရတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်

ယာဉ်အမှတ် ၈၁/၃၈၉၃ Taunggyi TGI (001) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးထွန်း လှမောင် ၈/မကန(နိုင်)၀၂၂၅၅၇ က (ကမ-၃)ပျောက် မိတ္တူလျှောက်ထားလာပါ သဖြင့် ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လိုသော အထောက်အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့် ရက်မှ ၁၅ရက်အတွင်း ကညန၊ တိုင်းရုံး (မကွေး)သို့ လာရောက်ဆက်သွယ်ဆောင် ရွက်ပါရန်။ ကညန၊ တိုင်းရုံး(မကွေး)

အများသိစေရန်ကြေညာ

သာကေတမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက် အမှတ် ၈၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၅၊ မြေကွက် တည်နေရာ ၁၅၊ ရွှေခင်းသာလမ်း၊ ရေပဲကွက်၊ သာကေတမြို့နယ် ဒေါ်ရွှေယုအမည် ပေါက် နှစ် ၆၀၈၈၆၆၆၆ အမည်ပေါက် ဒေါ်ရွှေယုအမည်မှ အထွေထွေကုမ်းလွယ် လွှဲအမှု (၁၇၆၅၄/၂၀၁၄)၁၀-၆-၂၀၁၄ ရာ၃ ဦးမြင့်စော် ၁/၂/သယက(နိုင်)၁၀၀၈၀၄၄ (ဂရု)မူရင်းပျောက်ဆုံးကြောင်းတင်ပြ၍ ဂရု မိတ္တူလျှောက်ထားလာခြင်းအား ဌာနမှ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီး ကန့်ကွက်သူမရှိသဖြင့် ဂရုမိတ္တူထုတ်ပေးပြီး ဖြစ်၍ မူလဂရုထုတ်ပေးထားသည့် မြေပေး စာချုပ်အမှတ် (သကတ/၈-၀၇၉၀/၉၃) ၁၃-၁၂-၉၃ အမည်ပေါက်နှင့် နှစ်ပိစေကြောင်း စာချုပ်(ဂရု)မူရင်းစာအုပ်အား မြို့ပြစီမံကိန်း နှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ ပယ်ဖျက်ပြီးဖြစ် ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကြော်ငြာမှု

(၂၂)ကြိမ်မြောက် ရေစကြိုမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) နှစ်ပတ်လည် သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေး ဖိတ်ကြားလွှာ

ရေစကြိုမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ (၂၂)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေး

ရေစကြိုမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)၏ (၂၂)ကြိမ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် သင်းလုံးကျွတ်အစည်းအဝေးကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။

- ကျင်းပမည့်နေ့ရက် - ၇-၁၂-၂၀၁၄ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၉ နာရီ
ကျင်းပမည့်နေရာ - တိပိဋကမဟာဂန္ထဝင်နိကာယကျောင်းတိုက်၊ ကျွန်းစစ်သားလမ်း၊ (၁၃)ရပ်ကွက်၊ အရှေ့ဒဂုံ
လမ်းညွှန် - ၃၆ အပါ ဂိတ်ဆုံးနှင့် ၅၂ ခိုင်နာ၊ ၂၀၉၊ ၂၀၁၊ မေတ္တာလှိုင် ၁ ကားများစီး၍ ကျောက်လမ်းမှတိုင်းဆင်းပါ။
စည်းစဉ်ကျေးဇူး - နံနက်စာဝတ်မင်း၊ ဟင်းလျာ၊ ရေစကြိုထန်းသီးမုန့်တို့နှင့် ကျေးဇူးစည်းခံပါမည်။
ဦးမြင့်ဆွေ (ဥက္ကဋ္ဌ) - ဖုန်း-၀၁-၅၆၃၆၆၅၀၉-၅၀၄၈၄၈၇
ဦးဝင်း (ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ) - ဖုန်း-၀၁-၅၂၆၂၄၉၂၊ ဦးစိန်သန်း(ဒု-ဥက္ကဋ္ဌ) ဖုန်း-၀၁-၅၇၉၉၂၆
ဦးအုန်းမြ (အတွင်းရေးမှူး) - ဖုန်း-၀၉-၂၅၄၁၂၃၉၅၃
ဦးအောင်မင်း(တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး) - ဖုန်း-၀၉-၂၅၀၀၇၅၆၁၂
ဒေါ်အုန်းကြင် (ဘဏ္ဍာရေးမှူး) - ဖုန်း-၀၁-၆၈၀၇၆၁
တို့သို့ အောင်လက်မှတ်မိတ္တူများ ပေးပို့ဆက်သွယ်ကြပါရန် နှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကင်းမြို့၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၁၄ F)၊ မြေကွက်အမှတ် (I ၃၇) (ကုန်သည်လမ်းနှင့် ကမ်းနားလမ်းကြား) ၃၉ လမ်း၊ အမှတ် (၄၂၊ ၄၄၊ ၄၆)နှင့် လမ်း ၄၀၊ အမှတ် (၄၁၊ ၄၃၊ ၄၅) အကျယ် (ပေ ၁၀၀x၁၁၅ပေ)မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေပေါ်ရှိ ဂိုဒေါင်အဆောက်အအုံနှင့် စပ်လျဉ်း၍

သတိပေးကြေညာခြင်း

ဖော်ပြပါမြေနှင့်အဆောက်အအုံ အကျိုးခံစားခွင့်များကို ကျွန်တော်ဦးအောင်စော်မြင့်က မြေအမည်ပေါက် ဦးမိုဟာမက် စံလင်း ၁၂/ပာတ(နိုင်)၀၁၃၀၉၆ နှင့် အပြီးအပိုင်ရောင်းဝယ်ခြင်းစာချုပ်ဖြင့် ၅-၂-၂၀၀၂ ရက်တွင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်ခဲ့ကာ မြေနှင့်အဆောက်အအုံကို လက်ရောက်ရယူခဲ့ပြီး ၎င်းကပဋိညာဉ်ဖောက်ဖျက်၍လည်းကောင်း၊ မြေနှင့်ဂိုဒေါင်အဆောက်အအုံ တို့ကို ကျူးကျော်၍လည်းကောင်း၊ တရားရုံးတော်အဆင့်ဆင့်တွင် နှစ်ဖက်အပြန်အလှန်တရားစွဲဆိုခဲ့ကြပြီး ယခင်ရန်ကုန်၊ တရား ရုံးချုပ်၊ တရားမအထွေထွေလျှောက်လွှာ(အထူး) အမှတ် (၁၂၀/၀၃၊ ၁၁၄/၀၅၊ ၁၅၅/၀၅၊ ၁၃၇/၀၅)အားလုံး၊ ကျွန်တော်ပင် အနိုင်ရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်၍ ထိုအခါက အကျိုးခံစားခွင့်အပိုင်အပိုင် အကောင်အထည်ဖော်ရန် ဆောင်ရွက်နေချိန်တွင် ထိုမြေနှင့်အဆောက်အအုံ အကျိုးခံစားခွင့်တို့အား ထိုအနိုင်ရရှိမှုများကို ကျော်လွှားနိုင်သည့်အခြားအမိန့်၊ ဒီကရီညွှန်ကြားချက်မရှိဘဲ ရောင်းချ၊ ပေါင်နှံ၊ ငှားရမ်း၊ တစ်နည်းနည်းဖြင့် လွှဲပြောင်းခွင့်မရှိပါကြောင်းနှင့် အဆောက်အအုံများအား ပြုပြင်ခြင်း၊ မူလအနေအထားမှပြောင်းလဲ ခြင်းမပြုလုပ်ရန်၊ ပြုလုပ်ခဲ့ပါက ပြုလုပ်သူတို့၏တာဝန်သာဖြစ်ပါကြောင်း၊ သက်ဆိုင်သူများနှင့် အများသိစေရန် သတိပေးကြေညာ လိုက်ပါသည်။ ထိုဖြစ်ကြောင်းရိုလင်ကို ၂၃-၁၀-၂၀၀၅ ရက်စွဲပါ မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာ၏ စာမျက်နှာ ၁၄ တွင် အများသိစေရန် အဖြစ် ဖော်ပြခဲ့ပြီးလည်းဖြစ်ပါသည်။

ဦးအောင်စော်မြင့်
၁၂/ပာတ(နိုင်)၀၂၅၅၉၆ (တရားနိုင်)

ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း

ပြည်တွင်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် သစ်စက်ဌာန ၁၃/၂၀၁၄-၂၀၁၅ ကြိမ်မြောက် စက်မှုကုန်ကြမ်း သစ်လုံး ဈေးပြိုင်လေလံကြေညာခြင်း

- ၁။ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ ပြည်တွင်းရောင်းဝယ်ရေးနှင့် သစ်စက်ဌာနမှ စက်မှုကုန်ကြမ်း သစ်လုံး/သစ်ခွဲသားများကို အောက်ဖော်ပြပါအတိုင်း ဈေးပြိုင်လေလံစနစ်ဖြင့် ရောင်းချသွား မည်ဖြစ်ပါသည်။
(က) ရောင်းချမည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၇-၁၂-၂၀၁၄ရက် (ပုဒုမူနေ့) နံနက် ၉:၃၀နာရီ
(ခ) ရောင်းချမည့်အမျိုးအစားနှင့်တန်ဖိုး - ကျွန်းသစ်လုံး ၂၀၆ တန်ခန့်၊ သစ်မာ သစ်လုံး ၃၂၄၄ တန်ခန့် (ပိတောက်/နော/သင်းဝင်သစ်လုံးများပါဝင်သည်) ကျွန်းခွဲသား ၃၀ တန်ခန့်
(ဂ) ရောင်းချမည့်နေရာ - ယင်းမာခန်းမ၊ ပြည်တွင်းရောင်း/စက်ဌာန (ရုံးချုပ်)၊ မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း၊ အမှတ် ၇၂/၄၄၊ ရွှေတိဂုံဘုရား လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
၂။ သစ်လုံးဈေးပြိုင်လေလံနှင့် ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များအား အသေးစိတ်သိရှိလို ပါက မြန်မာ့သစ်လုပ်ငန်း Web-site ဖြစ်သော www.myanmarlumber.com.mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှု၍လည်းကောင်း၊ ဖုန်း-၀၁-၃၇၂၅၂၃၊ ၀၁-၃၇၂၅၂၃၊ ၀၁-၃၇၂၆၈၈ များ တွင်လည်းကောင်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။
ဈေးပြိုင်လေလံကျင်းပရေးကော်မတီ
ပြည်တွင်း ရောင်း/စက်

ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာတက္ကသိုလ်-မန္တလေး (၁၃)ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်ကြေညာချက်

ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ နည်းပညာတက္ကသိုလ်-မန္တလေး၏ (၁၃)ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်း သဘင်အခမ်းအနားကို ၈-၂-၂၀၁၅ ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၀၉:၀၀ နာရီတွင် လည်းကောင်း၊ အခမ်းလေ့ကျင့်ခြင်းကို ၇-၂-၂၀၁၅ ရက် (စနေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၀၀ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ်ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လနှင့် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ကျင်းပစစ်ဆေးသည့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာမဟာသိပ္ပံ ဘွဲ့ရစာမေးပွဲ၊ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဆောက်တိုဘာလ နှင့် ဒီဇင်ဘာလများတွင် ကျင်းပစစ်ဆေးခဲ့သည့် စတုတ္ထနှစ်သင်တန်းဘွဲ့ရစာမေးပွဲ၊ အောင်မြင်သူများသည် ဘွဲ့နှင်းသဘင်တက်ရောက်ရန် (သို့မဟုတ်) အဝေးရောက် ဘွဲ့ယူရန်အတွက် လျှောက်ထားကြရမည်။

ထိုကာလမတိုင်မီက အောင်မြင်ပြီးသူများသည် အဝေးရောက်ဘွဲ့ကိုသာ လျှောက် ထားနိုင်ပါသည်။

- ဘွဲ့နှင်းသဘင်ကြေး - ၁၅၀၀ ကျပ်
အဝေးရောက်ဘွဲ့ကြေး - ၁၀၀၀ ကျပ်
လျှောက်လွှာပိတ်ရက် - ၉-၁-၂၀၁၅ ရက် (သောကြာနေ့)

သတ်မှတ်ထားသော လျှောက်လွှာတွင် ပြည့်စုံစွာဖြည့်စွက်လျက်(၁၂"×၂") အရွယ် ကာလာဓာတ်ပုံနှစ်ပုံနှင့်အတူ လျှောက်ထားကြရမည်။ အမျိုးသားများသည် လည်ကတ်ရုပ်နှင့်တိုက်ပုံ (သို့မဟုတ်) အနောက်တိုင်းဝတ်စုံဖြည့်၊ အမျိုးသမီးများ သည် ရင်ဖုံးလက်ရည်အင်္ကျီ (ပြောင်း)ဖြင့် ဓာတ်ပုံဖြစ်ရမည်။

အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဤတက္ကသိုလ်ကျောင်းသား ရေးရာ၊ စာမေးပွဲနှင့်ဘွဲ့နှင်းဌာန ဖုန်း-၅၇၀၁၂၊ လိုင်း(၂၀၅)သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

မြမြမူ
မော်ကွန်းထိန်း
ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာတက္ကသိုလ်-မန္တလေး

ကြော်ငြာမှု

ဖခင်အမည်မှန်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ လက်ဝဲတန်းမြို့၊ အထက (၁)၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း(က) မှ မသုစုအောင်၏ဖခင်အမည်မှန်မှာ ဦးညီလွင် ဖြစ်ပါသည်။ ဦးညီလွင်
၇/လပတ(နိုင်)၀၆၇၃၈၅

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

ဗဟန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၃၇စီရို)၊ မြေကွက်အမှတ်-၁၂၃၆၊ မြေကွက် တည်နေရာအမှတ်-၁၄၊ ဦးအောင်ဘလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ် (ဒေါ်မြသန်း)အမည်ပေါက် နှစ်ပိစေကြောင်းအမည်ပေါက်(မိခင်) ဒေါ်မြသန်းနှင့် (ဖခင်)ဦးလှစိန်တို့ ကွယ်လွန် သဖြင့် ဒေါ်သန်းသန်းဌေး ၁၂/ဗဟန(နိုင်) ၀၆၁၂၇၆၊ ဦးသန်းစိုး ၁၂/ဗဟန(နိုင်) ၀၅၈၅၅၁၊ ဦးစိုးသန်း ၁၂/ဗဟန(နိုင်) ၀၅၈၅၀၈၊ ဒေါ်သန်းသန်းမြင့် ၁၂/ဗဟန(နိုင်) ၀၇၆၇၀၈တို့က သား/သမီးအရင်းတော်စပ် ကြောင်း ကျမ်းကျိန်လွှာ၊ သေစာရင်းတင်ပြ၍ အမွေဆက်ခံပိုင်ဆိုင်ကြောင်းစာချုပ်ရန် မြေပုံကူး လျှောက်ထားလာရာ ခုနစ်ရက်အတွင်း ကန့် ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကန့်ကွက်လာခြင်းမရှိပါက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအတိုင်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက် မည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာပါသည်။ မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

သားအဖြစ်မှ

အမွေပြတ်စွန့်လွှတ်ခြင်း

(ဦးတင်မောင်) -ဒေါ်ညိုမိုးသာတို့၏သား မင်းတင်ကိုကိုနိုင် ၁၀/ခဆန(နိုင်)၀၅၈၈၈၀ သည် မိခင်စိတ်ဆင်းရဲအောင် အကြိမ်ကြိမ် ပြုလုပ်နေ၍ ကြော်ငြာသည့်ရက်မှစ၍ သား အဖြစ်မှအမွေပြတ် စွန့်လွှတ်လိုက်ပါ သည်။ ၎င်းနှင့်ပတ်သက်သော ကိစ္စအဝဝ ကို လုံးဝ (လုံးဝ)တာဝန်ယူဖြေရှင်းပေးမည် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ (စုံစမ်းခြင်းသည်းခံပါ။) ဒေါ်ညိုမိုးသာ
၁၀/ခဆန(နိုင်)၀၅၁၆၉၃

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဥပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)

ရန်ကင်းတောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံးတော်၌

၂၀၁၄ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၂၀

ဒေါ်စိမ်းလှဝင်းချို

နှင့်

၁။ ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီ
၂။ ဦးအုန်းဖေ
၃။ ဦးအောင်သိန်း
၄။ ဦးဘအေး
၅။ ဒေါ်စောညွန့်
၆။ ဒေါ်ကေသီအောင်
၇။ ဦးဝင်းနိုင်ဦး
၈။ ဒေါ်ခိုင်သူစာ
တရားပိုင်များ
အမှတ်(၂၇၄)၊ ဗိုလ်ချုပ်ကလေး၊ အောင်ချမ်းသာ(၂)ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့နယ် တရားပြိုင်(၁) ဒေါ်မြင့်မြင့်ရီ၊ အမှတ်(၁၆၆)၊ သာသနာ့မဏ္ဍိုင်လမ်း၊ အောင်ချမ်းသာ(၃)ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့နယ် တရားပြိုင်(၂) ဦးအုန်းဖေ၊ အမှတ်(၁၂)၊ မဇ္ဈလမ်း၊ ရေကျော်၊ ပုဇွန်တောင် မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် တရားပြိုင်(၃) ဦးအောင်သိန်း၊ အမှတ်(၁၃)၊ သိန္နီလမ်း၊ တောင်လုံးပြန် ရပ်ကွက်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ် တရားပြိုင်(၄) ဦးဘအေး၊ အမှတ်(၂၇၅)၊ ဗိုလ်ချုပ်ကလေးလမ်း၊ အောင်ချမ်းသာ (၂)ရပ်ကွက်၊ သန်လျင်မြို့နယ် တရားပြိုင်(၆) ဒေါ်ခိုင်သူစာ (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိသူများ)တို့ သိစေရမည်။

သင်တို့အပေါ်၌ တရားလိုဒေါ်စိမ်းလှဝင်းချိုက မှတ်ပုံတင်စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေးဆောင်ကြောင်း နှင့် လျှောက်ထားစွဲဆိုချက်ရှိသည်ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီးသည့်စကားအရပ်ရပ်တို့ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရုံး အခွင့်အမိန့်ရ ရှေ့နေဖြစ်စေ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်ဆိုင်သည့်အချက်များကို ချေပ ပြောဆိုနိုင်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက် ၎င်းရှေ့နေနှင့်ပါစေ၍ဖြစ်စေ ၂၀၁၄ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ရက် (၁၃၇၆ခုနှစ် နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၁၁ ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀နာရီတွင် အထက်အမည် ရေးသားပါရှိသူ တရားလိုစွဲဆိုချက်ကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးသို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင် သိစေရမည့်အထက်ကဆိုခဲ့သည့်ရက်တွင် သင်မလာမီရောက်ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်ကွယ်ရာ တွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိမ့်မည်။ ၎င်းပြင် တရားလိုကြည့်ရှုလိုသည့် စာချုပ် စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအစီပြုလိုသည့် စာချုပ်စာတမ်း အစရှိသည်တို့ကို သင့်နှင့် အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ် သင့်ကိုယ်စားလှယ်ရှေ့နေလက်တွင် ထည့်အပ် ပို့လိုက်ရမည်။ သင်က ထုချေလွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုဆိုင်စီမံလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် ဤရုံးတံဆိပ်ရိုက်နှိပ်၍ ကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး ထုတ်ပေးလိုက်သည်။

ဒေါ်စုငယ်
ခရိုင်တရားသူကြီး
ရန်ကင်းတောင်ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း

နေပြည်တော်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့နယ်၊ အောင်သာယာရပ်ကွက်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၃၂/ပေါင်းလောင်း ၂၊ မြေကွက်အမှတ် ၁၅၉၊ မြေကွက်တည်နေရာအမှတ် ၁၅၉၊ (၂၂)လမ်း၊ ပေါင်းလောင်း -၂၊ အောင်သာယာရပ်၊ ပုဗ္ဗသီရိမြို့ရှိ မြေကွက်အသား ဦးလင်းစော်(ဘ)ဦးကျယ် ၉/ပာဘန(နိုင်)၁၂၄၇၅မှ ပိုင်ဆိုင်ကြောင်း အထောက်အထား များတင်ပြပြီး မြေငှားစာချုပ်လျှောက်ထားလာရာ ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင်မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်ဒီကရီများဖြင့် အထောက် အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြို့ပြစီမံကိန်း နှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနသို့ ယနေ့မှစ၍ ၁၅ရက်အတွင်း လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင် ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။

မြို့ပြစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာန နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

# မြန်မာ့အလင်း ကျွန်းကြီးကလေး



၂၀၁၄ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာ ၅ ရက်၊ သောကြာနေ့။

ပြည်တွင်းရေးရာ

လူငယ်များအနာဂတ်မြင်ပေးရေးအတွက်  
ကတိုက်ကြီးကျေးရွာ၌  
အခမဲ့ကွန်ပျူတာသင်တန်းပွင့်  
စာ - ၃



လူမှုစီးပွား

နှစ် ၄၀ ပြည့် ပြည်နယ်နေ့တွင်  
လှုပ်စစ်မီးရရှိမှုသည်  
အနာဂတ်ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးသို့  
စာ - ၄

လူမှုစီးပွား

မိတ္ထီလာတွင်  
စပါးရိတ်သိမ်း  
လုပ်သားတို့အဆင်ပြေ  
စာ - ၅



## အစဉ်အဆက် အစဉ်အဆက်

ပရိမိယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၁၃)မှာ အာဆင်နယ်က ဝက်စ်ဘရူန်းကိုနိုင်တယ်။ ဒါပေမယ့် အဲဒီလိုနိုင်ရာမှာတောင်အပေါ်စီးက ကစားပြီးနိုင်တာမျိုးမဟုတ်ဘူး။ တစ်ပွဲလုံးမှာ ဝက်စ်ဘရူန်းရဲတုံ့ပြန်မှုကို အလူးအလဲခံရပြီးမှ ဝဲလ်ဘတ်ရဲ့ခေါင်းတိုက်သွင်းဂိုးတစ်ဂိုး တည်းနဲ့ ကပ်နိုင်ခဲ့တာ။ အဲဒါကို ပွဲအပြီးမှာ အာစင်ဝင်းဂါးကတောင် ကံကောင်းလို့ နိုင်တယ်ဆိုပြီး ဝန်ခံတဲ့အခါ။ သေချာတယ်။ အဲဒါနဲ့အမျှ အာဆင်နယ်ရဲ့လားရာက ချင့်တွက် ချင်စရာကောင်းလာတယ်။

အထူးသဖြင့်ပေါ့။ လက်ရှိအချိန်မှာတင် အာစင်ဝင်းဂါးအပေါ် ပရိသတ်ရဲ့လက်သင့် ခံနိုင်မှု ကုန်ခန်းလာခြင်း။ အရှင်းဆုံးပြောရရင် အဲဒီဝက်စ်ဘရူန်းကို အနိုင်ရတဲ့ပွဲမှာတင် ပရိသတ်က ဝင်းဂါးကို နတ်ထွက်ခိုင်းတဲ့အထိဖြစ်လာပြီဆိုတော့။ ဝင်းဂါးနဲ့အာဆင်နယ်ရဲ့ အနာဂတ်။ ပြီးတော့ ဒီရာသီအာဆင်နယ်ရဲ့လားရာ။ အဲဒါဟာ အတော်လေးတွက်ဆစရာ ဖြစ်လာတယ်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့

### ပရိမိယာလိဂ်ပွဲစဉ် (၁၅)

စနေနေ့ (၆-၁၂-၁၄)	
ဥ ၇:၁၅	ကာဆယ် - ချဲလ်ဆီး
ဥ ၉:၃၀	ဟားလ် - ဝက်စ်ဘရူန်း
ဥ ၉:၃၀	လီဗာပူး - ဆန်းဒါးလန်
ဥ ၉:၃၀	ကျူပီအာ - ဘန်လေ
ဥ ၉:၃၀	စတုတ် - အာဆင်နယ်
ဥ ၉:၃၀	စပါး - ဝဲလျစ်
နံနက် ၀၀:၀၀ (တနင်္ဂနွေနံနက်)	မန်စီးစီး - အဲဗာတန်
တနင်္ဂနွေနေ့ (၇-၁၂-၁၄)	
ဥ ၈:၀၀	ဝက်စ်ဟမ်း - ဆွမ်ဆီး
ဥ ၁၀:၃၀	ဗီလာ - လက်စတာ
တနင်္လာနေ့ (၈-၁၂-၁၄)	
နံနက် ၂:၃၀ (အင်္ဂါနံနက်)	ဆောက်သစ်တန် - မန်ယူ

## တိုက်စစ်မှူးဆွန်နီရဲ့ လားရာအား ထွက်ဆကြည့်ခြင်း

စာ - ၇

## တိုက်စစ်မှူးဆွန်နီရဲ့ လားရာအား ထွက်ဆကြည့်ခြင်း

စာ - ၇

**အလှအပနှင့်အရေပြားဆိုင်ရာ**  
ခွဲစိတ်ကုသမှုအထူးအစီအစဉ်

- ✂ မျက်နှာပေါ်ရှိ အရေးအကြောင်းများဖျောက်ပေးခြင်း
- ✂ ခန္ဓာကိုယ်အမျိုးအစားပြေပြစ်လှပအောင် ပုံဖော်ခြင်း
- ✂ မျက်နှာအမျိုးအစားပြေပြစ်လှပအောင် ခွဲစိတ်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- ✂ မျက်လုံးတဝိုက်ပြေပြစ်ခြင်းအမျိုးမျိုး

- ✂ ရင်သားအလှပြုပြင်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- ✂ နှာခေါင်းအလှပြုပြင်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- ✂ နှုတ်ခမ်းအလှပြုပြင်ခြင်းအမျိုးမျိုး
- ✂ အဆီစုပ်ထုတ်ခြင်း

**ဒီဇင်ဘာလ | ၁၃ | ရက်မှ | ၁၄ | ရက်နေ့အထိ**

တိုရီးယားစင်းဆေးကုသမှု  
လှပစိုအတွက်  
တိုရီးယားနိုင်ငံသွားစရာ  
ဝေဖန်တွေ့ပါ.....

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကုန်(၀၁)၆၈၄၃၂၂၊ ၆၈၄၃၂၅၊ ၆၈၄၃၃၆၊ (၀၉)၄၂၀၀၄၂၆၇၉၊ (၀၉)၂၅၄၅၅၀၈၀၇ / မန္တလေး (၀၉)၄၂၀၇၇၇၀ Email : enquiry.phih@spa-mm.com

# ၂ နိုင်ငံတကာဘေဂျုံး

**ရိုးရိုးရက်ခရစ်နှစ်** *ဒီမာက္ခွာကလပ် ချန်ပီယံများဖလား။* *အဲဒါဟာ ဘာနေမျိုးမှားလိုနေတဲ့ အစ်ကက္ကက်လပ်ကိုဖြည့်ရမယ့် ဂြိုင်ပွဲတစ်ရပ်လို ညွှန်းဆိုသမုတ်ကြတယ်။* *အထူးသဖြင့် ရိုးရိုးရက်ခရစ်ဆိုတာက ဥရောပ ဘေးလုံးလောကမှာသာမက ကမ္ဘာ့ဘေးလုံးလောကမှာပါ ထည့်ပါမှုနှင့် လွှမ်းမိုးထိန်းချုပ်နိုင်တဲ့ အသင်းဖြစ်တယ်။* *သူတို့မှာ ရေဖျားတဲ့ ဆုဖလားအောက်ရှားတယ်။* *လာလီဂါဖလား။ စပိန်ဘုရင့်ဖလား။ စပိန်စူပါဖလားအပြင် ပြည်တွင်းမှာပျက်သိမ်းလိုက်တဲ့ စပိန်လိဂ်ဖလားကိုပါရဖူးတယ်။* *ဥရောပမှာလည်း ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား။ ယူဂိုပါလိဂ်ဖလား။ ဥရောပစူပါဖလားတို့အပြင် ဖျက်သိမ်းလိုက်တဲ့ဂြိုင်ပွဲတွေနဲ့ ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲအများအပြားမှာပါ အောင်မြင်မှုတွေ့ရဖူးတယ်။* *ထပ်ပြောရင် အရင်က ကမ္ဘာ့အဆင့်ပြိုင်ပွဲဖြစ်တဲ့ အင်တာကွန်တီနင်တယ်ဖလား ဂြိုင်ပွဲမှာတောင် ရိုးရဲဟာ ချန်ပီယံသုံးကြိမ်ဖြစ်ခဲ့ဖူးပေမယ့် ဒီကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများ ဖလားပြိုင်ပွဲမှာကတော့ ချန်ပီယံမဖြစ်ဖူးဘူး။*

# ရိုးရိုးပက်ဒရစ်ရဲ့ ကွက်လပ်နဲ့ အဂျေးပါတ့် ဆုဖလား

ပြောရမယ်ဆိုရင် အင်တာကွန်တီနင်တယ်ဖလားပြိုင်ပွဲဆိုတာလည်း ကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားနဲ့ သဘောတရားချင်းတူတယ်။ ကမ္ဘာ့ချန်ပီယံကလပ်အသင်းကို ရွေးထုတ်တဲ့ပြိုင်ပွဲတစ်ခုပဲ။ ကွာတကာ အင်တာကွန်တီနင်တယ်ဖလားဟာ ဥရောပချန်ပီယံနဲ့ တောင်အမေရိကချန်ပီယံနှစ်သင်းတည်းကိုသာ တွေ့ဆုံယှဉ်ပြိုင်စေတဲ့ ပွဲဖြစ်ပြီး တိုက်အလိုက်ချန်ပီယံထွက်ပါ ဝင်ယှဉ်ပြိုင်စေတဲ့ ကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားလောက် ကြီးကျယ်ထည်ပါမှုမရှိဘူး။ အဲဒါကြောင့်လည်း ၂၀၀၄ ပြိုင်ပွဲပွဲအပြီးမှာ အဲဒီအင်တာကွန်တီနင်တယ်ဖလားကို ဖျက်သိမ်းပြီး ၂၀၀၇ ကနေစလို့ ကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ကျင်းပခဲ့တာ။ ဒီတော့ ရိုးရဲဟာ အင်တာကွန်တီနင်တယ်ဖလားမှာ ချန်ပီယံဖြစ်ဖူးတာမှန်ပေမယ့် ပိုပြီး ကြီးကျယ်ခမ်းနားတဲ့ ကမ္ဘာ့ကလပ်များဖလားမှာ ချန်ပီယံမဖြစ်ဖူးတာနဲ့အမျှ သူတို့ရဲ့ အောင်မြင်မှုအတိုင်းအဆပမာဏကလည်း ဟာကွက် ရှိသလိုဖြစ်နေတယ်။

တကယ်တော့ ဒီကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီ



ဥရောပအသင်း ရှစ်သင်းရှိတဲ့အနက် ဘာစီလိုနာ၊ အင်တာ၊ ဘိုင်ယန်၊ အေစီမီလန်တို့က ချန်ပီယံဖြစ်ဖူးသလို မနဲယူကလည်း ၂၀၀၈ မှာ ချန်ပီယံဖြစ်ခဲ့ဖူးကာ လီလာဖူးနဲ့ ချယ်လ်ဆီးတို့က ခုတ်ယူရဖူးတယ်ဆိုတော့ ရိုးရဲရခဲ့တဲ့ စတုတ္ထဆိုတဲ့အဆင့်ဟာ အဲဒီ ရှစ်သင်းထဲမှာ အနိုင်မဲ့ဆုံးပဲ။ ဒီတော့ သူတို့ရဲ့အဆင့်အတန်း။ သူတို့ရဲ့ဂုဏ်သိက္ခာအရ အဲဒီလိဂ်အုပ်ချုပ်တဲ့ ပြည့်နိုင်ဖို့လိုတိုလိုတယ်။ ထပ်ပြီးအကျယ်ချဲ့ ရှုမယ်ဆို ရင် ပေါ့။ လာလီဂါနဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်မှာတောင် သူတို့အမှတ်တူဖြစ်အောင် အုပ်စုတွင်းမှာ ဝှစ်မ်းဆောင်နိုင်တယ်။ ဒါပေမယ့် ဂိုးကွာဟမှုတွေကြောင့် ဗိုလ်လုပွဲနှင့် တမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားကို တွယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ကျင်းပခဲ့တာ။ ဒီတော့ ရိုးရဲဟာ အင်တာကွန်တီနင်တယ်ဖလားမှာ ချန်ပီယံဖြစ်ဖူးတာမှန်ပေမယ့် ပိုပြီး ကြီးကျယ်ခမ်းနားတဲ့ ကမ္ဘာ့ကလပ်များဖလားမှာ ချန်ပီယံမဖြစ်ဖူးတာနဲ့အမျှ သူတို့ရဲ့ အောင်မြင်မှုအတိုင်းအဆပမာဏကလည်း ဟာကွက် ရှိသလိုဖြစ်နေတယ်။

ပြောရမယ်ဆိုရင် ရိုးရဲမက်ခရစ်ရဲ့ မြတ်စမနေ အောင်ပွဲခံနိုင်ဖို့လိုတယ်။ ဒါမှ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလား၊ စပိန်ဘုရင့်ဖလား၊ ဥရောပစူပါဖလားနဲ့ ကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားမှာ ချန်ပီယံဖြစ်ကြိမ်ဖြစ်ဖူးတယ်။ ထပ်ပြောရရင် ဒီကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားကို ဝင်ခွင့်ရတဲ့

ဒီတော့ အရှင်းဆုံးပြောရရင် ဒီကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားဟာ ရိုးရဲမက်ခရစ်ရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာအတွက် သိပ်ကိုအရေးပါတယ်။ ဒီရာသီမှာ ရိုးရဲမက်ခရစ်ရဲ့ ခြေစွမ်းခြေစကအစ အတော်ထက်ထက်မြက်မြက်ရှိတယ်။ လာလီဂါ ၁၀ ပွဲ၊ ချန်ပီယံလိဂ် ငါးပွဲ။ ကိုပါဒယ်ရေး တစ်ပွဲ။ စုစုပေါင်း ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ် ၁၆ ပွဲ ဆက်တိုက်နိုင်တယ်။ ဒါဟာကလပ်သမိုင်းမှာ နိုင်ပွဲဆက်မှုအများဆုံးတစ်ချိန်ဖြစ်။ အဲဒီတော့ အရှင်းဆုံးပြောရရင် ဒီကမ္ဘာ့ကလပ်ချန်ပီယံများဖလားဟာ ရိုးရဲမက်ခရစ်ရဲ့ ဂုဏ်သိက္ခာအတွက် သိပ်ကိုအရေးပါတယ်။ ဒီရာသီမှာ ရိုးရဲမက်ခရစ်ရဲ့ ခြေစွမ်းခြေစကအစ အတော်ထက်ထက်မြက်မြက်ရှိတယ်။ လာလီဂါ ၁၀ ပွဲ။ ချန်ပီယံလိဂ် ငါးပွဲ။ ကိုပါဒယ်ရေး တစ်ပွဲ။ စုစုပေါင်း ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ် ၁၆ ပွဲ ဆက်တိုက်နိုင်တယ်။ ဒါဟာကလပ်သမိုင်းမှာ နိုင်ပွဲဆက်မှုအများဆုံးတစ်ချိန်ဖြစ်သလို အဲဒီ ၁၆ ပွဲမှာ တိုက်စစ်က ၅၉ ဂိုးရတယ်။ ခဲစစ်က ကိုးဂိုးသာပြန်ပေးရတာ ဂိုးမပေးရတဲ့ပွဲ ရှစ်ပွဲအထိ ပါတယ်ဆိုတော့ သူတို့ရဲ့ထက်မြက်မှုက သိပ်ကိုမြင်သာတယ်။ အရှင်းဆုံးပြောရရင် အဲဒီလောက် အထိ လုပ်ဆောင်လာနိုင်မှုနဲ့နောက်မှာ မျှော်လင့်ချက်ဆိုတာကပါ တပ်ငြိတတ်

ဝင်းဂါးနဲ့ ဒီစင်ဘာအိပ်မက်ဆိုးမှ

အာဆင်နယ်ဟာ ဝင်းဂါးလက်ထက်မှာ နှစ်စဉ်ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်ရတာမှန်သလို အသင်ဘဏ္ဍာတွေထောင့်တင်းခိုင်မာလာတာလည်း မှန်ပေမယ့် ပရိသတ်လိုချင်တာက အဲဒီလို အဆင့်မျိုးမဟုတ်ဘူး။ အသင်းကောင်းတစ်သင်းပါဆိုတာထက် ဆုဖလားတွေကို ရယူနိုင်ပြီး ပြိုင်ပွဲတိုင်းမှာ ချန်ပီယံဆုကို ကောင်းကောင်းစိန်ခေါ်နိုင်တဲ့ ထိပ်တန်းအဆင့်မျိုး။ အရည်အသွေးပြည့်မီတဲ့ ထိပ်တန်းကစားသမားတွေနဲ့ တောင့်တင်းခိုင်မာတဲ့ ကမ္ဘာ့အဆင့်အသင်းမျိုးကို ပရိသတ်ကလိုချင်တာ။ အသင်းကြီးချင်းယှဉ်ရင် အမြန်းပါးရွံ့နေတဲ့အခြေအနေကနေ ရုန်းထွက်မှုမျိုးကို ပရိသတ်က မြင်ချင်တာ။

ဒါကို ဝင်းဂါးက သူ့ရဲ့မျှ သူ့ရဲ့အယူအဆအရ မဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်တဲ့အခါ ပရိသတ်ရဲ့သည်းခံစိတ်က တဖြည်းဖြည်းလျော့လာတယ်။ ဒီကြားထဲ ဒီရာသီမှာ ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်ရဖို့တောင် ရုန်းကန်ရတဲ့အခါ ပရိသတ်ရဲ့တဲ့ပြန်မှုက စုတ်ထွက်ခိုင်းတဲ့အထိဖြစ်လာတယ်။ အဲဒါကို ဝင်းဂါးကတော့ ရှင်းပြတယ်။ ပရိသတ်အနေနဲ့ သူ့အပေါ် နားလည်ပေးစေလိုတယ်လို့ဆိုတယ်။ ပုံမှန် ရပ်တည်နိုင်တဲ့အသင်းမျိုး ဖြန့်ဖြစ်အောင် အစွမ်းကုန်ကြိုးစားပေးမယ်လို့ ကတိ ပေးတယ်။ နွေရာသီဖျော့ကွက်မှာ ထိပ်တန်းကစားသမား ငါးဦးခေါ်ခွဲပြီး အဲဒီလိုမျိုး ဇန်နဝါရီမှာ ထပ်မံပြည့်တင်းပေးလိုပေမယ့် နွေရာသီမှာလို့ မလွယ်နိုင်ဘူးလို့ ကြံ့ကာတယ်။ ကိုက်ညီသင့်တော်တဲ့ ကစားသမားကောင်းဆိုတာက ကုန်တိုက်မှာ ဖျော့မယ်သလို ခေါ်လိုရဲ့ ဝယ်လိုရတာ မဟုတ်ဘူးလို့ ကြိုထိန်းတဲ့အပြင် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်မရမှာလည်း မပူပါနဲ့လို့ ရှင်းပြတယ်။

အထူးသဖြင့်ပေါ့။ လက်ရှိမှာ လီလာဇူက အတော်ကလေး ယိမ်းယိမ်းလှိုင်လှိုင်

**အ**သက်၃၇ **နှစ်**အရွယ်ရှိ **တိုက်စစ်မျိုးအုန်နရီ**၊ **သူ့ရဲ့ နုနယ်ပျိုဖြစ်ခြင်းတွေနဲ့အတူ တောက်ပခဲ့တဲ့အချိန်တွေလည်း တဖြည်းဖြည်းနဲ့ ပေးလွှင့်လာခဲ့ပြီ။ တစ်ချိန်ကအုန်နရီတို့ရင်ပြိုင်ဘက်ခံစစ်မျိုးတွေနဲ့ ဂိုးသမားတွေရဲ့ ကြောက်စရာအကောင်းပုံးဖြစ်ခဲ့သူ။ အခုတော့ အဲဒီလိုအချိန်အဝါတွေလည်း ညှိုးမှိန်သွားခဲ့ပြီ။ အချိန်ရဲ့တိုက်စားမှုတွေနဲ့အတူ သူဟာလည်း ပြောင်းလဲမှုတွေကို ဆက်တိုက်တွေ့ကြုံခဲ့ရပြီပေါ့။**



လက်ရှိအချိန်မှာ အုန်နရီနဲ့ပတ်သက်ပြီး လူတိုင်းခန့်မှန်းမှုရှိတဲ့အသင်းကတော့ အာဆင်နယ်လို့ပြောရမှာပါ။ အာဆင်နယ်ဟာ အုန်နရီအတွက်တော့ အောင်မြင်မှုတွေ သီးပွင့်ရာနေရာလို ပြောနိုင်သလို ဘူမိကတ်ခန့် နေရာမှန်ဆိုတာကို လူတိုင်းကသိပါတယ်။ အုန်နရီနဲ့ဟာ အာဆင်နယ်အသင်းကို ၁၉၉၉ ခုနှစ်က စီးရီးအေကလပ် ဂျူဗင်တပ်အသင်းကနေ ပြောင်းရွေ့လာခဲ့တာပါ။ သူဟာ အာဆင်နယ်အသင်းကို စတင်ရောက်ရှိခဲ့တဲ့ ရာသီမှာပဲ အသင်းနဲ့အတူ ပရီမီယာလိဂ် ၃၁ ပွဲ ပါဝင်ကစားပြီး ၁၇ ဂိုးသွင်းယူတာ အကောင်းဆုံး ခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အဲဒီနောက်ပိုင်းမှာတော့သူဟာ အာဆင်နယ်အသင်းနဲ့ အတူအကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပြပြီး ပရီမီယာလိဂ် ၁၇၄ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့တာကြောင့် အသင်းရဲ့ စံချိန်တင်ဂိုးသွင်းရှင်အဖြစ်လည်း ရပ်တည်နိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် အုန်နရီဟာ မေဂျာလိဂ်ရာသီပတ်ချိန် ၂၀၂ ခုနှစ်မှာ အာဆင်နယ်အသင်းရေအငှားနဲ့ ခဏလွှာကစားခဲ့ပါသေးတယ်။ ဒါတင်မကပါဘူး။ ပြင်သစ်သတင်းစာ L'Equipe မှာ အုန်ရီတို့လိုတိုက် သူ့အနေနဲ့ အာဆင်နယ်အသင်း

ရှိတယ်။ စပါးကလည်း တည်ငြိမ်မှုရအောင် ရုန်းကန်နေရတုန်းဖြစ်သလို အဲဟတန်ကလည်း တည်တည်ငြိမ်မရွံ့ဘူးဆိုတော့ ဝင်းဂါးအတွက် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်မမျှင်လင့်ခက်က ရှင်သန်နေတာတော့ မှန်တယ်။ လက်ရှိထိပ်ပိုင်းကို တိုးဝင်နေတဲ့ ဆောက်သမ်တန်နဲ့ ဝက်စ်ဟမ်းတို့ဆိုတာကလည်း သူတို့ရဲ့ စွမ်းမှုအရ လက်ရှိနေရာမှာ တည်မြဲနေဆိုတာက သိပ်ခက်တဲ့အခါ။ သေချာတာက ဝင်းဂါးအတွက် ချန်ပီယံလိဂ်ဝင်ခွင့်ဆိုတာ အခွင့်သာတုန်း အခြေအနေမှာ ရှိတိုရှိလာလို့ ပြောရမယ်။

ဒါပေမယ့်ပေါ့။ အခါအခွင့်ဆိုတာရုံပေမယ့် ယူနိုင်ဖို့တွေတူလိုတယ်။ လက်ရှိမှာ ဝင်းဂါးကို ဒဏ်ရာပြသောနာက သိပ်ကိုထိုးနှက်တယ်။ မွန်ထရီရယ်၊ ဝီဇ္ဇာလား၊ အာဘီတာ၊ ဒီဘူဆိုတို့ ဒဏ်ရာရှိနေခြင်းတွေနဲ့အတူ ဝင်းဂါးလက်ထဲက အသင်းဟာ ခံစစ်နဲ့ကွင်းလယ်မှာကို အားနည်းချက်ရှိတယ်။ ဒါကို ဇန်နဝါရီမှာ ဖာထေးထွီစီစဉ်မှုအချို့ ရှိသော်ငြား ဝင်းဂါးမှာ ငွေတိုတာထက် ပိုမသုံးလို့စိတ်ရှည်တယ်။ ပြီးတော့ ဇန်နဝါရီလျှောက်လမ်းက အချိန်တိုတောင်းတဲ့အခါ ဝင်းဂါးကိုယ်တိုင် ပြောသလို ဇန်နဝါရီမှာ ထိရောက်တဲ့အားပြည့်မှုလုပ်နိုင်ဖို့ သိပ်ခက်တယ်။ ထားတော့။ ဇန်နဝါရီမှာ မူပြောင်း၊ အယူအဆပြောင်းပြီး ငွေသွေးဖြည့်တဲ့ ပြည့်မယ်ဆိုရင်တောင် အဲဒီမတိုင်ခင်ကြားကာလလေးမှာ လက်ရှိအခြေအနေနဲ့ အမှတ်ပိုလျှာမသွားအောင် ထိန်းနိုင်ဖို့ လည်းလိုတယ်။ အခု ဒီစင်ဘာလအတွင်း ကစားရမယ့်ပွဲတူ အဲဒါက သိပ်စိပ်သလို အာဆင်နယ်အတွက် လျှော့ထွက်လို့မရတဲ့ ပြိုင်ဘက်လို့ဟာတယ်။ ဆောက်သမ်တန် (ရလဒ် သိပြီ) စတဲ့တံ ဂါလာတာစားရူးကာသင်း၊ ကျူပီအာ၊ ဝက်စ်ဟမ်း၊ ဆောက်သမ်တန်နဲ့ ဗုတ်ဟမ်လေး။ ၂၈ ရက်အတွင်း ပြိုင်ပွဲကြီးနှစ်ရပ်အတွက် ရှစ်ပွဲ။ ပုဖ်မေး လေးရက်ကို တစ်ပွဲနွဲ့နွဲ့ ကစားရမယ့် အနေအထားအရ လက်ရှိဒဏ်ရာပြသောနာကြောင့် အားလျော့နေချိန်မှာ



ကို ချန်ပီယံလိဂ်ရယူတာကို မြင်ချင်ကြောင်းနဲ့ အသင်းကိုလည်း ကျညီဖို့ ဆန္ဒတွေရှိနေတယ်လို့လည်းဆိုလိုက်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အုန်နရီဖြစ်ဖို့ ရှိနေတဲ့အသင်းတွေအပြောင်း အရွှေ့နဲ့ ပတ်သက် ပြီးစိတ်ဝင်စားနေတဲ့ အသင်းကတော့ သူ့ရဲ့ ကစားလည်းဖြစ်ပါတယ်။ တိုက်စစ်မျိုးအုန်နရီအတွက်ကတော့ လန်းဒန်ကိုပြန်ပြန် သန္နုရွှယ်လို့ ဆိုရင်တော့ အာဆင်နယ်တစ်သင်း တည်သားမဟုတ်ပါဘူး။ လန်းဒန်တောင်ပိုင်း အခြေစိုက်အသင်းဖြစ်တဲ့ ခရစ္စတယ်ပလေစ်အသင်းကိုလည်း ပြောင်းရွှေ့ နိုင်ဖို့အတွက် အခွင့်အရေးတွေရှိနေပါတယ်။ ခရစ္စတယ်ပလေစ်အသင်းဟာ ရာသီအစကတည်းက အသင်းရဲ့ တိုက်စစ်ပိုင်းအတွက် ဖရောကမ်းဘဲလ်၊ ဂေလ်ချာမက်စ်တို့ကို အားကိုးအားထားပြုခဲ့ပေမယ့် သူတို့ဟာ ထင်သလောက် ခြေစွမ်းပြကစားနိုင်ခြင်း မရှိတာကြောင့် ခရစ္စတယ်ပလေစ်အသင်း မန်နေဂျာ နေဂေါလ်နေဘွဒ်ဟာ အတွေ့အကြုံကောင်းတွေနဲ့ ပြည့်ဝပြီး ဂိုးသွင်းနိုင်မှုစွမ်းရည်ကောင်းတွေ ပိုင်ဆိုင်ထားတဲ့ ဝါရင်တိုက်စစ်မျိုး အုန်နရီကို ခေါ်ယူဖို့ ဆန္ဒရှိနေတာဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိခေါ်ယူဖို့ရှိတဲ့ အသင်းတွေထဲမှာ အုန်နရီကိုခေါ်ယူဖို့ နောက်ဆုံးသတင်းထွက်ပေါ်နေခဲ့တဲ့အသင်းကတော့ အေလီဂ်ကလပ် ဆစ်ဒနီ ဝမ်းဒါးရားစ်အသင်းဖြစ်ပါတယ်။ အေလီဂ်ဟာ ၂၀၀၅ ခုနှစ်က စတင်ကျင်းပခဲ့တာဖြစ်ပြီး အခုအခါမှာတော့ ၁၀ နှစ်ရှိပြီဖြစ်တာကြောင့် အရှိန်အဟုန်ကောင်းတွေနဲ့ ရှိနေတဲ့လိဂ်လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဆစ်ဒနီအသင်းဟာ မကြာသေးမီကစားခဲ့တာကြောင့် ပြင်သစ်လိဂ်ဝမ်းဒါးရားစ်အသင်းဟာယှဉ်ပွဲအထိ မဟုတ်ပါဘူး။ မိုနာကိုအသင်းဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ နွေရာသီက တိုက်စစ်မျိုး ဖယ်ကာဖို့နဲ့ ဂိုန်းရိုးရီဂျက်တို့ ထွက်ခွာခဲ့တာကြောင့် အသင်းရဲ့ တိုက်စစ်ပိုင်းဟာ ဒီနှစ်ရာသီမှာတော့ အားပျော့သွားခဲ့ပြီး ရလဒ်ကောင်းတွေ ရရှိဖို့အတွက် ရုန်းကန်နေရတဲ့ အသင်းလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် သူတို့အနေနဲ့ အသင်းရဲ့တိုက်စစ်ကို မြှင့်တင်ဖို့

နောက်ထပ် တိုက်စစ်မျိုးအုန်နရီ

အာဆင်နယ် ဘယ်အတိုင်းအတာအထိ တောင့်ခံနိုင်မလဲ။ အဲဒါကို တွေးပျကြတယ်။

အဲဒီ ရှစ်ပွဲမှာ အိမ်ကွင်းမာတဲ့ စတုတ်ကို အာဆင်နယ်က အထေးကွင်းမှာ ရင်ဆိုင်ရမှာ။ ပြီးတာနဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်အဖြစ် ဂါလာတာစားနေရနဲ့ အထေးကွင်းပွဲကစားရဖို့လည်းရှိတယ်။ ချန်ပီယံလိဂ်မှာ အာဆင်နယ်က နောက်တစ်ဆင့်တက် နေပေမယ့် အုပ်စုဗိုလ်မဖြစ်သေးဘူး။ အုပ်စုဗုတ်ယီသာရလို့ ရီးရဲ့ ဘိုင်းယန်တို့လို အသင်းတွေနဲ့ဆုံရင် ကွာတာတက်ဖို့ပါ မလွယ်တော့ ချန်ပီယံလိဂ်မှာလည်း လျှော့လို့မရသေးဘူး။ အုပ်စုပထမမျှင်လင့်ချက်အတွက် ကိုယ့်ဘက်က နိုင်တာဖို့လိုတာနဲ့အမျှ အားစိုက်ခဲ့ရမှာဖြစ်သလို အဲဒီကပြန်လာရင်လည်း ကာဆယ်လို အသင်းကောင်းနဲ့ဆုံဦးမယ်။ ပြီးတော့ ရည်မှန်းချက်တူတဲ့ လီလာဇူးလို အသင်းကြီးနဲ့က အထေးကွင်း၊ တန်းမဆင်းရဖို့ရုန်းလေမယ့် ကျူပီအာအပြင် လက်ရှိသိပ်ကောင်းနေတဲ့ ဝက်စ်ဟမ်း၊ ဆောက်သမ်တန်တို့ကိုပါ အထေးကွင်းပွဲတွေ ဆက်တိုက်ရင်ဆိုင်ရမယ့်အခါ။ သေချာတယ်။ အာဆင်နယ်အတွက် ကျဉ်းကျဉ်းကျပ်ကျပ်တို သိပ်နိုင်တယ်။

အထူးသဖြင့်ပေါ့။ လီလာဇူးဆိုတာက ဘယ်လောက်ပဲယှက်ယှက်အသင်းကြီးဖြစ်တယ်။ တွန်းအားနဲ့ရယူလိုစိတ်ရှိတာနဲ့အမျှ ရည်မှန်းချက်တူတဲ့ သူတို့ကို အိမ်ကွင်းမှာ တင်းခံတဲ့ပြန်မှာပဲ၊ ဝက်စ်ဟမ်း၊ ဆောက်သမ်တန်တို့ဆိုတာကလည်း စုစွဲ့မှုဘယ်လောက်ပဲ မပြည့်မပြည့်။ လက်ရှိကောင်းနေတဲ့အနေအထားကနေ သွေ့ပည်မသွားအောင် အိမ်ကွင်းမှာ တင်းခံအန်တူမှာပဲဆိုတော့။ လက်ရှိ ပရိသတ်ရဲ့ သည်းခံစိတ်အားလောက်နဲ့အတူတူပါ ဆာချာတယ်။ သေချာတယ်။ ဝင်းဂါးအနေနဲ့ လက်ရှိအခြေအနေအပေါ်နဲ့ သူ့ရဲ့အနာဂတ်အတွက် ဘယ်လိုမှ ခပ်ပေါ့ပေါ့တွေးလို့ရမှာ မဟုတ်ဘူး။

<span>အိတလီစီးရီးအေပွဲစဉ် (၁၄)</span>	
သောကြာနေ့ (၅-၂-၁၅)	
နံနက် ၂း၅၀ (စနေနံနက်)	ဖိနပ်ဂဲတ်ီးများ - ဂျူဇင်တပ်စ်
ဧည့်သည်နံနက် ၂း၅၀ (တနင်္ဂနွေနံနက်)	ရိုးဖား - ဆက်ဆူဆိုလိုတိုရီနို - ပါလာနို
တနင်္ဂနွေနေ့ (၇-၂-၁၅)	
ဥ ၆း၀၀	မှာဂိုလ် - အိပ်ပိုလီ
ဥ ၈း၀၀	အတ္တလား - ဆီနီမှာ
ဥ ၈း၃၀	ရိုနီအာ - ဆော်ဒီယန်ပါမား - လာစီယို
ဥ ၈း၃၀	ဆီတာ - အူဒီနို
နံနက် ၂း၅၀ (တနင်္လာနံနက်)	
တနင်္လာနေ့ (၈-၂-၁၅)	
နံနက် ၀၀း၃၀ (အင်္ဂါနံနက်)	ထယ်လီယာနို - ခွီယေဒီ
နံနက် ၂း၃၀ (အင်္ဂါနံနက်)	စီရီမှာ - ဆော်ဒီနိုးဖား

<span>စပိန်လာလီဂိုပွဲစဉ် (၁၄)</span>	
ဧည့်သည်နံနက် ၂း၃၀ (တနင်္ဂနွေနံနက်)	ဆီရိုလီ - အက်ဆူဆိုလို
နံနက် ၂း၃၀ (တနင်္ဂနွေနံနက်)	ဘီလီကာဒို - ဧကင်နိုကာ
နံနက် ၃း၃၀ (တနင်္ဂနွေနံနက်)	ရိုနီ - ဆယ်တာစီဂီဒီပိုနို - မလာကာ
တနင်္ဂနွေနေ့ (၇-၂-၁၄)	
ဥ ၅း၃၀	မယ်လီကာနို - ဆီဇီလာ
ဥ ၈း၃၀	ဘီလီကာဒို - ဧကင်နိုညို
နံနက် ၀၀း၃၀ (တနင်္လာနံနက်)	ဗီလီယာနို - ဆီဇီဝက်
နံနက် ၂း၃၀ (တနင်္လာနံနက်)	ဂရီနာတို - ဝလင်ဇီယာ
တနင်္လာနေ့ (၈-၂-၁၅)	
ဥ ၁၀း၃၀	အီတာ - အယ်မာရီယာ
နံနက် ၀၀း၃၀ (အင်္ဂါနံနက်)	လီဇင်ဘေး - ဂါဘေး

<span>ဘွန်ဒင်လီဂိုပွဲစဉ် (၁၄)</span>	
သောကြာနေ့ (၅-၂-၁၅)	
နံနက် ၂း၀၀ (စနေနံနက်)	ဒေါရိုန့် - မဟာဖုန်ဖိုး
ဧည့်သည်နံနက် ၂း၀၀ (တနင်္ဂနွေနံနက်)	
ဥ ၅း၀၀	ဂလာဘတ် - ဟာဘာဘာလင်
ဥ ၅း၀၀	ဟန်နီစား - ဂိုးဘတ်
ဥ ၅း၀၀	စတုတ် - ရဂိုလ်ဧား
ဥ ၅း၀၀	ဂိုဒေါ့ - အော့စ်ဘတ်
ဥ ၅း၀၀	ပါးါဘွန် - ဖရိုင်းဘတ်
နံနက် ၀၀း၀၀ (တနင်္ဂနွေနံနက်)	ဘိုင်းယန် - လော့ကတူဆင်
တနင်္ဂနွေနေ့ (၇-၂-၁၄)	
ဥ ၅း၀၀	ဟမ်းဘတ် - မိုနို
ဥ ၁၁း၀၀	ဖရန်ဖတ် - ဝါဒါဘိုဗင်

# နိုင်ငံတကာအဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)

နယ်စပ်ဒေသနှင့်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် နယ်စပ်ဒေသနှင့်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနသည် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် လက်တွဲပူးပေါင်းဆောင်ရွက် လျက်ရှိရာ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ဒေသများတွင် အောက်ဖော်ပြပါ အဖွဲ့အစည်းခုနစ်ခု ဝင်ရောက်အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

## ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP)

ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) သည် နိုင်ငံဆိုင်ရာလုပ်ငန်းအစီအစဉ် (Country Programme Action Plan 2013-2014)ကို အဓိကမဏ္ဍိုင်သုံးရပ်ဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပထမမဏ္ဍိုင်ဖြစ်သော စဉ်ဆက်မပြတ်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းဆိုင်ရာ အလုံးစုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွက် ထိရောက်သောဒေသအတွင်း အုပ်ချုပ်မှု၏ ရလဒ်တစ်ခုဖြစ်သည့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းနှင့် လူမှုရေးသင့်မြတ်မှု လုပ်ငန်းစဉ်များအား ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ် ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့နယ်၌ ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

မန်တိုပေးကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာလေး ရွာ၊ ရှောက်ကိုင်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာ လေးရွာ၊ လန်ပိလင်ကျေးရွာအုပ်စုမှ ကျေးရွာ ခြောက်ရွာ၊ ရှမ်းထန်ကျေးရွာအုပ်စုမှကျေးရွာ ခြောက်ရွာ စုစုပေါင်း ရွာ ၂၀ ၌ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုလုပ်ငန်းများ၊ အသက်မွေး ဝမ်းကျောင်းမှု တိုးချဲ့ပညာသင်ပေးသင်တန်း များ၊ စွမ်းရည်မြှင့်တင်သင်တန်းများ၊ လူမှု အကာအကွယ်ပေးရေး သင်တန်းများနှင့် အထောက်အပံ့ပေးခြင်းများ၊ အခြေခံ အဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ပြုပြင်ပေး ခြင်း လုပ်ငန်းများ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

## ကုလသမဂ္ဂကမ္ဘာ့စားနပ်ရိက္ခာအစီအစဉ် (WFP)

(WFP) အနေဖြင့် အရေးပေါ်ကယ်ဆယ် ရေးလုပ်ငန်း (Relief)၊ အာဟာရတိုက်ကျွေး ရေး (Nutrition)၊ လူထုအကျိုးပြုလုပ်ငန်း များတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသူများအား စားနပ်ရိက္ခာ ဖြန့်ဝေပေးခြင်း (Food for Assets)၊ လူထုအကျိုးပြုလုပ်ငန်းများတွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသူများအား ငွေကြေး ထောက်ပံ့ပေးခြင်း (Cash for Assets)၊ ကျောင်းတက်နေသော ကလေးငယ်များ အတွက် စားနပ်ရိက္ခာဖြန့်ဝေပေးခြင်း (School Feeding)၊ ခုခံအားကျဆင်းမှု ကူးစက်ရောဂါနှင့် အဆုတ်ရောဂါစားနေသူ များအား စားနပ်ရိက္ခာဖြန့်ဝေပေးခြင်း၊ (HIV/TB) စသောနည်းလမ်းခြောက်သွယ် အသုံးပြု၍ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက် နေသည်။ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)

ဒေသများဖြစ်သော လားရှိုး၊ မန်ပန်၊ နမူတူ၊ မူဆယ်၊ နမ့်ခမ်း၊ ကွတ်ခိုင်၊ မန်တို၊ သီပေါ၊ လောက်ကိုင်၊ ကုန်းကြမ်း၊ ပန်ဆန်း၊ ပန်ယန်း၊ မန်မန်ဆိုင်၊ ရင်ဖန်း၊ အိုက်ချိန်း၊ ပန်ပိုင်၊ ဝမ်လင်း၊ လုံထန်၊ နောင်ခမ်း၊ နမ်းခမ်းခိုင်း၊ နား ကောင်း၊ နမ့်ပိုင်ဒေသများ၌ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ် မတ်လအထိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈ ဒသမ ၃၇ သန်းသုံးစွဲ၍ ဆန်နှင့် စားနပ်ရိက္ခာ ၈၄၉၃ တန် ဖြန့်ဝေခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ LoU အားဖြင့် ၂၀၁၅ခုနှစ် ဒီဇင် ဘာလထိ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ အကောင် အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။

## အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA)

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲ ခရိုင်၊ မူဆယ်ခရိုင်နှင့် လောက်ကိုင်ခရိုင်တို့

## ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကျောက်မဲခရိုင်၊ မူဆယ်ခရိုင်နှင့် လောက်ကိုင်ခရိုင်တို့တွင် နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်ဖြင့် ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှုပျောက်ရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသများဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်ကို (JICA) ၏ ထည့်ဝင်ငွေ အပေ ရိကန် ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၄၁ သန်း သုံးစွဲ၍ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်၊ တစ်ဖက်ကလည်း နယ်စပ် ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးကို အထောက်အကူပြုရန် ရည်ရွယ်

တွင် နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအစီ အစဉ်ဖြင့် ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှုပျောက်ရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသများ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံချက်ကို (JICA) ၏ ထည့်ဝင်ငွေ အပေရိကန်ဒေါ်လာ ၆ ဒသမ ၄၁ သန်း သုံးစွဲ၍ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၇ ခုနှစ်အထိ ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ တစ်ဖက်ကလည်း နယ်စပ်ဒေသများဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲမှုလျှော့ချရေးကို အထောက်အကူပြုရန် ရည်ရွယ်သည်။

JICA သည် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက် ပိုင်း)တွင် ၁၉၉၇ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၉ ခုနှစ်အထိ နယ်စပ်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ဝင်ရောက် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဖြစ်သည့် တာရွှေထန်၌ ပန်းလှဲများစိုက်ပျိုးခြင်း၊ ကြာစီကျေးရွာ တွက် လျှပ်စစ်မီးသွယ်တန်းပေးခြင်း၊ လောက် ကိုင်-ကုန်းကြမ်းလမ်း အဆင့်မြှင့်ဖောက်လုပ် ခြင်း၊ ဘိန်းစိုက်ပျိုးမှုပျောက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲ မှုလျှော့ချရေးအတွက် နည်းပညာများ ပူး

ပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

## နီပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း(စေတနာအဖွဲ့)

နီပွန်ဖောင်ဒေးရှင်း (စေတနာ)အဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)တွင် ကျောင်း ဆောင်သစ်များ ဆောက်လုပ်ခြင်း၊ ပြုပြင်ပေး ခြင်း၊ ဆရာ/ဆရာမများအား ထောက်ပံ့ပေး ခြင်း၊ ဒေသအခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသော ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးရေး ဝင်ငွေတိုးလုပ်ငန်းများ ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေးခြင်း၊ သားသမီးများ၏ ပညာရေးကို ထိထိမိမိအာရုံစူးစိုက်နိုင်ရန် အတွက် သွယ်ဝိုက်သောနည်းအားဖြင့် ဒေသခံတောင်သူလယ်သမားများ၏ စိုက်ပျိုး ရေးထွက်ကုန်ပစ္စည်းများ အရည်အသွေး မြင့်မားစေရန် သဘာဝအခြေခံ စိုက်ပျိုးနည်း စနစ်များဖြင့် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်းတို့ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်

ရှိမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ဒေသများဖြစ်သော လားရှိုးမြို့နယ်နှင့် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တို့တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းသို့ဆောင်ရွက် ရာတွင် စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး၊ သဘာဝ အရင်း အမြစ်ထိန်းသိမ်းခြင်းနှင့် စီမံခန့်ခွဲခြင်း၊ စွမ်း ဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းနှင့် လူသားအရင်း အမြစ်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ ဂျင်ဒါနှင့် အမျိုးသမီး ဖွံ့ဖြိုး ရေးတည်းဟူသော အဓိကစီမံကိန်းကြီးလေး ရပ်ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ စီမံချက် ဒုတိယနှစ်ဖြစ်သော ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ မှ မတ်လအထိ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာ ၈ပါးဘက်များထူထောင်ခြင်း၊ အသေးစား ငွေစုငွေချေးအဖွဲ့များ ထူထောင်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

## Welt hunger hife (Whh)

ဂျာမနီနိုင်ငံအခြေစိုက် Welt hunger

hife (Whh) အဖွဲ့သည် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)အတွင်း စားနပ်ရိက္ခာဖူလုံရေး နှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ရေရှည်တိုးတက်ရေးစီမံကိန်းကို လားရှိုး၊ နမူတူ၊ သီပေါ၊ ကွတ်ခိုင်နှင့် မန်တိုမြို့နယ်တို့တွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၈ ရက်မှ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လ ၂၇ ရက် အထိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၃ ဒသမ ၅ သန်း ဖြင့် (MoU) လက်မှတ်ရေးထိုးဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည်။

## World Vision နှင့်

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း  
ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ကုန်းကြမ်း မြို့နယ်အတွင်း၌ ကျေးလက်နေပြည်သူများ ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အခြေခံအဆောက်အအုံများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရန်ရည်ရွယ်၍ စီမံကိန်းများချမှတ်ဆောင် ရွက်လျက်ရှိသည်။ ယင်းသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အဓိကစီမံကိန်းငါးရပ်ဖြစ်သော အသိပေး

ဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ကျေးရွာပြည်သူများဖွံ့ဖြိုးရေး ဆိုင်ရာစွမ်းရည်မြှင့်အစီအစဉ်၊ ပညာရေးနှင့် ကလေးသူငယ် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး အစီအစဉ်၊ အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ နှင့် စိုက်ပျိုးရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအစီအစဉ်၊ ကျန်းမာရေးနှင့် ရေနှင့်ပတ်ဝန်းကျင်သန့်ရှင်း ရေးအစီအစဉ်၊ သဘာဝဘေးကြိုတင်ကာကွယ် ရေး၊ လျှော့ချရေးနှင့် အရေးပေါ်ကယ်ဆယ် ရေးအစီအစဉ်တို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ၂၀၁၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ် မတ်လအထိ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၇၇၃၆၇၇ ဒေါ်လာ သုံးစွဲဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

## အာရှဆရာဝန်များအသင်း (AMDA)

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ကိုးကန့် ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် မိခင်နှင့် ကလေးစောင့်ရှောက်မှုအစီအစဉ်များ၊ နမူတူ မြို့နယ်အတွင်းတွင် လူထုဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စံပြု ကျန်းမာရေးရာအစီအစဉ်များကို ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဇွန်လမှ ၂၀၁၄ ခုနှစ် ဇွန်လအထိ ဆောင်ရွက် ခဲ့သည်။

## အကျိုးကျေးဇူးဖြစ်ထွန်းမှု

အချုပ်အားဖြင့် တင်ပြရလျှင် ယင်းကဲ့သို့ နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းကြောင့် ဒေသခံများ စားနပ် ရိက္ခာဖူလုံမှု၊ ဝင်ငွေတိုးပွားမှု၊ စွမ်းဆောင်ရည် မြင့်မားလာမှုများရှိလာပြီး ဆင်းရဲမှုကို အထိုက်အလျောက် လျှော့ချနိုင်ခဲ့သည်။ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းများ ပိုမို ဖန်တီးဖော်ဆောင်ပေးနိုင်ခြင်း၊ ဥပမာရပ် ကောင်းမွန်၍ စံချိန်စံညွှန်းမီ ပညာ၊ ကျန်းမာ၊ အဆောက်အအုံများရရှိလာခြင်း၊ ကျောင်းနေ အရွယ်ကလေးငယ်များ ကျောင်းဝင်နှုန်း မြင့်မားရေး၊ ကျောင်းကျန်းမာရေးတို့အတွက် အထောက်အကူဖြစ်စေခြင်း၊ ဒေသခံ ပြည်သူများအနေဖြင့် မိမိကိုယ်မိမိယုံကြည်မှု တိုးပွားလာပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တတ်ခြင်း၊ မိခင်နှင့်ကလေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ၊ အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း များ၊ (HIV/AIDS) ရောဂါတားဆီးကာကွယ် ထိန်းချုပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ပိုမိုဆောင်ရွက် နိုင်ခြင်းများရှိလာပါကြောင်း ရေးသားတင်ပြ အပ်ပါသည်။

မြင့်စိုး(နာထ)

## လူငယ်များအနာဂတ်မြှင့်မားရေးအတွက် ကတိုက်ကြီးကျေးရွာ၌ အခမဲ့ကွန်ပျူတာသင်တန်းဖွင့်

ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးမှာ လူငယ်များ၏ အနာဂတ်မြှင့်မားရေးအပေါ်တွင် များစွာ မူတည်နေသောကြောင့် မိမိကျေးရွာအတွင်းရှိ လူငယ်များခေတ်နှင့်အညီရင်ပေါင်တန်းနိုင် သည့် ပညာတတ်လူငယ်များဖြစ်လာစေရန်အတွက် ယခုကဲ့သို့ အခမဲ့ကွန်ပျူတာသင်တန်း ဖွင့်လှစ်နိုင်ရန် ပူးပေါင်းကြိုးပမ်းခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကတိုက်ကြီးကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့် အေးက ကတိုက်ကြီးတိုက်ကျောင်းဓမ္မာရုံ၌ ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိသည့် အခမဲ့ကွန်ပျူ တာသင်တန်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဒီဇင်ဘာ ၃ ရက်က ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

“ကျွန်တော် တို့ရွာက မကြာခင်မှာကိုယ့်အားကိုးကိုး လျှပ်စစ်မီးရတော့မယ်။ လျှပ်စစ်မီး ရပြီဆို လူငယ်တွေ ယခုထက်ပိုပြီးတိုးတက်လာမှာပါ။ ဒီသင်တန်းစတင်ဖို့ လူမှုကူညီရေး အဖွဲ့ အစည်းတစ်ခုက ကွန်ပျူတာလေးစုံနဲ့ နည်းပညာပိုင်းတွေ အကူအညီပေးတယ်။ ကျန်တဲ့လိုအပ် တဲ့ ကိစ္စမှန်သမျှတော့ ကျေးရွာက လူငယ်တွေပေါင်းလျှော့ဖို့လည်း လည်ပတ်နေတာပါ။ နီးစပ်ရာ ကျေးရွာတွေက လူငယ်တွေကိုပါ ဖိတ်ခေါ်ပြီး တိုးချဲ့သွားဖို့ရှိပါတယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။ အဆိုပါသင်တန်းကို ဒီဇင်ဘာ ၂၅ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ပိတ်ရက်မရှိ ဖွင့်လှစ်ထားခြင်းဖြစ်သည်။ “ကျွန်မက ကျောင်းပြီးသွားပါပြီ။ ရွာကမောင်နှမတွေကို တတ်ထား တဲ့ အခြေခံကွန်ပျူတာ ဘာသာရပ်ကို မျှပေးတဲ့သဘောပါ။ ကျေးရွာအတွက် လုပ်ပေးနိုင်တာကို လုပ်ခွင့်ရလို့ ပီတိဖြစ်ရပါတယ်”ဟု သင်ကြားပေးနေသည့် ကတိုက်ကြီးကျေးရွာသူ မနှင်းနန္ဒာ စိုးက ပြောသည်။

## မွန်ပြည်နယ်









## ရွှေ့နန်းတော် စိန်ရွှေရတနာလှုပ်ငန်းစု၏ ပထမဦးဆုံးမြေလှမ်းသစ် 68 RESIDENCE CONDOMINIUM



ကမ္ဘာအေးဘူရားလမ်းနှင့် ဆရာစံလမ်းထောင့်၊ ဘိုးဘွားပိုင်မြေ တစ်ကေပေါ်ရှိ အထပ်ပေါင်း (၂၇)ထပ်၊ အခန်းပေါင်း (၃၄၅)ခန်းပါရှိမည့် ကမ္ဘာ့အဆင့်ကွန်ဒိုမီနီယံနှင့် **SOMERSET SERVICED RESIDENCE** ပါရှိသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံး ကမ္ဘာ့အဆင့်အိမ်ရာစီမံကိန်း



More than  
**82%**  
Sold Out

ကံစမ်းမဲ ပွင့်လှစ်ပေးမည့်နေ့  
၂၀၁၅ ခုနှစ်  
ဖေဖော်ဝါရီလ (၁၂) ရက်နေ့

- မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံးသော INFINITY SKY SWIMMING POOL & GARDEN @ 27<sup>TH</sup> STOREY
- မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပထမဦးဆုံးသော ရည်ရွယ်ချက်မျိုးစုံအသုံးပြုနိုင်သည့် DUAL KEY SYSTEM UNIT များ
- အပူခက်နှင့် အသံဆူညံမှုကို အပြည့်အဝကာကွယ်ပေးသည့် မှန်နှစ်ထပ်ပါ LOW E-GLASS SYSTEM
- တစ်ခရုရာတည်းတွင် ရုံးခန်းနှင့်လူနေခန်းစီမံမိန်းတွဲလျက်ပါရှိမည့် DUPLEX SYSTEM
- အဆင့်မြင့် SMART HOME SYSTEM နှင့် လုံခြုံရေး FINGER PRINT ACCESS SYSTEM
- အဆင့်မြင့်မီးဘေးအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးစနစ်နှင့် အလုံအလျောက် မီးငြိမ်းသတ်စနစ်

PARTNERS



1st Prize  
(၂၅)ထပ်ပိုက်သုံးနှစ်သုံးပါ CONDOMINIUM တစ်ခန်း



2nd Prize  
BMW 528 BRAND NEW



3rd Prize  
GIA(3) ကာရက်ပီမီနီယက်စွပ်တစ်ကွင်း



အရစ်ကျခွင့်ပေးစနစ်ဖြင့် ခရောင်းဈပေးခန့်ပါသည်။  
လျှင်ခက်ကိုရစ်ချက်တာခေးအနည်းဆုံး(၈)ခန်းအထက် တည်ဆောက်ထားပါသည်။  
**CONDOMINIUM LAW** အရ မြေပိုင်ဆိုင်မှုကိုလည်း အခန်းဝယ်ယူသူအားလုံး ရာသက်ပန် နှစ်ပေါင်းအမျိုးမျိုးပိုင်ဆိုင်နိုင်မည့် အလွန်ပိုင်မာသောရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု

SHOWROOM :  
44/A, SAYAR SAN ROAD,BAHAN TOWNSHIP,YANGON, MYANMAR.  
09-4202 88025, 09-4253 10993, 09-730 40513, 09-4500 21758, 09-540 7541, 09-2501 41060

OPEN DAILY

ROOM TYPES	SQFT
1 BEDROOM	750 Sqft
2 BEDROOMS	1000 - 1100 Sqft
2 BEDROOMS + STUDY	1200 - 1300 Sqft
3 BEDROOMS + STUDY	1380 - 1580 Sqft
DUPLEX (3 BEDROOMS + 1)	2100 Sqft
DUAL KEY (2 BEDROOMS + 1 BEDROOM)	2100 Sqft



## လာမည့်နှစ်အတွင်း လက်ထပ်ပွဲ ကျင်းပမည်ဟု အင်ဒီမာရေး ပြောကြား

ထက်အောင်

နာမည်ကျော် ဗြိတိန်တင်းနစ်သမား အင်ဒီမာရေးသည် လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း ၎င်း၏ချစ်သူ ကင်မ် ဆာရာ့စ်နှင့် လက်ထပ်ပွဲကျင်းပရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလိုက်သည်။

စကော့တလန်နိုင်ငံသား ကမ္ဘာ့အဆင့် ၆တင်းနစ်သမားမာရေးနှင့် ဆာရာ့စ်တို့သည် ၂၀၀၆ ခုနှစ်ကတည်းက ဆုံတွေ့ခဲ့ကြပြီး ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်တွင် စေ့စပ်ခဲ့ကြသည်။

“လာမယ့်နှစ်အတွင်းမှာ လက်ထပ်ပွဲကျင်းပဖို့ စီစဉ်ထားပါတယ်။ ဒါပေမယ့် လက်ထပ်ပွဲအတွက် အကြမ်းဖျင်းပွဲစီစဉ်မှုတွေ ပြုလုပ်ရပါသေးတယ်။ အသေးစိတ်ကိုတော့ မပြောနိုင်သေးပါဘူး”ဟု ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာ ၃၀ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သော သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ခု၌ မာရေးက ပြောကြားခဲ့သည်။

ကင်မ်ဆာရာ့စ်၏ဖခင် နီဂျယ်ဆာရာ့စ်သည် တင်းနစ်သမားဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်ပြီး ဟန်တူချီဟာ၊ အန်နာအိုင်ဗန်နိုဗစ်တို့၏ နည်းပြအဖြစ် တာဝန်ယူခဲ့ဖူးသူဖြစ်သည်။

အင်ဒီမာရေးသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ် International Premier Tennis League ပြိုင်ပွဲတွင် Manila Mavericks အသင်းအတွက် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေပြီး အမျိုးသား တစ်ဦးချင်းပွဲ နှစ်ပွဲကစားပြီးချိန်တွင် တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲရှုံးနိမ့်ထားကာ ရှာရာပိုဗာနှင့် တွဲဖက်ကစားခဲ့သော အမျိုးသား အမျိုးသမီး နှစ်ယောက်တွဲပွဲ၌ ရှုံးပွဲကြုံခဲ့သော်လည်း ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံသူ ကီစတန်ဖလစ်ကင်စ်နှင့်တွဲဖက် ကစားခဲ့သော အမျိုးသား အမျိုးသမီး နှစ်ယောက်တွဲပွဲတွင် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

မာရေးသည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်း တစ်ဦးချင်းပြိုင်ပွဲပေါင်း ၂၃ ပွဲ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး ချန်ပီယံဆု သုံးဆု ရယူနိုင်ခဲ့သည်။

● ၂၀၁၄ ခုနှစ် International Premier Tennis League ပြိုင်ပွဲတွင် Manila Mavericks အသင်းအတွက် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်နေပြီး အမျိုးသား တစ်ဦးချင်းပွဲ နှစ်ပွဲကစားပြီးချိန်တွင် တစ်ပွဲနိုင်၊ တစ်ပွဲရှုံးနိမ့်ထားကာ ရှာရာပိုဗာနှင့် တွဲဖက်ကစားခဲ့သော အမျိုးသား အမျိုးသမီး နှစ်ယောက်တွဲ ပွဲ၌ ရှုံးပွဲကြုံခဲ့သော်လည်း ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံသူ ကီစတန်ဖလစ်ကင်စ်နှင့်တွဲဖက်ကစားခဲ့သော အမျိုးသား အမျိုးသမီး နှစ်ယောက်တွဲပွဲတွင် အနိုင်ရရှိ။

## IBF ဖယ်သာဝိတ်တန်းချန်ပီယံခါးပတ်အတွက် ဂရာဒိုဗစ်အား ဆိလ်ဘေး ယှဉ်ပြိုင်မည်

■ အောင်က

ဝေလနိုင်ငံသား ဖယ်သာဝိတ်တန်းလက်ဝှေ့သမား လီဆိလ်ဘေးသည် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ချုပ် (IBF) ဖယ်သာဝိတ်တန်းချန်ပီယံခါးပတ်အတွက် လက်ရှိခါးပတ်ပိုင်ရှင် ဂရာဒိုဗစ်နှင့် ထိုးသတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းများတွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

ဆိလ်ဘေးနှင့် ဂရာဒိုဗစ်တို့သည် လာမည့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် အစောပိုင်း၌ ထိုးသတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းများတွင် ဆက်လက်ရေးသားထားသည်။

ရုရှားနိုင်ငံသား ဂရာဒိုဗစ်သည် IBF ဖယ်သာဝိတ်တန်း ချန်ပီယံခါးပတ်အား ပြီးခဲ့သည့် ၂၀၁၃ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်က ရရှိခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါ ခါးပတ်ကာကွယ်ပွဲ လေးပွဲထိုးသတ်ခဲ့သည်။ ထိုလေးပွဲတွင် သုံးပွဲ အနိုင်ရရှိကာ ပွာတီရီကို နိုင်ငံသား ဂျေဆန်ဗီလက်ဗ်နှင့် ပြီးခဲ့သည့် နိုဝင်ဘာ ၂၉ ရက်က နောက်ဆုံးထိုးသတ်ခဲ့သည့်ပွဲတွင် သရေကျခဲ့သည်။

IBF ဖယ်သာဝိတ်တန်း ချန်ပီယံခါးပတ်အတွက် စိန်ခေါ် ထိုးသတ်မည့် ဆိလ်ဘေး (၂၇နှစ်)သည် ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ အတွင်းက ပရော်ဖက်ရှင်နယ် လက်ဝှေ့သမားဘဝစတင်ခဲ့ပြီး ပရော် ဖက်ရှင်နယ်သက်တမ်းအတွင်း ၂၁ ပွဲ ထိုးသတ်ခဲ့ရာတွင် ရှုံးပွဲမရှိခဲ့ဘဲ ပွဲ ၂၀ အနိုင်ရရှိကာ ရှစ်ပွဲ၌ အလဲထိုးအနိုင်ရရှိခဲ့သူဖြစ်ပြီး တစ်ပွဲ သရေကျထားသူ ဖြစ်သည်။ ဆိလ်ဘေးသည် ဗြိတိသျှနှင့် ဥရောပ ဖယ်သာဝိတ်တန်းချန်ပီယံခါးပတ်များ ရရှိထားသူဖြစ်သည်။

